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Αθήνα, σήµερα στις 19 Ιανουαρίου 2011, ηµέρα Τετάρτη και
ώρα 10.01’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του ΣΤ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. Βαΐτση Αποστολάτου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων
ερωτήσεων της Πέµπτης 20ης Ιανουαρίου 2011.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου ( Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 400/17-1-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αριάδνης Αγά-
τσα προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Εθνικής Άµυνας,
σχετικά µε την Ελληνική Αεροπορική Βιοµηχανία κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 402/17-1-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. ∆ηµητρίου Σιούφα προς την Υπουργό
Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τις
προθέσεις του Υπουργείου για την υποστήριξη της διδασκαλίας
των Aρχαίων Ελληνικών και Λατινικών στο εξωτερικό κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 411/17-1-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αντώνιου Σκυλλάκου
προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε τη φορολόγηση των παραγωγών των λαϊ-
κών αγορών κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 407/17-1-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Παύλου Μαρκάκη προς
τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ια-
κυβέρνησης, σχετικά µε το δανεισµό της Περιφέρειας Θεσσα-
λίας για την πληρωµή αιρετών κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 410/17-1-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. ∆ηµητρίου Παπα-
δηµούλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την παρα-
γραφή ανείσπρακτων χρεών προς το ∆ηµόσιο κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 405/17-1-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ευδοξίας-Εύας
Καϊλή προς τους Υπουργούς Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης
και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε την ανάγκη
εύρυθµης λειτουργίας του Οργανισµού Περίθαλψης Ασφαλι-
σµένων ∆ηµοσίου (ΟΠΑ∆) στη Θεσσαλονίκη κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 398/17-1-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αθανάσιου Νάκου προς τον Υπουργό
Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε τις δηλώσεις του πρώην

Υπουργού Προστασίας του Πολίτη περί της ΕΥΠ κλπ.
3. Η µε αριθµό 412/17-1-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή

του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Μωραΐτη
προς την Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχε-

τικά µε τη λήψη µέτρων για τις αγροτικές συντάξεις κ.λπ..
4. Η µε αριθµό 408/17-1-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή

του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αλέξανδρου Χρυσανθα-
κόπουλου προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά
µε την αντιµετώπιση του φαινοµένου της λαθροµετανάστευσης
στην Πάτρα κ.λπ..

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια
διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας: «Ενίσχυση Ιδιωτικών Επενδύσεων
για την Οικονοµική Ανάπτυξη, την Επιχειρηµατικότητα και την Πε-
ριφερειακή Συνοχή».

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ από το Νοµό Κοζάνης
κ. Ιωάννης Βλατής.

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο από του Βήµατος για επτά
λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΛΑΤΗΣ: Καληµέρα σας, κύριε Πρόεδρε. Ευχαρι-
στώ πολύ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι τα τελευταία
χρόνια οι επενδύσεις έχουν µείνει µακριά από τη χώρα µας. Στις
χρόνιες παθογένειες, όπως η γραφειοκρατία, η αδιαφάνεια ήρθε
να προστεθεί τον τελευταίο χρόνο η οικονοµική κρίση και όλα τα
πραγµατικά και πλασµατικά αποτελέσµατά της, τα αρνητικά δη-
µοσιεύµατα για τη δυνατότητα της χώρας να βγει από την κρίση
και όλη αυτή η φιλολογία και η παραφιλολογία που αναπτύσσε-
ται γύρω µας τους τελευταίους µήνες.

Κάθε προσπάθεια προσέγγισης των επενδυτών έχει προσκρού-
σει πολλές φορές στις επαναλαµβανόµενες δηλώσεις οικονοµικών
αναλυτών και Ευρωπαίων αξιωµατούχων για την κατάσταση της
ελληνικής οικονοµίας και για τη δυνατότητα να βγει από την κρίση.

Όλοι οι Έλληνες έχουµε αντιληφθεί ότι η χρονιά που µόλις ξε-
κίνησε θα είναι µια δύσκολη χρονιά. Ωστόσο, το δεύτερο εξάµηνο
του 2011 µπορεί να υπάρξει ανάκαµψη, αν καταφέρουµε να εξα-
σφαλίσουµε την αύξηση των δηµοσίων και ιδιωτικών, ελληνικών
και ξένων επενδύσεων. Αυτή είναι η προσπάθεια της Κυβέρνησης
τους τελευταίους µήνες, η τόνωση της πραγµατικής οικονοµίας.

Η εισροή ξένων κεφαλαίων επιχειρηµατικότητας και τεχνο-
γνωσίας είναι σε θέση να υποκαταστήσει την έλλειψη εισροών
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από την εγχώρια επιχειρηµατικότητα, ενώ την ίδια στιγµή µπο-
ρεί να συµπληρώσει την περιορισµένη εσωτερική επενδυτική
δραστηριότητα, να προσφέρει νέες θέσεις εργασίας και εν τέλει
να διευκολύνει την ανταγωνιστικότητα των ελληνικών επιχειρή-
σεων και του συνόλου της οικονοµίας.

Εφ’ όσον ο στόχος µας είναι η παραγωγή πλούτου, το µέσο
είναι η ενίσχυση των ιδιωτικών επενδύσεων.

Τρία είναι τα ζητούµενα για την επίτευξη του στόχου µας, η
αύξηση της παραγωγικότητας, η αύξηση της ανταγωνιστικότη-
τας, η ενίσχυση της περιφερειακής συνοχής.

Τρεις είναι οι τρόποι επίτευξής του. Πρώτον, η αξιοποίηση και
ο συντονισµός των διαθέσιµων πόρων, το ΕΣΠΑ επιτέλους πρέ-
πει να κινηθεί, οι πόροι του ΕΤΕΑΝ, η αναδιάρθρωση της παρα-
γωγικής βάσης και ο µετασχηµατισµός των ελληνικών περιφε-
ρειών και η ενίσχυση της ιδιωτικής πρωτοβουλίας.

Οι µέχρι σήµερα επενδυτικοί νόµοι δεν τα κατάφεραν να προ-
σελκύσουν επενδυτικά σχέδια υψηλής ποιότητας ή τέλος πάντων
δεν τα κατάφεραν τόσο καλά. Παρά την πληθώρα τους, η χώρα
µας παρέµενε µία χώρα µε διαρκώς συρρικνούµενες εξαγωγές
και αυξανόµενες εισαγωγές, µία χώρα µη ανταγωνιστική που πα-
ράγει ελάχιστα.

Τα αποτελέσµατα της µέχρι σήµερα περιορισµένης και µη και-
νοτόµας επιχειρηµατικότητας είναι πλέον ορατά. Πολλά έξοδα
και ανύπαρκτα έσοδα. Η έλλειψη διαφάνειας βέβαια δεν βοήθησε
ποτέ την κατάσταση.

Με το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο το Υπουργείο Οικονοµίας και
Ανταγωνιστικότητας προσπαθεί να θέσει νέες βάσεις για την ανά-
πτυξη της επιχειρηµατικότητας στη χώρα µας. Σε συνδυασµό δε
µε το ΕΤΕΑΝ θα βάλουν την ελληνική οικονοµία σε κίνηση και σε
ανοδική τροχιά.

Ποιο κατά τη γνώµη µου είναι το σηµαντικό κοµµάτι αυτού του
νοµοσχεδίου;

Αφ’ ενός η κατηγοριοποίηση των επενδυτικών σχεδίων σε γε-
νικά επενδυτικά σχέδια, σχέδια τεχνολογικής ανάπτυξης, σχέδια
περιφερειακής συνοχής και ειδικά επενδυτικά σχέδια τα οποία
συµπεριλαµβάνουν τη νεανική επιχειρηµατικότητα -και πρέπει να
δώσουµε µεγάλο βάρος στη νεανική επιχειρηµατικότητα, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι- τα µεγάλα επενδυτικά σχέδια, τα ολο-
κληρωµένα, τα πολυετή και τα επενδυτικά σχέδια συνέργειας και
δικτύωσης και αφ’ ετέρου τα εξαρχής και µε διαφάνεια καθορι-
σµένα είδη και ποσοστά ενισχύσεων σε συνδυασµό µε τις ξεκά-
θαρες προϋποθέσεις και κριτήρια αξιολόγησης, έγκρισης και
ελέγχου υλοποίησης των επενδυτικών σχεδίων.

Σε ό,τι αφορά την περιφερειακή συνοχή που είναι σίγουρα το
ζητούµενο, ειδικά σε µία περίοδο που γίνεται περισσότερο εµ-
φανές από ποτέ πόσο διαφοροποιείται η επιχειρηµατικότητα στο
κέντρο και την περιφέρεια, το παρόν νοµοσχέδιο προβλέπει τη
χώρα να χωρίζεται σε τρεις ζώνες, σύµφωνα µε τον εγκεκριµένο
από την Ευρωπαϊκή Ένωση χάρτη περιφερειακών ενισχύσεων.

Περαιτέρω, οι επιχειρήσεις διακρίνονται επίσης σύµφωνα µε
την κατάταξη της Ευρωπαϊκής Ένωσης σε τρεις κατηγορίες,
ανάλογα µε το µέγεθός τους, σε µεγάλες, µεσαίες, µικρές και
πολύ µικρές.

Το ποσοστό ενίσχυσης κάθε επενδυτικού σχεδίου εξαρτάται
από το µέγεθος της επιχείρησης και από τον τρόπο υλοποίησής
του που σε καµµία περίπτωση δεν µπορεί να υπερβαίνει το 50%
του συνολικού κόστους του επενδυτικού σχεδίου.

Τα σχέδια περιφερειακής συνοχής περιλαµβάνουν επενδυτικά
σχέδια που αντιµετωπίζουν τοπικές ανάγκες ή αξιοποιούν τοπικά
ανταγωνιστικά πλεονεκτήµατα, µε περιβαλλοντικά βιώσιµες τε-
χνολογικές εφαρµογές. Για την υπαγωγή στην κατηγορία αυτή,
τα κριτήρια της πράσινης ανάπτυξης παίζουν καθοριστικό ρόλο.
Αυτό είναι πολύ σηµαντικό, γιατί η ελληνική περιφέρεια έχει και
µεγάλες ανάγκες, αλλά και πολλές προοπτικές.

Η ελληνική περιφέρεια είναι πλούσια σε πόρους και µπορεί να
γίνει ανταγωνιστική. Τα τελευταία χρόνια είδα την οικονοµία του
νοµού µου και γενικότερα της περιφέρειας δυτικής Μακεδονίας
να συρρικνώνεται σηµαντικά. Το 2003 κατείχε την τέταρτη θέση
στο κατά κεφαλήν ΑΕΠ. Μέσα σε επτά µόλις χρόνια έχει πέσει
στην ενδέκατη θέση. Οι χαµηλές αποταµιευτικές καταθέσεις των
πολιτών της περιφέρειας, αλλά και οι συνεχώς αυξανόµενοι δεί-

κτες ανεργίας δηλώνουν µε τον πιο ξεκάθαρο τρόπο ότι η πε-
ριοχή µας βρίσκεται σε τέλµα.

Το νοµοσχέδιο αυτό αποτελεί µία ευκαιρία και για την ιδιαί-
τερη πατρίδα µου, όπως και για πολλές άλλες περιφέρειες της
χώρας, µία ευκαιρία να ορθοποδήσουν, να αποκτήσουν προο-
πτική.

Για το Νοµό Κοζάνης, αλλά και για όλη την περιφέρεια της δυ-
τικής Μακεδονίας, ο συγκεκριµένος επενδυτικός νόµος είναι ένα
ισχυρό εργαλείο για µία νέα αναπτυξιακή πορεία.

Νέες σύγχρονες λιγνιτικές µονάδες, σε συνδυασµό µε την ανά-
πτυξη των ανανεώσιµων πηγών ενέργειας, θα καταστήσουν την
περιοχή ενεργειακό κέντρο της χώρας και για το µέλλον. Αυτή τη
φορά µας δίνεται η δυνατότητα να είµαστε ενεργειακό κέντρο
χωρίς να υπάρχουν οι αρνητικές επιπτώσεις στο περιβάλλον και
την υγεία των πολιτών, όπως στο παρελθόν. Η πράσινη ανά-
πτυξη, για την οποία τόσος λόγος γίνεται, µπορεί να πάρει σάρκα
και οστά στην περιοχή µας.

Σε συνδυασµό δε µε µια δυναµική προώθησης της επιχειρη-
µατικότητας στον τοµέα του εµπορίου και των υπηρεσιών µέσω
των φοροαπαλλαγών και των ισχυρών κινήτρων, υγιείς επιχειρή-
σεις, τόσο τοπικές όσο και άλλες, δηµιουργούν τις κατάλληλες
προϋποθέσεις για µια σύγχρονη, εξωστρεφή, ανταγωνιστική το-
πική οικονοµία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σε δευτερόλεπτα τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, διανύουµε µια περίοδο κρίσης.

Η κρίση, όµως, έχει δύο πλευρές. Η µία πλευρά είναι η οικονο-
µική δυσπραγία και οι δυσκολίες. Όµως, υπάρχει και η άλλη
πλευρά που είναι η αξιολόγηση, η κριτική και τέλος η ευκαιρία για
την έξοδο από την κρίση. Αυτήν την πλευρά στοχεύουµε να ενι-
σχύσουµε µ’ αυτό το σχέδιο νόµου και γι’ αυτό και το υπερψη-
φίζουµε.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Ιωάννη Βλατή, Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ.

Το λόγο έχει η Βουλευτής Φθιώτιδας του ΠΑΣΟΚ κ. Αικατερίνη
Μπατζελή.

Μέχρι να έρθετε στο Βήµα, κυρία Μπατζελή, θα ήθελα να πω
ότι µετά από έναν καλό άνθρωπο, η χαρά που µας µεταδίδετε µε
την παρουσία σας, µαζί µε τον ήλιο, κάνει καλή τη µέρα!

Κυρία Μπατζελή, έχετε το λόγο για επτά λεπτά.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, κάθε φορά που συζη-

τάµε µεγάλες πολιτικές, οφείλουµε να αποφασίσουµε ένα ου-
σιαστικό κοκτέιλ πολιτικών που θα οδηγήσουν τη χώρα µας σε
µεγάλες διαρθρωτικές πολιτικές, που θα οδηγήσουν τη χώρα
στην ανάπτυξη, πέρα από την οικονοµική κρίση που βρισκόµα-
στε.

Η αναπτυξιακή πορεία της χώρας µας εξαρτάται από δύο κυ-
ρίως παράγοντες, αλλά και πολιτικές επιλογές. Πρώτον, την απο-
σύνδεση των ελλειµµάτων από την ύφεση και δεύτερον, το
σχεδιασµό και την υλοποίηση δοµικών αλλαγών στην οικονοµία
αλλά και θεσµικών στο εποικοδόµηµα, όπως εκείνου της ∆ηµό-
σιας ∆ιοίκησης, της παιδείας, της έρευνας και τεχνολογίας.

Στο πλαίσιο αυτό θα πρέπει να υπάρξει γενικός και ριζικός επα-
νασχεδιασµός όλων των αναπτυξιακών µέσων και πολιτικών,
αλλά και να διασφαλιστεί ο συντονισµός και η συµπληρωµατικό-
τητά τους, έτσι ώστε τα αποτελέσµατα να έχουν προστιθέµενη
αξία στην οικονοµία και στην κοινωνία τόσο σε περιφερειακό όσο
και σε τοπικό επίπεδο. Παράλληλα δε το νέο αναπτυξιακό µο-
ντέλο θα πρέπει να συµβάλλει στη µείωση του εµπορικού ισοζυ-
γίου της χώρας µας, το οποίο αποτελεί και το δοµικό πρόβληµα
που έχουµε, πέρα των άλλων, αυτή τη στιγµή.

Είναι σκόπιµο να συντονισθεί ο σχεδιασµός, και η εφαρµογή
του εθνικού Αναπτυξιακού Νόµου µε το υπό συζήτηση σχέδιο
νόµου, του ΕΣΠΑ, των ΠΕΠ, αλλά και των τοµεακών αναπτυξια-
κών προγραµµάτων, όπως εκείνο του «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΥ ΜΠΑΛΤΑ-
ΤΖΗ» για την αγροτική ανάπτυξη, έτσι ώστε να µην «χαραµιστεί»
κανένας κοινοτικός πόρος, αλλά και να διασφαλιστεί η απορρό-
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φηση και η χρήση των πόρων του Προγράµµατος ∆ηµοσίων
Επενδύσεων.

Είναι µεγάλη πρόκληση για το Υπουργείο Περιφερειακής Ανά-
πτυξης και Ανταγωνιστικότητας να επιχειρήσει δύο µεγάλες αλ-
λαγές και διαπραγµατεύσεις σε κοινοτικό επίπεδο, οι οποίες
µπορεί να είναι επιτυχείς εκ του γεγονότος ότι σε ευρωπαϊκό επί-
πεδο είναι γνωστή η οικονοµική κατάσταση της χώρας µας.

Πρώτον, θα πρέπει να επιχειρήσει την επαναδιαπραγµάτευση
της χρηµατοδότησης των έργων του ΕΣΠΑ µε κοινοτικούς και
µόνο πόρους για τα επόµενα, δύο χρόνια, ενώ η εθνική συµµε-
τοχή θα πρέπει να µετατεθεί προς το τέλος του 2013-2015, µία
περίοδο ριζικών αποφάσεων, λόγω των νέων δηµοσιονοµικών
προοπτικών 2014-2020, αλλά και των γενικών αποφάσεων για τον
ευρωπαϊκό µηχανισµό στήριξης.

∆εύτερον, θα πρέπει να επιχειρήσει την τροποποίηση του
χάρτη περιφερειακών ενισχύσεων 2007-2013 βάσει του ν.
408/2006, έτσι ώστε όχι µόνο να αποτελέσει και το νέο πλαίσιο
για ενισχύσεις µετά το 2013, για την περίοδο 2013-2020, αλλά
να µπορούν να εφαρµοστούν µε «ευελιξία» ήδη από τώρα.

Είναι γεγονός ότι έχουν αδικηθεί περιφέρειες, όπως αυτή της
Στερεάς Ελλάδας, η οποία στερείται εθνικών πόρων λόγω µείω-
σης των ποσοστών επιδοτήσεων µε την ένταξή της στο στόχο
«Ανταγωνιστικότητα» Στόχου 2.

Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά, κύριε Υπουργέ, ότι τα στοιχεία τα
οποία χρησιµοποιήθηκαν ήταν εκείνα του 2002-2003, ενώ βάσει
σηµερινών στοιχείων της ΕΣΗΕΑ 2008-2009, στη Στερεά Ελλάδα
ο αριθµός της ανεργίας και της αποβιοµηχάνισης είναι αυξανό-
µενος και φτάνει κατά µέσο όρο το 17%.

Πραγµατικά, είναι θετικό, το ότι δεχθήκατε κατόπιν προτάσεών
µας να συνυπολογίζετε το βαθµό ανάπτυξης και απασχόλησης
για την κατανοµή των πόρων του εθνικού αναπτυξιακού νόµου
στις περιφέρειες και στους νοµούς.

Όµως, να επισηµανθεί ότι είναι µία πρώτη κίνηση για την επί-
λυση του ζητήµατος. Πρέπει να ενταχθούν, πέρα των νησιωτικών
περιοχών, και οι ορεινές και µειονεκτικές περιοχές, έτσι ώστε
στην πράξη σταδιακά να φέρουµε βελτίωση της απόφασης του
2006 περί κρατικών ενισχύσεων.

Άλλωστε γνωρίζετε ότι οι διαπραγµατεύσεις για το νέο ΕΣΠΑ,
Περιφερειακής Ανάπτυξη σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης και
εθνικών υπηρεσιών έχει ήδη αρχίσει και, συνεπώς, τα νέα στοι-
χεία τα οποία θα πρέπει να προσκοµίσουµε για τη συµµετοχή των
περιφερειών στο ΑΕΠ της χώρας ήδη θα πρέπει να δροµολο-
γούνται και η επιτροπή να ενηµερώνεται, έτσι ώστε να προλει-
ανθεί το έδαφος, µε σκοπό την κατάργηση των αδικιών, οι οποίες
έχουν γίνει.

Μέχρι τότε, όµως, θα πρέπει να διευκολυνθούν ορισµένες πε-
ριοχές του Στόχου 2 – «Ανταγωνιστικότητα» έναντι των άλλων πε-
ριοχών. Το έχουµε πει και στην Επιτροπή Παραγωγής και Εµπο-
ρίου, ότι θα πρέπει να δίνονται µεγαλύτερες προκαταβολές για
την έναρξη των έργων έναντι των άλλων περιοχών, ενώ σε καµ-
µία περίπτωση δεν πρέπει να γίνονται έµµεσες περικοπές.

Και αναφέροµαι, κύριε Υπουργέ, στο άρθρο 9 παράγραφος 3
σηµείο β’ για το καθεστώς ενισχύσεως των µεγάλων επενδυτι-
κών σχεδίων, τα οποία ο κάθε νοµός έχει µεγάλη ανάγκη, µεταξύ
των οποίων και της Φθιώτιδας.

Προτείνεται εκ µέρους σας µία κατάτµηση και διαφοροποίηση
του ποσοστού στήριξης, όπου, όµως, το συνολικό ποσό της εθνι-
κής συµµετοχής δεν µπορεί να υπερβαίνει το 60% της συνολι-
κής ενίσχυσης.

Με τον τρόπο αυτό στην ουσία σε περιοχές, όπως στη Στερεά
Ελλάδα, η στήριξη των µεγάλων επενδύσεων θα φθάσει να είναι
κάτω του 15%, ποσοστό που αναφέρεται στο άρθρο 5 παρά-
γραφος 5, δηλαδή στον πίνακα των κρατικών ενισχύσεων.

Για το λόγο αυτό προτείνω να διαγραφεί το περιοριστικό όριο
του 60% και να λαµβάνονται υπ’ όψιν τα όρια των κρατικών ενι-
σχύσεων του άρθρου 5.

Μη βάζετε άλλους φραγµούς στις επενδύσεις, στους επενδυ-
τές και στην εύρεση ρευστότητας για την εγκατάσταση µικρών
και µεγάλων επιχειρήσεων στον τόπο µας.

Στη Φθιώτιδα έχουν γίνει νέες επενδύσεις και θα συνεχιστούν,
λόγω της χωροταξικής της θέσης και λόγω της πληρότητας της

βιοµηχανικής ζώνης στη Βοιωτία. Είναι σηµαντικό, λοιπόν, σε ένα
νοµό που βρίσκεται πάνω στον οδικό άξονα να γίνουν επενδύ-
σεις σηµαντικές και µάλιστα µε διαδικασία fast track, πέρα και
έξω αν αυτές περιλαµβάνονται στο θέµα των µεγάλων επενδύ-
σεων.

Κλείνοντας, θέλω να πω ότι είναι ένα νοµοσχέδιο που ενώ µει-
ώνει κατά πολύ τις υπουργικές αποφάσεις και τα προεδρικά δια-
τάγµατα, βάσει του προηγούµενου επενδυτικού νόµου, παρα-
µένουν αρκετές και ουσιαστικές αποφάσεις που πρέπει να ανα-
κληθούν.

Συνεπώς, είναι χρήσιµο, χωρίς φυσικά να αποτελέσει και αίτιο
καθυστέρησης έναρξης του νόµου, να γνωστοποιούνται τόσο
στη Βουλή όσο και στους φορείς, τα επιµέρους κριτήρια ώστε
να µην υπάρχουν ανεφάρµοστες διατάξεις και ελλιπείς προσεγ-
γίσεις.

Στο πλαίσιο αυτό είναι σηµαντικό να δοθεί ιδιαίτερη ενίσχυση
για τα κριτήρια ένταξης του τουριστικού τοµέα και του διατρο-
φικού, οι οποίοι άλλωστε είναι και οι πρωτοπόροι στην πορεία
της περιφερειακής ανάπτυξης. Η συµπληρωµατικότητα του νέου
επενδυτικού νόµου µε τα επιµέρους προγράµµατα, όπως εκείνο
του αγροτουρισµού «LEADER» και «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑ-
ΤΖΗΣ», θα πρέπει να συντονιστεί, για να δοθεί µία ουσιαστική
προώθηση των τροφίµων και του τουρισµού σε όλες τις περιφέ-
ρειες.

Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, πολιτικά πρέπει να δηλώσω ότι ο
νέος επενδυτικός νόµος εκφράζει τον κεντρικό πυλώνα του νέου
αναπτυξιακού προτύπου της χώρας µας, την πολιτική βούληση
στήριξης της επανεκκίνησης της χώρας µας για επενδύσεις και
πάνω απ’ όλα να αποσύρουµε την καχυποψία στις σχέσεις κρά-
τους και επιχειρηµατιών, καθώς και της εξάλειψης των γραφειο-
κρατικών διαδικασιών. Για το λόγο αυτό θα ψηφίσω τον αναπτυ-
ξιακό νόµο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ,

κυρία Μπατζελή. Είναι φανερή η εµπειρία σας ως Υπουργού.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα έξι µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκ-
παιδευτικοί από το 3ο Γυµνάσιο Υµηττού.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Οι Γάλλοι τον Υµηττό τον έλεγαν «τρελό», δηλαδή «tres
longue», «πολύ µακρύ» σαν βουνό και του έµεινε.

Το λόγο έχει τώρα η κ. Όλγα Ρενταρή-Τέντε, Βουλευτής του
ΠΑΣΟΚ από το Νοµό Έβρου για επτά λεπτά.

ΟΛΓΑ ΡΕΝΤΑΡΗ-ΤΕΝΤΕ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο νέος επενδυτικός νόµος έρ-

χεται να συµπληρώσει στη χώρα µας ένα θεσµικό πλαίσιο ανα-
πτυξιακών κινήτρων, όπως αυτά αποτυπώνονται στο νόµο για το
fast track, που αφορά τις µεγάλες επενδύσεις, το εθνικό σχέδιο
για την ενίσχυση της εξωστρέφειας και των εξαγωγών, την
ίδρυση του Εθνικού Ταµείου Ενίσχυσης της Επιχειρηµατικότη-
τας και Ανάπτυξης και τέλος, τα διάφορα φορολογικά κίνητρα
για επανεπενδύσεις κερδών και για ξενοδοχειακές επιχειρήσεις.

Όλα τα παραπάνω θεσπίζονται για να δηµιουργήσουν ένα ευ-
νοϊκό περιβάλλον για τις επενδύσεις, µε απώτερο στόχο, αφ’
ενός να βγάλουν τη χώρα από το τέλµα της ύφεσης µε ένα νέο
παραγωγικό πρότυπο και αφ’ ετέρου να ενθαρρύνουν την υγιή
επιχειρηµατικότητα µε εξωστρέφεια και διεθνή ανταγωνιστικό-
τητα.

Ο νέος επενδυτικός νόµος προβλέπει τη βελτίωση της ποιό-
τητας των επενδύσεων, την αύξηση της παραγωγικότητας, την
ενίσχυση της εξωστρέφειας, την οικονοµική αποτελεσµατικότητα
και την περιφερειακή συνοχή. Η δηµόσια διαβούλευση, αλλά και
οι θέσεις συναδέλφων στη Βουλή, εστιάζουν την κριτική τους στο
είδος των κινήτρων, δηλαδή του αποκλεισµού ή µη συγκεκριµέ-
νων κλάδων και τοµέων της οικονοµικής δραστηριότητας. Πρό-
κειται, ωστόσο, για κριτική που έχει µια µόνο βάση αναφοράς:
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τους προηγούµενους αναπτυξιακούς νόµους της Μεταπολίτευ-
σης.

Ας αναρωτηθούµε όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τι απο-
τέλεσµα έφεραν οι πολυώνυµοι νόµοι της Μεταπολίτευσης; Έφε-
ραν την εθνική ανάπτυξη; Όχι. Ήταν µια κρατικοδίαιτη ανάπτυξη,
βασισµένη στις δανειοδοτήσεις. Μήπως έφεραν περιφερειακή
ανάπτυξη; ∆υστυχώς, το 70% της οικονοµικής δραστηριότητας
έχει συγκεντρωθεί στο λεκανοπέδιο της Αττικής και της Θεσσα-
λονίκης και το υπόλοιπο κατά µήκος του εθνικού δρόµου Αθη-
νών-Θεσσαλονίκης. Η υπόλοιπη περιφέρεια µε τα παραδοσιακά
αγροτικά προϊόντα της δεκαετίας του 1960 αργοπεθαίνει. ∆ηµι-
ούργησαν θέσεις εργασίας οι προηγούµενοι νόµοι; Ναι, αλλά δη-
λωµένες, πανάκριβες θέσεις εργασίας, επιδότηση µε 15.000
ευρώ ανά απασχολούµενο, από τις οποίες ποτέ δεν µετρήθηκαν
πόσες απέµειναν µετά τη λήξη της επένδυσης και θέσεις φυσικά,
οι οποίες εξαφανίστηκαν µε το πρώτο άγγιγµα της κρίσης.

Στο νέο επενδυτικό σχέδιο νόµου για πρώτη φορά γίνονται
γενναία, αλλά και αναγκαία βήµατα για την ανάπτυξη της χώρας
µας. Θα σταθώ στο κυριότερο, το οποίο είναι η αντικατάσταση
των κεφαλαιακών κινήτρων µε φορολογικά. Είναι σαφώς µια
πρώτη καλή λύση σε περίοδο δηµοσιονοµικής λιτότητας για να
εξευρεθούν πόροι και αποτελεί δοκιµασµένη επιτυχή πρακτική
σε άλλες χώρες της Κοινότητας για την προσέλκυση επενδύ-
σεων, όπως στην Κύπρο, στη Μεγάλη Βρετανία. Είναι αναγκαίο,
όµως, να συνοδεύεται από βασικές διασφαλίσεις, για να απο-
φευχθούν τυχόν αµφισβητήσεις που ελλοχεύουν ως προς τη δια-
φάνεια και την αποτελεσµατικότητα των κινήτρων. Θα ήθελα να
πω ότι ως προς τη διαφάνεια, υπάρχει ο φόβος και ο κίνδυνος να
µην γνωρίζει το Κοινοβούλιο πόσο χρηµατοδοτείται η ιδιωτική
επένδυση, αφού τα ποσά αυτά δεν θα συµπεριλαµβάνονται µε-
µονωµένα στον προϋπολογισµό.

Ως προς την αποτελεσµατικότητα, θα έλεγα ότι υπάρχει µία
σχετική αµφισβήτηση εάν θα γίνονται επενδύσεις µόνο από κερ-
δοφόρες επιχειρήσεις.

Και στις δύο περιπτώσεις χρειάζεται αποτελεσµατικό σύστηµα
παρακολούθησης αξιολόγησης, έτσι ώστε να γίνονται οι απα-
ραίτητες διορθωτικές παρεµβάσεις. Όπως διαφαίνεται στα
άρθρα 11, 14 και 15 του νοµοσχεδίου, αυτό επιτυγχάνεται µε το
νέο σύστηµα σε σηµαντικό βαθµό της τεχνικής, κοινοβουλευτι-
κής και διοικητικής εποπτείας.

Επίσης, η προβλεπόµενη στο άρθρο 15 λογοδοσία του Υπουρ-
γού Οικονοµίας στη Βουλή θα πρέπει, κατά τη γνώµη µου, να
ελέγχεται και να αξιολογείται από εξωτερικά όργανα αξιολόγη-
σης. Και να σας θυµίσω τις ανακοινώσεις των εκάστοτε Υπουρ-
γών Οικονοµίας για τα επιτεύγµατα των προηγούµενων
αναπτυξιακών νόµων. Τώρα, αν πιστεύαµε όλα αυτά που έλεγαν,
θα έπρεπε να είµαστε η πλουσιότερη χώρα του κόσµου.

Θα ήθελα να περάσω τώρα και στην περιφερειακότητα του
σχετικού νόµου και να αναφερθώ στη Θράκη, την περιοχή την
οποία εκπροσωπώ. Εδώ θα ήθελα να επισηµάνω τους κινδύνους
που ενέχει το σηµερινό νοµοσχέδιο για τη Θράκη. Η νέα περι-
φερειακή δοµή της χώρας γίνεται µε εισοδηµατικά κυρίως κρι-
τήρια και δεν λαµβάνονται υπ’ όψιν άλλα αντικίνητρα που
υπάρχουν στη Θράκη, όπως είναι οι ελλιπείς υποδοµές, η µεγάλη
απόσταση από τα αστικά κέντρα, τα ιδιαίτερα χαρακτηριστικά
της περιοχής. Το νέο νοµοσχέδιο σχεδόν εξισώνει τη Θράκη µε
τις όµορες περιοχές της Θεσσαλονίκης.

Οι επενδυτικοί νόµοι µε τα κίνητρα που θέτουν, σκοπό έχουν
να προτρέψουν το ιδιωτικό κεφάλαιο να επενδύσει σε περιοχές
στις οποίες δεν θα πήγαιναν επενδυτές, αν δεν υπήρχαν τα συ-
γκεκριµένα κίνητρα. Με την κατάργηση της τέταρτης ζώνης κι-
νήτρων, όπως προβλέπεται στο άρθρο 5 του νοµοσχεδίου και τις
µικρές διαφοροποιήσεις στα ποσοστά των περιφερειακών ενι-
σχύσεων, φοβούµαι ότι δεν θα γίνουν µεγάλες νέες επενδύσεις
στην περιοχή, γιατί οι επενδυτές θα προτιµήσουν την εγκατά-
στασή τους σε νοµούς δίπλα στη Θεσσαλονίκη, για να γλυτώ-
σουν το υψηλότερο µεταφορικό κόστος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Ήδη, στους προηγούµενους αναπτυξιακούς νόµους, οι οποίοι
προέβλεπαν και τέταρτη ζώνη κινήτρων, τα αποτελέσµατα για τη

Θράκη και ειδικά για τον Έβρο ήταν απογοητευτικά. Η προσέλ-
κυση νέων επενδύσεων ήταν ελάχιστη. Θέσεις εργασίας χάθη-
καν και σήµερα εµφανίζει έναν από τους µεγαλύτερους αριθµούς
ανεργίας, οι περισσότερες επιχειρήσεις έκλεισαν, η αποβιοµη-
χάνιση εκτείνεται σε όλο το µήκος της περιοχής και ο εκσυγ-
χρονισµός της βιοµηχανίας παρέµεινε στις παραδοσιακές του
δοµές.

Κλείνοντας, θα ήθελα να επισηµάνω ότι το παρόν νοµοσχέδιο
θα είχε καλύτερη στόχευση αν προηγούνταν ένα αναπτυξιακό
σχέδιο για τη χώρα, µε τις περιφερειακές ιδιαιτερότητες και µετά
να ακολουθούσε ο επενδυτικός νόµος. Τώρα γίνεται το ανάποδο.
Ψηφίζεται ένας επενδυτικός νόµος, χωρίς να γνωρίζουµε τις ανα-
πτυξιακές προτεραιότητες σε εθνικό και περιφερειακό επίπεδο.

Επειδή, όµως, ο νέος νόµος –θα έλεγα- αλλάζει ριζικά τη λο-
γική και τις διαδικασίες που ξέραµε µέχρι σήµερα, θεωρώ ότι
πρέπει να τον υπερψηφίσουµε για να δηµιουργήσουµε ένα περι-
βάλλον που θα βοηθήσει τους δηµιουργικούς ανθρώπους να ρι-
σκάρουν, να εµπνευστούν, να συναποφασίσουν, να κινητο-
ποιηθούν. Γι’ αυτό το λόγο και τον υπερψηφίζω.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

την κ. Τέντε.
Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός κ. Μιχάλης Χρυσοχοΐδης έχει ζη-

τήσει το λόγο.
Πόσο χρόνο θέλετε, κύριε Υπουργέ;
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Ελπίζω, κύριε Πρόεδρε, να φτάσουν
δέκα λεπτά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ορίστε, έχετε το
λόγο.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι διαχρονικές ανεπάρκειες της
οικονοµίας µας αντανακλώνται και στο αναπτυξιακό πρότυπο το
οποίο ακολουθήσαµε εδώ και δεκαετίες. Παρά τις καλές προθέ-
σεις τις οποίες είχαν όλες οι κυβερνήσεις διαχρονικά εδώ και
περίπου σαράντα χρόνια, αµέσως µετά τη Μεταπολίτευση,
πριµοδοτήσαµε τη µετριότητα, χωρίς να αποφασίσουµε ποια
Ελλάδα θέλουµε.

Υπάρχει µια πραγµατικότητα που διαµόρφωσε και η περιφε-
ρειακή πολιτική και οι πολιτικές µας συνολικά για την περιφέρεια
και την ανάπτυξη, ότι έχει µεγαλώσει το χάσµα ανάµεσα στα
αστικά κέντρα και στην περιφέρεια.

∆εν δηµιουργήσαµε µε τις πολιτικές µας τις προσδοκώµενες
θέσεις εργασίας. ∆ώσαµε έµφαση στις επιδοτήσεις, δίνοντας
χώρο στην υποτίµηση του δηµόσιου χρήµατος και σε ένα παρα-
σιτικό σύστηµα υπερτιµολογήσεων.

Οι επενδύσεις µας, ιδιαίτερα την τελευταία δεκαετία του 2000,
ήταν οι περισσότερες χαµηλής ποιότητας και γι’ αυτό εξέπνευ-
σαν πρόωρα. ∆εν προνοήσαµε για τη νέα γενιά, δεν προστατεύ-
σαµε το περιβάλλον, δεν φέραµε το κράτος κοντά στον επιχει-
ρηµατία και τον επιχειρηµατία κοντά στο κράτος.

Η οικονοµία µας, µια οικονοµία που βασίστηκε στην κατανά-
λωση, στη διόγκωση του δηµόσιου τοµέα, σήµερα είναι έκθετη
απέναντι στο κράτος, στον πολίτη, στον επιχειρηµατία, στο νέο.
Είναι έκθετη απέναντι στον διεθνή ανταγωνισµό και στην διεθνή
κρίση.

Κάνω κάποιες παραδοχές που µας αφορούν όλους. Παρά την
εισοδηµατική σύγκλιση και την αναπτυξιακή δυναµική που είχε η
χώρα τα τελευταία είκοσι περίπου χρόνια, τη µεγάλη προσπά-
θεια που έκαναν οι πολίτες, την επίτευξη των µεγάλων εθνικών
στόχων που είχαµε όλοι µαζί, δεν δηµιουργήσαµε προϋποθέσεις
για να πετύχουµε κάτι, το οποίο ήταν εξαιρετικά αναγκαίο στη
νέα εποχή: να γίνουµε ανταγωνιστικοί.

∆εν βάλαµε βάσεις για να αντεπεξέλθουµε στις πολλαπλές κρί-
σεις που σήµερα πλήττουν την κοινωνία, την οικονοµία και το
κράτος. Γεµίσαµε τη χώρα µε έρηµα, αντιαισθητικά κτήρια που
µας θυµίζουν το τέλος µιας εποχής, µιας εποχής που η ανάπτυξη
συγκεντρώθηκε σε δύο πόλους, στην Αττική και στη Θεσσαλο-
νίκη, περίπου το 65%, 70% της όλης αναπτυξιακής διαδικασίας
στη χώρα. ∆ηµιουργήσαµε νικητές και χαµένους. Κι όλη αυτή η
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διαδικασία εξέθρεψε µια κατάσταση, µια πραγµατικότητα και µια
νοοτροπία ευκολίας και νωθρότητας.

Γι’ αυτό και νοµίζω ότι οφείλουµε να κάνουµε αυτόν τον απο-
λογισµό, την αυτοκριτική µας αν θέλετε, µε περίσκεψη και αγω-
νία για το µέλλον της χώρας και να προχωρήσουµε µε
διαφορετική κατεύθυνση σε σχέση µε τον τρόπο που πορευό-
µασταν µέχρι σήµερα.

Έχουµε, λοιπόν, καθήκον να γυρίσουµε σελίδα. Γι’ αυτό και
φέρνουµε αυτό το νέο νόµο για τις επενδύσεις. Σήµερα είµαστε
εδώ στην κρίσιµη αυτή στροφή για την ελληνική οικονοµία, φέρ-
νοντας στην Ολοµέλεια της Βουλής ένα νέο νόµο για την ενί-
σχυση των επενδύσεων στη χώρα.

Επενδύσεις σηµαίνει ανάπτυξη, νέες επιχειρήσεις, αξιοποίηση
όσων µας κάνουν ξεχωριστούς, έξυπνη παραγωγή φιλική στο πε-
ριβάλλον, αύξηση της απασχόλησης.

Γι’ αυτό και η ανάπτυξη δεν είναι µια αόρατη και αφηρηµένη
έννοια. Είναι µια βαθιά πολιτική έννοια και αντανακλά το πώς
αντιλαµβανόµαστε τη σχέση του κράτους µε τον επιχειρηµατία,
πώς αντιλαµβανόµαστε τον κοινωνικό πλούτο, τις παραγωγικές
δοµές, τους πόρους µας, τους φυσικούς, ιστορικούς, πολιτιστι-
κούς πόρους, αλλά κυρίως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τους
ανθρώπινους πόρους. Χωρίς ανάπτυξη που προάγει αξίες και
βάζει στο επίκεντρο τον άνθρωπο και τις ανάγκες του µέσα στην
κρίση αυτή, δεν πρόκειται ποτέ να πετύχουµε.

Ο νέος νόµος στοχεύει στην αναθέρµανση της οικονοµίας
µέσα από την ενίσχυση της επενδυτικής διαδικασίας.

Έχουµε πέντε στόχους: Βελτίωση της ποιότητας των επενδύ-
σεων, αύξηση της παραγωγικότητας, ενίσχυση της εξωστρέ-
φειας, οικονοµική αποτελεσµατικότητα και περιφερειακή συνοχή.

Για να πετύχουµε τους στόχους µας εισάγουµε ρυθµίσεις
χωρίς προηγούµενο σε σχέση µε την πεπατηµένη του σήµερα.
Για πρώτη φορά υπάρχει ετήσιος προϋπολογισµός, ο οποίος κα-
τανέµεται στις καλύτερες επενδυτικές προτάσεις. Ο πολίτης γνω-
ρίζει πού πηγαίνουν τα χρήµατά του. Υπάρχει πλαφόν σε κάθε
επενδυτικό σχέδιο. Κανείς δεν µπορεί να µοιράζει χρήµατα αφει-
δώς και ανεξέλεγκτα. Οι προκηρύξεις για τα επενδυτικά σχέδια
γίνονται δύο φορές το χρόνο µε προθεσµία υποβολής τέλος
Απριλίου και τέλος Οκτωβρίου. Κράτος και επιχειρηµατίας συ-
ντονίζονται και λειτουργούν βάσει ξεκάθαρων διαδικασιών και
χρονοδιαγραµµάτων. Κάθε επενδυτικό σχέδιο υποβάλλεται µέχρι
τέλος Απριλίου και Οκτωβρίου και αφού έχει κλείσει ο προηγού-
µενος κύκλος της αξιολόγησης µε αντικειµενικά και διαφανή κρι-
τήρια. ∆ηλαδή ο επιχειρηµατίας θα µπορεί να κάνει τον προγραµ-
µατισµό του και το κράτος να ανταποκρίνεται µε συνέπεια.

Υπάρχουν αντικειµενικά κριτήρια αξιολόγησης, µακροοικονο-
µικά και µικροοικονοµικά, που προάγουν την οικονοµική αποτε-
λεσµατικότητα και τη διαφάνεια. Καταργούνται οι πολυµελείς
γνωµοδοτικές επιτροπές. Μ’ αυτό τον τρόπο το 90% της διαδι-
κασίας της αξιολόγησης θα γίνεται αυτοµατοποιηµένα. Είναι έξω
ο ανθρώπινος παράγοντας, άρα λοιπόν ένας επενδυτής ξέρει ου-
σιαστικά αν το επενδυτικό του σχέδιο θα εγκριθεί ή όχι.

Πριµοδοτούνται κατηγορίες οικονοµικών δραστηριοτήτων και
όχι απλά κλάδοι. Χρησιµοποιούνται οι φοροαπαλλαγές και όχι οι
επιδοτήσεις ως βασικό µέσο ενίσχυσης µε σχέση τρία προς ένα.
Μ’ αυτό τον τρόπο χτυπάµε το πρόβληµα της «µαύρης» οικονο-
µίας, των υπερτιµολογήσεων, εξοικονοµούµε χρήµατα και δί-
νουµε τέλος στο θλιβερό προνόµιο που είχαµε να στηρίζουµε την
ανάπτυξη απλά στις επιδοτήσεις.

Εισάγουµε τρία γενικά καθεστώτα επενδύσεων και τέσσερα
ειδικά καθεστώτα επενδύσεων. Τα γενικά καθεστώτα περιλαµ-
βάνουν τη γενική επιχειρηµατικότητα. Απευθυνόµαστε σε κερ-
δοφόρες δυναµικές επιχειρήσεις που επενδύουν δυναµικά και
συµβάλλουν στην έξοδο από την κρίση. Ως κίνητρο δίδονται φο-
ροαπαλλαγές για οκτώ έως δέκα χρόνια στις υφιστάµενες και
στις νέες επιχειρήσεις. Και εδώ µιλάµε για επιχειρήσεις µε ελά-
χιστο ύψος επένδυσης από πεντακόσιες χιλιάδες ευρώ έως
εκατό χιλιάδες ευρώ, ώστε να ενθαρρύνουµε και τις µικρές έως
πολύ µικρές επιχειρήσεις.

Τεχνολογική ανάπτυξη: Απευθυνόµαστε σε επενδύσεις τεχνο-
λογικού εκσυγχρονισµού και καινοτοµίας. Για το λόγο αυτό πα-
ρέχουµε κίνητρα, φοροαπαλλαγές, στοχευµένες επιχορηγήσεις

και µια πολύ σηµαντική στήριξη που αυτήν τη στιγµή έχουν ανά-
γκη η ελληνική οικονοµία και οι ελληνικές επιχειρήσεις.

Θα ήταν πραγµατικά χωρίς αντικείµενο, «κενό πουκάµισο» ο
νόµος αυτός, αν δεν ακολουθείτο ταυτόχρονα από το Εθνικό Τα-
µείο Επιχειρηµατικότητας και Ανάπτυξης, το οποίο βρίσκεται
στην επιτροπή της Βουλής και θα ψηφιστεί –υποθέτω- τις επό-
µενες εβδοµάδες στην Ολοµέλεια.

Τρίτη κατηγορία γενικών επενδυτικών σχεδίων είναι η περιφε-
ρειακή συνοχή. Ζητάµε επενδυτικά σχέδια που αντιµετωπίζουν
τοπικές ανάγκες, αξιοποιούν τοπικά ανταγωνιστικά πλεονεκτή-
µατα µε περιβαλλοντικά βιώσιµες τεχνολογικές εφαρµογές και
τα ενισχύουµε µε φοροαπαλλαγές, στοχευµένες επιδοτήσεις και
επίσης ευνοϊκά δάνεια από το ΕΤΕΑΝ.

Ειδικά καθεστώτα, νεανική επιχειρηµατικότητα: Είναι στόχος
µας να σταθούµε δίπλα στο νέο επιχειρηµατία, να τον στηρίξουµε
έµπρακτα, να δηµιουργήσουµε µια νέα γενιά Ελλήνων επιχειρη-
µατιών. Γι’ αυτό το λόγο ο νέος νόµος εισάγει πολύ σηµαντικές
ενισχύσεις και εξαιρετικά δυναµικά κίνητρα για νέους µέχρι σα-
ράντα ετών. Για παράδειγµα ένας νέος που επιθυµεί να προχω-
ρήσει σε µία επένδυση µέσω του επενδυτικού νόµου θα πάρει
χρηµατοδότηση του κεφαλαίου αλλά και των λειτουργικών δα-
πανών της επιχείρησης µέχρι ένα εκατοµµύριο ευρώ για τα πέντε
πρώτα χρόνια λειτουργίας της επιχείρησης.

Μεγάλες επενδύσεις: ∆εύτερο καθεστώς εκεί, στα ειδικά κα-
θεστώτα. Απευθυνόµαστε στις µεγάλες κερδοφόρες επιχειρή-
σεις που επιθυµούν να κάνουν επενδύσεις πάνω από πενήντα
εκατοµµύρια ευρώ, είτε ελληνικές είτε από το εξωτερικό. Κά-
νουµε πράξη ένα χρόνιο αίτηµα των επιχειρηµατιών, το σταθερό
φορολογικό περιβάλλον µε σταθερές φοροαπαλλαγές για οκτώ
έως δέκα χρόνια. Ολοκληρωµένα επενδυτικά σχέδια: Η κρίση
έχει δώσει την αφορµή σε πολλούς επιχειρηµατίες να αναδιαρ-
θρώσουν την επιχείρησή τους. ∆ίνουµε κίνητρα, φοροαπαλλα-
γές και ευνοϊκά δάνεια από την πλευρά του ΕΤΕΑΝ.

Τέλος, επενδύσεις δικτύωσης, τα clusters. Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, είναι πολύ σηµαντικό οι τοπικές κοινωνίες, τα το-
πικά προϊόντα, οι επιχειρήσεις σε µια περιοχή να δικτυώνονται
µεταξύ τους, να συνεργάζονται µεταξύ τους για να µπορούν να
προάγουν όλη τη ντόπια παραγωγή και τις δυνατότητές της.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είχαµε τη δυνατότητα –και σας
ευχαριστώ όλους θερµά- να συζητήσουµε αυτές τις ηµέρες στο
Κοινοβούλιο το νόµο για τις επενδύσεις. Ειλικρινά σας ευχαρι-
στώ, γιατί µέσα από τη συζήτηση εδώ βγήκε ένας µεγάλος πλού-
τος ιδεών. Και χαίροµαι που όλοι οι συνάδελφοι, όλων των
κοµµάτων, συνεισέφεραν µε τις απόψεις τους, παρά τις επιµέ-
ρους διαφωνίες, στη διαµόρφωση αυτού του νέου επενδυτικού
νόµου.

Εγώ πιστεύω ότι όποια ρητορική κι αν αναπτύξουµε εδώ, σ’
αυτήν την Αίθουσα, είτε από τη δική σας την πλευρά είτε από τη
δική µου, ή τις καλές προθέσεις, οι οποίες θα εκδηλωθούν, ση-
µασία έχει ένα κρίσιµο αποτέλεσµα. Και το κρίσιµο αποτέλεσµα,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συνίσταται στην επιτυχή εφαρµογή
αυτού του νόµου, µα κυρίως στην οικονοµική αποτελεσµατικό-
τητα.

Εάν ο νόµος αυτός αποδώσει οικονοµικά ένα αποτέλεσµα ανα-
πτυξιακό, εάν αναδιανείµει πλούτο στη χώρα, εάν προσθέσει
έσοδα στο δηµόσιο, εάν δηµιουργήσει τοπική ανάπτυξη, εάν δη-
µιουργήσει τοπική απασχόληση, τότε θα έχουµε πετύχει. Εάν
οδηγηθούµε σε καταστάσεις όπως αυτές που βιώσαµε όλοι τα
τελευταία χρόνια και οι οποίες οδήγησαν σε µία πραγµατικότητα
µιας οικονοµίας που δεν άντεξε στην κρίση, µε αποτέλεσµα να
αντιµετωπίζουµε σήµερα ισχυρό οικονοµικό και κοινωνικό πρό-
βληµα στη χώρα, τότε θα έχουµε αποτύχει.

Είµαι βέβαιος ότι µέσα από τη δουλειά, την οποία κάνουµε
αυτήν τη στιγµή και στο Υπουργείο και στην Αίθουσα αυτήν, για
τη βελτίωση του νόµου αυτού, τελικά αυτές οι ρυθµίσεις, οι
οποίες αποτελούν ένα απαύγασµα των παλαιών ρυθµίσεων για
να µην επαναλάβουµε τα ίδια λάθη, θα οδηγήσουν σε µία νέα
πραγµατικότητα και θα ανοίξουν ένα καινούργιο δρόµο για την
επιχειρηµατικότητα στη χώρα. ∆ιότι δεν είναι µόνο αυτό. ∆εν
είναι µόνο ο επενδυτικός νόµος. Όπως σας είπα είναι το Εθνικό
Ταµείο Επιχειρηµατικότητας και Ανάπτυξης, δηλαδή το χρηµα-
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τοδοτικό εργαλείο. Είναι η προσπάθειά µας να επανεκκινήσουµε
την οικονοµία µέσα από τη διαχείριση του ΕΣΠΑ, όπου επιχει-
ρούµε να διπλασιάσουµε τους πόρους, έτσι ώστε και ανάπτυξη
τοπική να δηµιουργήσουµε, αλλά και συνολικότερα να επιτύ-
χουµε ξανά την αναθέρµανση της οικονοµίας.

Είναι η προσπάθεια –και προσωπικά πιστεύω πάρα πολύ σε
αυτήν αύξησης των εξαγωγών. Είναι µία χειροπιαστή πραγµατι-
κότητα, ένα αποτέλεσµα ορατό. Έχουµε πολύ σηµαντική αύξηση
των εξαγωγών στη χώρα, η οποία θα οδηγήσει το επόµενο χρο-
νικό διάστηµα στο να πάρουµε µία µονάδα στο ΑΕΠ το 2012, να
φτάσουµε στο 10% του χρόνου τις εξαγωγές επί του ΑΕΠ και σε
τρία χρόνια από σήµερα περίπου στο 14%.

Είναι ένα πρωτοφανές µέγεθος. Τιµά τις ελληνικές επιχειρή-
σεις.

∆εν φτάνει, όµως, µόνο αυτό. Χρειάζεται η προσπάθεια των
επιχειρήσεων να στηριχθεί κι από εµάς.

∆ράσεις Εξωστρέφειας, λοιπόν, τρέχουν αυτήν τη στιγµή µε
100.000.000 ευρώ, για να ενισχύσουµε την εξαγωγική προσπά-
θεια των επιχειρήσεων.

Μία άλλη µεγάλη προσπάθεια, που ανέπτυξα εδώ, είναι η νε-
ανική επιχειρηµατικότητα. Πρέπει να δώσουµε ευκαιρία στους
νέους της πατρίδας µας να επιχειρήσουν, να αξιοποιήσουν τη
διάθεσή τους, την τόλµη τους, τη γνώση τους. Εκατοντάδες χι-
λιάδες νέοι στη χώρα αυτή είναι καλά µορφωµένοι. Θα πρέπει
να µπορέσουν να αναζητήσουν όχι απλά µία τύχη στη ζωή, αλλά
µία επιτυχηµένη οικονοµική και κοινωνική πορεία.

Θέλω, λοιπόν, να σας διαβεβαιώσω ότι είµαστε εδώ και µέχρι
τέλους της συζήτησης όποιες άλλες αναγκαίες ρυθµίσεις και
βελτιώσεις χρειάζονται να γίνουν, να τις κάνουµε µαζί.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, κ.
Μιχάλη Χρυσοχοΐδη.

Το λόγο έχουν ζητήσει οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι της
Νέας ∆ηµοκρατίας, του ΛΑΟΣ, ο κ. Πρωτόπαπας και ο κ. Πανα-
γιώτης Λαφαζάνης.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ.
Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος, έχει το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, κύριε Υπουργέ, η Νέα ∆ηµοκρατία δεν θα σας αδικήσει
στην πραγµατική προσπάθεια, την οποία έχετε κάνει, να ανα-
θερµάνετε την ελληνική οικονοµία. Τολµώ να σας πω ότι η συζή-
τηση και στην επιτροπή και είµαι σίγουρος και µέχρι το τέλος της
Ολοµέλειας θα είναι µια εξαιρετικά παραγωγική συζήτηση.

Αυτό το σχέδιο νόµου δεν αντέχει σε κοµµατικούς ανταγωνι-
σµούς. Θέλω πραγµατικά να σας πω ότι αυτός ο τρόπος διαλό-
γου, τον οποίο αναπτύξαµε µεταξύ µας σε αυτήν την ευκαιρία
του νέου αναπτυξιακού νόµου, νοµίζω ότι αποτελεί ένα εξαιρε-
τικά σηµαντικό, σηµαδιακό παράδειγµα πολιτικού διαλόγου, αντι-
παράθεσης πολιτισµένης και παραγωγικής µεταξύ Κυβέρνησης
και Αντιπολίτευσης. Μοιραστήκαµε τις αγωνίες µας για την οι-
κονοµική συγκυρία και προσωπικά θα σας έλεγα ότι αισθάνθηκα
ότι πράγµατι η προσπάθεια που έγινε από όλους τους συναδέλ-
φους έπιασε τόπο.

Υπό αυτήν την έννοια η υπερψήφιση του νέου αναπτυξιακού
νόµου από τη Νέα ∆ηµοκρατία έχει πολύ µεγάλη σηµασία για τον
τόπο. Μαζί πρέπει να προχωρήσουµε προς αυτήν την κατεύ-
θυνση, δεν αντέχει άλλο ο τόπος κοµµατικούς ανταγωνισµούς
πάνω στο χαλί της ανάπτυξης.

Είµαι, όµως, υποχρεωµένος να σας πω, ότι αυτά τα οποία
άκουσα πριν από λίγο στην τοποθέτησή σας, µάλλον, κατά την
προσωπική µου εκτίµηση προσοµοιάζουν µε µια απολογητική
στάση για όλη την πορεία του κόµµατός σας διαχρονικά από τη
δεκαετία του ’80 µέχρι σήµερα. ∆εν σας κατηγορώ, σας επαινώ
για αυτό, γιατί ανακάλυψε επιτέλους το ΠΑΣΟΚ τι σηµαίνει ανά-
πτυξη. Και τα δύο κόµµατα, πολύ περισσότερο, όµως, το ΠΑΣΟΚ,
αγάπησε το κράτος περισσότερο από όσο έπρεπε. Η αναλογία
της αγάπης προς το κράτος και της αδυναµίας, την οποία έχετε
επιδείξει ως κόµµα όλα αυτά τα χρόνια, νοµίζω ότι συνετέλεσε
ουσιαστικά στο να προχωρήσουµε µε πολύ αργούς ρυθµούς, αρ-

νητικούς -τολµώ να πω- στην κατεύθυνση της ανάπτυξης.
Αν η Νέα ∆ηµοκρατία έχει µια ευθύνη, είναι γιατί δεν είχε την

τόλµη, όταν µπορούσε, να µαζέψει το κράτος, το οποίο δεν απο-
τελεί αντικείµενο, τουλάχιστον, περιωπής και πολύ µεγάλης αγά-
πης για τη δικιά µας ιδεολογία, για τη φιλελεύθερη ιδεολογία.

Σήµερα αισθανόµαστε ότι έχουµε την ιδεολογική υπεροχή,
γιατί η ιδεολογία του κοινωνικού φιλελευθερισµού που περνάει
οριζόντια ολόκληρη την Ευρώπη είναι η ατµοµηχανή της ανά-
πτυξης. ∆εν λέω ότι έχετε αλλάξει άποψη για την ιδεολογική σας
τοποθέτηση, λέω, όµως, ότι πρέπει να ικανοποιήσουµε τη λογική
της πολιτικής και η λογική της πολιτικής λέει ότι ο µόνος τρόπος
να βγει η χώρα από την ύφεση, την αρνητική οικονοµική συγκυ-
ρία, την πολύ αρνητική οικονοµική κρίση, η οποία υπάρχει σε
ολόκληρη την Ευρώπη και σε πολύ µεγαλύτερο βαθµό στην Ελ-
λάδα είναι η ιδιωτική πρωτοβουλία, είναι, δηλαδή, οι δυνατότη-
τες της ανάπτυξης.

Οι δυνατότητες, όµως, της ανάπτυξης δεν φθάνουν µόνο να
ληφθούν ή να κινητροδοτηθούν από έναν αναπτυξιακό νόµο,
είναι το κλίµα το οποίο βρίσκεται στη χώρα και είναι και η υπό-
λοιπη συνλειτουργία των υπολοίπων µελών της Κυβέρνησης.

Κύριε Υπουργέ, τολµώ να σας πω, ότι έτσι όπως έχει δεσµευ-
τεί η χώρα για την επόµενη τριετία και αν πάρουµε την επιµή-
κυνση, για την οποία όλοι νοµίζω σ’ αυτήν την Αίθουσα
αισθάνονται την αναγκαιότητα της, µε τα πρόσθετα µέτρα, τα
οποία θα ζητήσει εκ των πραγµάτων η Ευρώπη ως εγγύηση, φαί-
νεται ότι η χώρα θα παραµείνει σε µια διαδικασία ύφεσης για
πάνω από µια πενταετία.

Είναι στα αλήθεια πραγµατικά τόσο αναγκαίο να προχωράµε
στην ανάπτυξη µε εξαιρέσεις φορολογικών ελαφρύνσεων για τις
µεγάλες επιχειρήσεις, όταν ο υπόλοιπος λαός, η µεγάλη πλειο-
ψηφία των πολιτών έχει τους υψηλότερους φορολογικούς συ-
ντελεστές σ’ ολόκληρη την Ευρώπη, όταν το ελεύθερο χρήµα
για την αγορά, που είναι αυτό που θα κινητροδοτήσει τον επι-
χειρηµατία να κάνει τη µεγάλη επένδυση, είναι πολύ-πολύ λιγό-
τερο από όσο θα έπρεπε να είναι;

Γιατί να έρθει ο επενδυτής σε µια χώρα που ο πολίτης δεν έχει
στη τσέπη περισσευούµενα χρήµατα για να τζιράρει, να αγορά-
σει, να καταναλώσει, να κινήσει την αγοραστική µηχανή;

Για ποιο λόγο, δηλαδή, θα πρέπει εξαιρέσιµα και «χαριστικά»
να προχωράµε στην ανάπτυξη µέσα από έναν αναπτυξιακό νόµο
ή από ένα fast track, το οποίο µόνο θα δίνει πρόσθετα πλεονε-
κτήµατα και ο πολίτης της µικροµεσαίας επιχείρησης, ο νεανι-
κός επιχειρηµατίας, που δεν έχει τη δυνατότητα της µεγάλης
επένδυσης, αλλά της µικρής, για να εξασφαλίσει το προς το ζην,
να ικανοποιήσει τις σπουδές που τον έστειλε η οικογένειά του
θα πρέπει οπωσδήποτε να κινείται στην κατεύθυνση του 30% και
του 40% ή και του 50% µε την περαίωση και την έκτακτη εισφορά
που έχει µονιµοποιηθεί σε αυτήν τη χώρα;

Άρα, έχετε υποχρέωση ως Κυβέρνηση να κατεβάσετε τους φο-
ρολογικούς συντελεστές για όλους οριζόντια, διότι οριζόντια κά-
νετε τις πολιτικές των περικοπών, οριζόντια πρέπει να κάνετε και
τις περικοπές των φορολογικών συντελεστών και όχι εξαιρέσιµα.
Εσείς ορθώς το βάζετε, αλλά ψιθυρίστε και στα υπόλοιπα µέλη
της Κυβέρνησης ότι αυτή η οριζόντια ισοπέδωση της κοινωνίας
και των εισοδηµάτων δεν οδηγεί πουθενά. Οδηγεί σε ένα τούνελ
χωρίς διέξοδο, χωρίς χαραµάδα φωτός. Και χωρίς χαραµάδα
φωτός δεν υπάρχει ελπίδα για την κοινωνία, δεν υπάρχει κοινω-
νική συνοχή, δεν υπάρχει επενδυτικό κλίµα.

Άρα, µε ό,τι σωστά έχουµε αποφασίσει σε αυτήν την Αίθουσα,
τουλάχιστον για τη δικιά µου παράταξη της Νέας ∆ηµοκρατίας
και για την Κυβέρνηση -από ό,τι φαίνεται θα στηρίξουµε αυτό το
σχέδιο νόµου, περιµένουµε και την τελική απόφαση των άλλων
κοµµάτων- νοµίζω ότι στηρίζουµε ελπίδες σε µια κινούµενη άµµο.
Χτίζουµε σε ένα περιβάλλον αντιεπενδυτικό, σε ένα αποτρεπτικό
περιβάλλον, σε ένα σκηνικό δηλαδή, το οποίο µοιάζει µε µια
εφιαλτική ταινία, όπου έχει ορισµένες σκηνές κωµωδίας, χαµό-
γελου, αλλά που στην πραγµατικότητα δεν θα έχει ποτέ happy
end. Και αυτό είναι ευθύνη της Κυβέρνησης.

Είµαστε εδώ για να στηρίξουµε πραγµατικά τις ελπίδες φωτός
που πρέπει να υπάρχουν για το επενδυτικό κλίµα, αλλά πείτε το
και στους άλλους, διότι χθες η κ. Μπιρµπίλη στο σχέδιο νόµου
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για την βιοποικιλότητα δέσµευσε το 40% της χώρας, τις ελπίδες
των µικροϊδιοκτητών, επειδή έχει τη δική της περιβαλλοντική ιδε-
οληψία. Περιβαλλοντική ιδεολογία έχουµε όλοι, ιδεοληψία δεν
έχουµε σε αυτόν τον τόπο.

Και πείτε, λοιπόν, σε όλα τα µέλη της Κυβερνητικής Επιτρο-
πής και της Κυβέρνησης ότι πρέπει παράλληλα να βαδίζετε. Με
εξαιρέσεις και κορυφές πάνω σε µια ισοπεδωµένη και οριζόντια
πολιτική δεν υπάρχει ανάπτυξη και ελπίδα, δεν υπάρχει ελπίδα
για την κοινωνία.

Άρα, οφείλετε να κάνετε και τα υπόλοιπα βήµατά σας, χωρίς
ιδεοληψίες όπως κάνατε στο παρελθόν, διότι το δικό σας κόµµα
είναι αυτό που έδιωξε τις µεγαλύτερες επιχειρήσεις σε αυτόν τον
τόπο µε τις κινητοποιήσεις, µε την προπαγάνδα, µε το αντιεπι-
χειρηµατικό κλίµα. Έτσι χτίσατε µια κοινωνία και έτσι έχετε χτί-
σει και µια κοινωνική, θα µου επιτρέψετε να πω, και κοµµατική
βάση, την οποία έχετε και η οποία σήµερα δεν µπορεί να σας πα-
ρακολουθήσει. Βρίσκεται σε ένα µετέωρο βήµα. Και το µετέωρο
βήµα της κοινωνίας οδηγεί σε σπάσιµο της κοινωνικής συνοχής.
Και το σπάσιµο της κοινωνικής συνοχής δεν βοηθάει την ανά-
πτυξη.

Οφείλετε να διορθώσετε πορεία. Οφείλετε να δείτε κατάµατα
την πραγµατικότητα. Και οφείλετε να το κάνετε όλοι σε αυτήν
την Κυβέρνηση.

Κύριε Υπουργέ, η ανάπτυξη και ο σωστός αναπτυξιακός νόµος
θέλει και ένα τραπεζικό σύστηµα από δίπλα, το οποίο να στηρί-
ζει την επιχειρηµατικότητα. Έχουµε ακούσει εδώ επί δεκαπέντε
µήνες που κυβερνάτε, αφού είχαµε ακούσει όταν ήσασταν αντι-
πολίτευση ότι εµείς ήµασταν το κόµµα των τραπεζιτών και όταν
ήρθατε επαναλάβατε επακριβώς ό,τι είχαµε κάνει εµείς την προη-
γούµενη χρονιά –ορθώς το κάνατε, «mea culpa» θα έπρεπε να
πείτε- για τα σύµφωνα µε τις τράπεζες, για τη ρευστότητα της
αγοράς. Και µέχρι σήµερα το µόνο το οποίο έχουµε διαπιστώσει
είναι κλειστές στρόφιγγες του τραπεζικού συστήµατος.

Και ερωτώ ευθέως: Με αυτόν τον τρόπο θα ικανοποιήσετε, πα-
ράλληλα προς τον αναπτυξιακό νόµο, µε τις φοροαπαλλαγές και
τις διευκολύνσεις που ορθώς πρέπει να υπάρχουν για να ξεκινή-
σει η µηχανή; Με αυτό το τραπεζικό σύστηµα θα στηρίξετε την
αγορά; Με το ακριβό χρήµα και µε το µετέωρο βήµα των τραπε-
ζών, που αρνούνται, ενώ στηρίζονται από την κοινωνία, από το
κράτος, µε κρατικά οµόλογα να συµβάλουν στην ανάπτυξη του
τόπου µε το φοβικό τους βήµα και κυρίως µε την πολύ µεγάλη,
κατά την εκτίµησή µου, επίθεση στο µέσο πολίτη µέσα από τα
στεγαστικά και τα καταναλωτικά δάνεια, από τα οποία βγάζουν το
νόµιµο κέρδος τους, το οποίο είναι πολύ µεγαλύτερο από το
µέσο κέρδος του τραπεζικού συστήµατος της Ευρώπης, ενώ την
ίδια στιγµή όταν τους ζητάµε να αποδώσουν αυτήν την ρευστό-
τητα προς την ανάπτυξη του τόπου, είναι συγκρατηµένες οι τρά-
πεζες;

Έχετε λοιπόν, πολύ µεγάλη ευθύνη να συµφωνήσετε ουσια-
στικά µε το τραπεζικό σύστηµα και να πορευθείτε παράλληλα.
Είναι ένας άλλος παράγων ανάπτυξης του τόπου. ∆ιότι µε το νο-
µοθέτηµα αυτό σκέτο, που το ψηφίζουµε –το ξαναλέω- εµείς από
τη Νέα ∆ηµοκρατία, δεν είναι δυνατό να επιτευχθεί η ανάπτυξη.
Χρειάζονται και τα άλλα βήµατα. Παραδείγµατος χάριν, έπρεπε
να είχε γίνει ήδη η διευκόλυνση της αδειοδότησης των επιχειρή-
σεων οριζόντια και όχι να τρέχουµε εκ των υστέρων µετά τον
αναπτυξιακό νόµο. ∆ιότι, ο επιχειρηµατίας που σήµερα θα δια-
βάσει το νόµο που θα δηµοσιευθεί στο Φύλλο Εφηµερίδας της
Κυβερνήσεως πρέπει να ξέρει από πόσες πόρτες πρέπει να πε-
ράσει για να ιδρύσει µια επιχείρηση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τέλος, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να σας πω ότι αυτός ο ανα-
πτυξιακός νόµος µε δύο, τρεις, πέντε θετικές αλλαγές αποτελεί
ένα αντίγραφο του υπάρχοντος αναπτυξιακού νόµου. ∆εν σας
κατακρίνω γι’ αυτό, γιατί δεν το είπατε ή γιατί αλλάξατε πέντε
πράγµατα σε αυτόν τον αναπτυξιακό νόµο. Απλώς, διερωτώµαι,
γιατί δεν µπορούµε σε αυτό το πολιτικό σύστηµα και στο διάλογο
σε αυτήν την Αίθουσα να κάνουµε τα πράγµατα λίγο πιο απλά
και πιο εύκολα. ∆ηλαδή, να είχαµε κάνει τις αλλαγές όταν
έπρεπε, µε τα ξενοδοχεία, για τη τµηµατική κλασµατοποίηση της

χρηµατοδότησης, για τον προϋπολογισµό που είναι πάρα πολύ
σηµαντικό και να είχαµε στα χέρια µας ήδη έναν αναπτυξιακό
νόµο, όπως επίσης και άδειες και τρόπους ίδρυσης των επιχει-
ρήσεων. Αν τα είχαµε κάνει αυτά, σήµερα θα ήµασταν ένα χρόνο
µπροστά.

Σήµερα βρισκόµαστε ένα χρόνο πίσω. Και εξακολουθούµε να
ελπίζουµε στον κοινωνικό και στον πολιτικό διάλογο ότι η σωτη-
ρία της χώρας θα προκύψει πάλι απ’ έξω. ∆ηλαδή, θα προκύψει
από το σουλτάνο και τον εµίρη που θα έρθει εδώ να σώσει τον
τόπο ή θα προκύψει από την ελεηµοσύνη των Ευρωπαίων µε την
επιµήκυνση του δανεισµού. Οι πλουτοπαραγωγικοί όµως πόροι
της χώρας είναι µέσα στη χώρα. Εδώ βρίσκεται ο πλούτος. Αυτόν
πρέπει να εκµεταλλευτούµε. Και λέγεται αδειοδότηση επιχειρή-
σεων, λέγεται ασφαλώς αναπτυξιακός νόµος, λέγεται ακίνητη πε-
ριουσία.

Και για όλα αυτά –κυρίως για την ακίνητη περιουσία- δεν έχει
γίνει απολύτως τίποτα. Προχθές είχαµε επερώτηση και ήρθε ο
κ. Παπακωνσταντίνου εδώ και άρχισε να µας λέει πάλι ότι δεν
ξέρει που είναι και ότι θα την καταγράψουµε. ∆εν καταλαβαίνω.
∆εν υπηρετούµε κάποιο ιδεολόγηµα ούτε σοσιαλιστικό ούτε µη
σοσιαλιστικό, υπηρετούµε την κοινή λογική. Η κοινή λογική θα
σώσει τον τόπο. Εδώ είναι ο πλούτος, εδώ είναι οι Έλληνες, εδώ
πρέπει να γίνει ο διάλογος. Μακάρι να συµφωνούµε πάντα σε τέ-
τοια βήµατα. Αυτό, όµως, ισχύει για όλα τα µέλη της Κυβέρνη-
σης, κύριε Υπουργέ. ∆εν φτάνετε µόνο εσείς για να βοηθήσετε
την ανάπτυξη του τόπου.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε και
εµείς τον κ. Μαρκόπουλο.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, κ.
Χρήστος Πρωτόπαπας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Έχουµε την ευκαιρία να συζητάµε σήµερα πράγµατι µία πολύ

σηµαντική νοµοθετική παρέµβαση της Κυβέρνησης, το νέο νόµο
για τις επενδύσεις και την ανάπτυξη, έναν νόµο ο οποίος επα-
νειληµµένα ζητήθηκε και συζητήθηκε απ’ όλες τις πτέρυγες της
Βουλής. Σήµερα, έχουµε τη δυνατότητα να τον συζητούµε. ∆εν
έχω, λοιπόν, παρά να συµφωνήσω µε την ιδιαίτερα εµπεριστα-
τωµένη και πλήρη εισήγηση, την οποία έκανε ο εισηγητής µας
που παρουσίασε το σχέδιο νόµου, ο κ. Νίκος Σαλαγιάννης.

Θα ήθελα όµως να σηµειώσω, ότι είναι άδικη η κριτική η οποία
ασκήθηκε από ορισµένες πλευρές –ακόµη και από τον εισηγητή
του κόµµατος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης- σύµφωνα µε την
οποία έχουµε αφήσει την Ελλάδα χωρίς αναπτυξιακό νόµο. ∆εν
είναι έτσι. Μέχρι τώρα ίσχυε ο προηγούµενος, ο δικός σας νόµος.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Είχε όµως ανασταλεί.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ίσχυε και δόθηκαν µέσα στο 2010

ένα περίπου δισεκατοµµύριο επιδοτήσεις –προσέξτε, κύριε Ρο-
ντούλη- από αυτόν τον αναπτυξιακό νόµο. Άρα, αναπτυξιακό
νόµο η χώρα είχε. Βεβαίως ήταν ο αναπτυξιακός νόµος που είχε
ψηφίσει η Νέα ∆ηµοκρατία. Και βεβαίως ήρθε η ώρα τώρα να κά-
νουµε ένα νέο ποιοτικό άλµα, να αξιοποιήσουµε τα συµπερά-
σµατα, να διορθώσουµε αδυναµίες, να δηµιουργήσουµε µια νέα
ποιότητα σε ένα πραγµατικά πολύ σηµαντικό ζήτηµα, το οποίο
αφορά την ανάπτυξη της χώρας.

Και αυτό δεν πρέπει να το ξεχνάµε. ∆ηµιουργούµε αυτήν τη
νέα ποιότητα, αξιοποιούµε ό,τι καλό υπήρχε από τους προηγού-
µενους νόµους, είτε από το νόµο της Νέας ∆ηµοκρατίας είτε από
τους παλαιότερους νόµους του ΠΑΣΟΚ. ∆ιορθώνουµε ό,τι λαν-
θασµένο και δίνουµε τέσσερα χαρακτηριστικά, τα οποία αποκα-
θιστούν αυτήν τη νέα ποιότητα: Τάξη, διαφάνεια, στόχο, αποτε-
λεσµατικότητα. Αυτά είναι τα χαρακτηριστικά που δίνουµε εµείς
στον αναπτυξιακό νόµο.

Και εξηγούµαι. Πρώτον, τάξη. Γιατί τάξη; ∆ιότι ορίζεται πια
σαφώς πότε γίνονται προκηρύξεις, τι ποσά περιλαµβάνει η προ-
κήρυξη, µέχρι πότε αυτά τα ποσά διατίθενται, τι δίνεται, τι επι-
δοτείται και τι δεν επιδοτείται.

∆εύτερον, διαφάνεια. Είναι πλήρως αντικειµενικοί οι κανόνες.
Και όχι µόνο αυτό, αλλά παύει η οποιαδήποτε περίπτωση µπο-
ρούσε να θεωρηθεί ή στην πράξη να λειτουργήσει ως εύνοια σε
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συγκεκριµένα συµφέροντα.
Τρίτον, αποτελεσµατικότητα. Επιλέγουµε τους χώρους, τους

κλάδους, τις παρεµβάσεις στις οποίες δίνονται τα χρήµατα, τα
οποία ξέρετε πολύ καλά ότι είναι εθνικοί πόροι κατά το µάλλον ή
ήττον, σε σηµαντικό βαθµό τουλάχιστον, τα οποία είναι και πε-
ριορισµένα. Επιλέγουµε τι θέλουµε να κάνουµε. Θέλουµε να δη-
µιουργήσουµε κάτι καινούργιο, να κάνουµε επιχειρήσεις µε
συνεργασία, µε εξωστρέφεια, µε καινοτοµία, µε νεανική επιχει-
ρηµατικότητα. Θέλουµε να είµαστε αποτελεσµατικοί στη χρήση
αυτών των πόρων που ευνοούν, που διασφαλίζουν το µέλλον της
ανάπτυξης, τη δηµιουργία, την απασχόληση, χιλιάδες νέες θέ-
σεις εργασίας.

Βεβαίως, έχουµε στόχο, γιατί πρέπει να δηµιουργήσουµε
αυτήν τη νέα οικονοµία και να αποφύγουµε παλιές και καταδικα-
σµένες λογικές, τις οποίες όλοι σας έχετε επισηµάνει σε αυτήν
εδώ την Αίθουσα, να παίρνει δηλαδή κάποιος τα χρήµατα, να
κάνει κάποια ντουβάρια και εν συνεχεία αυτά τα ντουβάρια να
µεταβάλλονται σε κουφάρια και πρακτικά να µην λειτουργεί τί-
ποτα. Έχουν γίνει λάθη στο παρελθόν -θέλω να είµαστε καθαροί
και ειλικρινείς- και από δικές µας κυβερνήσεις. Και αυτό επιτυγ-
χάνει αυτή η νέα ποιότητα που δηµιουργεί αυτός ο νόµος. Αξιο-
ποιεί τα συµπεράσµατα απ’ αυτά τα λάθη, τα διορθώνει, τα
αντιµετωπίζει, τα κοιτάει κατάµατα και τα διαγράφει, τα εξαλεί-
φει οριστικά, για να δηµιουργήσουµε το παρόν και όχι να µέ-
νουµε εγκλωβισµένοι στο παρελθόν, για να δηµιουργήσουµε το
µέλλον, πάνω απ’ όλα, για την ελληνική κοινωνία και οικονοµία.

Τάξη, λοιπόν, διαφάνεια, αποτελεσµατικότητα, στόχος. Αυτό
χαρακτηρίζει αυτόν το νόµο, τον οποίο καλούµε όλες τις πτέρυ-
γες της Βουλής να εµπιστευθούν και να στηρίξουν.

Βεβαίως, δεν είναι µόνο ο νόµος αυτός και δεν µπορεί να είναι
µόνο αυτός ο νόµος, ο οποίος θα συγκροτεί την αναπτυξιακή µας
πολιτική σήµερα. Αυτό είναι σαφές. ∆εχόµαστε και κριτική, όταν
είναι καλόπιστη. ∆εν έχω κανένα λόγο να αµφιβάλλω ότι οι συ-
νάδελφοι από τα άλλα κόµµατα θέλουν να κάνουν µία καλόπιστη
κριτική, όπως εξάλλου είναι και ο θεσµικός τους ρόλος. Πραγ-
µατικά, όµως, η κοινή λογική πρέπει να επικρατεί. Γιατί, για πα-
ράδειγµα, όταν λέµε ποιον έπιασε το κράτος, πρέπει να
θυµηθούµε ότι µόλις πρόσφατα, πριν από µερικά χρόνια, οι δα-
πάνες για το στενό δηµόσιο τοµέα -ένα στοιχείο που είδε το φως
της δηµοσιότητας σε µια προχθεσινή τηλεοπτική εκποµπή- δι-
πλασιάστηκαν κατά την περίοδο 2004-2009. Αν δεν κάνω λάθος,
πήγαν από τα 30 δισεκατοµµύρια στα 60 δισεκατοµµύρια. ∆ηµι-
ουργήθηκαν δεκάδες νέοι κρατικοί και εν πολλοίς άχρηστοι ορ-
γανισµοί και επιτροπές. Εκατοντάδες ίσως. ∆ηµιουργήθηκε ένα
δεύτερο κράτος πλάι στο πρώτο. Και αυτό ήταν µε απώλεια
πόρων, εις βάρος της ανάπτυξης και πολλές φορές εις βάρος
και της διαφάνειας και της λειτουργικότητας του δηµόσιου
τοµέα. Είναι πολύ πρόσφατο αυτό που έγινε, για να το ξεχνάµε.
Θέλω να το διατηρούµε στη µνήµη µας, για να µην το ξανακάνει
κανείς, όπως και αν λέγεται, όποιος και αν είναι.

Θέλω, επίσης, να τονίσω προς τον αγαπητό συνάδελφο, τον
κ. Μαρκόπουλο, ότι η προσπάθεια που έγινε από την Κοινοβου-
λευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ αυτές τις ηµέρες στη Βουλή και ει-
δικά χθες ήταν για να πετύχουµε ένα συνδυασµό, τον οποίο
πραγµατικά πιστεύουµε και τον έχουµε ανάγκη. Θέλουµε να πε-
τύχουµε το συνδυασµό µεταξύ του να προστατεύσουµε το περι-
βάλλον, γιατί έχουµε ανάγκη σε αυτήν εδώ τη χώρα να πάρουµε
δραστικά µέτρα για την προστασία του περιβάλλοντος, χωρίς
όµως να µην δείξουµε τον απαιτούµενο σεβασµό σε ανθρώπους
που δεν είναι και προνοµιούχοι, που έχουν κάποια περιουσία ή
έχουν αγοράσει κάποια γη µε βάση τις ισχύουσες, απόλυτα νό-
µιµες διατάξεις. Αυτός ο αναγκαίος συνδυασµός του σεβασµού
του πολίτη µε τη λήψη δραστικών µέτρων για την προστασία του
περιβάλλοντος είναι αυτό το οποίο επιδιώκουµε και να είστε βέ-
βαιος, κύριε Μαρκόπουλε, ότι αυτή η αναγκαία ισορροπία θα επι-
τευχθεί και όπως σε όλα τα ζητήµατα, θα προχωρήσουµε
µπροστά.

Βεβαίως, το θέµα της ανάπτυξης είναι µία σειρά ζητήµατα, τα
οποία γίνονται αυτήν τη στιγµή στην Ελλάδα και θέλω να τα θυ-
µίσω, γιατί αξίζει τον κόπο και να τα θυµίζουµε και να αναφερό-
µαστε σε αυτά.

Το πρώτο είναι η εξυγίανση την οποία πετυχαίνουµε αυτή τη
στιγµή στην οικονοµία µας.

Αναρωτιέµαι: Υπάρχει κανείς σε αυτήν εδώ την Αίθουσα, ο
οποίος να πιστεύει ότι σε µια άρρωστη οικονοµία, σε µια αναξιό-
πιστη οικονοµία, σε µια οικονοµία, η οποία δείχνει να παραπαίει
και να καταρρέει, υπάρχει κάποιος που θα βάλει τα λεφτά του;
Υπάρχει κάποιος που θα έρθει να κάνει ανάπτυξη; Υπάρχει κά-
ποιος που θα έρθει να κάνει επενδύσεις και να ρισκάρει;

Το γεγονός ότι τώρα µπορούµε να ανακτούµε την αξιοπιστία
µας, το γεγονός ότι τώρα µπορούµε και στεκόµαστε στις αγο-
ρές –απεδείχθη αυτό προχθές- το γεγονός ότι καταφέρνουµε να
πετύχουµε στις µεγάλες διαρθρωτικές αλλαγές που είναι απα-
ραίτητες για να απελευθερωθεί η χώρα, για να τονώσει την αντα-
γωνιστικότητά της και να πάει µπροστά, είναι εκείνο που
δηµιουργεί και το ενδιαφέρον για επενδύσεις ελληνικές και
ξένες. Είναι εκείνο το οποίο θα ξαναφέρει τα λεφτά που έφυγαν
από την Ελλάδα, είναι εκείνο το οποίο θα βάλει και ξένες επεν-
δύσεις, τις οποίες εγώ καθόλου δεν υποτιµώ, διότι δεν τις ζη-
τάµε, ως ελεηµοσύνη. Τις ζητούµε ως συµβολή στην προσπάθεια
της χώρας από κάποιους, οι οποίοι φυσικό είναι να προσδοκούν
να κερδίσουν. Τους λέµε, ελάτε, υπάρχουν σταθεροί κανόνες,
υπάρχει µια µεγάλη προσπάθεια διαφάνειας, υπάρχει ένα κρά-
τος που αλλάζει, υπάρχει µια οικονοµία που εξυγιαίνεται, υπάρ-
χουν δυνατότητες επενδύσεων. Κι αυτά τους τα λέµε,
κοιτάζοντας τους στα µάτια, µε τους κανόνες που εµείς, ως ορ-
γανωµένη πολιτεία, όπως και άλλες ευρωπαϊκές πολιτείες θέ-
τουν.

Από κει και πέρα, διάβασα µε προσοχή τις δηλώσεις της οµι-
λίας του κ. Σαµαρά, του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, τις οποίες κατά καιρούς επαναλαµβάνουν εδώ και
συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας. Βεβαίως, τίποτα δεν απορ-
ρίπτουµε και τίποτα δεν αγνοούµε. Κάθε θετική πρόταση αξιο-
ποιείται. Αλλά θα ήθελα πραγµατικά να µου πείτε, δεν υπάρχουν
αυτή τη στιγµή φορολογικά κίνητρα; Εδώ, ο αναπτυξιακός νόµος
δίνει ισχυρά κίνητρα. Πρόσφατα µειώσαµε το ΦΠΑ για τις του-
ριστικές επιχειρήσεις. Πριν από λίγους µήνες εξαγγείλαµε και
ήδη πραγµατοποιείται η σοβαρότατη µείωση των φορολογικών
συντελεστών στο 20% για τις περιπτώσεις επανεπενδυοµένων
κερδών.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Όλα αυτά για τις µεγά-
λες επιχειρήσεις. Πείτε µας για τις µικρές.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Τώρα, αν αυτό κύριε Μαρκόπουλε,
έχει να κάνει µε το γεγονός ότι δεν µειώθηκαν οι φορολογικοί
συντελεστές…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Πείτε µας για τον µικρο-
µεσαίο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: ∆εν σας διέκοψα. Εγώ σας άκουσα
µε σεβασµό και νοµίζω ότι πάντα έτσι ακούτε και εσείς.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Παρακαλώ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Αν, λοιπόν, αυτό έχει να κάνει, µε

το ότι δεν µειώθηκαν ακόµη οι φορολογικοί συντελεστές για τα
κέρδη που βάζει ο άλλος στην τσέπη, το οποίο και αυτό σε µια οι-
κονοµία που έχει σταθεί στα πόδια της µπορεί να γίνει, µε συγ-
χωρείτε, αλλά τελικά ποιο είναι προτεραιότητα; Και σκεφτείτε
ότι µια οικονοµία η οποία ζητά από τους εργαζόµενους και τους
συνταξιούχους να περικόπτουν µισθούς και συντάξεις, δεν µπο-
ρεί να µην καλέσει και τους οικονοµικά ισχυρούς, σε αυτή ακρι-
βώς την δύσκολη περίοδο, να συµµετάσχουν σε αυτήν την
κατεύθυνση. ∆εν µπορεί να µη ζητήσει να µην έχει ένα υψηλό
φορολογικό συντελεστή, δεν µπορεί να µη ζητήσει µια έκτακτη ει-
σφορά, τουλάχιστον µέχρι να βγούµε από την κρίση και να ξα-
νασταθούµε στα πόδια µας.

Ταυτόχρονα, όµως, την ίδια περίοδο µειώνουµε ασφαλιστικές
εισφορές. Αλλά προσέξτε, µειώνουµε ασφαλιστικές εισφορές για
προσλήψεις για νέους ανθρώπους. Μειώνουµε ασφαλιστικές ει-
σφορές για διατήρηση θέσεων εργασίας, µε ένα πρωτοπόρο και
δυναµικό πρόγραµµα του ΟΑΕ∆ και εξαγγέλλουµε και τη µείωση
των ασφαλιστικών εισφορών για τους καλούς, τους σωστούς -
είτε είναι µικροί, είτε είναι µεγάλοι- εκείνους τους οποίους κατα-
νοούν την ανάγκη να συµµετάσχουν στην προσπάθεια που
γίνεται στη χώρα και να πληρώνουν εγκαίρως και ορθά τις ει-
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σφορές τους στο ΙΚΑ και στα άλλα ασφαλιστικά ταµεία.
Εξασφαλίζουµε τη ρευστότητα. Με συγχωρείτε, το ΕΣΠΑ λει-

τουργεί αυτήν τη στιγµή. Το ΕΣΠΑ το οποίο παραλάβαµε σε
πραγµατικά τραγική κατάσταση, λειτουργεί και λειτουργεί ιδιαί-
τερα ικανοποιητικά αυτή τη στιγµή. Πιστεύω ότι θα έχει την ευ-
καιρία ο αρµόδιος Υφυπουργός να µας τα πει αυτές τις µέρες.

∆εύτερον, δεν συζητήσαµε και δεν θα έρθει στη Βουλή πάρα
πολύ σύντοµα ο ειδικός νόµος για το Ταµείο Επιχειρηµατικότη-
τας, για να γίνουν αυτοί οι συνδυασµοί, τα venture capital µε τις
τράπεζες και να εξασφαλίσουµε τη ρευστότητα, η οποία αφορά
εν τέλει και τις µικρές και τις µεσαίες επιχειρήσεις όπως ακρι-
βώς ζητήσατε; ∆εν κάνουµε τη συµφωνία µε τις τράπεζες στις
εγγυήσεις που δίνουµε, οι οποίες δεν είχαν γίνει µε την προη-
γούµενη κυβέρνηση για το πού θα διατεθούν αυτά τα λεφτά;
Εµείς δεν θέλουµε να καταρρεύσει το ελληνικό τραπεζικό σύ-
στηµα, αλλά απαιτούµε από τις τράπεζες να διαδραµατίσουν το
ρόλο τους. Το απαιτούµε και θα γίνει. Να ενισχύσουν τη ρευ-
στότητα της οικονοµίας και να αξιοποιήσουν τις εγγυήσεις, τις
οποίες δίνει η Κυβέρνηση, µε ένα συγκεκριµένο σχέδιο, το οποίο
υλοποιείται, Και βεβαίως µε το νόµο του fast track που ψηφίσαµε
εδώ και θεωρώ ιδιαίτερα θετικό ότι το κόµµα της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης ψήφισε πράγµατι, επιδιώκουµε και τις µεγάλες
επενδύσεις που θα είναι λίγες βεβαίως, αλλά ισχυρά συµβολικές
και θα µας δώσουν τη δυνατότητα να αλλάξουµε τη µορφή της
χώρας.

Κλείνω λέγοντας ότι έχουµε πετύχει αρκετά, αλλά δεν έχουµε
τελειώσει την προσπάθεια. Είµαστε σε ένα σηµείο του δύσκολου
και ανηφορικού δρόµου. Εκείνο που χρειάζεται να κατανοήσουµε
είναι ότι αυτή η συναίνεση για την οποία µίλησε πριν ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας, είναι εξόχως
απαραίτητη, αλλά πρέπει να στηρίζεται σε σταθερούς κανόνες
και από όλες τις πλευρές και από τη δική µας και σε υιοθέτηση
ό,τι σωστό λέει ο ένας από τον άλλο, χωρίς να υπάρχουν, ούτε
πολιτικοί εγωισµοί, ούτε προσπάθεια εκµετάλλευσης. Αυτό
σαφώς θα το δεχθούµε. Αυτή τη ώρα στη χώρα γίνονται µία
σειρά αλλαγές.

Αυτή την ώρα στη χώρα γίνονται µια σειρά αλλαγές. Αυτή την
ώρα δεν πάµε να ξαναπερικόψουµε µισθούς και συντάξεις. Αυτά
έγιναν σε µια πολύ δύσκολη περίοδο και κάτω από ιδιαίτερα δύ-
σκολες και έκτακτες συνθήκες. Πάµε όµως στο να κάνουµε µε-
γάλες διαρθρωτικές αλλαγές.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Για παράδειγµα, σήµερα στο Υπουργικό Συµβούλιο συζητείται

ο νόµος για τα κλειστά επαγγέλµατα. Θα έρθει στην Εθνική Αντι-
προσωπεία σε λίγες ηµέρες. Για παράδειγµα, έρχονται µια σειρά
άλλοι νόµοι οι οποίοι περιλαµβάνουν αυτές τις µεγάλες αλλαγές,
αλλαγές που αφορούν το δηµόσιο µε νέο µισθολόγιο, µε νέο σύ-
στηµα αξιολόγησης, µε νέο πειθαρχικό δίκαιο. Αλλαγές που αφο-
ρούν τους φοροελεγκτικούς µηχανισµούς για να δηµιουργή-
σουµε επιτέλους κάτι σταθερό, µόνιµο, διαφανές και αποτελε-
σµατικό στον τοµέα αυτό. Αλλαγές που τονώνουν την ανταγωνι-
στικότητα της χώρας και τη βοηθούν να προχωρήσει µπροστά.
Όπως, επίσης, διαπραγµατευόµαστε πια ισχυρά -όντας σε πολύ
καλύτερη θέση µε τις θυσίες του ελληνικού λαού- τη δυνατότητα
που έχουµε για να πάρει η Ευρώπη αποφάσεις, όχι απλά για την
επιµήκυνση –που τη θεωρώ απαραίτητη- αλλά και άλλες αποφά-
σεις που θα αλλάξουν τα δεδοµένα όχι για την Ελλάδα µόνο,
γιατί πια κινδυνεύει όλη η Ευρώπη και το ευρώ, αλλά για την Ευ-
ρώπη και την πορεία της και τους πολίτες της Ευρώπης µέσα
στον κόσµο.

Αυτή την πορεία εµείς θα την τραβήξουµε. Εκείνο που πιστεύω
πράγµατι είναι ότι θα βρεθούν πολλοί κοντά µας, ανεξαρτήτως
κόµµατος, αλλά πολίτες και σχηµατισµοί, γιατί όχι, και κόµµατα,
γιατί όχι –και αυτό το έχουµε όλοι ανάγκη- οι οποίοι κατανοούν
ότι αυτή η χώρα πρέπει να βγει από το αδιέξοδο ότι αυτή η κοι-
νωνία έχει δικαίωµα να ξανατραβήξει προς την ευηµερία της και
οι πολίτες, όπως αρχίζουν να το βλέπουν σιγά-σιγά, µπορούν να
ελπίζουν και πάλι.

Σας ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Πρωτόπαπα.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού, κ.
Αστέριος Ροντούλης έχει το λόγο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, θα έπρεπε να υποβληθεί από τους πα-

ρισταµένους ένα συγκεκριµένο ερώτηµα προς τον αξιότιµο Κοι-
νοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ, ο οποίος ανερυθρίαστα
έκανε λόγο για ένα δεύτερο κράτος που στήθηκε δίπλα, ως πα-
ρακράτος, στο επίσηµο κράτος. Και επίσης ανερυθρίαστα έκανε
λόγο για εκατοντάδες οργανισµούς που συνεστήθησαν άνευ
λόγου και αιτίας, άνευ αντικειµένου, αποµυζώντας κάθε αναπτυ-
ξιακή ικµάδα και απορροφώντας πόρους αναπτυξιακούς και πα-
ραγωγικούς από την ελληνική οικονοµία.

Το ερώτηµα θα ήταν το εξής: Ποιοι δηµιούργησαν αυτές τις
συνθήκες που ορθά περιεγράφησαν; ∆εν τις δηµιούργησαν τα
δυο κόµµατα, το ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία, στην αγωνία
τους να στήσουν ένα πελατειακό κράτος προκειµένου να ψηφί-
ζονται σε κάθε εκλογική αναµέτρηση, για να έρθει βεβαίως σή-
µερα ο κ. Πάγκαλος και να καθυβρίσει τους δηµοσίους υπαλ-
λήλους και όχι µόνο;

Ο ελληνικός λαός έχει καταλάβει ότι αυτά τα δυο περιβόητα
κόµµατα εξουσίας είναι αυτά που κυρίως ευθύνονται για τη ζο-
φερή οικονοµική πραγµατικότητα που αντιµετωπίζει η χώρα και
είναι αυτά που χρόνια τώρα έβαλαν τον πολίτη στο περιθώριο,
προτάσσοντας µικρόψυχες, µικροκοµµατικές, ιδιοτελείς σκοπι-
µότητες.

Πριν από λίγες ηµέρες, αγαπητοί συνάδελφοι, συνοµιλώντας
µε κάποιον Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ –δεν έχει σηµασία µε ποιον-
του είπα την πρόθεσή µου να µιλήσω για τον αναπτυξιακό νόµο
υπό το πρίσµα της αγροτικής παραγωγής της χώρας, του αγρο-
τικού τοµέα της ελληνικής οικονοµίας. Μου αντέτεινε ότι η επι-
λογή µου αυτή θα ήταν λανθασµένη µε το επιχείρηµα ότι κατά
την περίοδο 2005-2009 ο αγροτικός τοµέας της ελληνικής οικο-
νοµίας συνεισέφερε στο Α.Ε.Π. κατά µέσο όρο µόλις 3,5%.

Θεώρησα το επιχείρηµα –και θα αιτιολογήσω γιατί- εσφαλµένο
και επιτρέψτε µου να τοποθετηθώ για τον αναπτυξιακό νόµο της
χώρας υπ’ αυτό ακριβώς το πρίσµα, δηλαδή του αγροτικού
τοµέα της ελληνικής οικονοµίας, ενός τοµέα παρεξηγηµένου.

Το λέω αυτό γιατί η αγροτιά µας, ο αγροτικός τοµέας της ελ-
ληνικής οικονοµίας είναι πάρα πολύ σηµαντικός και ας µην τον
υποτιµούµε. Γιατί είναι σηµαντικός; Είναι σηµαντικός όχι τόσο
για τη συνεισφορά του στο Ακαθάριστο Εγχώριο Προϊόν, όσο
γιατί απασχολεί τώρα που µιλάµε 11% του ενεργού δυναµικού
της χώρας µε τάσεις ανόδου του ποσοστού αυτού. Γιατί; Γιατί
νέοι άνθρωποι θέλουν να ασχοληθούν πλέον µε τις αγροτικές ερ-
γασίες, µη βρίσκοντας εναλλακτικές λύσεις και γιατί υπάρχουν
εργαζόµενοι µετακινούµενοι από άλλους κλάδους της ελληνικής
οικονοµίας προς τον αγροτικό τοµέα, επειδή αντιµετωπίζουν το
φάσµα, το πρόβληµα της ανεργίας.

∆εύτερον. Ο αγροτικός τοµέας της ελληνικής οικονοµίας είναι
πάρα πολύ σηµαντικός γιατί αποτελεί τον κύριο τροφοδότη της
βιοµηχανίας ποτών και τροφίµων που είναι ο βασικός κινητήριος
µοχλός της µεταποιητικής βιοµηχανίας.

Βεβαίως, είναι πάρα πολύ σηµαντική η συνεισφορά του αγρο-
τικού τοµέα της ελληνικής οικονοµίας, γιατί συµµετέχει κατά 24%
στο ισοζύγιο εξωτερικών συναλλαγών της χώρας, µολονότι το
εµπορικό ισοζύγιο αγροτικών προϊόντων είναι ελλειµµατικό λόγω
της εισαγωγής κτηνοτροφικών και γαλακτοκοµικών προϊόντων
από το εξωτερικό. Αυτό το πράγµα, βεβαίως, σηµατοδοτεί και τη
βαρύτητα που πρέπει να δώσουµε στον κτηνοτροφικό τοµέα της
γεωργίας. Μπορεί πράγµατι ο τοµέας αυτός της κτηνοτροφίας
να αποτελέσει την ατµοµηχανή που θα σύρει στο δρόµο της ανά-
πτυξης και το υπόλοιπο κοµµάτι της ελληνικής αγροτιάς.

∆εδοµένων αυτών των συνθηκών που µόλις ανέλυσα και δε-
δοµένου ότι οι µικροµεσαίες µεταποιητικές επιχειρήσεις του
αγροτικού τοµέα της ελληνικής οικονοµίας λαµβάνουν πενιχρό-
τατες ενισχύσεις από το Πρόγραµµα Αγροτικής Ανάπτυξης
«ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ 2007-2013», οι αγρότες κυριολεκτικά περίµεναν
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τον νέο επενδυτικό νόµο ως «µάννα εξ ουρανού». ∆υστυχώς γι’
αυτούς, ο θησαυρός αποδείχθηκε άνθρακες. Να σας πω γιατί.
Ενώ η αγροτιά µας περίµενε ένα ειδικό άρθρο στον αναπτυξιακό
νόµο για την αξιοποίηση, τη µεταποίηση, την εµπορία των γεωρ-
γικών προϊόντων, τι γίνεται µε τον παρόντα αναπτυξιακό νόµο;
Τα πάντα µετατίθενται στο άδηλο µέλλον µέσω κοινών υπουργι-
κών αποφάσεων.

Ακολουθείται η πεπατηµένη του παρελθόντος προκειµένου να
µείνει εκτός των όποιων ευεργετηµάτων και ενισχύσεων του ανα-
πτυξιακού νόµου ο αγροτικός τοµέας της ελληνικής οικονοµίας.

Έρχοµαι να θίξω ένα δεύτερο ζήτηµα. Το κατέθεσα πριν τον
αναπτυξιακό νόµο ως ερώτηµα στον αξιότιµο Υπουργό µέσω της
διαδικασίας του κοινοβουλευτικού ελέγχου και αφορά την εξαί-
ρεση των εµπορικών δραστηριοτήτων από τον αναπτυξιακό
νόµο.

Το χονδρικό, λιανικό εµπόριο εξαιρείται, εκτός από το εµπόριο
αυτοκινήτων και µοτοσυκλετών. Το εξαγωγικό εµπόριο επίσης
εξαιρείται όπως και η εµπορία ντόπιων, γηγενών προϊόντων.

Και το ερώτηµα είναι αγαπητοί συνάδελφοι: Το εµπόριο θεω-
ρείται µία παράπλευρη δραστηριότητα, ένα οικονοµικό πάρεργο;
Τη στιγµή που έχει να επιδείξει τριακόσιες είκοσι χιλιάδες επι-
χειρήσεις, δηλαδή το 1/3 των ελληνικών επιχειρήσεων και τη
στιγµή, αγαπητέ κύριε Υπουργέ, που όπως δηλώνουν οι εκπρό-
σωποι του εµπορικού κόσµου της χώρας, µετά από προσωπικές
επαφές και συζητήσεις που είχαν µαζί σας έλαβαν την προφο-
ρική διαβεβαίωση ότι τελικά θα εντασσόταν στον αναπτυξιακό
νόµο.

Θα πει βεβαίως κάποιος και θα αντιτείνει: «Οι πόροι, τα κον-
δύλια είναι περιορισµένα, άρα δεν µπορεί να µπει για παράδειγµα
και το εµπόριο µε τριακόσιες είκοσι χιλιάδες επιχειρήσεις». Άλλο
αυτό και άλλο να έχω το δικαίωµα να υποβάλω αίτηση και να
κριθώ.

Όταν εξαιρείς κάποιον εκ των προτέρων νοµίζω ότι δείχνεις
και τις πραγµατικές σου προθέσεις, την πραγµατική σου βού-
ληση έναντι αυτής της κρίσιµης οικονοµικής συνιστώσας, γιατί
και η σηµασία του εµπορίου είναι πράγµατι τεράστια και καλείται
να παίξει έναν εποικοδοµητικό ρόλο σήµερα µεταξύ καταναλώ-
σεως και παραγωγής.

Υπάρχει όµως και ένα άλλο ερώτηµα που πρέπει να απαντηθεί
από την πλευρά σας. Πώς είναι δυνατόν από τη µία πλευρά να
εξαιρείτε τον εµπορικό κόσµο και ταυτόχρονα να επιτρέπετε στις
εµπορικές επιχειρήσεις να µπαίνουν µέσα στα επιχειρηµατικά
πάρκα; Πώς είναι δυνατόν αυτά τα δύο να συνυπάρξουν; ∆εν κα-
ταλαβαίνετε ότι εκ των πραγµάτων αναφύεται πρόβληµα; Πώς
θα φύγει µία εµπορική επιχείρηση και θα τολµήσει να µετεγκα-
τασταθεί σε ένα επιχειρηµατικό πάρκο χωρίς το µίνιµουµ ενι-
σχύσεων;

Έρχοµαι και σε έναν άλλο κρίσιµο τοµέα της ελληνικής οικο-
νοµίας που είναι ο τουρισµός. Εδώ τώρα έχετε βάλει, κύριε
Υπουργέ, την ταφόπλακα στα µικρά ξενοδοχεία. Και επιτρέψτε
µου να σας πω επίσης το εξής: Η Ελλάδα ετησίως εξυπηρετεί µε
τις τουριστικές της υπηρεσίες περίπου δεκαέξι εκατοµµύρια αλ-
λοδαπούς επισκέπτες και τέσσερα εκατοµµύρια ντόπιους επι-
σκέπτες τουρίστες.

Όπως καταλαβαίνετε θα πρέπει οι τουριστικές µας µονάδες
να έχουν τέτοιου είδους ποιότητα, που θα απευθύνεται σε όλα τα
βαλάντια. Ο τουρισµός δεν είναι µόνο για τους πολύ πλούσιους,
είναι και για τη µεσαία κοινωνική τάξη, είναι και για την κατώτερη
κοινωνική τάξη και θα πρέπει να δίδεται στον τουρίστα το κα-
τάλληλο ποιοτικό τουριστικό προϊόν, η κατάλληλη τουριστική
υπηρεσία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Εδώ τώρα έχετε χωρίσει µε την πολιτική σας σε δύο ταχύτητες

τα τουριστικά καταλύµατα της χώρας, στα πολύ υψηλών προ-
διαγραφών –τεσσάρων-πέντε αστέρων- και στα πολύ χαµηλών
προδιαγραφών, που δεν τους δίνεται η δυνατότητα να αναπτυ-
χθούν.

Τι θέλω να πω, λοιπόν, µε την τοποθέτησή µου αυτή; Στον ανα-
πτυξιακό νόµο που καταθέσατε ο αγροτικός τοµέας της χώρας

δεν τυγχάνει της κατάλληλης αντιµετώπισης, ο εµπορικός κό-
σµος το ίδιο, ο κόσµος των ξενοδόχων το ίδιο. Άρα πώς θα ανα-
πτύξουµε την ελληνική οικονοµία αν όχι χρησιµοποιώντας αυτά
τα συγκριτικά µας πλεονεκτήµατα;

Ένα σχόλιο και µόνο, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι αρκετό για
να χαρακτηρίσει την πραγµατικότητα αυτού του επενδυτικού
νόµου: «ώδινεν όρος και έτεκε µυν». Ο κόσµος περίµενε πολύ πε-
ρισσότερα από αυτόν τον αναπτυξιακό, επενδυτικό νόµο. Και ενώ
είχε επενδύσει πάνω σ’ αυτό το νοµοθέτηµα πάρα πολλές ανα-
πτυξιακές προσδοκίες, τελικά απογοητεύτηκε. Γι’ αυτόν το λόγο
ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός καταψηφίζει επί της αρχής το
σχέδιο νόµου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού κ. Ροντούλη.

Στο σηµείο αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή
να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία, παρα-
κολουθούν τη συνεδρίασή µας αφού προηγουµένως ξεναγήθη-
καν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και
ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργά-
νωσης και λειτουργίας της Βουλής των Ελλήνων, σαράντα πέντε
µαθητές και µαθήτριες και πέντε εκπαιδευτικοί - συνοδοί τους
από το 3ο Επαγγελµατικό Λύκειο Περιστερίου.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τώρα ακολουθεί ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ
κ. Λαφαζάνης.

Κύριε Λαφαζάνη, έχετε το λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Υποτίθεται ότι ιδιαίτερα αυτές τις µέρες πρέπει να µιλάµε για

ανάπτυξη, δεδοµένου ότι συζητάµε τον αναπτυξιακό νόµο.
Όµως, λυπάµαι πάρα πολύ που θα πω ότι µε εντυπωσιάζει το γε-
γονός ότι δεν βλέπουµε ποιο είναι το κύριο εµπόδιο για µια ανα-
πτυξιακή διαδικασία σήµερα. Άραγε, το κύριο εµπόδιο είναι ότι
απουσίαζε ένας αναπτυξιακός νόµος; Το κύριο εµπόδιο ήταν ότι
δεν είχαµε αναπτυξιακό νόµο και άρα αν φτιάξουµε ένα νέο ανα-
πτυξιακό νόµο, η χώρα θα µπορέσει να αρχίσει να βλέπει κάπου
αναπτυξιακούς ορίζοντες;

Μα, κύριοι, γιατί υποκρινόµεθα; Το κύριο εµπόδιο για την ανά-
πτυξη της χώρας ιδιαίτερα αυτήν την ώρα είναι η τρόικα, είναι
το µνηµόνιο. Το κύριο εµπόδιο είναι τα µνηµόνια 1, 2, 3 και δεν
ξέρω πόσα θα φτάσουν. Το κύριο εµπόδιο είναι η διάλυση την
οποία επιβάλλουν αυτά τα µνηµόνια στον οικονοµικό ιστό της
χώρας και κυρίως στα κοινωνικά και εργασιακά δικαιώµατα. Είναι
ο αδιέξοδος δρόµος που ακολουθούµε. Είναι ο βραχνάς του χρέ-
ους και των ληστρικών τρόπων µε τους οποίους αυτό αποπλη-
ρώνεται και οι οποίοι «πνίγουν» τη χώρα και δεν την αφήνουν να
έχει καµµιά προοπτική.

Εποµένως, το πρώτο αναπτυξιακό µέτρο που θα έπρεπε να
εφαρµοστεί σ’ αυτή τη χώρα για να µπορέσει να έχει κάποια ελ-
πίδα είναι να απεµπλακούµε εδώ και τώρα από την τρόικα και τα
µνηµόνια και να επιχειρήσουµε µια άλλη οπτική, προκειµένου να
αντιµετωπίσουµε το χρέος. Και «άλλη οπτική αντιµετώπισης του
χρέους» σηµαίνει πρώτα απ’ όλα και κυρίως άµεσα εδώ και τώρα
–κατ’ αρχάς έπρεπε να µην είχαµε µπει ούτε στην τρόικα ούτε
στο µνηµόνιο- επαναδιαπραγµάτευση του χρέους, χωρίς όρους
και δεσµεύσεις και µε πρωτοβουλία της Κυβέρνησης και όχι να
σέρνεστε σε µια διαδικασία κατά την οποία τελικά η αναδιάρ-
θρωση θα γίνει, αλλά θα είναι ελεγχόµενη πάλι από την τρόικα
και µε τους χειρότερους δυνατούς όρους για τη χώρα και χωρίς
καµµιά προοπτική.

Χρειάζεται να παίρνουµε πρωτοβουλίες σ’ αυτήν τη χώρα.
Χρειάζεται κυβέρνηση η οποία να δει το εθνικό, το δηµόσιο και το
κοινωνικό συµφέρον, να αναλάβει πρωτοβουλία και να πει
«τέρµα, ως εδώ, αυτό το χρέος δεν αποπληρώνεται και θέλουµε
επαναδιαπραγµάτευση εδώ και τώρα για µια άλλη εξέλιξη».

Και εφόσον δεν επιτευχθεί επαναδιαπραγµάτευση και µια δί-
καιη ρύθµιση, τότε υπάρχουν και άλλα πιο ριζοσπαστικά µέτρα
για να µπορέσει αυτή η χώρα να σταθεί στα πόδια της, χωρίς
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αυτές τις νεοαποικιακές κηδεµονίες, τις οποίες υφίσταται αυτή
τη στιγµή και την καταστρέφουν. Και φοβάµαι ότι αυτές θα υπο-
θηκεύσουν το µέλλον της για δεκαετίες.

Πέραν αυτών, ο αναπτυξιακός νόµος που κατατίθεται σήµερα
δεν πρόκειται να αποδώσει τίποτα, µέσα σε αυτό το ασφυκτικό
και σκοτεινό πλαίσιο, µέσα σε αυτό το πλαίσιο της βαθύτατης
ύφεσης, η οποία γίνεται όλο και πιο ακατάσχετη στην ελληνική οι-
κονοµία και πολύ φοβάµαι ότι θα είναι εκτός κάθε πρόβλεψης
µέσα στο 2011, µέσα σε αυτό το περιβάλλον της επενδυτικής
άπνοιας και καθίζησης, όπου πλέον δεν υπάρχει τίποτα επενδυ-
τικά.

Αυτός ο αναπτυξιακός νόµος, παρά το δυσµενές περιβάλλον,
µπορεί να συνεισφέρει σε κάτι, για να τονώσει κάπως αναπτυ-
ξιακά τη χώρα; Μπορεί να συνεισφέρει, για να τονώσει τις επεν-
δύσεις; Σε καµµία απολύτως περίπτωση.

∆είτε τα αποτελέσµατα όλων των µέχρι τώρα αναπτυξιακών
νόµων. ∆εν κάνατε έναν απολογισµό. Ουδέποτε έχει γίνει απο-
λογισµός σε αυτήν την Αίθουσα για το τι απέφεραν αυτοί οι ανα-
πτυξιακοί νόµοι, πόσα ξοδεύτηκαν, πόσοι εντάχθηκαν, πόσες
επενδύσεις έγιναν, πόσες ήταν βιώσιµες, πόσες είχαν προοπτική
και πόση προοπτική, πόσες µετακόµισαν, πόσες έκλεισαν. Τι γί-
νεται µε αυτούς τους περίφηµους «αναπτυξιακούς νόµους»; ∆εν
ενδιαφέρεται κανείς να µάθει;

Αποσπασµατικά στοιχεία µας φέρνετε εδώ στη Βουλή, τα
οποία κυρίως εστιάζονται στο πώς να υπηρετήσετε δικοµµατικές
αντιπαραθέσεις και στο πώς θα αποδείξει το ΠΑΣΟΚ ότι η Νέα
∆ηµοκρατία απέτυχε ή και το αντίστροφο.

Μα, δεν ενδιαφέρει πια αυτό τον ελληνικό λαό! ∆εν ενδιαφέρει
κανέναν! ∆εν ενδιαφέρει το γεγονός ποιος έχει µεγαλύτερη ευ-
θύνη για το πώς φθάσαµε εδώ! Τελείωσε αυτή η ιστορία.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Ποιο είναι το θέµα από εδώ και εµπρός; Το θέµα είναι να βγά-
λουµε κάποια συµπεράσµατα. Στοιχειώδη συµπεράσµατα.

Ε, λοιπόν, το στοιχειώδες συµπέρασµα που βγαίνει απ’ όλους
αυτούς τους αναπτυξιακούς νόµους, τους οποίους από µικρός
βλέπω να ψηφίζει συνεχώς αυτή η Βουλή -µάλιστα κάθε κυβέρ-
νηση ψηφίζει το δικό της αναπτυξιακό νόµο και κάθε Υπουργός
µέσα στην Κυβέρνηση ψηφίζει το δικό του αναπτυξιακό νόµο,
γιατί βλέπετε ότι είναι «µεγάλη συνεισφορά» το να καταθέτει ο
καθένας και έναν αναπτυξιακό νόµο- είναι η παραγωγική έρηµος!
Είναι µια χώρα που είναι ελλειµµατική στα πάντα. Είναι µια χώρα
που έχει από αδύνατη έως ανύπαρκτη παραγωγική βάση και κυ-
ρίως δεν έχει κανένα σύγχρονο τοµέα να επιδείξει σήµερα.

Βεβαίως, δεν µε εντυπωσιάζει καθόλου εάν µέσα σε αυτήν την
πλήρη αποτυχία και το µεγάλο ναυάγιο βλέπω τη Νέα ∆ηµοκρα-
τία και το ΠΑΣΟΚ να πηγαίνουν χέρι-χέρι –λείπει φυσικά ο ΛΑΟΣ-
και να ψηφίζουν ξανά τον αναπτυξιακό νόµο. Όπως ψήφισαν και
το fast track, ίσως ψηφίσουν και το ΕΤΕΑΝ. Ψηφίζετε, αλλά δεν
µας λέτε τι γίνεται µε αυτούς τους αναπτυξιακούς νόµους και
γιατί αυτός ο αναπτυξιακός νόµος θα πετύχει ό,τι δεν πέτυχαν
οι προηγούµενοι. Γιατί θα το επιτύχει; Πείτε µου. Γιατί θα δώσετε
ίσως λιγότερα λεφτά, τζάµπα λεφτά, στους επιχειρηµατίες;

Τι είδους καπιταλισµός είναι αυτός, όπου ο καπιταλιστής επεν-
δύει µε λεφτά της κοινωνίας και του δηµοσίου; Γιατί περί αυτού
πρόκειται. Λεφτά της κοινωνίας και του δηµοσίου!

Ας δούµε τις επενδύσεις και να προσµετρήσουµε. Να κάνουµε
το άθροισµα και να δούµε πόσα είναι κεφάλαια, τα οποία προ-
έρχονται από επιχορηγήσεις και επιδοτήσεις, είτε του δηµοσίου
είτε κοινοτικών προγραµµάτων, και πόσα είναι αυτά που προέρ-
χονται από τραπεζικά δάνεια, δηλαδή από τις αποταµιεύσεις του
ελληνικού λαού. Γιατί περί αυτού πρόκειται, όταν µιλάµε για δά-
νεια.

Αν, λοιπόν, η µεγάλη πλειοψηφία των κεφαλαίων προέρχεται
από τις αποταµιεύσεις µέσω των τραπεζών µε δανεισµό είτε από
επιχορηγήσεις, µε συγχωρείτε, αλλά για ποιους καπιταλιστές µι-
λάµε; Για τους καπιταλιστές που στήνει το κράτος και ο ελληνι-
κός λαός µε το υστέρηµά του και την αποταµίευσή του;

Γι’ αυτόν τον καπιταλισµό µιλάµε; Και, εν πάση περιπτώσει, βά-
ζετε και ίδια κεφάλαια; Έχουµε και ίδια κεφάλαια από τους κα-
πιταλιστές; Αµφιβάλλω πάρα πολύ. Γιατί µε τις γνωστές διαδι-

κασίες που γίνονται –υποτιµολογήσεις, υπερτιµολογήσεις, κλπ-
τελικά οι επενδύσεις γίνονται µάλλον περισσότερο µε τα χρή-
µατα του δηµοσίου και ίσως και κάποια τραπεζικά δάνεια παρά
µε δικά τους λεφτά. Τα δικά τους λεφτά µπαίνουν –αν µπαίνουν-
µόνο για να «λαδώσουν», προκειµένου να προωθηθεί η επέν-
δυση. Και από κει και πέρα, καµµία τύχη των επενδύσεων. ∆εν
τη βλέπουµε. ∆εν την ξέρουµε. Κανείς δεν την παρακολουθεί.
Κουφάρια γεµάτη -η βόρειος Ελλάδα ιδιαίτερα- από επιχορη-
γούµενες επενδύσεις, οι οποίες είτε δεν προχώρησαν, έµειναν
ηµιτελείς, είτε, αν προχώρησαν, δεν είχαν διάρκεια είτε, αν ήταν
βιώσιµες, µετακόµισαν. Ελάχιστες είναι οι περιπτώσεις -πρέπει
να τις βάλουµε σε κάποιο µουσείο, να τις επιδεικνύουµε- που
υποτίθεται ευδοκίµησαν µε αυτούς τους αναπτυξιακούς νόµους.

Αυτούς, λοιπόν, τους νόµους επαναλαµβάνετε τώρα. Τους
επαναλαµβάνετε, γιατί η φιλοσοφία δεν άλλαξε. Αυτή είναι η φι-
λοσοφία και του καινούργιου αναπτυξιακού νόµου: τζάµπα
χρήµα και έµµεση επιδότηση µέσω φοροαπαλλαγών. Λες και η
φοροαπαλλαγή δεν είναι και αυτή ένα έµµεσο χρήµα, αν και εφό-
σον, βεβαίως, χρησιµοποιηθεί στις σηµερινές συνθήκες, που δεν
θέλετε ποτέ να αξιοποιούνται φοροαπαλλαγές, ιδιαίτερα για
επενδύσεις.

Αυτό που εντυπωσιάζει είναι ότι, ενώ µιλάτε για επιχορηγή-
σεις, για ελεύθερη αγορά, ανταγωνισµό, ότι όλοι πρέπει να συµ-
µετέχουµε σ’ αυτήν την προσπάθεια και να µπαίνουµε µε ίσες
ευκαιρίες και όρους, αποκλείετε από τις επιδοτήσεις και τις επι-
χορηγήσεις το δηµόσιο. Το επιτρέπετε, βεβαίως, µόνο στις πε-
ριπτώσεις εκείνες όπου νοµικά πρόσωπα του δηµοσίου
συµµετέχουν µειοψηφικά σε ιδιωτικές κερδοσκοπικές δραστη-
ριότητες. Τότε µπορεί να υπάρχουν επιχορηγήσεις και επιδοτή-
σεις. Όταν, όµως, έχουµε το δηµόσιο, που κάνει µία προσπάθεια,
αυτό δεν επιχορηγείται, δεν επιδοτείται. Αυτό δεν είναι αθέµιτος
ανταγωνισµός; ∆εν είναι προνοµιακή επιδότηση της λεγόµενης
ιδιωτικής πρωτοβουλίας; ∆εν είναι προνοµιακή επιδότηση του
κεφαλαίου; Και σας ρωτάω: Όλοι αυτοί οι τοµείς, όπου το δηµό-
σιο ακόµα παίζει έναν κρίσιµο ρόλο, τι θα γίνουν; Τι πρόκειται να
γίνει µε αυτούς τους τοµείς;

Και να σας πω και κάτι, το οποίο γνωρίζω, κύριε Υπουργέ, και
το οποίο ίσως σας ενδιαφέρει: Ένας από τους κλάδους όπου η
Ελλάδα είχε ένα ιδιαίτερο βάρος και προοπτική, θα έλεγα και ο
οποίος σήµερα τείνει προς εξαφάνιση, ήταν τα ναυπηγεία. Αν
εξαφανίστηκαν τα ναυπηγεία από αυτήν τη χώρα, δεν είναι γιατί
δεν είχαν προοπτική, αλλά διότι σταµάτησε κάθε µορφή ειδικής
επιδότησης που µπορούσαν να έχουν. Και σας ρωτάω: Όλα αυτά
τα ναυπηγεία, στην Ασία για παράδειγµα, που πηγαίνουν οι εφο-
πλιστές, δεν είναι επιδοτούµενα από τα κράτη τους; Η Κίνα δεν
επιδοτεί τα ναυπηγεία της; Η Κορέα δεν τα επιδοτεί; Η Ιαπωνία
δεν τα επιδοτεί; Γιατί δεχθήκατε –και το συνεχίζετε και µε αυτό
τον αναπτυξιακό νόµο- µια χώρα σαν την Ελλάδα, µε κατ’ εξο-
χήν µεγάλη ναυπηγική παράδοση, µία ναυτική χώρα, να µην µπο-
ρεί να κάνει µία πολιτική ενίσχυσης των ναυπηγείων της -µε έναν
ορισµένο τρόπο φυσικά- για να µπορέσει να έχει µία προοπτική
και αφήνετε να ρηµάζουν τα ναυπηγεία µας; Γιατί εξαφανίσατε
το ρόλο του δηµοσίου από τα ναυπηγεία; Γιατί τα µετατρέψατε
σε ναυπηγεία στρατιωτικών παραγγελιών, που στην ουσία ζουν
σε βάρος του ελληνικού λαού, φυτοζωούν, για να παίρνουν προ-
µήθειες τα διάφορα κράτη-πελάτες-προστάτες µας;

Αυτά τα λέω, διότι είναι αδιέξοδος ο δρόµος που ακολουθείτε.
Και αυτός ο νόµος στην ουσία επαναλαµβάνει τη φιλοσοφία των
παλιών. Και είναι απαράδεκτος νόµος. Έχετε διαµορφώσει ένα
πλαίσιο πλέον που λέει «όλα στους επενδυτές, όλα στους ιδιώ-
τες»: από το fast track, που το ψηφίσατε πάλι µαζί µε τη Νέα ∆η-
µοκρατία, µέχρι αυτό τον αναπτυξιακό νόµο, µέχρι και την
καινούργια εταιρεία ΕΤΕΑΝ, που δεν είναι πια για τις µικρές και
πολύ µικρές επιχειρήσεις, αλλά για όλες τις επιχειρήσεις.

Χρησιµοποιείτε εργαλεία για να ενισχύσετε προνοµιακά το κε-
φάλαιο. Αυτός, όµως, δεν είναι δρόµος ανάπτυξης. ∆εν πρόκει-
ται να αποφέρει τίποτα, δεν πρόκειται να δώσει καµµία απολύτως
προοπτική στη χώρα. Τα κάνετε αυτά, την ώρα που διανύετει το
πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων και την ώρα που το ΕΣΠΑ όχι
µόνο δεν απορροφάται, αλλά και όσο απορροφάται, πάλι χρησι-
µοποιείται για να ενισχυθούν οι ιδιώτες και µάλιστα, µε διαπλε-
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κόµενους όρους.
Με αυτή την προοπτική, όµως, µε αυτά τα µέτρα και αυτές τις

επιλογές η χώρα δεν µπορεί να έχει µέλλον. Η χώρα χρειάζεται
µια πολύ µεγάλη ανατροπή.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Εργαστήρι ∆ηµο-
κρατίας» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής, είκοσι ένα µα-
θητές και µαθήτριες και ένας εκπαιδευτικός από το 4ο ∆ηµοτικό
Σχολείο Καµατερού Αττικής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει η Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ, κ. Αικατερίνη Φαρµάκη-
Γκέκη.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ-ΓΚΕΚΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, βιώνουµε σήµερα µία οικονοµική κρίση που µε βεβαιότητα
είναι κάτι παραπάνω από εθνική κρίση. Πρόκειται για ένα οικο-
νοµικό σοκ που αφορά ολόκληρη την Ευρωζώνη, µε αφορµή το
µέγεθος του δηµόσιου χρέους συγκεκριµένων χωρών-µελών της
Ευρωζώνης, µεταξύ αυτών και η Ελλάδα και συγκλονίζει ακρι-
βώς την καρδιά της ευρωπαϊκής οικονοµίας, δηλαδή το ευρώ,
ένα κοινό νόµισµα που δεν ενώνει µόνο την Ευρώπη νοµισµατικά,
αλλά σηµατοδοτεί και τη βούληση των χωρών-µελών για µια µελ-
λοντική, πιο ουσιαστική συµπόρευση και αλληλεγγύη, στηριγ-
µένη σε κοινές αρχές, αλλά και σε κοινές προτεραιότητες, όπως
είναι ο υγιής ανταγωνισµός, η επένδυση στην καινοτοµία και τις
νέες τεχνολογίες και η ενίσχυση της εξωστρέφειας των οικονο-
µιών της.

Αυτό το µοντέλο, στο οποίο εν πολλοίς έχει βασίσει η Ευρώπη
το µέλλον της, σήµερα κλυδωνίζεται, στην Ελλάδα πολύ περισ-
σότερο, καθώς οι παθογένειές µας, η κακή διαχείριση των οικο-
νοµικών µας και η πολιτική ατολµία ετών έδωσαν µια δραµατική
ένταση στην κρίση και οδήγησαν σε επώδυνα µέτρα και βίαιες,
αλλά απαραίτητες αλλαγές.

Αυτήν τη στιγµή βρισκόµαστε σε µια κρίσιµη καµπή. Αφ’ ενός
µε διαρθρωτικές αλλαγές να δηµιουργήσουµε µια Ελλάδα πιο
ισχυρή, πιο δυναµική και πιο δηµιουργική. Αφ’ ετέρου, να ανα-
ζωογονήσουµε την οικονοµική δραστηριότητα, που βιώνει πρω-
τοφανή έλλειψη ρευστότητας µε το κλείσιµο της στρόφιγγας των
δανείων και την πτώση της κατανάλωσης, αλλά πάνω σε νέες κα-
τευθύνσεις µε νέους, υγιείς κανόνες.

Ο νέος αναπτυξιακός νόµος συνιστά προς αυτήν την κατεύ-
θυνση µια ολοκληρωµένη και στοχευµένη προσπάθεια, προκει-
µένου να ενδυναµωθεί η ανταγωνιστικότητα, η καινοτοµία και η
αποδοτικότητα των ελληνικών επιχειρήσεων. Κάνοντας πραγµα-
τικά την κρίση ευκαιρία µε το νέο νοµοσχέδιο, ξεφεύγουµε από
πρακτικές και πολιτικές του παρελθόντος, οι οποίες κρίνοντας
εκ του αποτελέσµατος είχαν περιορισµένο αντίκτυπο και σε πολ-
λές των περιπτώσεων δεν εκπλήρωσαν τους στόχους για τους
οποίους είχαν υιοθετηθεί.

Λαµβάνοντας αυτά υπ’ όψιν ο νέος νόµος στοχεύει στην ενί-
σχυση της εξωστρέφειας και της ανταγωνιστικότητας της ελλη-
νικής επιχειρηµατικότητας, στην προώθηση της νέας και
νεανικής καινοτοµικής επιχειρηµατικότητας, ώστε οι νέοι µας να
αξιοποιήσουν τις γνώσεις τους και τις ιδέες τους και να ανοι-
χθούν, µέσω των τεχνολογιών, στις διεθνές αγορές, στην αξιο-
ποίηση νέων επενδυτικών και χρηµατοδοτικών εργαλείων, όπως
είναι οι φοροαπαλλαγές, οι επιδοτήσεις χρηµατοδοτικής µίσθω-
σης, οι επιχορηγήσεις κεφαλαίου προς επιλεγµένες παραγωγι-
κές δραστηριότητες, οι οποίες θα έχουν σίγουρη κερδοφορία
και πολλαπλασιαστικό όφελος για την ελληνική οικονοµία.

Παράλληλα, σε συνδυασµό µε τη σύσταση του ΕΤΕΑΝ που θα
συµβάλει στη χορήγηση επιδοτούµενων δανείων, δηµιουργείται
ένα ολοκληρωµένο πλέγµα ευκαιριών προς τους επενδυτές, οι
οποίοι µπορούν να κάνουν χρήση ενός συνδυασµού πολλαπλών
δυνατοτήτων και ωφεληµάτων.

Το πλαίσιο λειτουργίας του νέου επενδυτικού νόµου περιλαµ-
βάνει µεταξύ άλλων:

Πρώτον, τη θέσπιση συγκεκριµένου προϋπολογισµού, ώστε οι
διαθέσιµοι πόροι για το σύνολο των επενδύσεων να είναι γνω-
στοί εξαρχής σε όλους.

∆εύτερον, την εισαγωγή του συστήµατος του ανταγωνισµού
µεταξύ των υποβαλλόµενων επενδυτικών σχεδίων, ώστε τα πιο
βιώσιµα, κερδοφόρα και ανταγωνιστικά σχέδια, να έχουν πρό-
σβαση στις ενισχύσεις.

Τρίτον, την εισαγωγή συγκεκριµένων και ξεκάθαρων κριτηρίων
αξιολόγησης, ώστε να επιλέγονται οι επενδύσεις µε διαφάνεια
και αξιοκρατία.

Τέταρτον, την εισαγωγή του κριτηρίου της επιλεξιµότητας στις
επιχορηγήσεις κεφαλαίων, ώστε η πολιτεία να καθορίζει κάθε
φορά ανάλογα µε τις συνθήκες και τις ανάγκες της χώρας, τις
προτεραιότητες και τους άξονες της αναπτυξιακής της πολιτι-
κής.

Και, πέµπτον, την εισαγωγή σαφούς χρονοδιαγράµµατος,
ώστε να µη χρονοτριβούν τα επενδυτικά σχέδια στα συρτάρια
των Υπουργείων, χαµένα στη γραφειοκρατία της κάθε υπηρε-
σίας.

Για το λόγο αυτόν η Κυβέρνηση θα παρακολουθεί σε ετήσια
βάση τα αποτελέσµατα από την εφαρµογή του νόµου και θα κα-
ταθέτει ετήσια απολογιστική µελέτη στη Βουλή, ώστε να υπάρ-
χει µεγαλύτερη διαφάνεια και καλύτερη ενηµέρωση των
κοινωνικών εταίρων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι δεδοµένο ότι ο νέος ανα-
πτυξιακός νόµος δεν αποτελεί απλά µια ανάσα σε µια αγορά που
δοκιµάζεται έντονα σήµερα, στοχεύοντας µόνο σε κάποια απο-
τελέσµατα βραχυπρόθεσµα. Η ψήφισή του σε συνδυασµό µε την
ορθή εφαρµογή του, που είναι και βασική προτεραιότητα της Κυ-
βέρνησης, αποτελεί έναν σαφή οδηγό για τη βελτίωση της ανά-
πτυξης και της ανταγωνιστικότητας της οικονοµίας.

Ένας επενδυτικός νόµος σίγουρα δεν είναι αρκετός από µόνος
του για να εµφυσήσει στην οικονοµία νέο αέρα. Παράλληλα, είναι
σίγουρο ότι χρειάζονται και άλλες νοµοθετικές πρωτοβουλίες,
που να συµπληρώνουν τη σηµερινή προσπάθεια σε επιµέρους
τοµείς όπως η γεωργία, ο τουρισµός, η ναυτιλία, η ενίσχυση των
εξαγωγών, µε στόχο αφ’ ενός να αυξηθεί το ΑΕΠ και τα δηµόσια
έσοδα, αφ’ ετέρου να δηµιουργηθούν νέες θέσεις εργασίας και
να ενισχυθεί η περιφερειακή συνοχή.

Σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, περισσότερο από ποτέ
είναι ανάγκη να διαµορφώσουµε τις προϋποθέσεις εκείνες, έτσι
ώστε όταν η χώρα βγει από αυτή τη µεγάλη κρίση, να στηρίζεται
πλέον και να έχει ένα νέο πρότυπο ανάπτυξης. Τώρα είναι ευ-
καιρία να αντιµετωπίσουµε την κρίση αυτή, βάζοντας τις βάσεις
για µια διαφορετική Ελλάδα, µια Ελλάδα αξιόπιστη, δυνατή, πα-
ραγωγική, ανταγωνιστική, εξωστρεφή.

Πιστεύω, λοιπόν, ακράδαντα ότι ο αναπτυξιακός νόµος που
σήµερα συζητάµε, θα αποτελέσει το βασικό πυλώνα αυτής της
αλλαγής, που όλοι θέλουµε.

Γι’ αυτούς τους λόγους αξίζει τη θετική µας ψήφο και σας
καλώ να τον ψηφίσουµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο κ. Αθα-
νάσιος Παπαγεωργίου, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η χώρα µας βρίσκεται σε περι-

δίνηση. Η χώρα µας βρίσκεται στο φαύλο κύκλο της ύφεσης.
Πρέπει εδώ να συνειδητοποιήσουµε ότι ίσως είµαστε η µοναδική
χώρα στην Ευρώπη που εξαιτίας της δηµοσιονοµικής κατάστα-
σης, έχουµε αρνητικό πρόσηµο στην ανάπτυξη για τρίτη χρονιά.

Η µείωση του ΑΕΠ στο τέλος του χρόνου θα είναι της τάξεως
του 10% σε σχέση µε το 2008. Από τα 250 δισεκατοµµύρια θα
πάµε στα 228 δισεκατοµµύρια. Αυτό είναι µια δραµατική εξέλιξη.
Όπως και η εξέλιξη του χρέους είναι δραµατική. Και το 2012, µε
βάση κάποια στοιχεία που κατατέθηκαν, θα είµαστε µια από τις
τρεις πιο υπερχρεωµένες χώρες στον κόσµο, δίπλα στη Βενε-
ζουέλα και τη Ρουµανία. Αυτή είναι η κατάσταση της χώρας.

Αν συνεχιστεί αυτή η ύφεση, είναι δεδοµένο ότι οικονοµία που
δεν παράγει εισοδήµατα, δεν παράγει πλούτο, δεν παράγει φό-
ρους, βρίσκεται πια οριστικά στο περιθώριο της παγκόσµιας οι-
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κονοµίας και φυσικά η κοινωνία θα πληρώσει πολύ µεγαλύτερο
τίµηµα. Είναι εκ των πραγµάτων αναγκαία η κίνηση όλων των
αναπτυξιακών «εργαλείων». Είναι εκ των πραγµάτων αναγκαία η
φυγή προς τα εµπρός, στο να γυρίσουµε, δηλαδή, σε θετικούς
ρυθµούς την οικονοµία της χώρας µας.

Ένα από τα «εργαλεία» ήταν πάντα ιστορικά ο αναπτυξιακός,
ο επενδυτικός νόµος. Νοµίζω –και πρέπει να το χαιρετίσουµε
αυτό- ότι η Κυβέρνηση κατάφερε πολλά. Πρέπει να συγχαρούµε
το Υπουργείο και τον Υπουργό και τους Υφυπουργούς, διότι κα-
τάφεραν να προσεγγίσουν τα πράγµατα της ανάπτυξης και τη
χρήση του επενδυτικού νόµου κατά ένα σωστό τρόπο. Κατά τη
γνώµη µου εισάγονται πάρα πολύ σωστά κριτήρια. Για παρά-
δειγµα ο συνδυασµός της χρήσης των φορολογικών κινήτρων,
των επιδοµατικών κινήτρων και του leasing είναι σωστό µείγµα,
διότι απεδείχθη ότι οι επιδοτήσεις δεν ήταν δόκιµος τρόπος µε
βάση τη χρήση που κάναµε στους προηγούµενους αναπτυξια-
κούς, τον ν. 1262, τον ν. 1892 κ.ο.κ..

Το δεύτερο είναι η επικέντρωση και η επιλεξιµότητα σε συ-
γκεκριµένους τοµείς, όπως υψηλής τεχνολογίας ή για νέους επι-
στήµονες ή για νέους ανθρώπους. Θεωρώ ότι αυτά τα κριτήρια
είναι πάρα πολύ σωστά και είναι σε αντίθεση µε τον προηγού-
µενο νόµο, όπου ό,τι εκινείτο, ό,τι κολυµπούσε και ό,τι ζούσε και
µε µία δίκην «πασπαρτού» το επιδοτούσαµε. Στο τέλος οι λιγο-
στοί πόροι που διαθέταµε σε εκείνο τον αναπτυξιακό νόµο δεν
ήταν χρηστικοί για τα επενδυτικά προγράµµατα και για την ανά-
πτυξη της χώρας µας. Νοµίζω ότι όλα αυτά είναι προς τη σωστή
κατεύθυνση, γιατί για πρώτη φορά οριστικά θα γίνονται οι προ-
κηρύξεις σε τακτά χρονικά διαστήµατα δύο φορές το χρόνο.

Τρίτον, υπάρχουν προϋπολογισµοί κατά περιφέρεια.
Τέταρτον, υπάρχουν κριτήρια αξιολόγησης όπως και λίστα

στην αξιολόγηση.
Φυσικά πρέπει να πω ότι µπαίνει επιτέλους τάξη και σ’ αυτήν

τη χρήση που γινόταν στο παρελθόν στα αφορολόγητα αποθε-
µατικά όπου πολλές φορές ζούσαµε και συνθήκες συναλλαγών
µεταξύ υπαλλήλων και επιχειρηµατιών οι οποίοι επένδυαν. Υπ’
αυτήν την έννοια θεωρώ ότι και τα ποσοστά επιχορηγήσεων είναι
πάρα πολύ καλά. Νοµίζω ότι αυτά χαρακτηρίζουν µια σωστή αντί-
ληψη για τον αναπτυξιακό νόµο και υπ’ αυτή την έννοια, αγαπη-
τοί συνάδελφοι, πρέπει να τον χαιρετίσουµε.

Κύριε Υπουργέ, πρέπει –όπως το έκανα και στις επιτροπές- να
καταθέσω κάποιες όχι ενστάσεις, όχι διαφωνίες, αλλά κάποιες
επιφυλάξεις ή κάποιες επισηµάνσεις προκειµένου να γίνει πιο
αποτελεσµατικός ο νόµος. Το κάνατε αυτό κατά τη διαδικασία
της συζήτησης στις επιτροπές. Μας καλέσατε σήµερα -και ο κύ-
ριος Υπουργός ιδιαίτερα- να κάνουµε προτάσεις. ∆εν είναι επι-
φύλαξη, είναι παρατήρηση.

Κύριε Υπουργέ, µε βάση το σύστηµα αξιολόγησης και τη λίστα
κατάταξης φοβάµαι ότι οι µικρές επιχειρήσεις δεν θα έχουν τη
δυνατότητα να αξιοποιήσουν αυτόν το νόµο. Επειδή το 90% στη
χώρα µας φοβάται ότι θα µείνει πάλι έξω από τον αναπτυξιακό
νόµο, πρέπει να δώσετε διαφορετικούς συντελεστές βαρύτητας
κατά την αξιολόγηση και κατά τη λίστα στις µικρές επιχειρήσεις.
Οι µεγάλοι έχουν τη δυνατότητα να κάνουν µελέτες γρήγορα,
έχουν τη δυνατότητα να ενισχύουν τα projects, όπως λένε, άρα,
λοιπόν, φοβάµαι ότι πολλές µικρές επιχειρήσεις, η «ραχοκοκα-
λιά» που πάντα αυτή δίνει τον τόνο στην ανάπτυξη της οικονο-
µίας, κινδυνεύει να µείνει απ’ έξω. Αυτό δεν είναι στις προθέσεις
σας, αλλά νοµίζω ότι πρέπει κάτι να κάνετε στο προεδρικό διά-
ταγµα. Το επισηµαίνω, δεν είναι ζήτηµα του νόµου σήµερα.

Το δεύτερο, κύριοι Υπουργοί –και το δεχθήκατε στην επι-
τροπή- αφορά τα ξενοδοχεία. Νοµίζω, ότι θα πρέπει να εντάσ-
σονται κατά τη διαδικασία του εκσυγχρονισµού και ξενοδοχεία
κάτω των τεσσάρων αστέρων, ενός, δύο, τριών, µε την προϋπό-
θεση όµως ότι θα γίνουν τριών αστέρων, δηλαδή µικρά ξενοδο-
χεία να µπορούν να αξιοποιούν τον αναπτυξιακό νόµο αλλά να
γίνονται ξενοδοχεία υψηλής παροχής υπηρεσιών. Για παρά-
δειγµα σας λέω ότι στην Πιερία στα τετρακόσια ξενοδοχεία που
είναι εγγεγραµµένα στο σύλλογο έχουµε µόνο τέσσερα πεντά-
στερα και έξι τετράστερα. Όλα τα άλλα είναι ενός, δύο, τριών
αστέρων. Ο κύριος Υπουργός έχει και συγκεκριµένη κατάσταση
στα χέρια του.

Λέω λοιπόν ότι θα πρέπει να υπαχθούν στο όριο των έξι ετών
όπως το τροποποιήσατε και φυσικά, κύριε Υπουργέ, µέχρι ύψους
ενός εκατοµµυρίου. Νοµίζω κι εδώ ότι όπως στο πνεύµα του
νόµου δείχνετε σύνεση και µη σπατάλη του δηµοσίου χρήµατος,
πρέπει αυτό να το κάνετε. ∆εσµευτήκατε ότι θα το δείτε και θα
το κάνετε.

Το τρίτο που θέλω να πω –και αυτή ήταν, κύριε Υπουργέ, η συ-
ζήτηση στην Επιτροπή Περιφερειών- είναι ότι υπάρχει πρόταση
από τους Βουλευτές που συµµετέχουν στην επιτροπή –την οποία
τιµήσατε µε την παρουσία σας- να δώσετε άλλο ένα 5% -επιδό-
τησης δεν ξέρω αν προσκρούει στην Ευρωπαϊκή Ένωση- στις
επενδύσεις που γίνονται στις ορεινές περιοχές.

Έχουν ένα δίκιο οι Βουλευτές. Αφορά φυσικά επενδύσεις
κύρια του πρωτογενούς τοµέα. ∆είτε το. ∆εν ξέρω αν µπορεί να
γίνει. ∆εν το έχω εξετάσει.

Το προτελευταίο που θέλω να σας πω –περιλαµβάνεται απ’ ό,τι
είπατε στο νοµοσχέδιο για το ΕΤΕΑΝ- αφορά τη συµµετοχή των
venture capitals στις εταιρείες. Θεωρώ ότι πρέπει να δώσουµε
τη δυνατότητα σε αυτά τα κεφάλαια που θέλουν να επενδύσουν
σε διάφορα φιλόδοξα επενδυτικά σχέδια, να συµµετέχουν µε την
ίδια συµµετοχή. Υπάρχουν πάρα πολλές φορές ιδιωτικά συµφω-
νητικά της εταιρείας µε venture capitals: Για επτά χρόνια συµµε-
τέχουν κι έτσι τεκµαίρεται η ίδια η συµµετοχή των επιχειρήσεων.

Θα το κάνατε, απ’ ό,τι ξέρω, στο ΕΤΕΑΝ. Απλώς το υπενθυ-
µίζω.

Επίσης, θα πρέπει να λαµβάνονται υπ’ όψιν, κατά την ίδια συµ-
µετοχή, ρευστοποιήσιµα στοιχεία, οµολογίες, οµόλογα κ.λπ.,
πλην των καταθέσεων στις τράπεζες.

Το τελευταίο που θέλω να πω, κύριε Υπουργέ, αφορά –έχετε
µία επιφύλαξη- την επιδότηση ύψους 40% των εταιρειών για την
κατασκευή, την επέκταση, τα κτηριακά. ∆είτε το ξανά, µήπως σε
µερικές κατηγορίες, όπως πάλι στον πρωτογενή τοµέα ή στις βιο-
κλιµατικές κατασκευές, πάµε σε επιδότηση του 50%. Αντιλαµβά-
νοµαι –και συµφωνώ απόλυτα- ότι θα πρέπει να υπάρχει ένας
περιορισµός, γιατί µε βάση αυτήν την υψηλή επιδότηση έγιναν τα
κτηριακά. Μία επένδυση, όµως, δεν κρίνεται από τα κτηριακά ή
από τον περιβάλλοντα χώρο. Έχουµε ζήσει καταστάσεις, όπου
µεγάλα ποσά διατίθενται στον περιβάλλοντα χώρο, στα κτη-
ριακά, ενώ θέλουµε επένδυση, θέλουµε µηχανήµατα.

Υπ’ αυτή την έννοια σε µερικές κατηγορίες το 40% είναι πολύ
λίγο. Κάποιες κατηγορίες εξετάστε τις και αξιολογήστε τις µήπως
και βελτιωθεί το νοµοσχέδιο.

Κλείνω επαινώντας για µία ακόµη φορά την προσπάθεια. Ψη-
φίζουµε το νοµοσχέδιο. Θεωρούµε ότι µε αυτό το νοµοσχέδιο
και τις άλλες πρωτοβουλίες του Υπουργείου θα γίνει η έναρξη
για το γύρισµα της οικονοµίας σε θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης.
Το έχουµε ανάγκη. Είναι επείγουσα η ανάγκη εκκίνησης αυτών
των εργαλείων.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο κ. ∆η-
µήτριος Παπουτσής, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατ’ αρχάς σε αυτή τη συζή-

τηση για το νέο αναπτυξιακό νόµο θα ήθελα να συγχαρώ τόσο
την παρούσα ηγεσία του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστι-
κότητας και Ναυτιλίας υπό τον κ. Χρυσοχοΐδη, όσο και την προη-
γούµενη ηγεσία υπό την κ. Κατσέλη. Και αυτό γιατί το παρόν
σχέδιο νόµου είναι το αποτέλεσµα συλλογικών προσπαθειών και
των δύο ηγεσιών, έτσι όπως έχουν ξεκινήσει εδώ και πάνω από
ένα χρόνο.

Θα θυµίσω ότι µε την προηγούµενη ηγεσία άνοιξε ένας δηµό-
σιος διάλογος, µία δηµόσια διαβούλευση, µε όλους τους εµπλε-
κόµενους φορείς. Πρέπει, όµως, να πιστώσουµε το τελικό αποτέ-
λεσµα αυτής της οριστικής µορφής του σχεδίου νόµου στη ση-
µερινή ηγεσία, που είναι αυτή που το προσάρµοσε στο προη-
γούµενο προσχέδιο νόµου, στις σηµερινές ανάγκες, αλλά και τις
πραγµατικότητες της ελληνικής οικονοµίας, όπως αυτές δια-
µορφώνονται µέρα µε τη µέρα κατά τους τελευταίους µήνες.

Από την άλλη πλευρά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα πρέ-
πει να αναρωτηθούµε, χωρίς καµµία διάθεση ισοπεδωτικής γενί-
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κευσης, για το αν άξιζαν τον κόπο όλες αυτές τις δεκαετίες που
προηγήθηκαν, οι αναπτυξιακοί νόµοι, αν άξιζαν τα κονδύλια του
φορολογούµενου Έλληνα, αλλά -γιατί όχι;- και του Ευρωπαίου
πολίτη.

Θα θυµίσω µια σειρά νόµων, όπως ο ν. 1262/1982, ο ν. 1892/
1990, ο ν. 2601/1998 και τέλος ο ν. 3299/2004. Θα πρέπει να ανα-
λογιστούµε όλους αυτούς τους νόµους υπό το πρίσµα των βα-
σικών στοχεύσεών τους, που δεν ήταν άλλες από την οικονοµική
ανάπτυξη, αλλά κυρίως την άρση των ενδοπεριφερειακών ανι-
σοτήτων µέσα στη χώρα µας, αλλά –υποτίθεται- και την περιφε-
ρειακή σύγκλιση.

Θα πρέπει, λοιπόν, µε καθαρή µατιά και χωρίς προσχήµατα να
προβληµατιστούµε για την αποτελεσµατικότητα όλων αυτών των
νόµων, στους οποίους προαναφέρθηκα. Θα πρέπει να προβλη-
µατιστούµε για το αν τελικά κατάφεραν αυτό το οποίο επεδίω-
καν, αυτό το οποίο στόχευαν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, φοβάµαι ότι τα στοιχεία είναι
ως ένα βαθµό τουλάχιστον απογοητευτικά. Στη σχεδόν τριαντα-
κονταετή περίοδο εφαρµογής των αναπτυξιακών νόµων, δηλαδή
από το 1982 έως και το 2010, και σε µία οικονοµία, όπως η ελ-
ληνική, µε περίπου ένα εκατοµµύριο επιχειρήσεις και τεσσερι-
σήµισι εκατοµµύρια εργατικό δυναµικό, όλη αυτή η σειρά των
αναπτυξιακών νόµων κατόρθωσε να ενισχύσει περί τις επτακό-
σιες πενήντα επιχειρήσεις ανά έτος και να δηµιουργήσει περί τις
πεντέµισι χιλιάδες καινούργιες θέσεις εργασίας κατά µέσο όρο
ετησίως.

Για ποια, λοιπόν, αναπτυξιακή διάσταση των προϊσχυσάντων
συγκεκριµένων νόµων µπορούµε να µιλάµε; Πέραν της αναπτυ-
ξιακής διάστασης και σε ό,τι αφορά το µείζον θέµα της περιφε-
ρειακής σύγκλισης, εκεί νοµίζω ότι οι προηγούµενοι αναπτυ-
ξιακοί νόµοι, επιεικώς θα µπορούσαν να χαρακτηριστούν, προ-
φανώς, αποτυχηµένοι. Παραδοσιακά προπύργια της οικονοµίας
µας, όπως η Αττική και οι όµοροι νοµοί της, καθώς και η Θεσσα-
λονίκη αύξησαν τη συµβολή τους στο ΑΕΠ από 49,45% σε
61,62% από το 1981 µέχρι και το 2007. Αντιθέτως, την κατιούσα
ακολούθησαν παραδοσιακά φτωχές περιφέρειες της χώρας,
όπως και η δική µου Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας και
Θράκης, η οποία από το 6,78% επί του ΑΕΠ το 1981 έπεσε στο
4,55% το 2007.

Άρα, λοιπόν, γίνεται προφανές ότι από µόνος του ένας ανα-
πτυξιακός νόµος δεν αρκεί και δεν θα πρέπει να αντιµετωπίζεται
σαν κάτι το ξεκοµµένο από τις υπόλοιπες δράσεις που αναπτύσ-
σει -και πρέπει να αναπτύσσει- µια κυβέρνηση για αναπτυξιακή
ανάκαµψη και για περιφερειακή σύγκλιση, δράσεις που έχουν να
κάνουν τόσο µε τις άνευ προηγουµένου διαρθρωτικές αλλαγές
στην οργάνωση του κράτους και της αυτοδιοίκησης, έτσι όπως
συντελούνται σήµερα και που πραγµατοποιήθηκαν κατά τον τε-
λευταίο χρόνο, όσο και µε τις προσπάθειες επιτάχυνσης του
ΕΣΠΑ, αλλά και µε την πολλά υποσχόµενη ίδρυση του ΕΤΕΑΝ σε
αντικατάσταση του ΤΕΜΠΜΕ, που υλοποιείται προσεχώς.

Μέσα σ’ αυτό το πλαίσιο, αλλά και µε τις προσπάθειες για ένα
συνολικότερο αναπτυξιακό σχέδιο εντάσσεται και η προώθηση
του υπό συζήτηση αναπτυξιακού νόµου, ενός νόµου, που σε αντί-
θεση µε τους προηγουµένους, επικεντρώνεται στην εξωστρέ-
φεια, στην εξωστρέφεια των επιχειρήσεων, στην καινοτοµία, στη
νεανική επιχειρηµατικότητα, στην πράσινη ανάπτυξη και, βέβαια,
στη βιώσιµη και ταχεία οικονοµική απόδοση των υποστηριζόµε-
νων επενδύσεων. Ενός νόµου, ο οποίος είναι σταθερά προσανα-
τολισµένος στην καθιέρωση αντικειµενικών και αξιοκρατικών
κριτηρίων για τις ενισχυόµενες επενδύσεις σε αντίθεση µε το πα-
ρελθόν, όπου είδαµε τα κουφάρια κάθε λογής επιχειρήσεων να
γεµίζουν τις εθνικές οδούς ανεξαρτήτως νοµού και περιφέρειας.

Με τον υπό συζήτηση αναπτυξιακό νόµο -και θέλω να σταθώ σ’
αυτό το σηµείο- η βαθµολογία του κάθε επενδυτικού σχεδίου θα
προκύπτει κατά 85% από ηλεκτρονική αξιολόγηση, περιορίζο-
ντας έτσι δραστικά την αναπόφευκτη υποκειµενικότητα της αν-
θρώπινης αξιολόγησης και µε αυτόν τον τρόπο θα κατατάσ-
σονται στον τελικό πίνακα βαθµολογίας.

Σε αυτό το σηµείο, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να αναφερθώ στο
νοµό της εκλογής µου, στο Νοµό Καβάλας και στις δυσκολίες
που έχουν να κάνουν µε τις αναπτυξιακές προοπτικές του.

Πρώτα-πρώτα θέλω να σας ευχαριστήσω για το ενδιαφέρον,
το οποίο εκδηλώνετε, ήδη, στην προσπάθεια από την πλευρά µου
να λάβετε υπ’ όψιν σας µια προσπάθεια που γίνετε αυτή τη
στιγµή στο Νοµό Καβάλας από εκατοντάδες πρώην εργαζοµέ-
νους, σήµερα ανέργους και απολυµένους από γνωστές επιχει-
ρήσεις του Νοµού Καβάλας, όπως οι επιχειρήσεις «ΚΟΘΑΛΗΣ»,
«∆ΕΛΦΙΝΙ», «ΣΚΑΡΗΣ», όπου µέσα στην απόγνωση τους για ανα-
ζήτηση εργασίας σκέφτονται σοβαρά τη δηµιουργία ενός επεν-
δυτικού σχήµατος υπό την µορφή συνεταιριστικού χαρακτήρα,
µε σκοπό οι ίδιοι να µπουν στην πραγµατική οικονοµία και στην
επιχειρηµατική δραστηριότητα. Υπό αυτήν την έννοια ένα ενδια-
φέρον από την πλευρά σας στην κατεύθυνση να µπορέσει να
ενταχθεί και στον υπό ψήφιση νόµο, από την πλευρά µου θέλω να
το χαιρετίσω.

Επίσης, θέλω να σας ευχαριστήσω για το ειλικρινές ενδιαφέ-
ρον που δείχνετε µε σκοπό την οικονοµική ενίσχυση, τη χρηµα-
τοδότηση µιας άλλης µεγάλης ιδιωτικής επένδυσης για το Νοµό
Καβάλας, τη λεγόµενη «Επένδυση του Γυαλιού», που κρίνεται
αυτές τις ηµέρες από τις υπηρεσίες του Υπουργείου στο οποίο
ηγείστε. Θέλω να σας ευχαριστήσω εκ των προτέρων και για το
ενδιαφέρον και για την προοπτική ένταξης της επιχείρησης
αυτής στον αναπτυξιακό νόµο.

Να σας θυµίσω, όµως, µια άλλη εκκρεµότητα που έχουµε ανα-
φορικά µε το νόµο που ισχύει για την επιδότηση του κόστους µι-
σθοδοσίας των επιχειρήσεων ευρύτερα στην Περιφέρεια
Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης. Εκεί εξακολουθούµε να
έχουµε µια ανισότητα εδώ και πάνω από ένα χρόνο, όπου οι
Νοµοί Καβάλας και ∆ράµας είναι ενταγµένοι σε ένα ποσοστό επι-
δότησης στο ύψος 4%, ενώ οι άλλοι νοµοί της ίδιας περιφέρειας
εντάσσονται στη ρύθµιση µε ένα ποσοστό 12%. Αυτό δηµιουργεί
µια ενδοπεριφερειακή ανισότητα, η οποία και µε αφορµή το
θεσµό της περιφερειακής αυτοδιοίκησης πρέπει να εκλείψει.

Επιπλέον, θα ήθελα να ξαναζητήσω τη συνδροµή σας, ώστε
να ξεκαθαριστεί και το καθεστώς αναφορικά µε την επιδότηση
κόστους µισθοδοσίας κάποιων µικρών µεταποιητικών επιχειρή-
σεων, οι οποίες δεν υπάγονται ούτε καν στο ισχύον ποσοστό 4%,
µε αποτέλεσµα να δηµιουργούνται προβλήµατα στη βιωσιµότητα
αυτών των επιχειρήσεων.

Από όλα τα παραπάνω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αντι-
λαµβάνεστε πως υπερψηφίζω το σχέδιο νόµου, που αφορά στο
νέο αναπτυξιακό νόµο της πατρίδας µας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κ. Αθανάσιος Γικό-
νογλου, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ, έχει το λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΙΚΟΝΟΓΛΟΥ: Αγαπητοί συνάδελφοι, αποτελεί
κοινό µυστικό ότι η Ελλάδα δεν ήταν ελκυστικός στόχος για επεν-
δύσεις και ιδιαίτερα για τις ξένες επενδύσεις. Αλλά αποτελεί και
κοινή παραδοχή ότι σε µία χώρα, όπου χρειάζονται βαθιές τοµές
για να απεµπλακεί η επιχειρηµατική δραστηριότητα από τα πλο-
κάµια της γραφειοκρατίας και τα άλλα τινά βάσανα που προκα-
λεί το αναποτελεσµατικό και εχθρικό κράτος, η εφαρµογή ενός
αναπτυξιακού νόµου και µόνο ελάχιστα µπορεί να συµβάλλει
στην ανάπτυξη των επενδύσεων.

Η σηµερινή Κυβέρνηση, λοιπόν, επειδή έχει αντιληφθεί αυτό
το τεράστιο πρόβληµα, προχώρησε σε ριζικές και διαρθρωτικές
αλλαγές για να αλλάξει πρώτα το κράτος. Και η προσπάθεια
αυτή ξεκίνησε και συνεχίζεται εν µέσω µιας περιόδου όπου οι
δείκτες της ύφεσης είναι στο κόκκινο και σε ευρωπαϊκό επίπεδο
και στην Ελλάδα.

Η χώρα µας, λοιπόν, πληρώνοντας ακριβά τις αλληγορίες και
την ανεπάρκεια του παρελθόντος βρίσκεται σε ένα σηµείο πολύ
κρίσιµο. Η Κυβέρνηση προχωρά και υλοποιεί βήµα-βήµα ένα ολο-
κληρωµένο σχέδιο εξόδου της χώρας από τα δεσµά και της ανα-
ξιοπιστίας και της διαφθοράς και της αναποτελεσµατικότητας.
Θα ήταν πολύ πιο εύκολο να σπεύσει η Κυβέρνηση από τους
πρώτους κιόλας µήνες να ψηφίσει έναν αναπτυξιακό νόµο, στον
οποίο θα περιγράφονταν όλα όπως πρέπει και όπως έχουµε συ-
νηθίσει στο παρελθόν, όταν τα πάντα περιορίζονταν στα στενά
όρια του ποσοστού ενίσχυσης που θα λάβει η µία ή η άλλη περι-
φέρεια της χώρας.
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Αυτά τα είδαµε και τα ζήσαµε στο παρελθόν µε τους νοµούς
όλους να διαγωνίζονται ποιος θα λάβει 5% πάνω-κάτω επιπλέον
ενίσχυσης στις επενδύσεις. Και, βέβαια, είδαµε τι έχει συµβεί. Εί-
δαµε και γνωρίζουµε ότι τελικά τα ποσοστά της ενίσχυσης των
επενδύσεων δεν είναι αυτά που επηρεάζουν κατά κύριο λόγο την
αύξηση των επενδύσεων.

Ο επιχειρηµατικός κόσµος ζητά κατ’ αρχάς να διασφαλίσουµε
ένα φιλικό περιβάλλον. Ζητά ένα κράτος αρωγό και όχι ένα κρά-
τος εχθρικό στις επιχειρηµατικές προσπάθειες. Οι πολίτες ζη-
τούν κατ’ αρχάς ένα κράτος αποτελεσµατικό, πρόθυµο να
βοηθήσει, να βρει λύσεις και να προωθήσει τις έξυπνες και και-
νοτόµες, κερδοφόρες επιχειρηµατικές και επενδυτικές ιδέες.

∆εν είναι, λοιπόν, απλά και µόνο ένας αναπτυξιακός νόµος
αυτός που λύνει όλα τα προβλήµατα, αλλά ένας καλός συνδυα-
σµός κυβερνητικών επιλογών, που εκφράζονται µέσα από ευέλι-
κτα νοµοθετήµατα, τα οποία στοχεύουν στη διαµόρφωση µιας
νέας, αισιόδοξης και δηµιουργικής Ελλάδας.

Αυτό, λοιπόν, έκανε από την πρώτη στιγµή η Κυβέρνηση. Και
αυτό συνεχίζει και κάνει µε προσήλωση στον κεντρικό στόχο, ο
οποίος είναι να φτιάξουµε ένα κράτος δίπλα στον πολίτη, δίπλα
στον επιχειρηµατία, δίπλα στο νέο και στη νέα, µε δυναµική προ-
οπτική για το µέλλον, καθώς η χώρα µας θα βγαίνει από την τρι-
κυµία της παγκόσµιας ύφεσης.

Ο συνάδελφος εισηγητής αναφέρθηκε σε µια πλειάδα νοµο-
θετικών αλλαγών που έχουν συντελεστεί από την Κυβέρνηση, µε
στόχο ένα νέο αξιόπιστο κράτος, µέσα από το οποίο η εφαρµογή
του παρόντος αναπτυξιακού νόµου θα επιφέρει θετικά και ου-
σιαστικά αποτελέσµατα για την προώθηση των επενδύσεων στη
χώρα.

Πολύ εύστοχα αναφέρθηκε ήδη ότι ως µέρος αυτού του ανα-
πτυξιακού συνδυασµού, µπορεί να λειτουργήσει και ως καταλύ-
της για την ώθηση της οικονοµίας. Εγώ θα προσθέσω στην
πρόταση αυτή ότι µόνο έτσι µπορεί να έχει ουσιαστική και όχι θε-
ωρητική εφαρµογή ο επενδυτικός νόµος.

Είναι, λοιπόν, πρωτοφανής για τα ελληνικά δεδοµένα η προ-
σπάθεια της Κυβέρνησης, που δεν αρκέστηκε να συντάξει ένα
νόµο µε νηφαλιότητα, αλλά επέλεξε να θέσει ως προτεραιότητα
τις δοµικές αλλαγές στο κράτος πριν φέρει προς ψήφιση τον
επενδυτικό νόµο.

Εν τοις πράγµασι, λοιπόν η ίδια η Κυβέρνηση δίνει το στίγµα
ότι γυρίζουµε την πλάτη στις γραφειοκρατικές αντιλήψεις του
παρελθόντος. ∆εν ψηφίζουµε απλά νόµους, αλλά βάζουµε τις
προτεραιότητες εκείνες που ως κράτος θα µας οδηγήσουν µε
ασφάλεια και συνέπεια σε αναπτυξιακούς δρόµους.

Βέβαια, από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση δεν σταµάτησαν να
ακούγονται κλαυθµοί και οδυρµοί ότι θα καταστραφεί η Ελλάδα
εξαιτίας της καθυστέρησης της ψήφισης και εφαρµογής ενός
νέου επενδυτικού νόµου. Και αυτό είναι λογικό, διότι η αντίληψη
της Νέας ∆ηµοκρατίας περί ανάπτυξης δεν ξεπερνάει τα στενά
πλαίσια της Ελλάδος που όλοι γνωρίζουµε και που όλοι όµως θέ-
λουµε να αφήσουµε ανεπιστρεπτί.

Επιπλέον, όµως εδώ καλούµαστε να ψηφίσουµε ένα συγκεκρι-
µένο επενδυτικό νόµο που θα θέσει σε εφαρµογή ένα νέο περι-
βάλλον, όχι εχθρικό όπως ήταν τα προηγούµενα χρόνια. Εδώ
λοιπόν, η Νέα ∆ηµοκρατία καλείται να δείξει πως αντιλαµβάνεται
την ανάπτυξη µε προτάσεις και όχι µόνο µε κρίσεις και επικρίσεις.

Ο νέος αυτός νόµος λοιπόν, αλλάζει πολλά από αυτά τα οποία
ξέραµε. Βάζει φραγµούς στις πελατειακές σχέσεις, εισαγάγει
νέες καινοτόµες διαδικασίες διαφάνειας στον έλεγχο και στην
αξιολόγηση των επενδυτικών προτάσεων, άρει τις αδικίες του
παρελθόντος και βοηθάει στην υλοποίηση των υγειών επενδυτι-
κών προτάσεων για να προστατεύσει τα κονδύλια και των φορο-
λογούµενων πολιτών, κλείνοντας την πόρτα σε τυχόν έωλες και
τυχοδιωκτικές προτάσεις που αποσκοπούν στη διασπάθιση του
δηµόσιου χρήµατος και µόνο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ο νέος νόµος προωθεί τον υγιή ανταγωνισµό στις καινοτόµες
ιδέες, την ποιότητα και τη δηµιουργική έµπνευση -που πολύ
σωστά επισήµανε ο εισηγητής- µπαίνουν ασφαλιστικές δικλίδες
για την αποτροπή της υπερτιµολόγησης και των υπόγειων δια-

δροµών, διασφαλίζεται το χρονικό πλαίσιο αξιολόγησης της
επένδυσης και µπαίνει τέλος στην αναξιοπιστία ενός συστήµα-
τος που οδηγεί τους πάντες στα πολιτικά γραφεία προς επίλυση
των αιτήσεών τους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο επενδυτικός νόµος απευθύ-
νεται στους δηµιουργικούς πολίτες και στοχεύει στην δηµιουρ-
γική έφεση των πολιτών που ως σήµερα ζούσαν µε τη βεβαιότητα
ότι το κράτος είναι αδιάφορο και εχθρικό απέναντι στις δηµι-
ουργικές ανησυχίες και ιδέες τους.

Κλείνοντας θα ήθελα να σταθώ στον επίλογο του εισηγητή. Θα
συµφωνήσω ότι και µε αυτόν το νόµο η Κυβέρνηση εισαγάγει
όρους ειλικρινούς συνεργασίας τους κράτους µε τον πολίτη που
για µένα αποτελεί σηµαντική κατάκτηση της κοινωνίας, η οποία
µας εµπιστεύθηκε τη διακυβέρνηση της χώρας σε αυτούς τους
κρίσιµους καιρούς.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Παρασκευάς Κου-
κουλόπουλος.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριοι συνάδελφοι, το συζητούµενο νοµοσχέδιο για το νέο
επενδυτικό νόµο είναι από κάθε άποψη πολυσήµαντο. Συµπίπτει
µε µια συγκυρία που µοιάζει να το αδικεί. Ως χώρα και ειδικό-
τερα εµείς ως Κυβέρνηση φαίνεται να αναλώνουµε πολύτιµο
χρόνο, κοινωνικό αλλά και πολιτικό κεφάλαιο σε µια αµφίβολης
αποτελεσµατικότητας εξέλιξη που έχει να κάνει µε την απελευ-
θέρωση των επαγγελµάτων. Προσωπικά περιµένω µηδαµινά απο-
τελέσµατα -για να µην πω µηδενικά- από κάποιες από αυτές τις
επιλογές στις οποίες –όπως είπα- διαθέτουµε πάρα πολύ χρόνο
και πολύτιµο κοινωνικό και πολιτικό κεφάλαιο.

Η δηµοσιονοµική προσαρµογή της χώρας µε τα ελλείµµατα
και τα χρέη να έχουν χτυπήσει κόκκινο, είναι µονόδροµος. Νο-
µίζω ότι σε αυτό δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία. ∆εν µπορούµε
όµως, να µένουµε στενά προσκολληµένοι σε µια αποκλειστικά
δηµοσιονοµική προσέγγιση των πραγµάτων. Το µέτρο της σο-
βαρότητας της κατάστασης, στην οποία βρίσκεται η χώρα µας το
έδωσε µεταξύ των άλλων –νοµίζω χθες- ο κ. Ροβέρτος Σπυρό-
πουλος, ∆ιοικητής του ΙΚΑ.

Σε σχετική ακρόασή του εδώ στο Κοινοβούλιο είπε κάτι συ-
γκλονιστικό: «Το ΙΚΑ µόνο λόγω των συµµετοχών σε µετοχές και
οµόλογα του ελληνικού δηµοσίου απώλεσε 1 δισεκατοµµύριο
ευρώ το 2010».

Από το φαύλο κύκλο της ύφεσης -αυτός είναι ο φαύλος κύ-
κλος της ύφεσης, µεταξύ των άλλων- η χώρα πρέπει να βγει επει-
γόντως. Γι’ αυτό και πολύ ορθά η Κυβέρνηση και ειδικότερα το
Υπουργείο Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας -νεο-
σύστατο από την πλευρά του τίτλου, αλλά και των στοχεύσεων-
πολύ ορθά µιλά για επανεκκίνηση της ανάπτυξης. Είναι η λύση
στο πρόβληµά µας, γιατί από το φαύλο κύκλο της ύφεσης πρέ-
πει να βγούµε το ταχύτερο. Κυρίως, όµως, όπως µε σαφήνεια
προδιαγράφει ο νέος επενδυτικός νόµος, πρέπει να βγούµε σχε-
διασµένα. ∆εν µπορούµε να επαναλαµβάνουµε πρακτικές του
παρελθόντος που έχουν σχέση µε την κατάσταση στην οποία βρι-
σκόµαστε σήµερα, πρακτικές δηλαδή που µας οδήγησαν εδώ
που ήµασταν σήµερα.

Κάνει πολλές τέτοιες επιλογές και τοµές ο αναπτυξιακός
νόµος. Εγώ, όµως, σήµερα, µιλώντας επί της αρχής –µίλησαν
εξαιρετικά πειστικά και ο εισηγητής µας κ. Σαλαγιάννης και ο
Υπουργός πριν από µια ώρα στην παρέµβασή του- θέλω να ανα-
φερθώ σε τρεις προϋποθέσεις και να διατυπώσω κάποιες σκέ-
ψεις που αφορούν το µοντέλο ανάπτυξης. Εάν θέλουµε πραγµα-
τικά επανεκίνηση της ανάπτυξης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
κύριε Υπουργέ, πιστεύω ότι θα πρέπει να εξασφαλίσουµε, ανά-
µεσα στα άλλα, και κάποιες πολύ θεµελιώδεις προϋποθέσεις.

Η πρώτη προϋπόθεση είναι αυτή που αφορά το κράτος. Θα το
πω πολύ απλά µε ένα ερώτηµα. Ακόµα και µε τούτο τον καινο-
τόµο επενδυτικό νόµο και πιθανόν ακόµα πιο βελτιωµένο αύριο,
ακόµα και αν µεταφέρουµε εδώ την εµπειρία του πιο αποτελε-
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σµατικού επενδυτικού νόµου σε όλο τον κόσµο, πιστεύει κανείς
σ’ αυτήν την Αίθουσα ότι µπορούµε να έχουµε την ποθούµενη
ανάπτυξη, εάν στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση εξακολουθεί να υπάρχει η
κατάσταση που υπάρχει σήµερα; Εγώ πιστεύω πώς όχι.

Επ’ αυτού, µάλιστα, θέλω για ακόµη µια φορά να επαναλάβω
από το Βήµα της Βουλής ότι η εντελώς απαραίτητη καταγραφή
των δηµοσίων υπαλλήλων δεν συνιστά από µόνη της πολιτική.
Όσες φορές και αν τους µετρήσουµε τόσοι είναι. Αυτό µε το
οποίο ελάχιστα έχουµε ασχοληθεί είναι η απόλυτα ανορθολογική
κατανοµή των δηµοσίων υπαλλήλων, που είναι πολύ περισσότε-
ροι απ’ όσους χρειαζόµαστε στο κέντρο και λείπουν σε κρίσιµους
τοµείς, όπως για παράδειγµα είναι οι γεωτεχνικές ειδικότητες,
κτηνίατροι και γεωπόνοι, από την ελληνική ύπαιθρο.

Επίσης, η ελληνική ∆ηµόσια ∆ιοίκηση χρειάζεται και µια πνοή,
µια κουβέντα ηθικής στήριξης, γιατί από τις περικοπές και τις
απαξιωτικές καταγγελίες και συµπεριφορές από µέρους του πο-
λιτικού συστήµατος έχει χορτάσει κυριολεκτικά το τελευταίο διά-
στηµα. Νοµίζω ότι πρέπει να υπάρξει µια άλλη προσέγγιση και
νοοτροπία σ’ αυτό το ζήτηµα. Χρειαζόµαστε µια καλύτερη ∆η-
µόσια ∆ιοίκηση, εάν θέλουµε να έχουµε ανάπτυξη.

Η δεύτερη προϋπόθεση για την οποία θέλω να µιλήσω, αφορά
ένα ζήτηµα που υπάρχει ξεκάθαρα στην εισηγητική έκθεση από
την πλευρά του Υπουργείου και το χαιρετίζω ως γεγονός, ότι δη-
λαδή για πρώτη φορά από κεντρικό Υπουργείο τα τελευταία δε-
καπέντε χρόνια µπαίνει το πρόβληµα στη θέση που του αξίζει.
Μιλώ για την ανισοκατανοµή του ΑΕΠ ανάµεσα σε κέντρο και πε-
ριφέρεια. Πολλές φορές ακούσαµε και Πρωθυπουργούς από το
Βήµα της Βουλής να µιλούν στο όνοµα της περιφέρειας, κυρίως
όταν αναφέρονταν στην κατανοµή κατά 80% των Κοινοτικών
Πλαισίων Στήριξης στην περιφέρεια, ποτέ όµως δεν θέσαµε το
δάκτυλο επί τον τύπον των ήλων.

Εγώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ασχολούµαι πολλά χρόνια,
πάνω από δεκαπέντε, µε το συγκεκριµένο ζήτηµα και περιορίζο-
µαι να πω ότι το ζήτηµα της ανισοκατανοµής του ΑΕΠ µεταξύ κέ-
ντρου και περιφέρειας έχει µια διάσταση, που είναι πέρα για
πέρα τραγική. Θέλω να συµπληρώσω, κύριε Υπουργέ, σε αυτά
που γράφετε µέσα στην εισηγητική έκθεση ότι αν κάνουµε ανα-
γωγή του ΑΕΠ ανά κάτοικο, τότε έχουµε το εξής κραυγαλέο. Ο
µέσος κάτοικος της Αττικής κατέχει διπλάσιο και κάτι ΑΕΠ από το
µέσο κάτοικο της υπόλοιπης χώρας. Τόσα τραγικά είναι τα πράγ-
µατα στη χώρα!

Αυτό, πέρα από το να το διαπιστώνουµε, πέρα από το ότι θέτει
ένα ζήτηµα ισοπολιτείας, µιλώντας για ανάπτυξη, πρέπει να µας
οδηγήσει να αξιολογήσουµε το πρόβληµα του «brain drain», της
φυγής µυαλών, πρόβληµα µε το οποίο είναι αντιµέτωπη η Ελ-
λάδα, ακριβώς λόγω της κρίσης που µαστίζει την ελληνική περι-
φέρεια. Έχει αποτέλεσµα αυτή η εξέλιξη στην ανισοκατανοµή
του ΑΕΠ. Τα πιο φιλόδοξα και ανταγωνιστικά παιδιά από την ελ-
ληνική περιφέρεια χρόνια τώρα –και είναι πολλά τα χρόνια- έχουν
αποσυνδέσει πλέον το µέλλον τους από τον τόπο καταγωγής
τους και η κρίση πια δεν αφορά µόνο την ελληνική ύπαιθρο, αλλά
και τα αστικά κέντρα της ελληνικής περιφέρειας και µάλιστα κέ-
ντρα ιδιαίτερα σηµαντικά και δυναµικά.

Σταµατούν, όχι στην Αθήνα ή στη Θεσσαλονίκη, αλλά στην Ευ-
ρώπη και την Αµερική, από όπου κατά κανόνα δεν επιστρέφουν.
Η χώρα δεν αντέχει άλλο σ’ αυτή την αιµορραγία και πρέπει να
υπάρξει επιστροφή.

Η τρίτη προϋπόθεση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αφορά την
έννοια του συνολικού εθνικού σχεδίου που θα υπηρετεί πιστά το
µνηµόνιο, αλλά θα φεύγει και πέρα από αυτό και ο αναπτυξια-
κός νόµος κάνει πολλά τέτοια βήµατα. Πάνω σ’ αυτήν τη λογική
εγώ θέλω να επαναλάβω ότι θεωρώ απόλυτα συναφές µε αυτά
που θέλω να συµπληρώσω -σε ό,τι αφορά τον επενδυτικό νόµο-
ότι στη διαπραγµάτευσή µας µε την Ευρωπαϊκή Ένωση, εκτός
από την απαραίτητη επιµήκυνση του δανείου και ενδεχοµένως
του συνολικού χρέους της χώρας, θα πρέπει να µπουν ζητήµατα,
όπως και η χωροταξία στην Ευρώπη. Αναφέροµαι βέβαια στον
άξονα 10.

Ο άξονας 10, κύριοι συνάδελφοι, είναι ο δρόµος µε τον οποίο
η απόσταση Εγνατία-Μόναχο, γίνεται οχτώ ώρες. Τι σηµαίνει
αυτό για τον πρωτογενή τοµέα, για τα ευπαθή προϊόντα και για

τον τουρισµό, από Πήλιο και Ηγουµενίτσα µέχρι τον Έβρο, ο κα-
θένας µπορεί να καταλάβει. ∆εν νοµίζω ότι χρειάζεται να κοµίσω
επιχειρήµατα στη Βουλή των Ελλήνων.

Τέλος, µένω στο ζήτηµα του µοντέλου της ανάπτυξης. Θέλω
να υπογραµµίσω τις επιλογές του νέου επενδυτικού νόµου, που
φεύγει από τη χωροταξία, πού θα δώσουµε λεφτά και βάζει
µπροστά έννοιες, όπως εξωστρέφεια, καινοτοµία -το είδος των
επενδύσεων δηλαδή που θέλουµε- νεανική επιχειρηµατικότητα
που θέλουµε να προωθήσουµε. Πάει χέρι-χέρι µε το ΕΤΕΑΝ, το
οποίο ήδη συζητείται στην αρµόδια Επιτροπή Παραγωγής και
Εµπορίου και δηµιουργεί συνολικά µια νέα φιλοσοφία και ένα νέο
περιβάλλον.

Εγώ, κύριε Υπουργέ, σας το είπα και στην επιτροπή και µε
αυτό θέλω να κλείσω, πιστεύω ότι στα πλαίσια και των νέων χρη-
µατοδοτικών εργαλείων, αλλά και του επενδυτικού νόµου, θα
πρέπει να βρούµε ένα τρόπο να δώσουµε τόπο στις επενδύσεις
µεταποίησης προϊόντων του αγροτικού τοµέα -και τον γνωρίζω
αυτό τον τοµέα καλύτερα από τον καθένα ως Βουλευτής Ηµα-
θίας για πάρα πολλά χρόνια- για ένα πολύ συγκεκριµένο λόγο.
Γιατί, µιλώντας για το µοντέλο ανάπτυξης και για θεµελιώδεις
αλλαγές που πρέπει να γίνουν στην πατρίδα µας, θα µπορού-
σαµε να µιλάµε επί ώρες και ο καθένας από εµάς να ονοµατίζει
ό,τι θέλει. Πιστεύω, όµως, ότι όλοι µπορούµε και πρέπει να συµ-
φωνήσουµε ότι η πλέον αυτονόητη επιλογή για την Ελλάδα είναι
η επανασύνδεση του Έλληνα µε την ύπαιθρο, µια διαδικασία από
την οποία φαίνεται να έχει πάρει διαζύγιο. Γι’ αυτό ακριβώς πι-
στεύω, αγαπητέ Υπουργέ, ότι θα πρέπει στο νέο επενδυτικό νόµο
να βρούµε για επενδύσεις κεφαλαίων στη µεταποίηση αγροτικών
προϊόντων έναν τρόπο, µειώνοντας ίσως το ύψος των επενδύ-
σεων. Υπάρχουν τρόποι…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Σας παρακαλώ ολο-
κληρώστε, κύριε συνάδελφε.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κλείνω αµέσως, κύριε
Πρόεδρε, µε ένα θέµα που είµαι υποχρεωµένος από το Βήµα της
Βουλής να πω. Υπάρχει το αίτηµα των φορέων του Νοµού της
Κοζάνης, στον οποίο και εκλέγοµαι, να αυξηθεί το ποσοστό επι-
χορήγησης και να πιάσει τη Γ’ ζώνη για τις επιχειρήσεις. Είµαι
υποχρεωµένος να το καταθέσω και να πω ότι συµφωνώ, µιας και
είµαστε πρωταθλητές στην ανεργία δυστυχώς εδώ και χρόνια.
Όµως, εγώ προσωπικά πιστεύω σ’ αυτό που σας είπα και στην
επιτροπή. Αν θέλουµε να φύγουµε από τις λογικές των χωροτα-
ξικών επιλογών ως προς τις επιδοτήσεις και να αναδείξουµε τη
µεγάλη καινοτοµία του νόµου, ότι δηλαδή χρηµατοδοτεί εξω-
στρέφεια, καινοτοµία, νεανική επιχειρηµατικότητα, είδος επεν-
δύσεων, τότε θα πρέπει να εξισώσουµε, πλην Αττικής, όλη την
υπόλοιπη χώρα.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία το κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
τριάντα µαθητές και µαθήτριες και έντεκα συνοδοί καθηγητές
από το 3ο Επαγγελµατικό Λύκειο Περιστερίου Αττικής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ότι πρέπει για να ακούσουν τον Μίµη τον Ανδρουλάκη τώρα,
Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ.

Ορίστε, κύριε Ανδρουλάκη, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ (ΜΙΜΗΣ) ΑΝ∆ΡΟΥΛΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε,

έχουν κάνει χρήσιµες παρατηρήσεις οι συνάδελφοι, που µπο-
ρούν να βελτιώσουν κυρίως την εφαρµογή του νόµου. Είναι ένα
καλό βήµα αυτός ο νόµος. Βέβαια αναγκαστικά, λόγω ρευστό-
τητας, µένει στη µέση προς τη λογική που θα ήθελα εγώ δηλαδή
ενός καθαρόαιµου venture capital, κρατικού ή µεικτού, που θα
τραβάει χρήµα και από την αγορά, το οποίο θα οργανώνει συµ-
µετοχές σε επενδυτικά σχήµατα, όπου κάποιος βάζει έξυπνες
ιδέες συν χρήµα από ιδιωτική συµµετοχή και το venture capita
παίρνει µέρος, δηλαδή συµµετέχει, για να βγάλει τα λεφτά του
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έστω µε κάποια απόδοση.
Σ’ αυτήν την περίπτωση, όµως, κύριοι συνάδελφοι, για να µπει

µία κρατική συµµετοχή, ένα κρατικό venture capital ή ένας ιδιώ-
της επενδυτής, πρέπει να έχει προεξοφλήσει ότι υπάρχει και έξο-
δος. Μπαίνω µόνο αν µπορώ να βγω. ∆εν συµµετέχω σε µία
επένδυση για να είµαι σε ισόβιο γάµο, σώνει και καλά όµηρος.

Και φτάνουµε σε ένα κρίσιµο ζήτηµα, κύριε Υπουργέ, που πρέ-
πει να το δουλέψετε την επόµενη περίοδο, διότι αναγκαστικά θα
υπάρξει επόµενη φάση του ETEAΜ. Πρέπει να οργανώσουµε µία
ρευστή, απρόσωπη αγορά κεφαλαίου, συµµετοχών δηλαδή,
εκτός Χρηµατιστηρίου. Αυτό είναι βασικό για να σπρώξουµε τα
πράγµατα προς µία εναλλακτική προς τις τράπεζες χρηµατοδό-
τηση των επενδύσεων. ∆ηλαδή θέλει π.χ. ένας Έλληνας εφοπλι-
στής, αντί να αγοράζει ποδοσφαιριστές να µπει σε ένα επενδυ-
τικό σχήµα, για οικολογικό λάδι. Μπαίνει, αλλά δεν θέλει να γίνει
ισόβια επιχειρηµατίας λαδιού και θέλει να ξαναβγεί. ∆εν µπορεί
να βγει. Πού θα βγει; ∆εν υπάρχει αγορά. Είναι εφιαλτικό να που-
λήσεις µία συµµετοχή. Είναι λοιπόν, αυτή µία δεύτερη φάση κατά
του ΕΤΕΑΝ.

Μιας και ανοίξαµε «συµπεθεριά» µε το Ισραήλ, για το φυσικό
αέριο, ήθελα να πω ότι η χρήσιµη εµπειρία για εµάς δεν είναι η
ευρωπαϊκή. Πολλή γραφειοκρατία. Εκεί, στη Γερµανία ας πούµε
έχουν µεγάλη αποταµίευση. Εµείς όχι. Είναι διαφορετικά τα
πράγµατα. Η καλύτερη εµπειρία venture capital, που ξέρω και
µάλιστα µικρής χώρας, είναι το Ισραήλ. Γιατί; ∆ιότι έχουν το
χρήµα της διασποράς των Εβραίων. Εµείς έχουµε το χρήµα της
διασποράς των Ελλήνων, δηλαδή τους εφοπλιστές ή άλλους, το
χρήµα της Ευρωπαϊκής Ένωσης κ.λπ.. Η γερµανική εµπειρία που
καµµιά φορά επηρεάζει τους housebank Ευρωκράτες, ας το
πούµε έτσι, δεν ταιριάζει σε εµάς. Είναι αυτό που λέµε house-
bank, δηλαδή, οι ηµι-κλειστές συζυγικές σχέσεις µεταξύ τραπε-
ζών και επιχειρήσεων, που εµείς δεν το θέλουµε εδώ και δεν θα
είναι και λειτουργικό.

Τώρα βέβαια, κύριε Υπουργέ, η επιτυχία του νοµοσχεδίου
εξαρτάται από παράγοντες έξω από εσάς, σε µεγάλο βαθµό,
όπως είπε ο εισηγητής µας για τις τράπεζες. Η υλοποίηση του
νόµου είναι πραγµατικά υπερεξαρτηµένη από το τραπεζικό σύ-
στηµα. Η αλήθεια, κύριοι συνάδελφοι, είναι ότι οι τράπεζές µας
αυτή τη στιγµή στον αναπτυξιακό τοµέα είναι εκτός µάχης, όµη-
ροι, διότι σηκώνουν το αρνητικό βάρος των ελληνικών οµολόγων,
δεν µπορούν να βγουν στη διατραπεζική αγορά, άρα λοιπόν – και
µε την έννοια αυτή έχουν σηµασία οι παρατηρήσεις που έκανε ο
κ. Λαφαζάνης- πρέπει να αποδεσµεύσουµε αυτήν την κατάσταση.
Εδώ είναι η λυτρωτική, ας το πούµε έτσι, καταλυτική παρέµβαση
που πρέπει να κάνουµε στην Ευρωπαϊκή Ένωση, για να απελευ-
θερώσουµε και τις τράπεζες.

Θέλω να σας πω, κύριοι συνάδελφοι, ότι το Ταµείο ∆ιάσωσης,
που οι Γερµανοί το δουλεύουν για άλλο λόγο, µπορεί να απο-
δειχθεί δούρειος ίππος για την αγορά του ελληνικού χρέους µε
την αναγκαστική ευρωοµόλογου και για τον αναπρογραµµατισµό
του ελληνικού χρέους, δηλαδή για µια συντεταγµένη ήπια ανα-
διάρθρωση του ελληνικού χρέους. Αυτό θα δώσει τη δυνατότητα
στον Χρυσοχοΐδη να έχει τριπλάσιους -το λιγότερο- πόρους, στη
διάθεσή του, διότι τώρα µε την ψυχή στο στόµα υπολογίζει να
βάλουν και 2 δισεκατοµµύρια οι τράπεζες. Άρα, λοιπόν, οι πα-
ράγοντες επιτυχίας του νοµοσχεδίου είναι έξω από αυτό, όπως
είπαν και άλλοι συνάδελφοι, υπάρχουν τα γραφειοκρατικά, τα
χωροταξικά εµπόδια κ.λπ..

Πάµε στα κριτήρια τώρα. Κύριε Υπουργέ, επειδή ως φύλλο
συκής πολλές φορές χρησιµοποιούµε τα λεγόµενα «κοινωνικά
κριτήρια» ή τον αριθµό των εργαζοµένων στο παρελθόν ή τώρα
τα πράσινα φούµαρα, ήθελα να πω να µην ταλαντεύεστε καθό-
λου. Τα λεφτά πρέπει να πάνε εκεί που υπάρχουν βιώσιµες κερ-
δοφόρες προοπτικές και αυτές είναι, όπως τα λέει ο νόµος, η
εξωστρεφής ανταγωνιστική παραγωγή προϊόντων και υπηρε-
σιών, ειδικά σε καινοτοµικούς και πράσινους, αν θέλετε, τοµείς.

Στη θέση σας ήταν κάποτε ένας καθηγητής πανεπιστηµίου και
φίλος µου, εγώ δεν ήµουν στην πολιτική τότε, τον οποίο τον πίεζε
η ΓΣΕΕ και έβαλαν τον αριθµό των εργαζοµένων ως κριτήριο!
Μεγάλη κατάκτηση την είπαν.

Τότε έκανα εκποµπές και προειδοποίησα. Πάµε να δούµε

τώρα, κύριε Υπουργέ, οι επενδύσεις που ξεκινούσαν δήθεν µε
κύριο κριτήριο τον αριθµό εργαζοµένων πού κατέληξαν; ∆εν
υπάρχουν. Άρα, λοιπόν, µια επιχείρηση που έχει δέκα εργαζοµέ-
νους πρέπει να τους κάνει δεκαπέντε, είκοσι, τριάντα, αν είναι
βιώσιµη. Αυτό πρέπει να είναι το κριτήριο. Μην ταλαντευόµαστε
καθόλου.

Κύριοι συνάδελφοι, ο Παναγιώτης Λαφαζάνης είπε κάτι που το
έχω κάνει ερώτηση εδώ και πολύ καιρό, εδώ και δέκα µήνες. Πρέ-
πει να γίνει ένας απολογισµός των αναπτυξιακών νόµων. Τόσα
λεφτά πέσανε. Κύριε Υπουργέ, πρέπει να φέρετε τον απολογι-
σµό, να βρεθεί τι απέδωσαν αυτοί οι νόµοι σε βιώσιµες επιχει-
ρήσεις, σε παραγωγικότητα, σε ανταγωνιστικότητα, σε αριθµό
εργαζοµένων. ∆εν φοβόµαστε να το πούµε αυτό. Ή ακόµα πρέ-
πει να βρεθεί πόσοι απατεώνες έφαγαν τα λεφτά και έφυγαν. Να
τον φέρετε αυτόν τον απολογισµό στη Βουλή. Αν µπορείτε και
τώρα. Εν πάση περιπτώσει, µπορείτε να το απαντήσετε σε µια
επίκαιρη ερώτηση.

Κύριοι συνάδελφοι, πολλοί είπαν «τώρα µε την κρίση τι να
κάνει αυτός ο αναπτυξιακός νόµος», ήθελα να σας πω τι έκαναν
οι αναπτυξιακοί νόµοι την εποχή που υπήρχε η εύκολη κρατική
γενναιοδωρία, το εύκολο και φθηνό χρήµα. Τι έκαναν; Τίποτα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Η εµπειρία δείχνει, κύριε Πρόεδρε -που επιτρέπετε κατάχρηση
στον Πάρη, ενώ εµένα µε κόβετε λόγω ύψους- ότι η κρίση απο-
δεσµεύει ταλέντα και πόρους, αποδιαρθρώνει το status quo, πολ-
λές φορές δηµιουργεί λιτές ανταγωνιστικές επιχειρήσεις, οι
οποίες είναι στοχευµένες, επειδή ακριβώς δεν έχουν εύκολο
χρήµα. Αρκεί να σας πω –επειδή µπορεί να σας φαίνεται αυτό
ποιητικό- ότι στις τριάντα πρώτες επιχειρήσεις του δείκτη Dow
Jones είκοσι δηµιουργήθηκαν σε εποχές µεγάλης κρίσης, ακόµη
και ηµιχρεοκοπίας. Μη φοβηθούµε, λοιπόν, προκαταβολικά και
να πούµε «υπάρχει κρίση, δεν γίνεται τίποτα».

Είπα ότι τα εµπόδια του νόµου είναι έξω από αυτόν. Πράγµατι,
ο νόµος είναι ο σκελετός. Το κρέας, σε τελευταία ανάλυση, είναι
οι άνθρωποι. Πρέπει, δηλαδή, µε το νόµο αυτό το χρήµα να συ-
ναντήσει τολµηρούς και φιλόδοξους ανθρώπους, µε µυαλό σε
τοµείς υψηλής απόδοσης. Εδώ τα εµπόδια, κύριε Υπουργέ, είναι
και πολιτιστικά και κοινωνικά και αξιακά. Είναι εµπόδια περιρρέ-
ουσας ατµόσφαιρας, διότι το εύκολο χρήµα των προηγούµενων
ετών αποκοίµισε τον Έλληνα σιτιζόµενο µε δανεικά στο «πρυτα-
νείο». Πρέπει ο Έλληνας να ξαναβρεί µέσα του το ένστικτο του
αγώνα της ζωής, της σκληρής δηµιουργικής εργασίας, της και-
νοτοµίας, της δηµιουργικής περιπέτειας. Αυτό πιστεύω ότι είναι
το κλειδί για τα επόµενα χρόνια στην Ελλάδα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Τα είπατε χωρίς να
χρειαστείτε την ανοχή του Προεδρείου.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σάββας
Αναστασιάδης.

ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, είναι γεγονός

ότι η χώρα µας τα τελευταία χρόνια διανύει τη δυσκολότερη οι-
κονοµική περίοδο που έχει γνωρίσει ποτέ. Η αγορά έχει στεγνώ-
σει από ρευστό χρήµα. Η ανάπτυξη κινείται µε ρυθµούς
αρνητικούς. Το 2004 η ύφεση άγγιξε το 4,5%, η πρόβλεψη για το
2013 είναι στο 3%. Ανησυχία, φόβος, αίσθηµα ανασφάλειας επι-
κρατεί παντού. Καταστήµατα κλείνουν καθηµερινά, ενώ η ανερ-
γία κινείται µε ασύλληπτους ρυθµούς, πρωτόγνωρους για τη
χώρα µας.

Η ταχύτητα λήψης αποφάσεων µέσα σε ένα τέτοιο περιβάλ-
λον και µέσα σε τέτοιες συνθήκες είναι ένας από τους καθορι-
στικότερους παράγοντες αντιµετώπισης της κρίσης, ενίσχυσης
της επιχειρηµατικότητας και τόνωσης της οικονοµίας.

∆υστυχώς, φαίνεται ότι αυτό στην Κυβέρνηση δεν έγινε µέχρι
τώρα αντιληπτό. Έχουµε ήδη ένα ασυγχώρητο επενδυτικό κενό,
το οποίο πλήρωσε και πληρώνει η ελληνική κοινωνία και οικονο-
µία. Παρά τις συνεχείς επισηµάνσεις της παράταξής µας, του
Προέδρου της παράταξής µας, του επιχειρηµατικού κόσµου,
αλλά και µελών-Βουλευτών της κυβερνώσας παράταξης για ρευ-
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στότητα στην αγορά και ανάπτυξη, η Κυβέρνηση επέλεξε την εύ-
κολη λύση της περικοπής µισθών και συντάξεων, που ακινητο-
ποίησε τελείως την οικονοµία και την αγορά.

Ο νέος επενδυτικός νόµος ήρθε για ψήφιση στη Βουλή µε µε-
γάλη και αδικαιολόγητη καθυστέρηση. Είναι ένας νόµος που τα-
λαιπώρησε και ταλαιπωρήθηκε. Είναι θύµα της αναποφασι-
στικότητας της Κυβέρνησης αλλά και του τελευταίου ανασχη-
µατισµού. Ανακοινώθηκε πολλές φορές, έδωσε υποσχέσεις,
ήρθε στη Βουλή, άλλαξε Υπουργό, έφυγε και ξαναήρθε χωρίς να
φέρει τίποτα το καινούργιο.

Μετά από δεκαπέντε µήνες αναβλητικότητας και παλινωδιών
ήρθε ένας ασαφής και πολύπλοκος νόµος, ένας νόµος που για να
λειτουργήσει χρειάζονται είκοσι πέντε υπουργικές αποφάσεις,
επτά κοινές υπουργικές αποφάσεις και τρία προεδρικά διατάγ-
µατα. ∆ηλαδή, χρειάζονται άλλοι έξι µήνες περίπου για να λει-
τουργήσει και η δική µου αίσθηση είναι ότι δεν θα λειτουργήσει
ούτε το 2011 και θα δούµε το 2012.

Θα συµφωνήσω, βεβαίως, ότι στην Κυβέρνηση θέλατε πί-
στωση χρόνου για να ετοιµάσετε το νέο νόµο. Γιατί, όµως, ώσπου
να τον ετοιµάσετε αυτόν δεν αφήσατε σε ισχύ τον προηγούµενο
νόµο της κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, για να µην οδη-
γηθεί η χώρα σε περίοδο αναπτυξιακής άπνοιας, όπως πολύ χα-
ρακτηριστικά είπε ο εισηγητής της Πλειοψηφίας χθες, για να µην
υπάρξει επενδυτικό κενό σε µία πολύ κρίσιµο περίοδο για τη
χώρα µας;

Καταργήσατε το ν. 3299, που ήταν ένας πολύ καλός νόµος,
που έφερε απλούστευση και επιτάχυνση των διαδικασιών, που
τον έχει αγκαλιάσει όλος ο επιχειρηµατικός κόσµος, που είχαν
ενταχθεί σ’ αυτόν χιλιάδες επενδυτικά σχέδια. ∆υστυχώς δεν τον
κρατήσατε. Χάθηκε ένας ολόκληρος χρόνος µε µεγάλες επιπτώ-
σεις στην ανάπτυξη. Και φέρνετε σήµερα για συζήτηση µε µε-
γάλη καθυστέρηση ένα νόµο άτολµο, πολύπλοκο και δύσκολο
στην υλοποίησή του, χωρίς ξεκάθαρη στόχευση, χωρίς ουσια-
στική κατεύθυνση προς τις φιλικές προς το περιβάλλον επενδύ-
σεις και την πράσινη ανάπτυξη, την οποία ευαγγελίζεστε κάθε
φορά που σας δίνεται η ευκαιρία, χωρίς ενίσχυση του εναλλα-
κτικού τουρισµού που µπορεί να στηρίξει ουσιαστικά την ελλη-
νική περιφέρεια και την οικογενειακή επιχείρηση.

Τα επιδιωκόµενα αποτελέσµατα του νέου αναπτυξιακού νόµου
είναι υπεραισιόδοξα. Η πρόβλεψη για εκταµίευση 4 δισεκατοµ-
µυρίων και η δηµιουργία πενήντα χιλιάδων θέσεων την επόµενη
διετία νοµίζω ότι είναι ένας στόχος ανέφικτος.

∆εν είναι δυνατόν ενώ τα τριάντα τελευταία χρόνια µε όλους
τους αναπτυξιακούς νόµους που λειτούργησαν να έχουν δηµι-
ουργηθεί εκατόν πενήντα χιλιάδες θέσεις εργασίας, να αναµέ-
νουµε την επόµενη διετία µε το νέο αναπτυξιακό νόµο να
δηµιουργηθούν πενήντα χιλιάδες θέσεις εργασίας, όταν οι προη-
γούµενοι νόµοι λειτουργούσαν µέσα σε ένα περιβάλλον υψηλών
ρυθµών ανάπτυξης και σήµερα έχουµε τα προβλήµατα της ύφε-
σης και της οικονοµικής κρίσης που όλοι µας γνωρίζουµε.

Αυτό το θεωρούµε αδύνατον. Μακάρι να γίνει, το ευχόµαστε
και εµείς, βεβαίως, θα βοηθήσουµε όσο είναι δυνατόν προς
αυτήν την κατεύθυνση. Ο νέος νόµος δρα και αποτρεπτικά, αφού
δεν εξασφαλίζει στον εν δυνάµει επιχειρηµατία ένα ικανό αρχικό
κεφάλαιο για να ιδρύσει και να λειτουργήσει την επιχείρησή του
ιδιαίτερα σε περιόδους ιδιαίτερης κρίσης και µειωµένης ρευ-
στότητας, όπως είναι αυτή που διανύουµε.

Τα τεκµήρια αξιολόγησης των επενδύσεων σε δύο χρονικές
περιόδους, νοµίζω ότι θα δηµιουργήσουν τεράστια προβλήµατα
και καθυστερήσεις. Κι εδώ, βεβαίως, στη διαδικασία της αξιολό-
γησης, κύριε Υπουργέ, θα βρούµε πάλι µπροστά µας το µεγάλο
πρόβληµα της γραφειοκρατίας.

Ενώ γνωρίζουµε και βλέπουµε διαχρονικά ο Έλληνας επενδυ-
τής να προοδεύει στα τέσσερα σηµεία του ορίζοντα όπου βρί-
σκεται, δυστυχώς στην πατρίδα του συναντά πάντα βουνά από
προβλήµατα και εµπόδια, γραφειοκρατία, µεσάζοντες, γραµµα-
τείς και φαρισαίους, που φρενάρουν τις καλές προθέσεις και τις
προσπάθειες για επενδύσεις και αναπτυξιακή προοπτική.

Γι’ αυτό φεύγει από την πατρίδα του, κάτι που αποτελεί ένα
τεράστιο θέµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
∆εν νοµίζω ότι το πρόβληµα αυτό ή το πρόβληµα έλλειψης

νόµων αποτελεί πρόβληµα για τη χώρα µας. Νόµους έχουµε. Και
αυτός ο νόµος που συζητάµε έχει τα θετικά του στοιχεία. Όµως,
ποια διοίκηση και ποιες δοµές θα τον στηρίξουν και θα τον εφαρ-
µόσουν; Και σε τι χρόνο και µε ποιες διαδικασίες; Αυτό δεν
έχουµε βρει ακόµα διαχρονικά. Και, δυστυχώς, αυτό το πρό-
βληµα δεν το άγγιξαν ούτε οι προηγούµενες κυβερνήσεις, αλλά
δεν το αγγίζετε και εσείς σήµερα, παρά την κρισιµότητα της κα-
τάστασης.

Αντί, λοιπόν, µε το νέο νόµο να απλουστεύσετε διαδικασίες για
να µειώσετε τη γραφειοκρατία, συστήνετε νέα όργανα ελέγχου
και νέα γραφεία στήριξης των επενδύσεων. Έτσι, ενισχύετε τη
γραφειοκρατία και κάνετε το σύστηµα ακόµα πιο πολύπλοκο.

Ο νέος επενδυτικός νόµος διέψευσε πολλές από τις προσδο-
κίες του επιχειρηµατικού κόσµου, που περίµενε τη διαµόρφωση
ενός ριζοσπαστικού πλέγµατος ενίσχυσης των επιχειρήσεων,
ώστε να καταστεί βιώσιµη η ανάληψη επενδυτικών πρωτοβου-
λιών και κατ’ επέκταση η ουσιαστική ανάπτυξη της χώρας.

Αποτελεί αναγκαιότητα για την πατρίδα µας η δηµιουργία ευ-
νοϊκού περιβάλλοντος για τις επενδύσεις µε απλοποίηση των δια-
δικασιών ίδρυσης και λειτουργίας των επιχειρήσεων, µε βελτίωση
των υποδοµών και µε εξορθολογισµό και απλοποίηση του φο-
ρολογικού συστήµατος, όταν δίπλα µας, στις όµορες χώρες,
έχουµε πολύ χαµηλούς φορολογικούς συντελεστές και ευνοϊκό
επενδυτικό κλίµα. Τέτοια προσπάθεια δεν είδαµε να έρχεται στο
νόµο που εισάγετε.

Παρ’ όλα αυτά, µε αίσθηµα ευθύνης και αναλογιζόµενοι την
κρισιµότητα της κατάστασης, εµείς ψηφίζουµε επί της αρχής το
νέο νόµο, για να στηρίξουµε και την ελληνική οικονοµία και την
ελληνική οικογένεια.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο ανε-
ξάρτητος Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Κιλτίδης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί κύριοι Υπουργοί και αγαπητοί συνάδελφοι, µεσού-

σης της διεθνούς οικονοµικής κρίσης έρχεται έστω και καθυ-
στερηµένα αυτό που ήδη έπρεπε να λειτουργεί, δηλαδή ένας
αναπτυξιακός νόµος, είτε αυτός που υπήρχε είτε αυτός που
εσείς ευαγγελιζόσασταν και θα έπρεπε να έχει έρθει.

Όµως, πιστεύω ακράδαντα ότι κάθε προσπάθεια που είναι θε-
τική, θα πρέπει και να υποστηρίζεται. Γι’ αυτό και ως κατ’ ουσία
ανεξάρτητος δεοντολογικά Βουλευτής, αλλά οπωσδήποτε ενταγ-
µένος στο νέο πολιτικό φορέα της «∆ηµοκρατικής Συµµαχίας»,
δεν λέµε «ναι µεν, αλλά», αλλά λέµε ολόψυχα «ναι» και θα είµα-
στε και σύµµαχοι σ’ αυτήν την προσπάθεια, αλλά και σε ό,τι άλλο
χρειαστεί να προταθεί και να διορθωθεί.

Όµως, αγαπητέ κύριε Υπουργέ, θα πρέπει να γνωρίζουµε ότι
δεν υπάρχει περίπτωση –ελέχθη από πολλούς- να προσδοκούµε
επενδύσεις ή αναπτυξιακές πρωτοβουλίες, όταν είναι αβέβαιο το
οικονοµικό µέλλον. ∆ιαδικαστικά θα τολµούσα να πω ότι είναι η
κατ’ εξοχήν «λυδία λίθος», αυτή που θα κάνει την ειδοποιό δια-
φορά. ∆εν υπάρχει οικονοµική προοπτική, αν δεν περιµένουµε
επενδύσεις. Όχι µόνο αυτά που περιγράφηκαν πιο µπροστά για
τις αγκυλώσεις και οτιδήποτε άλλο συµβαίνει γύρω από το χρη-
µατοπιστωτικό και ιδίως το τραπεζικό σύστηµα, όπως αυτό έχει
εγκλωβιστεί, αλλά και η περιρρέουσα ατµόσφαιρα και η υπάρ-
χουσα οικονοµική κατάσταση δεν επιτρέπουν αισιοδοξία. Η χώρα
κατ’ ουσίαν έχει πτωχεύσει.

Και εδώ, νοµίζω ότι είναι άξια προσοχής η πρόταση η οποία
έγινε γνωστή και σε εµένα διά της ηλεκτρονικής οδού και µε την
οποία ασχολείται σήµερα η έγκριτη ηλεκτρονική εφηµερίδα
«VORIA.gr» από τη Θεσσαλονίκη, δηλαδή η πρόταση του Μίµη
Ανδρουλάκη, ο οποίος αυτήν τη στιγµή βρίσκεται κατά τύχη µέσα
στην Αίθουσα.

Η στρατηγική τού να πούµε όλος ο πολιτικός κόσµος κατ’ εξο-
χήν, αλλά και οι κοινωνικοί φορείς, την αλήθεια αναµεταξύ µας,
αλλά προπάντων σε αυτούς που θέλουµε να απευθυνθούµε και
να επενδύσουν και να τους δώσουµε υπαρκτή προοπτική, είναι εκ
των ων ουκ άνευ. Και πρέπει επιτέλους κάποτε αυτές οι αλήθειες
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να λεχθούν έγκαιρα στον ελληνικό λαό. Το 2013 δεν είναι δυνα-
τόν, ακόµα και µε τις καλύτερες προϋποθέσεις, το δηµόσιο
χρέος να είναι κάτω από το 150% του ΑΕΠ. Αυτή η αλήθεια µάς
καθιστά όλους τους πολιτικούς υπεύθυνους, όχι στρουθοκάµη-
λους και τυφλοπόντικες. Και η Κυβέρνηση έχει βαρύτατη ιστο-
ρική ευθύνη γύρω από αυτήν την πραγµατικότητα, η οποία
εγκλωβίζει όλες τις αναπτυξιακές δυνάµεις στις δηµιουργικές
κοινότητες της πατρίδας µας.

Έτσι, λοιπόν, ολόψυχα συµµετέχω σε αυτή την προσπάθεια.
Και το λέω, παρόντος του κ. Ανδρουλάκη, ότι είναι εκείνη η πρό-
ταση που χρειάζεται, να επιλέξουµε µία από τις τρεις οδούς, τις
οποίες προτείνει και να τις υποστηρίξουµε όλοι µαζί, αν θέλουµε
αυτά που διακηρύττουµε ή νοµοθετούµε σε αυτήν την Αίθουσα,
κύριε Υπουργέ, να τύχουν τουλάχιστον κάποιου αποτελέσµατος.

Επί του νοµοσχεδίου όµως, κύριε Υπουργέ, και από το κεκτη-
µένο, αν θέλετε, ιστορικό, γνωστικό παρελθόν, θα πρέπει να γί-
νουν και κάποιες επισηµάνσεις, αυτές οι οποίες στο µεσαίο ή
στον τρίτο δρόµο, που διακηρύχθηκε πριν από δεκαετίες ότι, είτε
σοσιαλιστές είτε φιλελεύθεροι, ακολουθούµε κατά την αναφορά
µας και την αφετηρία µας στην πολιτική διαδροµή και σαν χώρες,
αλλά προπάντων σαν πολιτική, ότι πολλά ζητήµατα έχουν πλέον
συνθετικά έρθει µπροστά µας. Η αλήθεια είναι ορατή και δεν
µπορούµε να στρουθοκαµηλίζουµε. Θα πρέπει αυτά να λεχθούν
και να υπηρετηθούν από όποια κυβέρνηση εντέλλεται να υπηρε-
τήσει την πατρίδα και τον Έλληνα πολίτη.

Όχι στη σηµειακή χωροθέτηση επενδύσεων. ∆εν είναι δυνα-
τόν «όπου του καπνίσει του καθενός», όπως λένε στο χωριό µου,
να πηγαίνει να στήνει µονάδα. Νοµίζω ότι είναι µία παγκόσµια,
διεθνώς αναγνωρισµένη αλήθεια, η οποία πρέπει κάποτε στην
πατρίδα µας να βρει την τύχη της εφαρµογής. ∆εν είναι δυνατόν
σηµειακή χωροθέτηση και εγκλωβισµός και κατόπιν ψάχνουµε,
τάχα, τη γραφειοκρατία και γιατί δεν αδειοδοτείται και γιατί δεν
εγκρίνεται η επένδυση. Πρέπει πάση θυσία να καταστεί γνωστό
στον οποιονδήποτε θέλει να επενδύσει, πού θα πρέπει να επεν-
δύσει και βεβαίως, αφού λύσουµε και τα µεγάλα µας ζητήµατα,
για τα οποία δυστυχώς διακοµµατικά φέρουµε την ευθύνη, της
χωροθέτησης της γης, της υψηλής ή µη παραγωγικής αξίας.

Και ένα µείζον θέµα, κύριε Υπουργέ, και ειλικρινά θα ήθελα και
ο Υπουργός, ο κ. Χρυσοχοΐδης, να γίνει κοινωνός: Ήρθε η ώρα,
αν πράγµατι πιστεύουµε ότι, πρώτον, δεν πρέπει να αφήσουµε
τους επενδυτές στην κυριολεξία στα νύχια των τρωκτικών του
δηµοσίου και για να µην κρυβόµαστε πίσω από το δάχτυλό µας,
να δώσουµε την ευθύνη της έγκρισης και της αδειοδότησης
στους κατά τόπους βιοµηχανικούς φορείς. Στην ιδιαίτερη πα-
τρίδα µου, το Κιλκίς, ευτυχήσαµε να έχουµε τον καλύτερο ίσως
οργανωµένο φορέα ΒΙΠΕ µε οργανωµένη βιοµηχανική περιοχή.
Και όπου αλλού όµως δεν υπάρχει, σίγουρα υπάρχουν βιοµηχα-
νικοί φορείς που πρέπει να αναλάβουν την ευθύνη τους. ∆εν
µπορώ να ακούω ότι για τη µεταποιητική µονάδα στην Αίγυπτο ή
στη Λευκορωσία, χρειάζονται οκτώ ηµέρες για την έγκριση για
αδειοδότηση και στην πατρίδα µου όχι να βλέπουµε τριτοκοσµικά
τα πράγµατα, αλλά να υπάρχει µία κατάσταση δραµατική και τα-
πεινωτική για όλους µας. Το δε κράτος, οι κρατικές υπηρεσίες,
τις οποίες δυστυχώς σε αυτό το νοµοσχέδιο εµπλέκετε ακόµη
περισσότερο, να καταστεί ο ελεγκτής. Για να δούµε τότε τι θα
πει ο δασολόγος, τι θα πει ο οποιοσδήποτε στη Νοµαρχιακή Αυ-
τοδιοίκηση που εµπλεκόταν στο παρελθόν και ήθελε το δωρό-
σηµο για να δώσει την οποιαδήποτε έγκριση και έδιωχνε τον κάθε
αξιοπρεπή επενδυτή.

Και µια τρίτη πρόταση γύρω από το γεωργοδιατροφικό τοµέα
θα ήθελα να κάνω, όχι επειδή υπηρέτησα ως Υφυπουργός, αλλά
επειδή εγώ δήλωσα ότι το κυρίαρχο γνώρισµά µου στην όποια
πολιτική διαδροµή µου ήταν η ύπαιθρος και η ελληνική γεωργία.
Κάποιοι νόµιζαν, ίσως, τα υγειονοµικά, λόγω της επιστηµονικής
και επαγγελµατικής µου ιδιότητας. Πιστεύω ακράδαντα ότι στην
ύπαιθρο και στην ελληνική γεωργία βρίσκεται η ουσία -και αρνη-
τικά και θετικά- της καταδυνάστευσης ή αντίστροφα της ανά-
πτυξης της πατρίδας µας.

Ο γεωργοδιατροφικός τοµέας -δεν θα κουραστώ µέχρι που
να γίνει κτήµα όλων- είναι η πρώτη οικονοµική παράµετρος στην
οικονοµία της πατρίδας µας. Μακράν είναι η ναυτιλία. Μακράν ο

τουρισµός. Ο πρώτος παράγων µε άνω του 23% συµµετοχή είναι
ο γεωργοδιατροφικός τοµέας.

Σας δίνει µια εύκολη λύση, κύριε Υπουργέ. Αν ασχοληθούµε
κατ’ εξοχήν µε τη µεταποίηση στο γεωργοδιατροφικό τοµέα, τότε
ενσωµατώνουµε αθροιστικά και τις αξίες.

Η γη –το έχω πει πολλές φορές- δεν παράγει υπεραξίες, αλλά
αξίες. Οι υπεραξίες προέρχονται από άθροισµα αξιών και ιδίως
κατά την καθετοποίηση στη µεταποίηση. Με αυτόν τον τρόπο και
ο προσανατολισµός των επενδύσεων θα είναι περιφερειακός,
γιατί η γεωργική παραγωγή βρίσκεται στην περιφέρεια, και µε-
ταποιητικά θα ενσωµατώσουµε αθροιστικά εκείνες τις αξίες, για
να ανταγωνιστούµε διεθνώς τις υπόλοιπες χώρες σε ευνοµού-
µενες πολιτείες µόνο µε τη γεωργική παραγωγή. Είναι βαθιά νυ-
χτωµένοι όλοι όσοι νοµίζουν ότι µπορούν µε το υψηλό κόστος
παραγωγής να ανταγωνιστούµε και να βαυκαλιζόµαστε ότι δήθεν
η Ελλάδα µε τις κλιµατικές και εδαφολογικές συνθήκες είναι
ένας τόπος ευλογηµένος. Όχι! Μόνο η µεταποίηση µπορεί να
µας δώσει αυτήν την υπεραξία.

Επιτέλους -ακούστηκε και από άλλους οµιλητές- ελέγξτε τις
επενδύσεις! ∆εν είµαι ο πιο ευαίσθητος, αλλά δεν µπορώ να
βλέπω τα κουφάρια της Θράκης και της Μακεδονίας! Εδώ, η ευ-
θύνη του πολιτικού κόσµου και των εκάστοτε κυβερνώντων είναι
βαρύτατη και δεν είναι συλλογική, αγαπητοί συνάδελφοι! Είναι
των εκάστοτε Υπουργών που δεν λειτούργησαν ποτέ, για να
ελέγξουν.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριοι συνάδελφοι,

παράκληση να τηρείται ο χρόνος, γιατί υπάρχουν πάρα πολλοί
συνάδελφοι που περιµένουν να µιλήσουν.

Το λόγο έχει ο Κώστας Σπηλιόπουλος, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-

δρε.
Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, η χώρα µας αντιµετωπίζει µια

βαθιά οικονοµική κρίση. Η οικονοµία µας βρίσκεται σε ύφεση.
Από όλες τις πλευρές ακούγεται και όλοι –νοµίζω- συµφωνούµε
ότι αντίδοτο σε αυτήν την κρίση είναι µόνο η ανάπτυξη της οικο-
νοµίας.

Ο νέος, λοιπόν, αναπτυξιακός νόµος που συζητούµε εδώ έχει
υψηλές φιλοδοξίες και δικαίως τις έχει και η πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου. Έχει πολλές προσδοκίες ο επιχειρηµατικός κόσµος
και η ελληνική κοινωνία. Μάλιστα, αυτό εκφράστηκε στη Βουλή.
Ήταν µια ευρύτερη συναίνεση για το νόµο αυτό. Αυτό σηµαίνει
ότι το περιµένει η ελληνική κοινωνία. Περιµένει αποτελέσµατα.

Ποια ήταν, όµως, η στόχευση του νόµου αυτού και κάθε νόµου
–πιστεύω- που θέλει να βοηθήσει την ανάπτυξη;

Πρώτα-πρώτα, να κάνει πιο ανταγωνιστικές και πιο εξωστρε-
φείς τις ελληνικές επιχειρήσεις. Αυτό είναι ένα µεγάλο στοίχηµα.

∆εύτερον, να αµβλύνει τις περιφερειακές ανισότητες. Αυτό
είναι άλλωστε και µια απαίτηση της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Γι’
αυτό η Ευρωπαϊκή Ένωση επιτρέπει να υπάρχουν ενισχύσεις σε
επιχειρήσεις, για να υπάρξει εξισορρόπηση και άµβλυνση των
ανισοτήτων.

Το λέω αυτό, διότι υπάρχουν περιοχές της χώρας, µεταξύ των
οποίων και η δική µου, η Αχαΐα, που είναι από τις πιο φτωχές.
Αυτό θα πρέπει να ληφθεί υπ’ όψιν.

Τρίτος στόχος, βεβαίως, είναι να κινητοποιήσει τα πλεονεκτή-
µατα της χώρας στον ιδιωτικό τοµέα και να τονώσει την ανά-
πτυξη.

Έτσι, ασφαλώς, θα έχουµε σηµαντικά οφέλη: Οφέλη στην
απασχόληση, που είναι το µεγάλο κοινωνικό πρόβληµα, µείωση
του ελλείµµατος εξωτερικών συναλλαγών, που είναι ο βραχνάς
της οικονοµίας µας και, βέβαια, αύξηση των εισοδηµάτων και αύ-
ξηση των φόρων για το κράτος.

Ετέθη ένα ερώτηµα από πολλές πλευρές: Εξυπηρετεί τους
στόχους αυτούς το νοµοσχέδιο που συζητάµε; Άλλοι είπαν «ναι».
Άλλοι είπαν «όχι».

Το ζήτηµα, όµως, είναι το εξής: Φτάνει αυτός ο νόµος να κι-
νητοποιήσει την ανάπτυξη, να δώσει διέξοδο στη χώρα µας; Αγα-
πητοί συνάδελφοι, πιστεύω ότι δεν φτάνει. ∆εν πρέπει να εφησυ-
χάζουµε. Ο νόµος αυτός, όσο καλός κι αν είναι –και είναι καλός
νόµος- δεν φτάνει να λύσει τα προβλήµατα της ύφεσης, τα ελ-
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λείµµατα εξωτερικών συναλλαγών, τα προβλήµατα ανταγωνιστι-
κότητας, απασχόλησης κ.λπ.. Είναι, όµως, µια άµεση ενέργεια,
είναι µια πρώτη θετική ενέργεια της αναπτυξιακής διαδικασίας.
Ας είµαστε, όµως, ειλικρινείς. Αυτό δεν φτάνει. Πρέπει να κά-
νουµε κι άλλα πράγµατα.

Θέλω να πω εδώ σ’ αυτό το σηµείο, ότι και στο παρελθόν
υπήρξαν νόµοι, έγιναν αναπτυξιακοί νόµοι, ψηφίστηκαν εδώ στη
Βουλή, που είχαν την ίδια φιλοδοξία, αλλά τα αποτελέσµατα ήταν
πενιχρά. Θα συµφωνήσω εδώ µε τον Μίµη τον Ανδρουλάκη ότι
κάποια στιγµή πρέπει να κάνουµε και έναν απολογισµό, να δούµε
τι κάναµε από το ’81 και µετά, από το ’74 και µετά, µε αυτούς
τους αναπτυξιακούς νόµους που φέραµε στη Βουλή. Ποιες είναι
οι επιχειρήσεις –να τις ονοµατίσουµε- που επιδοτήθηκαν µε χρή-
µατα του ελληνικού λαού; Τι προσέφεραν και τι προσφέρουν σή-
µερα αυτές οι επιχειρήσεις στην ελληνική οικονοµία; Αυτό θα
ήταν χρήσιµο και για το µέλλον. Θα είναι ένα παράδειγµα για το
µέλλον.

Όµως, αγαπητοί συνάδελφοι, πιστεύω ότι χρειάζεται µία ευ-
ρύτερη προσπάθεια, µία ευρύτερη κινητοποίηση για την ανά-
πτυξη της χώρας µας. Ο αναπτυξιακός νόµος µπορεί πραγµατικά
να γίνει το δόρυ της αντεπίθεσης, ενός αναπτυξιακού κύµατος
και ενός ευρύτερου σχεδίου ανάπτυξης, ενός µνηµονίου –θα
έλεγα- ανάπτυξης. Όπως έχουµε το µνηµόνιο για την οικονοµική
κρίση που αντιµετωπίζει η χώρα µας και έχουµε κοµµάτια του
µνηµονίου σε κάθε Υπουργείο, µε χρονοδιαγράµµατα, επιτήρηση
και µάλιστα, αυστηρή, έτσι θα πρέπει να δηµιουργήσουµε ένα
µνηµόνιο ανάπτυξης εµείς, δικό µας, χωρίς να µας το επιβάλει
κανείς. Κάθε Υπουργείο να έχει το δικό του κοµµάτι. Όλα τα
Υπουργεία έχουν τοµείς που µπορούµε να αναπτυχθούµε, µε
χρονοδιαγράµµατα, στόχους και αυστηρή επιτήρηση. Μόνο έτσι
θα κινητοποιήσουµε όλες τις δυνάµεις του τόπου µας. Υπάρχουν
πλήθος ευκαιριών και πλήθος πλεονεκτηµάτων για τη χώρα µας,
όπως είναι η ενέργεια, οι ανανεώσιµες πηγές ενέργειες, οι νέες
τεχνολογίες το ΕΣΠΑ κ.λπ..

Θέλω, όµως, να τονίσω και κάποιους παράγοντες στους οποί-
ους έχει πλεονέκτηµα η χώρα µας και τους οποίους αναγνωρίζει
και η Ευρωπαϊκή Ένωση. Ο Επίτροπος της Ευρωπαϊκής Ένωσης
ο κ. Μπαρνιέ προχθές, εδώ στη Βουλή και στο ΙΣΤΑΜΕ που µί-
λησε, ανέφερε τρεις που είναι το συγκριτικό πλεονέκτηµα της
χώρας µας. Είναι οι µεταφορές και η ναυτιλία, είναι ο τουρισµός
και είναι και ο αγροτικός τοµέας. Είναι πλεονεκτήµατα αυτά της
χώρας µας. Πρέπει να επενδύσουµε σ’ αυτούς τους τοµείς για να
µπορέσουµε πραγµατικά να κινητοποιήσουµε την ανάπτυξη.

∆ύο λόγια για την έρευνα και την τεχνολογία, γιατί την αφή-
νουµε στην άκρη. Ανάπτυξη χωρίς επένδυση στην έρευνα και
στην τεχνολογία δεν µπορεί να υπάρξει. Το παράδειγµα του Ισ-
ραήλ που αναφέρθηκε προηγουµένως -έχει αναφερθεί πολλές
φορές εδώ- πρέπει να το ακολουθήσουµε. Το Ισραήλ επενδύει
5% του ΑΕΠ κάθε χρόνο στην έρευνα και την τεχνολογία. Εµείς
ελάχιστα. Πρέπει να το αυξήσουµε, κυρίως όµως να εστιάσουµε
στους προνοµιακούς τοµείς της οικονοµίας µας και ιδιαίτερα,
στους εξωστρεφείς, στον αγροτικό τοµέα, στον τουρισµό, σε το-
µείς που µπορούν πραγµατικά να κινητοποιήσουν την ανάπτυξη.

Επίσης, σε ό,τι αφορά το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων,
το οποίο τα τελευταία χρόνια περικόπτεται γιατί ήταν ο εύκολος
τρόπος να µειώσουµε τα ελλείµµατα, σύµφωνα µε µια µελέτη
που έκανε το ΙΟΒΕ, µία µονάδα του Ακαθαρίστου Εθνικού Προϊ-
όντος αν αυξήσουµε το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων το
ΑΕΠ αυξάνεται πέντε µονάδες. Άρα, λοιπόν, δεν υπάρχει καλύ-
τερος πολλαπλασιαστής για την ανάπτυξη της χώρας µας.

Εδώ µιλάµε πράγµατι για την ανάπτυξη -και κλείνω, κύριε Πρό-
εδρε- πώς θα βρούµε κοιτίδες ανάπτυξης, πώς θα βρούµε τοµείς
να τους ενισχύσουµε. Πρέπει να προσέξουµε πολύ αυτή την πε-
ρίοδο να µην υπάρξουν τοµείς αποεπένδυσης. Και για ποιους
αναφέροµαι; Αναφέροµαι στις συµβάσεις παραχώρησης. Σή-
µερα οι πέντε µεγάλες συµβάσεις παραχώρησης κινδυνεύουν.
Οι εταιρείες βρίσκονται στο όριο, οι τράπεζες έχουν αρχίσει και
αποχωρούν. Υπάρχει ένα γενικότερο πρόβληµα, µια τάση ανο-
µίας στη χώρα. Υπάρχουν αντιδράσεις, για παράδειγµα, που δη-
µιουργούν προβλήµατα στην κατασκευή του ΧΥΤΑ για τα
σκουπίδια της Αττικής, ένα θέµα που το έχουµε ψηφίσει διακοµ-

µατικά εδώ στη Βουλή, µάλλον οι περισσότερες πλευρές το
έχουν ψηφίσει.

Υπάρχει το θέµα των διοδίων για τις συµβάσεις παραχώρησης,
τις οποίες έχει ψηφίσει η µεγαλύτερη πλειοψηφία της Βουλής.
Και σήµερα βλέπουµε µια τάση να µην πληρώνουµε διόδια.
Όµως, αυτό θα οδηγήσει µε µαθηµατική ακρίβεια στη λύση των
συµβάσεων. Και ξέρετε, αυτές οι συµβάσεις είναι περίπου 98 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ και έχουν κινητοποιήσει και ιδιωτικά κεφά-
λαια, δηµιουργούν θέσεις εργασίας και βεβαίως, θα δηµιου-
ργήσουν πολύ ανεπτυγµένες οδούς στη χώρα µας.

Άρα, αυτή την περίοδο, που φροντίζουµε να κινητοποιήσουµε
και το τελευταίο ευρώ και την πιο µικρή δύναµη που έχει η ελ-
ληνική κοινωνία, θα πρέπει σ’ αυτούς τους τοµείς να είµαστε προ-
σεκτικοί.

Κλείνοντας θα πω ότι ο νόµος είναι φιλόδοξος. Η προσπάθεια
είναι µεγάλη. Οφείλουµε να τη στηρίξουµε και οφείλουµε ο
νόµος αυτός να ενεργοποιήσει όλες τις υγιείς δυνάµεις του
τόπου µας για την ανάπτυξη.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Πρόε-
δρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεώργιος Καρα-
τζαφέρης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): ∆εν νοµίζω να υπάρχει κανείς µέσα στην
Αίθουσα και από εκείνους που δείχνουν την καλύτερη διάθεση
απέναντι στο νόµο, να πιστεύουν ότι αυτό το οποίο φέρατε στη
Βουλή, µε καθυστέρηση ενός ολόκληρου χρόνου, είναι το ιδα-
νικό όχηµα για να βγούµε από την ύφεση. Τίποτα, “ώδινεν όρος
και έτεκε µυν”!

Πιστεύει κανείς σοβαρά ότι µε αυτό τον αναπτυξιακό νόµο θα
υπάρξει στην ουσία επένδυση και ανάπτυξη;

Άκουσα διάφορα µέσα στην Αίθουσα, για κεφαλαιοκράτες
κ.λπ. Μακάρι να βρεθούν. Μακάρι να βρεθεί κεφαλαιοκράτης, να
έρθει εδώ να επενδύσει σ’ αυτό τον τόπο µε αυτό το νόµο, σ’
αυτήν την πολιτεία των εκτάκτων εισφορών, του 45% φορολο-
γία.

Τρελοί δεν υπάρχουν, κύριε Υπουργέ. Μόνο τρελοί και απελ-
πισµένοι µπορούν να έρθουν να επενδύσουν σ’ αυτό το πλαίσιο,
σ’ αυτό το περιβάλλον. Όλη η Ελλάδα, όλος ο επαγγελµατικός
κόσµος, περίµενε τον αναπτυξιακό νόµο. Αλλά περίµενε νόµο.
Εσείς προσπαθείτε να ταΐσετε τον κόσµο οµελέτα χωρίς αυγά!
Αυτό δεν γίνεται. Για να γίνει η οµελέτα, χρειάζονται αυγά, χρει-
άζονται λεφτά. Πρώτα έπρεπε να εξασφαλίσετε πόρους και µετά
να έρθετε εδώ στη Βουλή.

Έρχεστε και µας λέτε στην ουσία: «Κάντε επενδύσεις, βάλτε το
κεφάλι στον τορβά, να σου βάζω εγώ έκτακτη εισφορά από του
χρόνου, να σε φορολογώ, να σου κάνω ανά πάσα στιγµή κατά-
ληψη του χώρου σου». Αυτά συµβαίνουν σήµερα στον περιβάλ-
λοντα χώρο που ζούµε. «Και αν µπορέσεις και το τσουλήσεις, αν
µπορέσει και πάει, θα έχεις φοροαπαλλαγές».

Γιατί να έρθει κάποιος εδώ και να µην πάει δίπλα στη Βουλγα-
ρία, που έχει του κόσµου τα χρήµατα να πάρει; Γιατί να µην πάει
στην Κύπρο, σε έναν παράδεισο επενδυτικό, µε φορολογία 10%
και να έρθει εδώ;

Το κάτι τι, λοιπόν, το παραπάνω δεν έγινε.
Πόροι. Πρέπει να βρείτε λεφτά. Σκεφτήκατε καθόλου να βρείτε

λεφτά;
Θα σας πω µια λύση. Ό,τι επιστρέφεται από τις τράπεζες, που

πήραν τα σαράντα τόσα δισεκατοµµύρια, να πηγαίνει στο δικό
σας ταµείο. Ό,τι επιστρέφεται -επέστρεψε η Εθνική Τράπεζα- να
πηγαίνει στον αναπτυξιακό νόµο, αµέσως, χωρίς να µετακινηθεί
πουθενά αλλού. Να έχετε µια προοπτική, να έχετε ένα ταµείο και
πάνω απ’ όλα, να έχετε µια λογική στο όλο πλαίσιο.

Έχετε ένα νεοφιλελευθερισµό ως οδηγό τώρα, κρατώντας
όµως τις αγκυλώσεις του σοσιαλισµού µέσα σας. Είναι µια δυ-
σκολία. Έχετε δυο σκοινιά που σας τραβάνε από τη µία και από
την άλλη πλευρά.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Επενδύσεις. Έρχονται άνθρωποι, κύριε Υπουργέ, οι οποίοι θέ-
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λουν να επενδύσουν. Έχουν αγοράσει τριακόσια στρέµµατα και
στη µέση των στρεµµάτων υπάρχουν οκτακόσια µέτρα, όπου ο
κάτοχός τους δεν τα δίνει και έχει νεκρώσει η επένδυση. Έχουν
αγοράσει τα τριακόσια γύρω-γύρω στρέµµατα και ο άλλος που
έχει τα οκτακόσια µέτρα δεν τα δίνει και έχει νεκρώσει η επέν-
δυση. Επένδυση 300 εκατοµµυρίων ευρώ, επένδυση για εξακό-
σιες θέσεις εργασίας.

Έχετε καµµία πρόβλεψη γι’ αυτές τις περιπτώσεις; Σας παρα-
πέµπω σ’ ένα νόµο που είχε κάνει η επάρατος χούντα σ’ αυτές τις
περιπτώσεις και έγιναν τότε όλα αυτά τα ξενοδοχεία που είναι
υποδοµή για το σήµερα. Αυτό λοιπόν το έχετε σκεφθεί; Να έλθει
κάποιος να επενδύσει σ’ αυτήν τη χώρα όπου πράγµατι θέλουµε
να διευκολύνουµε την κατάσταση και να πατάξουµε τη γραφειο-
κρατία και έχουµε Υπουργό Επενδύσεων, Υπουργό Ανάπτυξης
µε όλους εσάς τους αναπληρωτές και Υφυπουργούς και ένα
γραµµατέα επενδύσεων που δεν ελέγχεται από τον Υπουργό
αλλά από το Μαξίµου, χωρίς να υπάρχει ο ανάλογος γραµµα-
τέας του ΕΣΠΑ; Σε κάποιον προτάθηκε, κατάλαβε το «καπέλωµα»
από τον άνθρωπο του Μαξίµου, «το έβαλε στα πόδια» και δε λει-
τουργεί τίποτα. Αυτή τη στιγµή δεν λειτουργεί. Ο γραµµατέας
επενδύσεων έχει αυτό το ρόλο.

Θα τα ξεκαθαρίσετε αυτά; Έχετε τη δύναµη, την τόλµη να ξε-
καθαρίσετε το «µαγαζί»; Έρχεται κάποιος επενδυτής. Πού θα
πάει; Στο Χρυσοχοϊδη θα πάει, στο γραµµατέα επενδύσεων θα
πάει που ξέρει ότι αναφέρεται απευθείας στο Μαξίµου παρακά-
µπτοντας τον Υπουργό; Θα πάει στον κ. Παµπούκη; Τα έχετε
µπλέξει. Απλά πράγµατα, τα απλούστατα των πραγµάτων. Ποιος
είναι ο Υπουργός, να ξέρει ο επενδυτής να έλθει. Fast track
εκείνο το Υπουργείο. Εσείς τώρα κάνετε ένα ηµι-fast track. Είναι
ένα κοµφούζιο. Όλοι θέλουµε να γίνει επένδυση και ανάπτυξη
στη χώρα. Υπάρχει κανείς που δεν το θέλει εκτός από εκείνους
οι οποίοι έχουν επενδύσει στην κατάρρευση του τόπου πιστεύο-
ντας ότι θα έλθει η ευκαιρία για µία ρεβάνς και τους οποίους
αποκρούουµε όλοι εµείς οι οποίοι θέλουµε να υπάρχει ένα αστικό
κράτος;

Λέω: Αυτή είναι η εικόνα ή είναι ψέµατα; Γνωρίζοντας την ευ-
αισθησία σας, κύριοι Υπουργοί, σας αρέσει αυτό που συµβαίνει
στη Θράκη όπου κάνουν έκκληση οι Έλληνες επιχειρηµατίες που
έχουν κλείσει τα εργοστάσιά τους προς Τούρκους επιχειρηµα-
τίες να έλθουν να πάρουν τα εργοστάσιά τους; Πρωτοσέλιδο της
«HURRYET»: «Η µόνη λύση για να σωθεί η Θράκη είναι τα τούρ-
κικα κεφάλαια». Αυτά λοιπόν δεν σας ανησυχούν, δεν σας βά-
ζουν τουλάχιστον ένα προβληµατισµό, µία σκέψη για το τι θα
γίνει; Θα µπουν τούρκικα κεφάλαια µέσα. Τι θα κάνει ο άλλος; Ή
δεν το ξέρετε, ή δεν το γνωρίζετε; Τις ζώνες που κάνατε σ’ αυτές
τις ευαίσθητες περιοχές δεν τις ενισχύουν στο βαθµό που πρέ-
πει και επιβάλλεται. Γιατί έχετε φέρει λοιπόν αυτό το «δειλό» νο-
µοσχέδιο, το οποίο δεν εξυπηρετεί;

Παρακολουθώ ότι η Νέα ∆ηµοκρατία σκέφτεται να το ψηφίσει
κάτω από την έννοια που και κάποιοι άλλοι ενδεχοµένως το σκέ-
φτονται, αλλά είναι τόσο «λίγο» που εµείς δεν µπορούµε να το
ψηφίσουµε. Είναι το ελάχιστο. Μπορείτε περισσότερα, σαφώς
περισσότερα. ∆εν θα έχετε αποτέλεσµα.

Έρχεται µία επιχείρηση γνώσης του αντικειµένου στην Καβάλα
–δεν ξέρω ποιος συνάδελφος είναι από κει- η οποία θέλει να
κάνει µία κάθετη βιοµηχανία γυαλιού και «κολλάτε» τώρα αν θα
της δώσετε επιδότηση 3% ή 2% παραπάνω και να γίνει µία επέν-
δυση, µία µεγάλη επένδυση κι εδώ φέρνουµε γυαλί απ’ έξω. Είναι
δυνατόν;

Πρέπει να καταλάβουµε ένα πράγµα: «Εχθρός» του έθνους
είναι ο εισαγωγέας και ευεργέτης του έθνους είναι ο εξαγωγέας.
Όποιος εξάγει είναι ευεργέτης. Φέρτε ένα νόµο και πείτε ότι η
100% εξαγωγική µονάδα δεν πληρώνει ασφάλιστρα. Ο ασφαλι-
σµένος του ΙΚΑ επιβαρύνει το κράτος, για να έχει φθηνότερο κο-
στολόγιο το προϊόν για να µπορέσει να ανταγωνιστεί τη γειτονιά
µας. Κακώς ή καλώς;

Κυρίες και κύριοι, ζούµε σε µία οικονοµική γειτονιά. Οι γειτο-
νιές στην Ευρώπη είναι συγκεκριµένες, οι σκανδιναβικές χώρες
µε το υψηλότερο –αν θέλετε- οικονοµικό αποτέλεσµα, αυτές της
κεντρικής Ευρώπης, η ιβηρική χερσόνησος και η νότιος Ιταλία
και τα Βαλκάνια. Η κάθε γειτονιά έχει το δικό της οικονοµικό

πλέγµα. Εµείς έχουµε άλλο οικονοµικό πλέγµα. Εκατόν σαράντα
ο µισθός στην Αλβανία, τόσο περίπου στα Σκόπια, άλλο τόσο στη
Βουλγαρία και τόσο και στην Τουρκία. Εµείς είµαστε στα 700-
800. Είναι άλλο το επίπεδο. Λειτουργούµε εκτός γειτονιάς, όµως
η γειτονιά παράγει και παράγει εκ των πραγµάτων πολύ φθηνό-
τερα.

∆εν λέω λοιπόν να µειώσουµε τους µισθούς. Πώς θα µπο-
ρούσε να γίνει αυτό; Μπορούµε όµως να µειώσουµε µε άλλο
τρόπο το κόστος των προϊόντων, να αναλάβει το κράτος, όπως
σας είπα, σε εξαγωγικές µονάδες τις ασφαλιστικές εισφορές.
∆εν πληρώνεις ΙΚΑ, αλλά 100% εξαγωγές.

∆εν αντιλαµβάνεστε µία πραγµατικότητα και αυτό είναι που µε
προβληµατίζει. ∆ηλαδή, δεν βλέπετε τον πραγµατικό δρόµο.
Έχετε διάθεση. ∆εν χωράει καµµία αµφιβολία. ∆εν ξέρετε, όµως,
το σωστό δρόµο.

Όταν, λοιπόν, κάποιος τρέχει προς λάθος δρόµο, πηγαίνει σε
λάθος αποτέλεσµα, πηγαίνει στο γκρεµό. Κι αυτό κάνουµε εµείς
εδώ. Προσπαθούµε να σας υποδείξουµε.

Σας είπαµε για την κατοικία. Απαλλάξτε την από το «πόθεν
έσχες». Ύστερα από δύο χρόνια προσπάθειας προς δύο κυβερ-
νήσεις, το φέρατε εσείς κολοβό στην πρώτη κατοικία. Μα, µαύρα
χρήµατα, χρήµατα αδήλωτα, δεν έχει αυτός που θα πάει να πάρει
το πρώτο σπίτι µε τις 200.000, ο φουκαράς, ο µισθοσυντήρητος.
Ο άλλος που έχει κάνει τις µπάζες του κλέβοντας το κράτος κι
έχοντας τα «νεκρά λεφτά», τα οποία εµείς τα χρειαζόµαστε σαν
πολιτεία, θέλει να πάρει το δεύτερο, το τρίτο, τη βιλλάρα του.
Εάν τα βγάλει από το σεντούκι, θα πάρετε 23%. Είκοσι τρία τοις
εκατό (23%) από τον ίδιο και 23% παραγόµενο από κάθε διάδοχο
που αγοράζει.

Καταλάβετέ το, τα λεφτά τα οποία έχουµε, τα επίσηµα, δεν
φτάνουν. Τα λεφτά της παραοικονοµίας, σε µία χώρα που η πα-
ραοικονοµία είναι σχεδόν µία ή άλλη µε την οικονοµία, πρέπει να
γίνουν ενεργά. Αν τα έχει στο σεντούκι ο άλλος, όπως τα έκανε
–ο λογιστής που δεν έκοψε απόδειξη, ο δηµοσιογράφος που δεν
έκοψε απόδειξη, ο δικηγόρος που δεν έκοψε απόδειξη, όπως τα
πήρε- εγώ σαν κράτος χάνω την επαφή µε αυτά τα χρήµατα. Εάν
του επιτρέψω, όµως, να κτίσει, τότε εγώ κερδίζω. Ξανάρχονται σε
εµένα τα λεφτά. Ξαναγίνοµαι συνεταίρος όλων αυτών των κεφα-
λαίων.

Καταλάβετέ το. Είναι η πρώτη πρόταση για ανάπτυξη -η
πρώτη- ώσπου να έρθει η ανάπτυξη µέσω αυτού του νοµοσχε-
δίου που φέρνετε και η οποία θα είναι πενιχρά.

Φέρτε τα χρήµατα από το εξωτερικό. Είµαστε η δεύτερη χώρα
σε καταθέσεις στην Ελβετία. Και φέρνετε ένα νόµο και λέτε:
Αυτός που τα έβγαλε έξω, ο µεγαλογιατρός, µε τα χίλια ζόρια, δί-
νοντας και µαύρα στον ενδιάµεσο, να τα φέρει τώρα πίσω πλη-
ρώνοντας 5% φόρο. Γιατί να το κάνει;

Θέλει κάποιες συνθήκες. Ποιες συνθήκες; Σίγουρο τραπεζικό
σύστηµα. Η Ελλάδα δεν αντέχει τόσες τράπεζες. Θα βρείτε κί-
νητρα να περιοριστούν σε τρία µεγάλα ιδρύµατα, να έχουν δύ-
ναµη για να µπορούν να ανταγωνιστούν στο εξωτερικό και στον
περιβάλλοντα χώρο. Οπότε ο άλλος θα σκεφτεί ότι είναι σίγουρα
τα λεφτά του. Και θα του δώσετε κίνητρα για να τα φέρει πίσω.
Θα του πεις: Φέρε τα πίσω και για πέντε χρόνια δεν θα φορολο-
γηθούν. Εµένα µε ενδιαφέρει να έρθουν τα λεφτά πίσω. Εάν έρ-
θουν τα λεφτά πίσω, οι τράπεζες θα δίνουν χρήµατα στην
ανάπτυξη.

Και, βεβαίως, πάνω απ’ όλα, για να λειτουργήσει το σύστηµα
–πρέπει να το καταλάβετε καλά- πρέπει να ξεκαθαρίσετε σε κά-
ποιους ποιος κάνει κουµάντο. Είµαστε σίγουροι ότι κάνουµε κου-
µάντο εµείς, το Κοινοβούλιο; Είµαστε σίγουροι ότι κάνει
κουµάντο η εκτελεστική εξουσία, η οποία αναφέρεται στο Κοι-
νοβούλιο ή κάνουν οι τράπεζες;

Να το συζητήσουµε, κύριε Υπουργέ. Θέλω να µου πείτε, για
να είµαστε σίγουροι 100%. Βγάζουµε νόµους και δεν τους υιο-
θετούν. Έτσι θέλουν. Με το έτσι θέλουν. Βγήκαν κάποιοι νόµοι
υπέρ των αδυνάτων. Εκτελούνται σήµερα; Έφυγαν τα ψιλά γράµ-
µατα από τις συµβάσεις; ∆ίδονται χρήµατα;

∆ώσατε ως πολιτεία περίπου 45.000.000.000. Βγήκαν στην
αγορά αυτά τα δισεκατοµµύρια ή τους βοηθήσαµε εµείς για να
µπορέσουν να κρατηθούν στις αγορές των Βαλκανίων που είχαν
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ανοιχτεί, αν θέλετε, πρόωρα κι ενδεχοµένως κι απερίσκεπτα;
Εν πάση περιπτώσει, τα χρήµατα που τους δώσαµε για να

έχουν κυρίαρχο ρόλο στα Βαλκάνια, τα αξιοποίησαν υπέρ της
Ελλάδος;

Τι εννοώ, κύριε Υπουργέ; Έχουµε το 20%, διά των χρηµάτων
του ελληνικού λαού, που ελέγχουν οι τράπεζες τη Βουλγαρία,
την οικονοµία της Βουλγαρίας. Πόνεσε ο ελληνικός λαός. Τα δικά
µας λεφτά είναι πάνω εκεί. Ωραία. Τους πιέσατε να πιέσουν τον
ανεκδιήγητο αυτό πρωθυπουργό της φιλικής χώρας για τον
Μπουργκάς – Αλεξανδρούπολη; Χρησιµοποιήσατε αυτό το όπλο
των τραπεζών, που εµείς πληρώσαµε για να πάρουν το 20% της
αγοράς, για να πιέσετε;

Σας λέω µία σειρά πραγµάτων που θα µας βγάλουν λίγο από
αυτήν την ύφεση. Όταν λέµε «ανάπτυξη», θέλουµε ανάπτυξη. Και
ο Μπουργκάς – Αλεξανδρούπολη ήταν µία εγγύηση ανάπτυξης,
τον οποίο χάσαµε µέσα από τα χέρια µας από λάθη Υπουργών
της προηγούµενης κυβέρνησης.

Θυµίζω την αντιπυραυλική «οµπρέλα», που πρώτοι είχαν υιο-
θετήσει εδώ στην περιοχή και τσίνησε και άργησε η υπόθεση µε
τον Πούτιν και µια άλλη σειρά πραγµάτων.

Σήµερα υπάρχει µια χρυσή ευκαιρία. Άκουσα πριν τον προλα-
λήσαντα που µίλησε για το Ισραήλ. Η ΑΟΖ. Έχετε υπ’ όψιν σας
είναι Ελντοράντο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε.
Ελντοράντο. Έχουµε 3,5 τρισεκατοµµύρια κυβικά αέριο νοτίως

της Κρήτης. Ήµουν προχθές κάτω στην Κύπρο και είχα µια ενη-
µέρωση από τον Υπουργό σε βάθος και είδα και τεχνοκράτες
τόσο των Ηνωµένων Πολιτειών, όσο και των Βρυξελλών. Έχουν
κάνει τρεις επαναµετρήσεις στο οικόπεδο 12 της Κύπρου και
κάθε φορά βρίσκουν περισσότερο αέριο, περισσότερο και από
ό,τι βρήκαν στο Λεβιάθαν του Ισραήλ.

Έρχεται το Ισραήλ και λέει: «Συνεκµετάλλευση και η όλη λει-
τουργία να γίνει στην Κύπρο, όχι στο Ισραήλ». Και λένε οι τεχνο-
κράτες και λέει το Ισραήλ: «Ενωθείτε και εσείς για να
µπορέσουµε να διοχετεύσουµε το αέριο αυτό στην Ευρώπη». Και
εµείς λέµε: «όχι». Είναι δυνατόν να λέµε «όχι»; Μας περιµένει η
επένδυση που θα βγάλει τη χώρα από την ύφεση, όπου αυτός ο
νόµος που µε κόπο εσείς φέρατε -εν πάση περιπτώσει εµείς δια-
φωνούµε δε ότι θα είναι αδύνατος- έχετε υπ’ όψιν σας ότι θα
είναι µια παρανυχίδα. Και λέµε «όχι» στην ΑΟΖ. Γιατί όχι;

Γιατί φοβόµαστε µήπως «στραβοµουτσουνιάσει» ο Τούρκος;
Έτσι έλεγαν και στην Κύπρο. Ούτε αεροπλάνο απογειώθηκε.
Γιατί η Κύπρος έχει φροντίσει µε την διακήρυξη της ΑΟΖ να κάνει
και συµφωνία και να βάλει το «χωροφύλακα» στην περιοχή. Για
ποιο λόγο; Μήπως για να µην διαταράξουµε αυτό το οποίο ο κό-
σµος το έχει τούµπανο εις το εξωτερικό και εσείς κρυφό καµάρι,
ότι ο Πρωθυπουργός της χώρας θεωρείται από τα φαβορί για
την Γραµµατεία του ΟΗΕ και εν πάση περιπτώσει δεν πρέπει µε
την ανακήρυξη της ΑΟΖ και την αναµπουµπούλα που θα φέρει
στην περιοχή να χαλάσει το σχεδιασµό;

Μήπως, λοιπόν, χάνουµε σοβαρά πράγµατα, εξαιρετικά σο-
βαρά πράγµατα, µε κινδύνους µεγάλους, κύριε Υπουργέ, που θα
µπορούσαν όχι µόνο να σώσουν τη χώρα, αλλά να τη βγάλουν
στον αφρό;

Ξέρετε τι σηµαίνει 3,5 τρισεκατοµµύρια κυβικά; Για δέκα χρό-
νια όλη η ενέργεια που χρειάζεται όλη η Ευρώπη. Και είναι στο
βυθό µας. Κι εµείς δεν κάνουµε την κίνηση διακήρυξης στη νότιο
Κρήτη.

Γι’ αυτό, κύριε Υπουργέ, η Τουρκία στις γκρίζες ζώνες είχε
βάλει τη Γαύδο. Και λέγαµε όλοι: «Τη Γαύδο; Πού τη βρήκε εκεί
κάτω; Πώς δεν έβαλε τη Κεφαλλονιά;» Την είχε βάλει τη Γαύδο,
ακριβώς γιατί ξέρει ότι έχει τη δική της ΑΟΖ, για να µπορέσει να
βάλει ποδάρι. Προχωρήστε, γιατί υπάρχει κίνδυνος να βρεθείτε
προ απροόπτου και να βρεθείτε κατηγορούµενοι. Και πώς θα
βρεθείτε κατηγορούµενοι;

Αν η Τουρκία αύριο το πρωί διακηρύξει τη δικιά της ΑΟΖ, τότε
θα τρέχουµε εµείς να διεκδικούµε χώρο από αυτόν που θα έχει
πάρει παρανόµως και παραλόγως η Τουρκία και θα χαλάσει το
όλο σχέδιο.

Εποµένως, λοιπόν, εάν ουσιαστικά θέλουµε ανάπτυξη χειρο-
πιαστή αύριο το πρωί, όπως ξεκίνησαν εις την Κύπρο -και πήγα
προχθές και είδα και το χώρο υγροποιήσεως, έτοιµα είναι µέσα
σε ένα µήνα όλα- να πάµε στον ορυκτό πλούτο. Βεβαίως γνωρί-
ζετε και εσείς καλύτερα παντός άλλου, ότι και τα ευρήµατα της
Κασσάνδρας δεν είναι λίγα. Άρα, λοιπόν, εάν θέλουµε πραγµα-
τικά ανάπτυξη και θέλουµε η χώρα να βγει από την ύφεση, υπάρ-
χει τρόπος.

Κλείνω µε αυτό: Επιµήκυνση, µείωση επιτοκίων και ευρωοµό-
λογα. Αυτή είναι η προίκα την οποία θα πάρει ο Παπανδρέου.
Είναι η προίκα που θα πάρει ο Παπανδρέου για το µεγάλο άλµα
και θα είναι άδικο να µην το πετύχουµε. Θα είναι άδικο! Εγώ του-
λάχιστον τα θεωρώ τελειωµένη υπόθεση. Και όσοι µέσα από την
Αίθουσα µπορούν και µιλάνε στο εξωτερικό, ξέρουν ότι δροµο-
λογείται, εκτός λάθους ή βεβιασµένης κινήσεως, που θα χά-
σουµε και τα τρία. Άρα, λοιπόν, µπορούµε να τα εξασφαλίσουµε.

Τώρα όσον αφορά αυτό που είπε ο κ. Πάγκαλος, έχει δίκαιο
απολύτως. ∆εν φτάνει µόνο η επιµήκυνση των χρηµάτων από το
∆ΝΤ και την τρόικα, είναι και άλλα 230 δισεκατοµµύρια. Εάν δεν
πετύχουµε επιµήκυνση όλων -δεν το λέµε αναδιάρθρωση, για να
µην ενοχλούνται κάποια αυτιά- τότε η χώρα δεν θα βγει από την
ύφεση.

Πιστεύω, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, ότι εάν σκεφτείτε καλύτερα,
µπορείτε να µας φέρετε ένα πιο ευέλικτο, πιο δυναµικό, πιο απο-
τελεσµατικό νοµοσχέδιο για να το ψηφίσουµε. Αυτό είναι εξαι-
ρετικά αδύνατο για τις περιστάσεις.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Πρόε-

δρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού, κ. Καρατζαφέρη.

Παρακαλώ τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας να λάβει το λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να έχω το
λόγο για ένα λεπτό, γιατί αναφέρθηκε στον κύριο Πρωθυπουργό
ο κ. Καρατζαφέρης;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Χαλβατζή, για ένα
λεπτό µπορεί να έχει το λόγο ο κ. Πρωτόπαπας;

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Μετά θα απαντήσει ο κ. Καρατζα-
φέρης και θα πάµε στη µισή ώρα. Αφήστε το και να µιλήσει µετά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Πρωτόπαπα, θα πά-
ρετε µετά το λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Θα περιµένω να τελειώσει ο κ. Χαλ-
βατζής.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ορίστε, κύριε Χαλβατζή,
έχετε το λόγο.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Έγινε ήδη αρκετή συζήτηση. Πού στρέφει την προσοχή του

το νοµοσχέδιο; Σε ποια ανάπτυξη αναφέρεται; Πόσο προσανα-
τολίζεται στην αξιοποίηση των συγκριτικών πλεονεκτηµάτων της
χώρας; Γιατί απαξιώνονται καθηµερινά αυτά τα συγκριτικά πλε-
ονεκτήµατα; Η ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών γιατί δεν ανα-
φέρεται καν στο νοµοσχέδιο; Την ανάπτυξη πώς τη βλέπετε;
Ανάπτυξη για τα κέρδη των επιχειρηµατικών οµίλων; Ανάπτυξη
για τους κερδοσκόπους; Ανάπτυξη για να ενισχυθούν παραπέρα
οι επιχειρηµατίες; Την ανάπτυξη προς όφελος του λαού δεν τη
βλέπετε και δεν σας ενδιαφέρει.

Το σηµερινό νοµοσχέδιο αποτελεί συνέχεια και άλλων νοµο-
θετηµάτων για την ανάπτυξη. Και άλλες φορές ψηφίστηκαν νόµοι
για την ανάπτυξη. Σήµερα η Κυβέρνηση φέρνει αυτό το νοµο-
σχέδιο, που λέει ότι έχει στόχο του να αυξήσει την παραγωγικό-
τητα, την ανταγωνιστικότητα και την περιφερειακή συνοχή.

Ο στόχος αυτός τι υπηρετεί; Υπηρετεί για άλλη µια φορά τα
συµφέροντα και τα κέρδη των επιχειρήσεων. Πουθενά στο νο-
µοσχέδιο δεν γίνεται αναφορά στις ανάγκες του λαού και στην
ικανοποίηση αυτών των αναγκών. Και στο παρελθόν και χθες και
προχθές όπως και σήµερα, δίνονται φοροαπαλλαγές, φοροενι-
σχύσεις, κίνητρα.

Πόσοι αναπτυξιακοί νόµοι έδωσαν κίνητρα, τζάµπα χρήµα, για
επενδύσεις σε διάφορους επιχειρηµατίες; Πήραν ζεστό χρήµα
και εγκατέλειψαν κουφάρια, όχι µόνο στη Θράκη, αλλά σε πάρα
πολλές περιοχές της χώρας. Επιχειρηµατικές δραστηριότητες
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ανέπτυξαν, ενώ πήραν κίνητρα σε γειτονικές χώρες. Και βέβαια
πήγαν εκεί, γιατί είχαν χαµηλότερα µεροκάµατα και έκλεισαν εδώ
οι επιχειρήσεις και πήγαν έξω από τη χώρα. Έγινε κάποια φορά
κάποιος απολογισµός γι’ αυτήν τη λεηλασία των χρηµάτων του
λαού;

Και φυσικά οι εκστρατείες επιχειρήσεων και επιχειρηµατικών
οµίλων επιβεβαιώνουν ότι το κεφάλαιο δεν έχει πατρίδα, όσο και
αν οι κεφαλαιοκράτες πολύ συχνά µιλάνε για το έθνος, για την
πατρίδα. Έθνος και πατρίδα τους είναι εκεί όπου έχουν περισ-
σότερα κέρδη, πιο εύκολα, πιο γρήγορα. Εκεί νιώθουν ότι είναι η
πατρίδα τους.

Τι ενδιαφέρει τους επιχειρηµατικούς οµίλους, που κάποιοι
επενδύουν, όσοι επενδύουν; Αυτό που τους ενδιαφέρει είναι να
έχουν άµεσα, εύκολα και γρήγορα κέρδη. Επενδύουν εκεί που
θα εξασφαλίσουν όλα τα παραπάνω και τα κέρδη τους να είναι
κατοχυρωµένα.

Κάποια παραδείγµατα. Πρώτον, ήρθε εδώ η «HOCHTIEF» και
έκτισε το αεροδρόµιο «Ελευθέριος Βενιζέλος». Τα ίδια κεφάλαια
ήταν από 8% έως 10%. Μπήκαν ρήτρες να µην υπάρχουν αερο-
δρόµια σε απόσταση εκατό χιλιοµέτρων, εάν θυµάµαι καλά.

∆εύτερον, αναθέτετε ή παραχωρείτε σήµερα εσείς τους δρό-
µους σε διάφορες κοινοπραξίες. Τους παραχωρείτε το δικαίωµα
να εκµεταλλευτούν τους δρόµους για δεκαετίες. Επιβάλλουν διό-
δια. Αυξάνουν τα διόδια κατά το δοκούν. Μέσα σε έξι χρόνια αυ-
ξήθηκαν τα διόδια 400%. Τους έχετε εξασφαλισµένα κέρδη. Και
βέβαια έχετε και τις εγγυήσεις του δηµοσίου για να παίρνουν δά-
νεια για τις όποιες επενδύσεις τους. Αυτή είναι η πραγµατικό-
τητα.

Ανάπτυξη, λοιπόν, για ποιον; Αυτό είναι κατά την άποψή µας το
πρώτο ερώτηµα. Και στο παρελθόν είχαµε ανάπτυξη. Ποιος κέρ-
δισε; Ποιος ωφελήθηκε; Το µεγάλο κεφάλαιο κέρδιζε στην πε-
ρίοδο της ανάπτυξης, κερδίζει και σήµερα στην περίοδο της
κρίσης.

Και βέβαια, εκτός από τα κέρδη τους τα άµεσα έχουν και τα
µακροπρόθεσµα, γιατί οι κυβερνήσεις -και η σηµερινή και η χθε-
σινή- ήραν και αίρουν καθηµερινά εργασιακά δικαιώµατα. ∆ιότι,
η όποια ανάπτυξη υπάρχει πάντα συνοδεύεται από το χτύπηµα
των εργασιακών, ασφαλιστικών, κοινωνικών δικαιωµάτων.

Αυτό το ξήλωµα των εργασιακών δικαιωµάτων έχει ξεκινήσει
πάνω από δέκα χρόνια. Πενθήµερο, οχτάωρο, σαραντάωρο, συλ-
λογικές συµβάσεις, κοινωνική ασφάλιση. Αυτά είναι τα πλήγµατα
τα καθηµερινά που δέχονται οι εργαζόµενοι. Η αλλαγή των ερ-
γασιακών σχέσεων, η κατάργηση της σταθερής εργασίας, οι ελα-
στικές σχέσεις εργασίας προωθήθηκαν και προωθούνται πιο
γοργά αυτήν τη περίοδο.

Πολλές φορές µιλάτε για τον τουρισµό. Ανάπτυξη ίσον τουρι-
σµός. Πού βρισκόµαστε σήµερα; Τι έχει δοθεί µέχρι σήµερα ως
κίνητρο στους µεγαλοξενοδόχους; Πού κρέµεται ο τουρισµός;
Κρέµεται σε µια οδηγία των Βρετανών, των Γερµανών, των Ολ-
λανδών και των πάσης φύσεως κερδοσκόπων. Αυτό ζήσαµε για
πολλά χρόνια.

Ο κύριος Υπουργός µίλησε προηγουµένως για το παρελθόν.
Είπε ανάµεσα στ’ άλλα: «∆όθηκαν επιδοτήσεις χωρίς έλεγχο,
χωρίς συγκεκριµένα προγράµµατα. Έγιναν σπατάλες. ∆εν δηµι-
ουργήθηκαν θέσεις εργασίας». Είπε ότι υπήρξαν και επιπτώσεις
στο περιβάλλον. Λέει: «Την τελευταία εικοσαετία είχαµε στόχους
από την Ευρωπαϊκή Ένωση και για την ίδια την Ευρωπαϊκή
Ένωση προς υλοποίηση». Έκανε έναν πρόχειρο επιφανειακό
απολογισµό και αυτοκριτική και είπε ότι γυρίζουµε σελίδα. Και
λοιπόν; Πώς να σας εµπιστευθούµε -και την Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ και τη Νέα ∆ηµοκρατία- ότι από εδώ και πέρα θα πράξετε
διαφορετικά;

Και είπε ο κύριος Υπουργός: «Το νοµοσχέδιο έχει κέντρο τον
άνθρωπο». Μέσα στο νοµοσχέδιο δεν αναφέρεται ούτε µία λέξη
για τις λαϊκές ανάγκες. ∆εν αναφέρεται τίποτα που να αφορά
τους εργαζόµενους, το λαό. Αυτά που αναφέρονται επανειληµ-
µένα είναι το πώς θα επιτευχθεί η κερδοφορία των επιχειρήσεων
και των επιχειρηµατικών οµίλων.

Ο κ. Σαλαγιάννης, εισηγητής του ΠΑΣΟΚ µίλησε για την κοι-
νωνική συνοχή και την ταύτισε µε τη µη ανισόµετρη ανάπτυξη.
Το ΠΑΣΟΚ δηλαδή, θα πετύχει µε αυτόν το νόµο την άρση της

ανισόµετρης ανάπτυξης. Να είµαστε, όµως και λίγο ρεαλιστές.
Μεγάλοι άνθρωποι είµαστε. Θα σας πω ότι χρόνια και χρόνια,
στο πρόσφατο παρελθόν προβάλατε σε όλους τους τόνους -και
το ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία- τους στόχους της σύγκλησης.
Σύγκληση από εδώ, να σφίξει ο λαός το ζωνάρι για να φτάσουµε
στη σύγκληση. Προηγούµενα, έσφιγγε το ζωνάρι ο λαός, οι ερ-
γαζόµενοι για να µπούµε στην ΟΝΕ. Τελικά που την είδατε τη σύ-
γκληση; Εσείς θα ανατρέψετε ένα βασικό καπιταλιστικό νόµο, το
νόµο της ανισόµετρης καπιταλιστικής ανάπτυξης; Τι έγινε µε τη
σύγκληση; Η ανισόµετρη ανάπτυξη είναι βασικός νόµος του κα-
πιταλισµού. Ανισοµετρία υπάρχει ανάµεσα στις περιοχές της
χώρας. Ανισοµετρία υπάρχει ανάµεσα στις χώρες της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης. Ανισοµετρία υπάρχει ανάµεσα σε όλες τις καπιτα-
λιστικές χώρες. Αυτό λέει η πραγµατικότητα και στη χώρα µας
και σε όλες τις ηπείρους. Ε, µη λέµε τώρα ότι θα ανακαλύψουµε
τον τροχό εν έτει 2011!

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο
κ. Μαρκόπουλος, στην τοποθέτηση του τόνισε: «Μαζί πρέπει να
προχωρήσουµε. Η ανάπτυξη δεν είναι κοµµατικό ζήτηµα». Βε-
βαίως. Για τα κόµµατα που εκφράζουν και υπηρετούν τα συµφέ-
ροντα της αστικής τάξης είναι ενιαίος στόχος και σκοπός. Είναι
µια σκληρή ταξική επιλογή. Ανέφερε ακόµη ότι την επιµήκυνση τη
ζητά το σύνολο της Βουλής. Όχι, κύριε Μαρκόπουλε, όχι κύριοι
της Νέας ∆ηµοκρατίας. Η επιµήκυνση δεν θα κάνει τίποτε άλλο,
παρά να επιµηκύνει τα βάσανα της εργατικής τάξης, των εργα-
ζόµενων, της συντριπτικά µεγάλης πλειοψηφίας του λαού.

Για πολλά χρόνια θα συνεχίζεται η επίθεση στα εργασιακά,
ασφαλιστικά, κοινωνικά δικαιώµατα. Για πολλά χρόνια η επικυ-
ριαρχία των καπιταλιστικών µηχανισµών των µονοπωλίων, των
τραπεζών των χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης, των ιµπεριαλι-
στικών οργανισµών θα συνεχίζεται ακάθεκτη.

Ζήτησε ο κ. Μαρκόπουλος νέα κίνητρα, νέες φοροαπαλλαγές
στο µεγάλο κεφάλαιο, προκειµένου, λέει, να γίνουν επενδύσεις.
Νέα κίνητρα µε ταυτόχρονη νέα κατάργηση εργασιακών, ασφα-
λιστικών και κοινωνικών δικαιωµάτων.

Μίλησε και ο κ. Πρωτόπαπας, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος του ΠΑΣΟΚ, και αναφέρθηκε στην προστασία του περιβάλ-
λοντος µε τα µέτρα που λαµβάνονται. Μα, το µόνο που δεν
γίνεται είναι η προστασία του περιβάλλοντος από την Κυβέρνηση
και του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας! Ο ορεινοί όγκοι, οι
παραλίες, οι ελεύθεροι χώροι εκχωρούνται στο µεγάλο κεφάλαιο
για αξιοποίηση. Πριν από µερικές ηµέρες που συζητούσαµε την
επερώτηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, και εκεί αναφέρθηκαν ανά-
λογα ζητήµατα.

Επαίρεται ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ γιατί
η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ µείωσε τους φορολογικούς συντελε-
στές στο 20% για τα επανεπενδυόµενα κέρδη. Γιατί, αυτά τα
κέρδη δεν συνιστούν συσσώρευση κερδών σε επιχειρηµατικούς
οµίλους;

Επίσης, η µείωση των ασφαλιστικών εισφορών δεν είναι µία
από τις αιτίες, µαζί µε την εισφοροδιαφυγή και τη «µαύρη» ερ-
γασία, που πλήττουν σκληρά και βάναυσα τα ασφαλιστικά τα-
µεία;

Ο κ. Χρυσανθακόπουλος του ΛΑΟΣ, για να στηρίξει τη σο-
σιαλδηµοκρατική αντίληψη και πολιτική του ΠΑΣΟΚ, την πολιτική
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ξεκίνησε την οµιλία του µε κάποια ευ-
φυολογήµατα αντικοµµουνιστικού χαρακτήρα, µε διαστρέβλωση
των θέσεων του ΚΚΕ και κατέληξε να δηλώσει για άλλη µια φορά
πρόθυµος να στηρίξει την κυβερνητική πολιτική και να ζητήσει
από το ΛΑΟΣ να στηριχθεί η Κυβέρνηση, γιατί µόνη της δεν τα
βγάζει πέρα.

Πριν από λίγο, ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ για άλλη µια φορά εγκω-
µίασε την ανάπτυξη στον τουρισµό κατά τη διάρκεια της δικτα-
τορίας, την εποχή δηλαδή που µάτωνε ο λαός ενάντια στη
δικτατορία, τότε δηλαδή που χτίστηκαν και τα διυλιστήρια, ανά-
µεσα στα άλλα, που κατέστρεψαν τις αρχαιότητες της Ελευσί-
νας. ∆ιαστρέβλωσε τις θέσεις του ταξικού κινήµατος, υποστη-
ρίζοντας ότι παλεύει για τη διάλυση και την καταστροφή της
χώρας. Οι εργαζόµενοι αγωνίζονται για τη ζωή τους. Χρησιµο-
ποιούν κάθε µορφής πάλη και έτσι θα συνεχίσουν γι’ αυτήν τη
ζωή που τους κλέβει η εφαρµοζόµενη πολιτική, η πολιτική των
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µονοπωλίων της Ευρωπαϊκής Ένωσης που εφαρµόζει η Κυβέρ-
νηση και στηρίζεται η πολιτική αυτή και από τη Νέα ∆ηµοκρατία
και από εσάς, από το ΛΑΟΣ.

Η κ. Αµµανατίδου, η εισηγήτρια του ΣΥΡΙΖΑ, ανάµεσα στα
άλλα, τόνισε: «Τουλάχιστον, ευελπιστούµε να βοηθήσουµε και
να παρέµβουµε στο να βελτιωθεί το παρόν σχέδιο νόµου και εκεί
επικεντρωνόµαστε προς όφελος της κοινωνίας και όχι των µε-
γάλων επενδυτών που βάζουν τους όρους της αγοράς». ∆ηλαδή,
είµαστε αντίθετοι, αλλά. Τέλος!

Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, και άλλη φορά
υποστηρίξαµε ότι δύο δρόµοι ανάπτυξης υπάρχουν. Ο ένας ακο-
λουθήθηκε από το 1974 έως σήµερα και ας µην πάµε στην εποχή
πριν τη δικτατορία. Ο άλλος είναι ο δρόµος που προτείνει το
ΚΚΕ.

Ο πρώτος δρόµος έφερε τεράστια κέρδη στο µεγάλο κεφά-
λαιο. Έφερε πλούτο σε κάποιες περιπτώσεις αµύθητο. Και αυτός
ο πλούτος προήλθε από την εκµετάλλευση της εργατικής τάξης,
των πλατιών λαϊκών στρωµάτων. Προήλθε και από τις κρατικές
επιδοτήσεις, τα λεγόµενα κίνητρα, τις φοροαπαλλαγές, τις φο-
ροελαφρύνσεις και κάθε είδους παροχή. Αυτή η «ανάπτυξη»
έφερε φτώχεια, ανεργία και µείωση της πρωτογενούς παραγω-
γής.

Ο άλλος δρόµος είναι αυτός που προτείνει το ΚΚΕ. Μια ανά-
πτυξη που ωφελεί την εργατική τάξη, τα πιο πλατιά λαϊκά στρώ-
µατα, µια ανάπτυξη που αξιοποιεί τα συγκριτικά πλεονεκτήµατα
της χώρας, που θα καλύπτει τις ανάγκες της χώρας, τη διατροφή
του λαού, που θα αξιοποιεί το πλούσιο υπέδαφος της χώρας, το
ικανότατο εργατοτεχνικό και επιστηµονικό προσωπικό και µε
έναν κεντρικό σχεδιασµό και εργατικό έλεγχο θα λειτουργεί αυτή
η ανάπτυξη προς όφελος και προς το συµφέρον της συντριπτικά
µεγάλης πλειοψηφίας του λαού.

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Κοι-

νοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι οκτώ µαθητές και µαθήτριες και τέσσε-
ρις εκπαιδευτικοί από το 2o Γυµνάσιο Μεσσήνης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Πρωτόπαπας
έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ήθελα να σχολιάσω κάτι προς τον Πρόεδρο του Λαϊκού Ορ-

θόδοξου Συναγερµού.
Νοµίζω ότι από τις προτάσεις του αναπτυξιακού νόµου κά-

ποιες είναι χρήσιµες, κάποιες λιγότερο χρήσιµες, θα αξιολογη-
θούν από τους αρµόδιους Υπουργούς. Απλώς θέλω να του πω
ότι ο τρόπος χειρισµού έχει ένα σηµείο που δεν πείθει. ∆ηλαδή,
όλες αυτές οι προτάσεις ή οι παρεµβάσεις του -πολλές από τις
οποίες είναι χρήσιµες- δεν δοµούν τη µη ψήφιση του αναπτυξια-
κού νόµου για την οποία δεσµεύτηκε ο ΛΑΟΣ. Αυτό είναι µια άλλη
συζήτηση, όµως.

Πήρα το λόγο για τα θέµατα που αφορούν τις αναφορές που
έκανε στον Πρωθυπουργό. Κατ’ αρχάς θέλω να πω στον αξιό-
τιµο Πρόεδρο του ΛΑΟΣ ότι δεν δίνει κανείς προίκα στον Πρω-
θυπουργό της χώρας. Κανείς ξένος και κανείς Ευρωπαίος δεν
του δίνει προίκα. Αυτό το οποίο όλοι ελπίζουµε -και δεν ξέρουµε
ακόµη ποιο θα είναι, δεν είναι µόνο η επιµήκυνση είναι ένα ολό-
κληρο πακέτο το οποίο συζητείται αυτήν τη στιγµή στην Ευρω-
παϊκή Ένωση- ότι θα πετύχει η Ελλάδα προς όφελος όχι µόνο
της Ελλάδας και των άλλων χωρών του νότου, αλλά και προς
όφελος των ευρωπαϊκών λαών και των ευρωπαϊκών κοινωνιών -
και ότι θα βγει µέσα από µια σύνοδο κορυφής της Ευρωπαϊκής
Ένωσης- είναι αποτέλεσµα και της ολοκληρωµένης στρατηγικής
και της αξιοπιστίας, την οποία µε κόπο και στηριγµένη στις θυ-
σίες του ελληνικού λαού αποκτήσαµε. Αλλιώς δεν θα µπορού-

σαµε να µιλάµε σε κανέναν αλλιώς δεν θα µπορούσαµε να κοι-
τάµε κανέναν. ∆εν πρόκειται, λοιπόν, περί προίκας, πρόκειται
περί κατάκτησης και δυνατότητας την οποία µε τη δουλειά µας,
µε τη δουλειά του ΠΑΣΟΚ, µε τη δουλειά της Κυβέρνησης, δηµι-
ουργήσαµε.

Και κάτι άλλο προς τον κ. Καρατζαφέρη. Έχω ξαναπεί στον
αξιότιµο Πρόεδρο του ΛΑΟΣ ότι αυτή η ιστορία δεν έχει καµµία
βάση, περί δήθεν µετάβαση του Πρωθυπουργού στον ΟΗΕ. Το
λέει και το ξαναλέει. Εκείνο που θέλω να επισηµάνω δεν είναι
µόνο ότι δεν έχει καµµία βάση, είναι το γεγονός ότι εν µέσω µιας
µεγάλης κρίσης και εν µέσω µιας µεγάλης προσπάθειας του τι γί-
νεται µε επικεφαλής τον Πρωθυπουργό και στην Ευρώπη, αλλά
και στην Ελλάδα, δεν κάνει καλό η επανάληψη, η συνεχής ανα-
φορά, σε µια τέτοια ανύπαρκτη ιστορία.

∆εν είναι απλώς και µόνο ότι δηµιουργεί την εντύπωση ότι κάτι
άλλο επιδιώκει ο Παπανδρέου, ο οποίος ηγείται µιας εθνικής
προσπάθειας αυτή τη στιγµή, µιας τεράστιας εθνικής προσπά-
θειας, αλλά δηµιουργεί ίσως και ερωτηµατικά σε ορισµένους που
µας παρακολουθούν. Επειδή, λοιπόν, όλοι πιστεύω ότι εδώ µέσα
εµπνεόµαστε και από πατριωτισµό –όλοι µας- και από την ανάγκη
να ξεπεράσει η Ελλάδα την κρίση, οτιδήποτε λέµε και οτιδήποτε
κάνουµε πρέπει να το προσέχουµε, ιδιαίτερα όταν µπορεί να δη-
µιουργήσει προβλήµατα και αµφισβητήσεις, που τη χώρα µας -
και την προσπάθεια την οποία κάνει η χώρα µας και ο λαός µας-
κάθε άλλο παρά την ωφελούν.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.

Πρωτόπαπα.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ, κ. Αστέριος Ρο-

ντούλης έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τρία λεπτά είναι αρκετά, κυρία Πρό-

εδρε, ευχαριστώ.
Ο κ. Πρωτόπαπας αποπειράθηκε και στο παρελθόν να απα-

ντήσει, σχετικά µε το ζήτηµα της πιθανολογούµενης µετάβασης
του κ. Παπανδρέου στον Οργανισµό Ηνωµένων Εθνών και πήρε
την εξής απάντηση. Τη διατυπώνω και σήµερα. Εµείς πιστεύουµε
στις ικανότητες του κ. Παπανδρέου. Εάν το κόµµα του και ο Κοι-
νοβουλευτικός του Εκπρόσωπος δεν πιστεύει στις ικανότητες
αυτές, δεν πιστεύει δηλαδή ότι ο κ. Παπανδρέου µπορεί να αντα-
ποκριθεί στα καθήκοντα του Γενικού Γραµµατέα των Ηνωµένων
Εθνών, τότε είναι ένα εσωτερικό τους πρόβληµα, ας το επιλύ-
σουν.

Κύριε Πρωτόπαπα, νοµίζω ότι για πολλοστή φορά αδικήσατε
τον Πρόεδρο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, γιατί πήρατε
µόνο ένα τµήµα της οµιλίας του. Θα σας πω το υπόλοιπο και εκεί
που είναι η ουσία.

Ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού διασύνδεσε
το ζήτηµα αυτό, της πιθανολογούµενης µετάβασης του κ. Πα-
πανδρέου στον ΟΗΕ, µε το ζήτηµα της ανακήρυξης, από την
πλευρά της χώρας µας, Αποκλειστικής Οικονοµικής Ζώνης. Ο κ.
Παπανδρέου, λοιπόν, µπορεί να κάνει ένα βήµα τώρα και να δια-
ψεύσει τους πάντες και τα πάντα. Σήµερα να προχωρήσουµε
στην ανακήρυξη αποκλειστικής οικονοµικής ζώνης. ∆εν το κάνει,
όµως, γιατί θέλει να αποφύγει πιθανές διπλωµατικές περιπλοκές.
Το ερώτηµα του Προέδρου του ΛΑΟΣ είναι: Γιατί άραγε; Ο κάθε
εχέφρων µπορεί να βγάλει τα συµπεράσµατά του.

Όσον αφορά τώρα το ζήτηµα της προίκας, γίνεται αυτήν τη
στιγµή, κύριε Πρωτόπαπα, ένας αγώνας σε επίπεδο Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Η ελληνική Κυβέρνηση κάνει έναν αγώνα. Η Ελλάδα
κάνει έναν αγώνα. Ζητάµε και µείωση των επιτοκίων και επιµή-
κυνση αποπληρωµής των χρεών και ευρωοµόλογο. Εµείς συ-
µπαρατασσόµεθα. ∆εν είναι κακό αυτό το πράγµα. Άρα, δεν
κατάλαβα τι πράγµα στηλιτεύετε.

Εσείς, όµως, από την πλευρά σας πρέπει να απαντήσετε στο
υπόλοιπο πάλι της ρήσεως του Προέδρου του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού. Σας είπε ότι χρωστάµε, εκτός από τα 110 δι-
σεκατοµµύρια της τρόικας και άλλα 230 δισεκατοµµύρια παλαιού
δηµοσίου χρέους. Τι θα γίνει γι’ αυτό το χρέος; Θα υπάρξει επι-
µήκυνση και αυτού του χρέους, όπως προσφάτως είπε ότι πρέ-
πει να γίνει ο κ. Πάγκαλος ή όχι; Γι’ αυτό το κοµβικής σηµασίας
ζήτηµα, ποιήσατε την νήσσα, κύριε Πρωτόπαπα.
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ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Έχει απαντήσει, ο Κοινοβουλευτι-
κός Εκπρόσωπος, κύριε Ροντούλη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Θα απαντήσετε µε την κοινοβου-
λευτική διαδικασία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνοντας, κυρία Πρόεδρε, µε την ανοχή σας, θα ήθελα να
πω κάτι στον αξιότιµο Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΚΚΕ.

∆ιατυπώσαµε προσφάτως την πρόταση, ως Λαϊκός Ορθόδο-
ξος Συναγερµός, κυρία Πρόεδρε, το λεγόµενο κτηνοτροφικό δά-
νειο, το άτοκο, που είχε δοθεί το 2007, επί κ. Κοντού, να χαριστεί.
Το διατυπώσαµε δηµοσίως. Πήραµε την εξής απάντηση από τους
συνδικαλιστές των κτηνοτρόφων. «Μα και εµείς, κύριοι του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού, θέτουµε το ζήτηµα αυτό στην Κυ-
βέρνηση και ξέρετε τι απάντηση µας δίνει; Ότι αυτά τα πράγµατα
τα έκανε η χούντα. Το χάρισµα των χρεών έγινε από τη χούντα».

Μας ενδιαφέρει, λοιπόν, εάν κάτι σωστό, κύριε Κοινοβουλευ-
τικέ Εκπρόσωπε του ΚΚΕ, έγινε από τη χούντα ή από οποιονδή-
ποτε άλλον, ή αν το συγκεκριµένο µέτρο που πάρθηκε είναι επ’
ωφελεία του λαού, είναι επ’ ωφελεία των λαϊκών συµφερόντων,
για τα οποία και εσείς κόπτεστε; Και βεβαίως ο Πρόεδρος του
Λαϊκού Ορθοδόξου Συναγερµού είπε ότι τότε πάρθηκαν και κά-
ποια σωστά µέτρα, σε σχέση µε την ανάπτυξη του τουρισµού. Τι
σας ενόχλησε δηλαδή;

Εδώ βλέπουµε, λοιπόν, ότι κάποιοι άνθρωποι, κυρία Πρόεδρε
-και τελειώνω και σας ευχαριστώ για την ανοχή σας- κάποιοι οµι-
λητές µέσα στο Κοινοβούλιο βάζουν µπροστά τους µικρόψυχες,
µικροκοµµατικές ιδεοληψίες και όχι τα γνήσια λαϊκά συµφέρο-
ντα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Ρο-

ντούλη.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Παρακαλώ το λόγο, κυρία Πρό-

εδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ορίστε, κύριε Κακλα-

µάνη, έχετε το λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Να µου επιτρέψετε µία παρα-

τήρηση την οποία οφείλω να κάνω, καθώς διαπιστώνω σ’ αυτήν
την Αίθουσα, ιδιαίτερα τους τελευταίους µήνες, να µην προκύ-
πτει ένα κλίµα που θα µεταφέρει στο λαό το µήνυµα ότι όλοι συ-
ναισθανόµαστε την κρισιµότητα της οικονοµικής κατάστασης της
χώρας και όχι µόνο.

Έχω πει και άλλη φορά ότι η χώρα αντιµετωπίζει οικονοµικό
πόλεµο. Εάν δεν κερδίσει αυτήν τη µάχη της οικονοµίας η χώρα,
εάν η χώρα ερειπωθεί και το εξωτερικό της µέτωπο δεν θα µπο-
ρεί να το υπερασπιστεί, το εξωτερικό µέτωπο για το οποίο κό-
πτονται επίσης.

Η χώρα αντιµετωπίζει προβλήµατα, όχι µόνο εσωτερικά. Το ξέ-
ρουµε πάρα πολύ καλά.

∆εν αντιλαµβάνοµαι, λοιπόν, πώς σε αυτήν την υπεύθυνη Αί-
θουσα, στην οποία καθένας πρέπει να οµιλεί µετά λόγου γνώ-
σεως, είναι δυνατόν να κατασκευάζουµε εν τέλει πράγµατα, διότι
εγώ από ορισµένη πλευρά ακούω σαν πιθανολογούµενα γεγο-
νότα, κοινές σπερµολογίες. ∆εν καταλαβαίνω τι σκοπό εξυπηρε-
τεί αυτή η κυκλοφορία διαφόρων φηµών σε ό,τι αφορά την
πρώτιστη ευθύνη που έχει η σηµερινή Πλειοψηφία και ο επικε-
φαλής της, ο Πρωθυπουργός. Εγώ πιστεύω ότι σε κάθε περί-
πτωση δεν θα πρέπει να γίνεται αυτό, διότι έτσι αναπαράγονται
και έτσι πολλά από τα φηµολογούµενα και πιθανολογούµενα
αξιοποιούνται στη συνέχεια και εσωτερικώς, αλλά κυρίως στο
εξωτερικό της χώρας εις βάρος της.

Ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος έχει επανειληµµένως απαντήσει
σε αυτά. Νοµίζω µάλιστα ότι ίσως κακώς έχει απαντήσει, γιατί
κατά κάποιο τρόπο διευκολύνει όσους κυκλοφορούν φήµες οι
οποίοι µε τον τρόπο αυτό ειλικρινά δεν αντιλαµβάνοµαι τι εξυ-
πηρετούν.

Αυτή η Κυβέρνηση έχει µία και µόνη εντολή. Είναι δεσµευµένη,
το αποδεικνύει πρώτος ο Πρωθυπουργός της χώρας. Άλλοι δρα-
πέτευσαν από τις ευθύνες τους και το ξέρουµε πολύ καλά αυτό
και το πληρώνει σήµερα η χώρα.

Ας συνειδητοποιήσουµε ότι οφείλουµε όλοι -πέρα από τις µα-

κροπρόθεσµες απόψεις και στοχεύσεις που µπορεί να έχουµε- να
τοποθετούµαστε την κρίσιµη αυτή ώρα µε υπευθυνότητα και σο-
βαρότητα, έχοντας υπ’ όψιν ότι αυτά που λέγονται εδώ ανεβά-
ζουν ή κατεβάζουν και την ψυχολογική κατάσταση του ελληνικού
λαού, αλλά –να πω κάτι πιο πεζό- ανεβάζουν ή κατεβάζουν και
τα spreads των ελληνικών οµολόγων. Έλεος, επιτέλους!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον πρώην
Πρόεδρο της Βουλής, τον κ. Απόστολο Κακλαµάνη.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να έχω το λόγο για
να δώσω µια απάντηση;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ, έχετε το λόγο
για τρία λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): ∆εν νοµίζω ότι χρειάζεται η επίκληση του
ελέους, για να µπορούµε σε αυτήν την Αίθουσα ελευθέρως να
αναπτύσσουµε σκέψεις, ιδέες και προοπτικές. Νοµίζω, επίσης,
ότι δεν είναι υποτιµητικό για τον Πρωθυπουργό και µόνο το ότι
γίνεται συζήτηση στα διεθνή fora και θεωρείται από τα φαβορί.
Για εµένα, µακάρι να γίνει. Όπως είπα, µακάρι για το ∆ιαµα-
ντούρο, ο οποίος ήταν αριστερός και ήρθε και µου ζήτησε, όταν
ήµουν Ευρωβουλευτής, να τον βοηθήσω και τον βοήθησα µα-
ζεύοντας υπογραφές.

Τιµή και δόξα για την Ελλάδα να βρίσκεται σε πρωταγωνιστικό
ρόλο στα διεθνή fora. Αυτό θέλουµε. Είµαστε που είµαστε ανυ-
πόληπτοι στο εξωτερικό, εάν χάσουµε και αυτές τις προσβάσεις
στα διεθνή fora, χάνουµε κατά κράτος. Άρα, λοιπόν, εγώ είµαι
από εκείνους που το εύχοµαι να γίνει. ∆εν είναι απαξιωτικό.

∆εύτερον. Εάν ο αξιότιµος πρώην Πρόεδρος της Βουλής θε-
ωρεί ότι είναι απόδραση το να φύγει από το πόστο του Πρωθυ-
πουργού και να γίνει Γραµµατέας του ΟΗΕ, εγώ διαφωνώ τα
µέγιστα. Είναι µεγάλη υπόθεση µια χώρα να έχει τον δικό της
Γραµµατέα. ∆εν καταλαβαίνω για ποιο λόγο υπάρχει αυτή η πρε-
µούρα στο ΠΑΣΟΚ να διαψεύδεται ξανά και ξανά κάτι το οποίο
συζητείται σε όλα –επαναλαµβάνω- τα διεθνή fora, σε όλους τους
περιβάλλοντες χώρους εκείνων που θα πάρουν απόφαση. Ήδη
τα µέλη του Συµβουλίου Ασφαλείας, οι κυβερνήσεις κάνουν συ-
ζητήσεις, ανταλλάζουν απόψεις για το θέµα αυτό. Θα ντρεπό-
µαστε να το συζητήσουµε;

Εάν αυτό, όµως, δηµιουργεί φοβίες και αναστολές, ότι µπορεί
να συνδεθεί µε την τρέχουσα πολιτική, η οποία µπορεί να µείνει
στην «κατάψυξη» για λίγο χρονικό διάστηµα, µέχρις ότου τον Ιού-
νιο αποφασίσουν εκείνοι για το τι θα γίνει, αυτό αντιλαµβάνοµαι
ότι είναι πρόβληµα και γι’ αυτό µιλάµε, ότι η ΑΟΖ σήµερα υπό-
κειται στη δουλεία του ενδεχοµένου. Ξεκάθαρα πράγµατα. Εάν
πάλι πιστεύει η Κυβέρνηση ότι θίγεται από τη διάδοση αυτών των
ιδεών που ακούγονται σε όλα τα διεθνή fora –επαναλαµβάνω- και
στα µεγάλα δίκτυα, ας βγει επισήµως και ας κάνει την εξής δή-
λωση σήµερα ο κ. Πεταλωτής -απλά είναι τα πράγµατα- και ας πει
ότι ο Πρωθυπουργός δεν ενδιαφέρθηκε, δεν ενδιαφέρεται, δεν
βολιδοσκοπήθηκε γι’ αυτήν τη θέση και να τελειώσει εκεί η συ-
ζήτηση. ∆εν γίνεται, όµως, γιατί όλοι γνωρίζουν ότι υπάρχει κα-
πνός.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Μπορώ να έχω τον λόγο;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ, κύριε Κακλα-

µάνη.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ζητώ συγγνώµη, αλλά ο αξιό-

τιµος κύριος Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού επι-
καλείται πράγµατα, τα οποία, όπως ο ίδιος άλλωστε είπε, τα
πιθανολογεί. Νοµίζω και επιµένω ότι οτιδήποτε καταθέτουµε σ’
αυτήν την Αίθουσα πρέπει να προκύπτει από κάποια συγκεκρι-
µένα δεδοµένα. Εάν ο κ. Καρατζαφέρης γνωρίζει –και έχει τη δυ-
νατότητα προφανώς να γνωρίζει περισσότερα από ό,τι γνωρίζω
ενδεχοµένως εγώ, επειδή εγώ δεν γνωρίζω ότι στο Συµβούλιο
Ασφαλείας του ΟΗΕ γίνονται αυτές οι συζητήσεις- καλό θα ήταν
ο κ. Καρατζαφέρης αντί να πιθανολογεί, να αναφέρεται σε κάτι
συγκεκριµένο.

Όπως, επίσης, δεν αντιλαµβάνοµαι -και αυτό δεν αποτελεί ιδία
µοµφή για τις θέσεις του και τη δυνατότητα που έχει να λέει και
πρέπει να λέει την άποψή του- την αναφορά του πέραν των 110
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δισεκατοµµύρια ευρώ, για τα οποία πράγµατι συζητείται η επι-
µήκυνση, σε άλλα χρέη παλαιότερα, δεδοµένου ότι µέσα στο
2011 θέλουµε να βγούµε στις αγορές. Αυτοί στους οποίους θα
απευθυνθούµε, δεν πρέπει να πιστέψουν ότι τα οµόλογά τους θα
υπόκεινται στον κίνδυνο µιας περαιτέρω επιµήκυνσης, γι’ αυτό
δεν καταλαβαίνω πραγµατικά σε τι βοηθάει αυτή η συζήτηση.

Εγώ θα παρακαλέσω και πάλι, κυρία Πρόεδρε και προσωπι-
κώς τον κ. Καρατζαφέρη να µην αναφέρεται σε πράγµατα τα
οποία αντιλαµβάνεται και ο ίδιος ότι δεν ωφελούν, δεν χρησι-
µεύουν στο εθνικό Κοινοβούλιο. Μπορεί σε κάποιο καφενείο, σε
κάποιες παραπολιτικές στήλες να γράφεται, να λέγεται οτιδή-
ποτε, αλλά εδώ πρέπει να σταθµίζουµε τι ωφελεί και τι βλάπτει.

Εάν νοµίζει ότι ωφελεί το να λέει εκείνος -διότι δεν άκουσα από
καµµία άλλη πλευρά, ούτε εντός ούτε εκτός της χώρας βλέπω
να αναφέρεται κάτι τέτοιο- και εδώ και προς τα έξω -στο βαθµό
που η άποψή του µπορεί να µεταφέρεται- ότι ο Πρωθυπουργός
της χώρας είναι ενδεχοµένως µε το ένα πόδι εδώ και µε το άλλο
πόδι κάπου αλλού, ας το λέει.

Όπως, επίσης, αν θεωρεί ότι πέραν αυτού που συζητείται, της
επιµήκυνσης εξοφλήσεως του χρέους των 110 δισεκατοµµύρια
ευρώ, ωφελεί οποιαδήποτε συζήτηση για το συνολικό χρέος, ας
το λέει. ∆εν µπορεί κανείς να του το απαγορεύσει.

Εγώ απλώς τον παρακαλώ, όπως παρακαλώ και όλους τους
συναδέλφους, να έχουµε συνείδηση σε ποια κατάσταση βρίσκε-
ται η χώρα σήµερα. ∆εν ωφελεί τίποτα άλλο το οποίο µπορεί είτε
τον ελληνικό λαό είτε τους ξένους που παρακολουθούν -και πολ-
λές φορές µεγιστοποιούν και τη σηµασία αυτών που λέγονται
εδώ- ενδεχοµένως να τους επηρεάζει αρνητικά για τον κύριο
στόχο που έχουµε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Μπορώ να έχω το λόγο;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Κα-
κλαµάνη.

Ο κ. Καρατζαφέρης έχει ζητήσει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Θα ήθελα να απαντήσω σε κάτι που είπε ο
κ. πρώην Πρόεδρος της Βουλής.

Κύριε πρώην Πρόεδρε της Βουλής, µε εγκαλέσατε γιατί ζή-
τησα η επιµήκυνση να αφορά όλο το χρέος. Ο Αντιπρόεδρος της
Κυβερνήσεως, κ. Πάγκαλος, το είπε ευθέως χθες, ότι ο µόνος
τρόπος για να σωθεί η πατρίδα είναι η επιµήκυνση του όλου χρέ-
ους. Εγκαλείτε ένα άλλο κόµµα της Αντιπολιτεύσεως το οποίο
έχει την άποψη αυτή και δεν εγκαλείτε τον Αντιπρόεδρο της Κυ-
βερνήσεως;

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: ∆εν είπε ακριβώς αυτό ο κ. Πά-
γκαλος.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Είστε Βουλευτής και µόνο Βουλευτής. Ο
άλλος είναι ο Αντιπρόεδρος, είναι ο µετά τον Πρωθυπουργό.
Εκείνος λέει ότι ο µόνος τρόπος για να µπορέσουµε να ξεφύ-
γουµε είναι η επιµήκυνση όλου του χρέους.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: ∆εν είπε ακριβώς αυτό κύριε
Πρόεδρε, ο κ. Πάγκαλος.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Επειδή κύριε πρώην Πρόεδρε της Βουλής,
δεν το πιστεύετε το µεσηµέρι θα το παίξω από το κανάλι να το
δείτε, να το εµπεδώσετε καλά.

Εποµένως ή δεν ξέρετε τι συµβαίνει στο εσωτερικό του
ΠΑΣΟΚ ή τα λέτε σε εµένα όπως τα λέτε στη νύφη να τα ακού-
σει η πεθερά. Επειδή, λοιπόν, σας φοβίζει η πεθερά καθόσον
είναι ολίγον σωµατώδης και άγρια, τα λέτε σε εµένα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
Εποµένως, συνεννοηθείτε µέσα στο ΠΑΣΟΚ πριν έρθετε εδώ

γιατί νοµίζω ότι δυστυχώς µε τέτοιες θέσεις µάλλον λοιδορία
προκαλείτε στην Αίθουσα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ο κ. Πάγκαλος απήντησε σε

ερώτηση δηµοσιογράφου…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεχίζουµε µε τον κατά-

λογο των αγορητών. Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµο-
κρατίας Νοµού Βοιωτίας κ. Μιχαήλ Γιαννάκης.

Κύριε Βουλευτά, έχετε επτά λεπτά.
ΜΙΧΑΗΛ ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για πάνω από µια ώρα σ’ αυτήν

την Αίθουσα γίνεται µια διαµάχη µικροκοµµατική που περισσό-
τερο παραπολιτικά στοιχεία έχει, παρά πολιτικά. Και βέβαια δεν
έχει καµµία συνάφεια µε το θέµα που συζητάµε, µε τον αναπτυ-
ξιακό νόµο.

Γι’ αυτό, κυρία Πρόεδρε, θα έπρεπε να είχατε πάρει πρωτο-
βουλία γιατί δεν µπορούν οι συνάδελφοι να περιµένουν πάνω
από µια ώρα…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Με συγχωρείτε, κύριε
Γιαννάκη, αλλά αν κάνετε παρατήρηση στο Προεδρείο να ξέρετε
ότι οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι και οι Πρόεδροι των Κοινο-
βουλευτικών Οµάδων έχουν το δικαίωµα να παρεµβαίνουν βάσει
του Κανονισµού.

ΜΙΧΑΗΛ ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Το αντιλαµβάνοµαι, αλλά εδώ ήρθαµε
να εκφραστούµε πάνω σε ένα συγκεκριµένο νοµοσχέδιο. Το να
κάνουµε διαξιφισµούς µεταξύ µας για καθαρά προσωπικά στοι-
χεία για να παίξουν ενδεχοµένως κάποιες ατάκες µας στα δελτία
ειδήσεων, δεν νοµίζω ότι εξυπηρετεί τη συζήτηση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλοι σχεδόν οι οµιλητές εξέ-
φρασαν την αγωνία τους για την ανάπτυξη του τόπου, για την
αναπτυξιακή πορεία, µια πορεία που εδώ και ένα χρόνο απου-
σιάζει.

Κι επειδή ο Πρωθυπουργός επανειληµµένως τονίζει ότι βρι-
σκόµαστε σε πόλεµο, στην πιο κρίσιµη στιγµή, είναι λογικό όταν
πολεµάς, όταν βρίσκεσαι στην πρώτη γραµµή να χρησιµοποιείς
όλα σου τα όπλα. Ένα από τα πιο δυνατά όπλα της πολιτείας,
της Κυβέρνησης είναι ο αναπτυξιακός νόµος.

Αντί, λοιπόν, από την πρώτη στιγµή να είχαµε έτοιµο αυτό το
δυνατό αναπτυξιακό εργαλείο, ερχόµαστε µετά από δεκαέξι
µήνες να συζητήσουµε τον αναπτυξιακό νόµο. Κι όχι µόνο αυτό.
Φαίνεται και η προχειρότητα. Εµείς έχουµε όλη την καλή διάθεση
να στηρίξουµε και ψηφίζουµε επί της αρχής το συγκεκριµένο νο-
µοσχέδιο, αλλά είναι αυτό το νοµοσχέδιο που θα δώσει την ανα-
πτυξιακή προοπτική που χρειάζεται η πατρίδα µας;

Αναφέρθηκε πολύ σωστά, ότι χρειάζονται για να λειτουργήσει
στην πράξη, να γίνει αποτελεσµατικός ο συγκεκριµένος νόµος,
πάνω από τριάντα υπουργικές αποφάσεις και τρία προεδρικά
διατάγµατα. Αυτό τι δείχνει; ∆εν δείχνει αν µη τι άλλο προχειρό-
τητα; Πόσο χρόνο θα πάρουν να συνταχθούν αυτές οι υπουργι-
κές αποφάσεις και πώς θα τις ενσωµατώσει η γραφειοκρατία,
ώστε να λειτουργήσει αυτός ο αναπτυξιακός νόµος;

Επίσης, κύριοι Υπουργοί, υπάρχουν δυο σηµαντικά κατά την
άποψή µου εµπόδια που έχετε να αντιµετωπίσετε. Ένα είναι ο
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ». Ξέρετε πολύ καλά ότι θα χρειαστεί η περιφέ-
ρεια, τα καινούρια περιφερειακά και δηµοτικά συµβούλια να πά-
ρουν πρωτοβουλίες και να ενισχύσουν αυτή την προσπάθεια
µέσω του αναπτυξιακού νόµου.

Αυτή τη στιγµή τα περιφερειακά συµβούλια αδυνατούν να λει-
τουργήσουν και πολύ φοβάµαι ότι θα περάσει ένα κρίσιµο τε-
τράµηνο, εξάµηνο µέχρι όλη αυτή η δοµή να µπει και να
ενισχύσει τις προσπάθειές σας, ώστε ο παρών αναπτυξιακός
νόµος να γίνει πραγµατικά αποτελεσµατικός.

Πρέπει λοιπόν να συντονιστείτε, να πιέσετε, να διευκολύνετε,
να συµβουλεύσετε, να βγουν γρήγορα οι υπουργικές αποφάσεις
που είναι απαραίτητες, ώστε και οι περιφέρειες -που πολλά ανα-
πτυξιακά προγράµµατα θα περάσουν µέσα από αυτές- να τρέ-
ξουν να συµβάλλουν. ∆εν έχουµε καιρό για χάσιµο.

Επίσης οι τράπεζες είναι ένα µεγάλο πρόβληµα στη σηµερινή
συγκυρία. Θα πρέπει να πιεστούν και να πειστούν να ενισχύσουν
όλα αυτά τα προγράµµατα. Αν οι τράπεζες δεν γίνουν συµµέτο-
χοι σ’ αυτή µας την προσπάθεια, το αποτέλεσµα θα είναι κατώ-
τερο των προσδοκιών όλων µας. Έχετε τονίσει κι έχουµε τονίσει
όλες οι πτέρυγες της Βουλής το ρόλο που µπορεί να παίξουν οι
τράπεζες σ’ αυτήν την πορεία.

Επίσης σε ό,τι αφορά την περιφέρειά µου τη Βοιωτία, η Βοιω-
τία εµφανίζεται -κατά την άποψή µου τελείως λαθεµένα- ως η πε-
ριφέρεια που έχει το µεγαλύτερο κατά κεφαλήν εισόδηµα. Η
εικόνα είναι πέρα για πέρα στρεβλή. Υπάρχει µια µεγάλη συγκέ-
ντρωση βιοµηχανικής δραστηριότητας στα όρια Αττικής-Βοιω-
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τίας µε όσα προβλήµατα έχει δηµιουργήσει στο περιβάλλον και
όχι µόνο. Τα εισοδήµατα που παράγονται, δηλαδή οι επιχειρη-
µατίες, οι µέτοχοι, τα στελέχη των επιχειρήσεων στα βόρεια προ-
άστια µένουν δεν µένουν στη Βοιωτία.

Είναι πέρα για πέρα στρεβλή η εικόνα. Και υπάρχουν υποµνή-
µατα από τους εµπορικούς συλλόγους, από το επιµελητήριό µας,
από την Τοπική Αυτοδιοίκηση που σας καλούν να δείτε ξανά το
ποσοστό ενίσχυσης. Η εικόνα είναι πέρα για πέρα στρεβλή. Άλ-
λωστε, ένα από τα µεγαλύτερα ποσοστά ανεργίας εµφανίζει
αυτή τη στιγµή ο νοµός µας.

Ένα άλλο παράδειγµα ενδεικτικό του πώς αντιµετωπίζει στρε-
βλά κατά την άποψή µου, τα ποσοστά ενίσχυσης ο παρών νόµος
είναι ο Παρνασσός. Ο Παρνασσός είναι µια περιοχή µε έντονη
αναπτυξιακή διάσταση. Εδώ έχουµε τρείς εικόνες στον Παρ-
νασσό που όπως ξέρετε ανήκει στη Φωκίδα, στη Φθιώτιδα και
στη Βοιωτία. Στη Φωκίδα ενισχύουµε µια µικρή τουριστική επι-
χείρηση µε 40%, στη Βοιωτία µε 25%.

Πού θα πάει ο επιχειρηµατίας να επενδύσει; Σε πενήντα µέτρα
απόσταση θα συσσωρευτεί, θα υπάρξει ένα έντονο ενδιαφέρον
και στο υπόλοιπο κοµµάτι που βρίσκεται στη Βοιωτία δεν θα
υπάρχει κανένα ενδιαφέρον. Θα πρέπει τέτοιες περιπτώσεις να
τις αντιµετωπίσετε ενιαία. ∆εν µπορεί ο Παρνασσός να χωρίζεται
στα τρία µε 40%, 25%, 35% ποσοστό ενίσχυσης.

Επίσης γιατί αλήθεια στη Μύκονο ή στην Πάρο να ενισχύουµε
τουριστικές δραστηριότητες µε 30%, µε 40% και στην Αράχωβα
µε 25%; Επειδή η Αράχωβα έχει την τύχη ή την ατυχία να βρί-
σκεται στη Βοιωτία;

Είναι δηλαδή κάποιες περιπτώσεις που θα πρέπει να τις αντι-
µετωπίσετε µε προσοχή. Υπάρχει ο χρόνος, µπορείτε να το τρο-
ποποιήσετε. ∆εν µπορεί να υπάρχει αυτή η στρεβλή εικόνα που
αποτυπώνεται στο νοµοσχέδιο για την περιοχή µου. Είναι µια πε-
ριοχή µε ιδιαίτερα προβλήµατα και δυστυχώς υπάρχει αποβιο-
µηχάνιση το τελευταίο διάστηµα. Πρέπει σε αυτές τις περιπτώ-
σεις µε ιδιαίτερη προσοχή να δείτε πώς µπορείτε να διορθώσετε
αυτές τις κραυγαλέες αντιθέσεις που υπάρχουν στο νοµοσχέδιο.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Γιαν-
νάκη.

Το λόγο έχει η Βουλευτής του Νοµού Ρεθύµνης της Νέας ∆η-
µοκρατίας, κ. Όλγα Κεφαλογιάννη.

ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα πάρα πολύ σήµερα

όπως και οι περισσότεροι συνάδελφοι όπως φαντάζοµαι, για ένα
τέτοιο νοµοσχέδιο που αφορά τις επενδύσεις, την επιχειρηµατι-
κότητα, την περιφερειακή συνοχή και πάνω από όλα την οικονο-
µική ανάπτυξη της χώρας, να µπορούσα να πω περισσότερα
θετικά παρά αρνητικά.

∆υστυχώς, το σχέδιο νόµου που κατέθεσε η Κυβέρνηση δεν
µας δίνει αυτή την ευκαιρία. ∆εν δίνει την ευκαιρία στην ελληνική
οικονοµία να αποκτήσει την ώθηση που χρειάζεται για να ανα-
κάµψει. Μάταια περιµέναµε τόσους µήνες ένα σχέδιο νόµου που
αρχικά κατατέθηκε από την κ. Κατσέλη, αργότερα αποσύρθηκε
και επανέρχεται τώρα µε ελάχιστες ουσιαστικές διαφορές από το
αρχικό. Αυτός είναι πλήρης και απόλυτος ανορθολογισµός.

Και σ’ αυτό τον τοµέα ακολουθήσατε την πάγια τακτική σας,
καθυστέρηση, ατολµία, ανυπαρξία σχεδίου. Και σ’ αυτό τον
τοµέα κάνατε µπρος πίσω ανέτοιµοι να πάρετε το ρίσκο µιας γεν-
ναίας νοµοθετικής πρωτοβουλίας για την ανάπτυξη, τη στιγµή
που η χώρα έχει ανάγκη µια τέτοια πρωτοβουλία περισσότερο
από ποτέ.

Είστε ήδη δεκαπέντε µήνες Κυβέρνηση και δεν έχετε κάνει τί-
ποτα απολύτως για την προώθηση των επενδύσεων και την οι-
κονοµική ανάπτυξη. Το µόνο που κάνατε ήταν να καταργήσετε
τον ν. 3299/2004, ένα νόµο που κατά γενική οµολογία είναι πε-
τυχηµένος επενδυτικός νόµος και το µόνο ελάττωµά του για
εσάς, ήταν πως τον θέσπισε η Νέα ∆ηµοκρατία.

Έτσι αποφασίζετε, αυτά είναι τα κριτήριά σας. Ακόµα και τώρα
εν µέσω της σφοδρότερης µεταπολεµικής κρίσης που πλήττει τη
χώρα µας, εν µέσω βαθιάς ύφεσης που άγγιξε το 5% καθυστε-
ρήσατε δραµατικά και συνεχίζετε µε τους ίδιους ρυθµούς. ∆εν

αντιλαµβάνεστε πόσο επείγον είναι να επισπεύσετε τις πολιτικές
σας πρωτοβουλίες. ∆εν αντιλαµβάνεστε ότι η αγορά ασφυκτιά
και δεν λαµβάνετε το σήµα κινδύνου που εκπέµπει ο επιχειρη-
µατικός κόσµος.

Είναι σχεδόν βέβαιο ότι και το 2011 θα είναι µια ακόµα χαµένη
χρονιά, µια χρονιά περιορισµένης αναπτυξιακής προοπτικής,
γιατί είναι σχεδόν βέβαιο ότι είναι πολύ δύσκολο –είναι σχεδόν
αδύνατο- να προωθηθούν νέες επενδύσεις µέσα στο 2011.

Για να λειτουργήσει ο νέος νόµος, θα πρέπει να εκδοθούν πε-
ρίπου είκοσι πέντε υπουργικές αποφάσεις, επτά κοινές υπουρ-
γικές αποφάσεις και τρία προεδρικά διατάγµατα. Πιο συγκε-
κριµένα, οι όροι και οι προϋποθέσεις για τον υπολογισµό της
συµµετοχής του επενδυτή, η διαδικασία υποβολής εξέτασης και
έγκρισης των επενδυτικών σχεδίων, ο τρόπος καταβολής της επι-
χορήγησης κεφαλαίου, καθώς και ο τρόπος της επιδότησης της
χρηµατοδοτικής µίσθωσης παραπέµπονται σε προεδρικά δια-
τάγµατα.

Αυτό που κάνετε πρακτικά είναι να καταδικάζετε τη χώρα σε
επενδυτική ακινησία. Χτίζετε ένα γραφειοκρατικό δαίδαλο, χωρίς
αρχή, µέση και τέλος. Βάζετε εµπόδια αντί να ανοίγετε δρόµους.

Στη συνέχεια, θα µου επιτρέψετε να µιλήσω συγκεκριµένα για
τον τουριστικό τοµέα που περίµενε µε µεγάλη προσµονή το προς
συζήτηση σχέδιο νόµου.

Θα ήθελα, λοιπόν, να ξεκινήσω από την κοινή διαπίστωση ότι
ο τουρισµός είναι για την ελληνική οικονοµία ο πλέον αναπτυ-
ξιακός και δυναµικός κλάδος της. ∆υστυχώς, αυτή τη θέση δεν
φαίνεται να τη λαµβάνετε υπ’ όψιν µε το προς συζήτηση σχέδιο
νόµου. Το αντίθετο µάλιστα. Θα έλεγα ότι ο τουρισµός αντιµε-
τωπίζεται µε µια ισοπεδωτική λογική, χωρίς να αντιλαµβάνεται ο
νοµοθέτης την ανάγκη ιδιαίτερου σχεδιασµού.

Από τα πολλά σηµεία που χρήζουν κριτικής είναι ότι κατ’ αρχάς
βλέπετε και πάλι τον τουρισµό ως ξενοδοχειακή υποδοµή και
µόνο και δεν έχετε κάνει απολύτως κανένα στρατηγικό σχεδια-
σµό.

Θα ήθελα, λοιπόν, να σταθώ σε πέντε βασικά σηµεία.
Πρώτο σηµείο. Το σχέδιο νόµου αναφέρεται µόνο στο 15% των

ξενοδοχείων της χώρας, δηλαδή στα καταλύµατα των τεσσάρων
και πέντε αστέρων. Τα υπόλοιπα ξενοδοχεία που αφορούν το
85% του συνόλου ουσιαστικά αποκλείονται από το νόµο. Και
αυτό, γιατί οι προϋποθέσεις αναβάθµισής τους είναι εξαιρετικά
δύσκολες για πολλούς λόγους, αλλά κυρίως για λόγους οικονο-
µικής αποτελεσµατικότητας και απόδοσης της επένδυσης.

Εύλογα, λοιπόν, δηµιουργούνται πολλά ερωτηµατικά. Με ποια
λογική, βάσει ποιου σχεδιασµού και βάσει ποιου στρατηγικού
σχεδίου επιλέγεται αυτή η κατεύθυνση; Ενισχύουµε αποκλειστικά
ξενοδοχεία υψηλών κατηγοριών; ∆ηµιουργούµε, δηλαδή, ξενο-
δοχειακό προϊόν δύο ταχυτήτων, αυξάνοντας την απόσταση µε-
ταξύ τους;

∆εύτερο σηµείο. Μας προβληµατίζει ιδιαίτερα η αντιµετώπιση
όλων των επιχειρήσεων ως οµοειδών, ανεξαρτήτως τού τι είναι
και τι κάνουν. Είναι µαθηµατικά βέβαιο ότι η παραπάνω λογική
µπορεί να οδηγήσει σε πολλές και ουσιαστικές αστοχίες κυρίως
γύρω από τις ξενοδοχειακές επιχειρήσεις.

Τρίτο σηµείο. Εξαιρετικά δυσµενής θα είναι και η ανισορροπία
που δηµιουργείται στην κατανοµή του ξενοδοχειακού δυναµικού
της χώρας. Επανειληµµένα -και ορθώς- οι φορείς του τοµέα του
τουρισµού επισηµαίνουν ότι η λειτουργία της αγοράς οδηγεί
στην υπερσυγκέντρωση ξενοδοχειακών µονάδων σε λίγες πε-
ριοχές, όπως είναι η Κρήτη και τα ∆ωδεκάνησα. Θα ήταν σκό-
πιµο και θεµιτό το σχέδιο νόµου να λάµβανε µέριµνα και για την
ενίσχυση περιοχών που υστερούν τουριστικά.

Το τέταρτο σηµείο που είναι και χαρακτηριστικό µιας σειράς
παράδοξων ρυθµίσεως χωρίς νόηµα είναι η εξαετής ισχύς της
φορολογικής απαλλαγής κερδών, δεν γνωρίζω αν τελικά θα το
αλλάξετε αυτό το σηµείο, πάντως, η εξαετής ισχύς είναι µάλλον
άνευ ουσιαστικής σηµασίας για τις ξενοδοχειακές επιχειρήσεις
και αυτό γιατί τα κέρδη των ξενοδοχείων εµφανίζονται τις πε-
ρισσότερες φορές µετά το πέρας της πενταετίας.

Πέµπτο σηµείο. Κάτι γενικότερο, αλλά πάρα πολύ σηµαντικό
είναι το ζήτηµα της γραφειοκρατίας. Το σύνολο των διαδικασιών
των επενδυτικών σχεδίων παραπέµπονται σε προεδρικά διατάγ-
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µατα. Οι προβλεπόµενες διαδικασίες σύστασης των οργάνων
ελέγχου ή των γραφείων εξυπηρέτησης επενδυτών είναι εξαιρε-
τικά χρονοβόρες και απόλυτα γραφειοκρατικές.

Επιπροσθέτως, απαιτείται και νέα υπουργική απόφαση για τον
καθορισµό της διαδικασίας ελέγχου ενός επενδυτικού σχεδίου
κατά τη διάρκεια της υλοποίησής του.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το 2011 θα είναι µια ακόµα δύ-
σκολη χρονιά για την οικονοµική ανάπτυξη και την επιχειρηµατι-
κότητα της χώρας. Οι προβλέψεις είναι δυσοίωνες. Ύφεση,
µεγέθυνση της ανεργίας, αύξηση του δηµόσιου χρέους. Μέσα
σ’ αυτό το περιβάλλον η ανάπτυξη αποτελεί µονόδροµο για την
ελληνική οικονοµία. Ο τουρισµός θα µπορούσε να αποτελέσει
ένα ασφαλές όχηµα εξόδου από την κρίση. Αντί αυτού ανακό-
πτετε τη δυναµική του. Μειώνετε τη συµβολή του στην τόνωση
της ανταγωνιστικότητας της οικονοµίας µε το υπό συζήτηση σχέ-
διο νόµου, το οποίο δεν προσφέρει την αναπτυξιακή δυναµική
που χρειάζεται. ∆εν προσφέρει την αναπτυξιακή δυναµική που
χρειάζεται η ελληνική οικονοµία.

Σ’ αυτή τη συγκυρία που η χώρα διέρχεται µια τόσο σφοδρή
ύφεση, περιµέναµε περισσότερη ουσία και µεγαλύτερη τόλµη.
Περιµέναµε µια νοµοθετική πρωτοβουλία που να ανατρέπει τα
δεδοµένα και να δηµιουργεί νέες δυναµικές προϋποθέσεις ανά-
πτυξης. ∆υστυχώς, περιµέναµε µάταια. Το σχέδιο νόµου που συ-
ζητάµε είναι γραφειοκρατικό, ιδιαίτερα χρονοβόρο µε µεγάλες
ελλείψεις και πολλές δαιδαλώδεις κανονιστικές πράξεις µε άγνω-
στο περιεχόµενο. Χρειάζεται πολλές βελτιώσεις ακόµα για να
µπορούµε να ελπίζουµε σε άµεσα και απτά αποτελέσµατα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Όµως, είναι αυτονόητη αρχή µας να τοποθετούµαστε δηµι-
ουργικά και θετικά στις πολιτικές προτάσεις, που έστω και κατ’
ελάχιστο προσφέρουν µια ελπιδοφόρα προοπτική για τον τόπο.
Η Ελλάδα χρειάζεται άµεσα επενδύσεις και αυτήν την πόρτα δεν
µπορούµε να την κλείσουµε, δεν µπορούµε και δεν πρέπει να ρι-
σκάρουµε.

∆εν µας ταιριάζει και δεν πρόκειται να παρασυρθούµε στην
παρωχηµένη αντιπολίτευση του «όχι» σε όλα. Αυτή τη στιγµή
οφείλουµε να σταθούµε στο ύψος των περιστάσεων και να το-
ποθετηθούµε θετικά επί της αρχής του. Αυτό επιτάσσει το συµ-
φέρον της χώρας και αυτό υπηρετούµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ.
Όλγα Κεφαλογιάννη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, σαράντα τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και
τρεις εκπαιδευτικοί - συνοδοί τους από το Γενικό Λύκειο «Λάππα»
Αχαΐας.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής Αργολίδας της Νέας ∆ηµο-
κρατίας κ. Ιωάννης Ανδριανός.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝ∆ΡΙΑΝΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, στο κρίσιµο θέµα της ανάπτυξης δεν θα πρέπει να
υπεισέρχονται κοµµατικοί ανταγωνισµοί. Η ανάπτυξη είναι το
στοίχηµα για το αύριο της χώρας και της κοινωνίας µας και γι’
αυτό απαιτεί αν όχι συναίνεση, τουλάχιστον ειλικρινή και ανοιχτό
διάλογο από όλες τις πλευρές.

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του κυβερνώντος κόµµα-
τος, η Κυβέρνηση αφαίµαξε επί ενάµιση χρόνο τα νοικοκυριά και
τις επιχειρήσεις, αφαίµαξε την πραγµατική οικονοµία, χωρίς να
δώσει την πραγµατική αχτίδα ελπίδας για την ανάπτυξη, την απα-
σχόληση και την κοινωνική συνοχή. Αυτή είναι η πολιτική του µνη-
µονίου στην οποία δεσµεύσατε τη χώρα, χωρίς να διαπρα-
γµατευθείτε τους όρους που αναθεωρήθηκαν ήδη επίσηµα τρεις
φορές προς το χειρότερο.

Η Ιρλανδία διαπραγµατεύθηκε και κράτησε το χαµηλό φορο-

λογικό συντελεστή 12% που είναι βασικό εργαλείο για τις επεν-
δύσεις. Ακόµα και το ζήτηµα της επιµήκυνσης τέθηκε αφού
πρώτα η Ιρλανδία πέτυχε µεγαλύτερη χρονική περίοδο αποπλη-
ρωµής.

Εσείς ούτε τους όρους διαπραγµατευθήκατε, αλλά ούτε αντι-
ληφθήκατε και την πιεστική ανάγκη που έγκειται στο ότι τα µέτρα
της δηµοσιονοµικής διόρθωσης θα πρέπει να συνοδεύονται ταυ-
τόχρονα από µια στιβαρή έµφαση της ανάπτυξης.

Σε κάθε τόνο σας υπογραµµίζαµε –σας το υπογράµµιζαν όλοι
οι φορείς και όλη η κοινωνία- ότι η µονόπλευρη εισπρακτική πο-
λιτική σας δεν αντιµετωπίζει τα προβλήµατα χρέους της Ελλά-
δας. Ίσα-ίσα, οδηγεί την οικονοµία και την κοινωνία σε µια
ολέθρια δίνη από την οποία κάθε µέρα που περνά γίνεται όλο και
πιο δύσκολο να απεµπλακούµε.

Γι’ αυτή σας την καθυστέρηση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι
της Πλειοψηφίας, είστε αποκλειστικά υπεύθυνοι. Και εδώ δεν
υπάρχει καµµία πρόφαση, κανένα περιθώριο για µετάθεση ευ-
θυνών και καµµιά δικαιολογία. ∆ιότι εδώ και ενάµισι χρόνο αφή-
σατε την πραγµατική οικονοµία, τη µόνη ελπίδα που έχουµε για
να βγούµε από την κρίση ως ζωντανή κοινωνία, χωρίς την ανα-
γκαία στήριξη. Την αφήσατε στο έλεός της. Τα λουκέτα, την
ανεργία, τη διάλυση της µεσαίας τάξης, την εξαθλίωση που
«χτυπά» την πόρτα των νοικοκυριών τα βλέπετε σε καθηµερινή
βάση. Και την ώρα που η πραγµατική οικονοµία βουλιάζει ολοένα
και πιο βαθειά στην ύφεση, οι Υπουργοί δεν κατάφερναν να συ-
νεννοηθούν ούτε για τα στοιχειώδη που απαιτεί η ανάπτυξη, σπα-
ταλώντας πολύτιµο χρόνο σε ενδοκυβερνητικές διενέξεις.

Όλοι θυµόµαστε τις αντιπαραθέσεις της κ. Κατσέλη µε άλλα
µέλη της Κυβέρνησης, όσον αφορά το τι πρέπει να γίνει στον
αναπτυξιακό τοµέα, µε αποτέλεσµα να την πληρώνει η επιχειρη-
µατικότητα, η πραγµατική οικονοµία και η κοινωνία.

Ας δεχθούµε ότι για ενάµισι χρόνο επεξεργαζόσασταν το σχέ-
διο νόµου που συζητάµε σήµερα. Ακόµα και έτσι όµως, εγείρο-
νται κάποια πολύ σηµαντικά ερωτήµατα. Για ποιο λόγο αφήσατε
για πάνω από ένα χρόνο –για τόσο µεγάλη χρονική περίοδο- τη
χώρα χωρίς αναπτυξιακό νόµο; Γιατί δεν εφαρµόζατε στο µεσο-
διάστηµα τον κατά γενική οµολογία πολύ επιτυχηµένο επενδυ-
τικό νόµο, το ν. 3299/2004 της Νέας ∆ηµοκρατίας;

Ακόµα και αν διαφωνείτε µε επιµέρους ρυθµίσεις του ή έστω
και µε τη συνολική του λογική, είναι λογικό να προτιµάτε εν µέσω
της κρίσης να µένει η πραγµατική οικονοµία για ενάµιση χρόνο
χωρίς αναπτυξιακό νόµο;

Σας επισηµαίνουµε ότι και στο σηµερινό κείµενο υπάρχουν οι
ίδιες βασικές αρχές, οι ίδιες κατευθύνσεις και τα δύο ουσιαστικά
προβλήµατα µε το προηγούµενο νοµοσχέδιο που αποσύρατε.
Ενδεικτικά µόνο αναφέρω –το ανέφεραν και άλλοι συνάδελφοι-
ότι για να καταστεί λειτουργικός ο νόµος, χρειάζεται περίπου εί-
κοσι πέντε υπουργικές αποφάσεις, επτά κοινές υπουργικές απο-
φάσεις και τρία προεδρικά διατάγµατα. Μακάρι να µας διαψεύ-
σετε!

Όµως, µε αυτούς τους ρυθµούς είναι σχεδόν βέβαιο ότι εντός
του 2011 καµµία επενδυτική δράση δεν θα προλάβει να ενισχυ-
θεί.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν το νοµοσχέδιο που συζητάµε
σήµερα προετοιµαζόταν επί ενάµιση χρόνο, τότε γιατί δεν απο-
φεύγει τη σύγχυση και την αλληλοεπικάλυψη ανάµεσα, για πα-
ράδειγµα, στις κατηγορίες της γενικής επιχειρηµατικότητας και
της περιφερειακής συνοχής ή στις κατηγορίες της τεχνολογικής
ανάπτυξης και της περιφερειακής συνοχής, σύγχυση που πολ-
λαπλώς σας έχουµε επισηµάνει;

Γιατί κανείς από τους συντάκτες του νοµοσχεδίου σε όλο το
διάστηµα αυτό της επεξεργασίας του δεν σκέφθηκε το αυτο-
νόητο, δηλαδή πως όσον αφορά τα σχέδια γενικής επιχειρηµα-
τικότητας η παροχή αποκλειστικά και µόνο κάποιων φορολογικών
απαλλαγών δεν επαρκεί; Την ώρα που η πραγµατική οικονοµία
έχει στερέψει από ρευστότητα, δεν είναι δυνατόν να εντάσσο-
νται στο νόµο αποκλειστικά και µόνο επιχειρήσεις που διαθέτουν
το σύνολο των απαιτούµενων κεφαλαίων.

Με την ευκαιρία αυτή, για µια ακόµη φορά σας τονίζουµε πως
η ανάπτυξη και οι επενδύσεις χρειάζονται σταθερό φορολογικό
περιβάλλον και όχι κάθε τόσο να έχουµε αλλαγές µε νέους φο-
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ρολογικούς νόµους, µε επαχθείς και άρα αντιαναπτυξιακούς φο-
ρολογικούς συντελεστές. ∆εν είναι δυνατόν να µη διευκολύνεται
η µικροµεσαία επιχείρηση ή µεγαλύτερες επιχειρήσεις σε αυτήν
τη συγκυρία µε την τµηµατική καταβολή του ΦΠΑ ή µε τον συµ-
ψηφισµό των οφειλών µε τις οφειλές του κράτους.

Συνεχίζω µε τα προβλήµατα του νοµοσχεδίου. Γιατί κανένας
από τους συντάκτες του νοµοσχεδίου δεν αντιλήφθηκε την αδι-
κία, αλλά και την πλήρη έλλειψη λογικής στον αποκλεισµό των
µικρών τουριστικών επιχειρήσεων κάτω των τεσσάρων αστέρων;
Μήπως οι επιχειρήσεις αυτές δεν παράγουν προστιθέµενη αξία
και δεν φέρνουν πολύτιµο συνάλλαγµα; Μήπως δεν απασχολούν
εργαζόµενους στην περιφέρεια και συχνά σε περιοχές ειδικού
εθνικού ενδιαφέροντος;

Γιατί, τέλος, οι αιρετές περιφερειακές αρχές αποκλείονται από
τη διαδικασία αξιολόγησης της σηµασίας των µεγάλων επενδυ-
τικών σχεδίων; Ποια θα είναι τα κριτήρια αυτής της αξιολόγησης
που θα γίνεται από το Υπουργείο Οικονοµικών; Πώς θα διασφα-
λίζεται η διαφάνεια και η εξυπηρέτηση του δηµοσίου συµφέρο-
ντος;

Εµείς λέµε ξεκάθαρα ότι το νοµοσχέδιο που συζητάµε σήµερα
είναι στη θετική κατεύθυνση. Όµως, δεν ανταποκρίνεται στην τε-
ράστια ανάγκη για αναπτυξιακή ώθηση που έχει σε αυτήν τη συ-
γκυρία ανάγκη η οικονοµία µας, η υγιής επιχειρηµατικότητα, η
αυτοτροφοδοτούµενη ανάπτυξη. ∆εν αναφέρει τίποτα συγκε-
κριµένο για την ανάπτυξη στον αγροτικό τοµέα και για τη µετα-
ποίηση.

Εµείς πάντως δεν θα σταµατήσουµε να πιέζουµε την Κυβέρ-
νηση µε ρεαλιστικές προτάσεις και επιχειρήµατα προς την κα-
τεύθυνση της ουσιαστικής ανάπτυξης, της απασχόλησης, της
κοινωνικής συνοχής, τη µόνη κατεύθυνση που µπορεί να εγγυη-
θεί την έξοδο της Ελλάδας από το φαύλο κύκλο της ύφεσης.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Αν-

δριανό.
Καλείται να λάβει το λόγο ο Βουλευτής Σερρών του ΠΑΣΟΚ, κ.

Μιχαήλ Τζελέπης.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΖΕΛΕΠΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακούγοντας τους οµιλητές της

Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, πραγµατικά διερωτώµαι, αφού
είχαν τις προτάσεις και τις λύσεις και αφού οδήγησαν πρώτα το
καράβι της ελληνική οικονοµίας στα βράχια, γιατί το εγκατέλει-
ψαν και δεν κάθισαν να εφαρµόσουν αυτές τις προτάσεις, ούτως
ώστε να µην υφίσταται σήµερα όλα αυτά τα δεινά που περνάει η
ελληνική κοινωνία; Όµως, δυστυχώς, δεν είχαν προτάσεις, δεν
είχαν λύσεις, γι’ αυτό και διάλεξαν τη φυγή και νοµίζουν ότι ο ελ-
ληνικός λαός τα έχει ξεχάσει αυτά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε την ελληνική οικονοµία σε
καθεστώς ύφεσης οποιαδήποτε νοµοθετική πρωτοβουλία που
εµπεριέχει αναπτυξιακό χαρακτήρα θεωρείται στις µέρες που
διανύουµε άκρως επιβεβληµένη, πόσω µάλλον όταν ενισχύει το
επενδυτικό ενδιαφέρον ανάπτυξης της πραγµατικής οικονοµίας,
παράγοντας εξόχως καθοριστικός για τη στήριξη του εγχώριου
εθνικού προϊόντος και τη γρήγορη εξόδο από την οικονοµική
κρίση που πλήττει την πατρίδα µας.

Ο νέος αναπτυξιακός νόµος αποτελεί ακριβώς το εργαλείο
που µε κανόνες διαφάνειας, ισονοµίας και αξιοκρατίας δίνει στην
υγιή επιχειρηµατικότητα το κίνητρο, ώστε να ενισχύσει την αντα-
γωνιστικότητα των ελληνικών προϊόντων. Όποιος συνεχίζει να
αναφέρεται στην ενίσχυση του µεγάλου κεφαλαίου και τα συ-
ναφή καλό είναι να έχει στο πίσω µέρος του µυαλού του τον κίν-
δυνο αύξησης της ανεργίας, την παρατεινόµενη µείωση των
εξαγωγών, µε αντίστροφη συνεχή αύξηση των εισαγωγών της
χώρας µας.

∆εν µπορούµε, λοιπόν, λόγω των δυσµενών συγκυριών, να δη-
µιουργήσουµε οικονοµία εντάσεως κεφαλαίου, πόσω µάλλον ερ-
γασίας. Κατά την άποψή µου, µάλιστα, το τελευταίο µοντέλο είναι
άκρως επικίνδυνο, γιατί µπορεί και προσδίδει ανταγωνιστικότητα
µέσα στα ελληνικά προϊόντα, αλλά προϋποθέτει την καταβαρά-
θρωση του µέσου βιοτικού επιπέδου της πλειοψηφίας των Ελ-
λήνων εργαζοµένων, άρα και της χώρας.

Ας ενισχύσουµε, λοιπόν, τους υπάρχοντες υγιείς κλάδους της

ελληνικής επιχειρηµατικότητας. Ας θέσουµε τα θεµέλια για δη-
µιουργία εθνικής οικονοµίας, εντάσσοντας καινοτοµίες, µε ευφυή
προϊόντα και υπηρεσίες. Ας αναπτύξουµε τον πρωτογενή τοµέα
της χώρας µας, τη γεωργική παραγωγή, µε εναλλακτικές µορ-
φές καλλιεργειών, όπως το προτείνουν όλοι, όπως πρόσφατα και
ο Επίτροπος της Ευρωπαϊκής Ένωσης κ. Μπαρνιέ, γιατί ο πρω-
τογενής τοµέας παράγει άµεσα πλούτο σε ένα χρόνο και ενισχύει
το δευτερογενή και τον τριτογενή τοµέα.

Θα ήθελα, όµως, να υπογραµµίσω εδώ την άνιση µεταχείριση
που είχαν µε τον προηγούµενο νόµο όλες οι προηγούµενες µι-
κροµεσαίες επιχειρήσεις του πρωτογενούς τοµέα έναντι των
άλλων τοµέων της οικονοµίας τόσο στο επίπεδο της χρηµατο-
δότησης όσο και στο επίπεδο στήριξης. Μόνο το 3,8% του συ-
νολικού εγκεκριµένου ποσού των προγραµµάτων µε τον
προηγούµενο επενδυτικό νόµο πήγε στον πρωτογενή τοµέα. Οι
δε µικροµεσαίες επιχειρήσεις του αγροτικού τοµέα είχαν εξαι-
ρεθεί από τα δύο πρόσφατα προγράµµατα του ΤΕΜΠΜΕ.

Ας ενισχύσουµε το εθνικό τουριστικό προϊόν, αναπτύσσοντας
τις εναλλακτικές µορφές τουρισµού, και τέλος ας προωθήσουµε
οτιδήποτε εξαντλεί την ευφυή επιχειρηµατικότητα και το φυσικό
πλούτο της χώρας µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο στρατηγικός στόχος του εκά-
στοτε αναπτυξιακού νόµου που ψηφίζεται στη Βουλή θα έπρεπε
να είναι η άρση των περιφερειακών και ενδοπεριφερειακών ανι-
σοτήτων και µάλιστα µε βασικό κριτήριο την περιφερειακή σύ-
γκλιση.

Αν, όµως, κάνουµε ένα σύντοµο απολογισµό των περίπου τριά-
ντα τελευταίων χρόνων εφαρµογής του, θα δούµε πως το βασικό
αυτό ζητούµενο τελικά και απολογιστικά δεν επιτεύχθηκε στο µέ-
γεθος που θα έπρεπε.

Θα ήθελα, κύριοι Υπουργοί, να σας επισηµάνω στο σηµείο
αυτό ότι πέντε νοµοί της χώρας έχουν ΑΕΠ κάτω του 60% του
µέσου ΑΕΠ της χώρας, όπως είναι και ο νοµός µου, ο Νοµός Σερ-
ρών, που είναι στο 56,47%. Αν θέλουµε αυτές τις περιφερειακές
και ενδοπεριφερειακές ανισότητες να τις εξαλείψουµε, τότε
αυτοί οι νοµοί πρέπει να τύχουν, τουλάχιστον, αυξηµένα ποσο-
στά ενισχύσεων έναντι των άλλων και ας είναι και µέσα στην ίδια
περιφέρεια.

Ανέφερα στην εισαγωγή της οµιλίας µου πως ο αναπτυξιακός
νόµος είναι βασικό εθνικό εργαλείο ανάπτυξης, που, µαζί µε το
πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων και το ΕΣΠΑ, αποτελούν τον
πυλώνα της παραγωγικής διαφοροποίησης. Μόνο που, όπως
πολύ καλά γνωρίζετε όλοι σας, για να λειτουργήσει σωστά ένα
οποιοδήποτε εργαλείο, χρειάζεται τον κατάλληλο χειριστή.

Τι έκανε, λοιπόν, γι’ αυτό η απελθούσα κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας, που σήµερα εφαρµόζει κριτική στην ψήφιση του
παρόντος νοµοσχεδίου; Πώς χειρίστηκε τις αναπτυξιακές προ-
οπτικές του δικού της νόµου, του ν. 3299/2004; Ποιους τοµείς
και κλάδους της ελληνικής οικονοµίας ενίσχυσε;

Ξέρω πως δεν θα σας εκπλήξω, αλλά και πάλι έκανε ακριβώς
το αντίστροφο απ’ αυτό που έπρεπε να είχε κάνει. Ενίσχυσε δη-
λαδή στην πλειοψηφία κλάδους χαµηλού ειδικού βάρους και τε-
χνολογίας. ∆ηµιούργησε έναν αναπτυξιακό νόµο που µόνο ως
νόµος αναπτυξιακής προσδοκίας για οκτώµισι χιλιάδες συγκε-
κριµένα επενδυτικά σχέδια θα µπορούσε να µεταφραστεί σε ένα
αδιαφανές περιβάλλον αξιολόγησης των επενδυτικών µε σχεδόν
υποκειµενικά κριτήρια, χωρίς εθνικό στρατηγικό σχεδιασµό ανά-
πτυξης; Το χειρότερο όλων: Χωρίς καθαρό προϋπολογισµό, µε
την προϋπόθεση, βέβαια, πως πάντα θα υπάρχουν τα άπειρα κοι-
νοτικά κονδύλια. ∆ηλαδή κύριε επενδυτή, περίµενε στην ουρά
και άµα φθάσουν τα λεφτά, βλέπουµε.

Το αποτέλεσµα; Και σήµερα εγκλωβισµένοι επενδυτές που
ακόµη και σήµερα προσδοκούν. Εκταµίευσαν τα πεντέµισι χρό-
νια από τη διακυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας για το δικό τους
επενδυτικό νόµο 1,6 δισεκατοµµύρια. Στον ένα χρόνο του 2010
εκταµίευσαν απ’ αυτήν την Κυβέρνηση 1,5 δισεκατοµµύρια.

Αυτά τα στρεβλά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έρχεται να
διορθώσει το υπό ψήφιση νοµοσχέδιο και, το κυριότερο, έρχε-
ται να αλλάξει την κακώς εννοούµενη επενδυτική νοοτροπία της
επιδότησης, που τα τελευταία χρόνια έχει κατακλύσει την ελλη-
νική επιχειρηµατικότητα. Τέρµα, δηλαδή, οι φούσκες και οι επεν-
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δύσεις-µαϊµού! Τέρµα οι ηµέτεροι και οι ευνοηµένοι κλάδοι και οι
επιχειρηµατίες! Τέρµα τα διαφανή προνόµια και η πελατειακή λο-
γική! Τέρµα οι τζάµπα µάγκες!

Τελειώνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο νέος αναπτυ-
ξιακός νόµος, σε απόλυτη αντιδιαστολή µε τα παραπάνω, βάζει
καθαρούς κανόνες στο παιχνίδι. ∆εν χαρίζει ενισχύσεις. Έχει
έλεγχο στο κάθε ευρώ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Καθιερώνει αντικειµενικές, διαφανείς και αξιοκρατικές διαδι-

κασίες αξιολόγησης, ώστε να αποκαταστήσει το κλίµα εµπιστο-
σύνης του επιχειρηµατικού κόσµου στις διοικητικές διαδικασίες,
καθορίζει ετήσιο προϋπολογισµό ανά περιφέρεια και κλάδο και
χρονοδιάγραµµα υλοποίησης και ελέγχου των επενδυτικών σχε-
δίων, θέτει συνεχείς αναπτυξιακούς στόχους, παρέχοντας από-
λυτη προτεραιότητα σε στοχευµένες επενδύσεις µε µετρήσιµα
ανταποδοτικά αποτελέσµατα, σε σχέση µε τους διατιθέµενους
δηµόσιους πόρους και συνδέει άµεσα τις νέες επενδύσεις µε τη
δηµιουργία νέων θέσεων εργασίας.

Για όλα αυτά στηρίζω το νέο επενδυτικό νόµο που κατέθεσε η
Κυβέρνηση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Τζε-

λέπη.
Το λόγο έχει ο τέως Πρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής της

Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. ∆ηµήτρης Σιούφας.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι

θετικό, έστω και µε µεγάλη καθυστέρηση, ότι συζητούµε σήµερα
τον αναπτυξιακό νόµο, τον οποίο και ψηφίζουµε. Για την ανά-
πτυξη, αλλά και όχι µόνο, χρειάζεται εθνική συνεννόηση, εθνική
οµοψυχία. Αυτό είναι το κλειδί, για να βγούµε από την κρίση.

Πρέπει, όµως, να επισηµάνω, ότι σχεδόν µέχρι και τον Απρίλη
µήνα που θα ξεκινήσει να λειτουργεί ο αναπτυξιακός νόµος, για
δεκαοκτώ µήνες έχουµε ένα αναπτυξιακό κενό και όχι µόνο εκεί,
αλλά και σε άλλα ζητήµατα, η εκκρεµότητα των οποίων συντηρεί
ένα κλίµα αβεβαιότητας και αυτό έχει συνέπειες στην παραγωγή,
στην κατανάλωση, στις επενδύσεις, στην απασχόληση, την ανερ-
γία που αυξάνεται πλέον µε πρωτοφανείς ρυθµούς, όχι µόνο σε
ετήσια βάση αλλά και σε µηνιαία.

Παράλληλα, εξαιτίας της δηµοσιονοµικής προσαρµογής, συµ-
βαίνει για πρώτη φορά στη χώρα µας να συνοδεύεται η προ-
σπάθεια αυτή για έξοδο της χώρας µε τη δηµοσιονοµική προ-
σαρµογή από φαινόµενα στασιµοπληθωρισµού, δηλαδή πτώσης
του εθνικού εισοδήµατος, υψηλής ανεργίας, αλλά και πληθωρι-
σµού.

Έχω πολλές φορές επισηµάνει σ’ αυτήν την Αίθουσα ότι µια
από τις µεγαλύτερες παθογένειες του πολιτικού µας συστήµα-
τος είναι το γεγονός ότι η µία κυβέρνηση δεν χτίζει πάνω σε ό,τι
θετικό έργο, αλλά και σωστές πρωτοβουλίες της προηγούµενης
κυβέρνησης. Και το αναφέρω αυτό, κύριοι Υπουργοί, γιατί είδα
µε έκπληξη στην Έκθεση Αξιολόγησης των συνεπειών των ρυθ-
µίσεων αυτού του νόµου έναν πίνακα στον οποίο παρουσιάζο-
νται συνοπτικά τα αποτελέσµατα των αναπτυξιακών νόµων από
το 1982 µέχρι και σήµερα.

Εκεί, σ’ αυτόν τον αναπτυξιακό νόµο, που είχα την τιµή να ει-
σηγηθώ στην Εθνική Αντιπροσωπεία µε τον τότε Υπουργό Οικο-
νοµίας και Οικονοµικών, τον Γιώργο Αλογοσκούφη και από τα
στοιχεία τα οποία έχω στη διάθεσή µου και τα έχω καταθέσει άλ-
λωστε και εδώ στη Βουλή, µέχρι και τον Οκτώβριο του 2009 είχαν
εγκριθεί συνολικά 6.967 ιδιωτικές επενδύσεις, έναντι των 2.087
που αναφέρονται στον πίνακα αξιολόγησης, συνολικού ύψους
13,8 δισεκατοµµυρίων ευρώ, έναντι 3 δισεκατοµµυρίων ευρώ που
αναφέρονται στον πίνακα, µε συνολικό ύψος επιχορήγησης 5,8
δισεκατοµµύρια ευρώ έναντι 1,3 δισεκατοµµυρίων ευρώ που επί-
σης αναφέρονται στον πίνακα.

Όπως επίσης και µε τις δηµιουργηθείσες θέσεις απασχόλη-
σης, µε την εφαρµογή αυτού του αναπτυξιακού νόµου, του ν.
3299, µέχρι και τον Οκτώβριο του 2009 είχαν δηµιουργηθεί τριά-
ντα δύο χιλιάδες θέσεις εργασίας και όχι οκτώ χιλιάδες τετρα-
κόσιες ενενήντα δύο, όπως γράφεται στο σχετικό πίνακα. Νοµίζω

ότι γι’ αυτόν τον πίνακα πρέπει να δώσετε εδώ µία απάντηση στη
Βουλή.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ)

Βεβαίως, ο Υφυπουργός κ. Ρήγας στη συνεδρίαση της αρµό-
διας επιτροπής στις 4 Ιανουαρίου έδωσε τελείως διαφορετικά
στοιχεία, περίπου αυτά τα οποία σας ανέφερα εδώ. Ελπίζω ότι
αυτό δεν έγινε ηθεληµένα, αλλά από κάποια παράβλεψη ή πα-
ρανόηση.

∆εν υπάρχει καµµία αµφιβολία ότι ήταν ένας εξαιρετικά καλός
αναπτυξιακός νόµος ο ν. 3299 και αυτό έχει οµολογηθεί και από
την επιχειρηµατική κοινότητα, αλλά και εδώ µέσα σ’ αυτήν την
Αίθουσα. Ο τρόπος µε τον οποίο ψηφίστηκε αυτός ο νόµος είχε
ως αποτέλεσµα τη συγκροτηµένη συνεννόηση µε όλες τις πα-
ραγωγικές δυνάµεις της χώρας και αυτό µαζί µε την απορροφη-
τικότητα του Γ’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης και µε τα επιχει-
ρησιακά προγράµµατα, τα τοµεακά και το Επιχειρησιακό Πρό-
γραµµα Ανταγωνιστικότητας να έχουν χρηµατοδοτηθεί χιλιάδες
επενδύσεις στους τοµείς της ενέργειας, της βιοµηχανίας, του
εµπορίου, της έρευνας και τεχνολογίας, των υπηρεσιών και του
τουρισµού.

Ελπίζω το µήνυµα το οποίο έχετε πάρει, ότι οι επιχειρηµατικές
δραστηριότητες του εµπορίου πρέπει να ενταχθούν µέσα σ’
αυτόν τον αναπτυξιακό νόµο, να το λάβετε σοβαρά υπ’ όψιν.

Επίσης, από αυτό το Βήµα κατά τη συζήτηση του προϋπολο-
γισµού επεσήµανα ότι η µόνη διέξοδος από αυτές τις συνθήκες
ασφυξίας κάτω από τις οποίες λειτουργεί η οικονοµία, µε πτώση
του εθνικού εισοδήµατος, της κατανάλωσης, την αύξηση της
ανεργίας, το χαµηλό επίπεδο αποταµίευσης, αλλά και τη µηδε-
νική πιστωτική επέκταση, είναι να έχουµε προσέλκυση ξένων αµέ-
σων επενδύσεων, µαζί βεβαίως µε τις επενδύσεις από το
εσωτερικό και κυρίως να δοθεί έµφαση στους εξωστρεφείς κλά-
δους της οικονοµίας.

Σωστά κάνετε και προς την κατεύθυνση αυτή έχετε επεξεργα-
στεί ένα πρόγραµµα για την ενίσχυση της εξωστρέφειας των επι-
χειρήσεων, για να µπει φρέσκος αέρας στην οικονοµία. Μόνον
έτσι θα µπορέσουµε να εξασφαλίσουµε επαναφορά της οικονο-
µίας σε θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης, πράγµα το οποίο θα έχει
σοβαρά αποτελέσµατα σε ολόκληρη την οικονοµική δραστηριό-
τητα.

Βεβαίως είµαι από εκείνους που πιστεύουν ότι ένας αναπτυ-
ξιακός νόµος δεν είναι πανάκεια, ούτε οι νόµοι λύνουν όλα τα
προβλήµατα. Μακάρι να γινόταν έτσι. Ακόµα και µε το χάρτη των
περιφερειακών ενισχύσεων να έχετε τη δυνατότητα να δώσετε
80% επιχορηγήσεις και επιδοτήσεις, αυτό δεν µπορεί να επιτευ-
χθεί, όταν λειτουργεί η επιχειρηµατική δραστηριότητα σε ένα
κλίµα αντικινήτρων. Και το 80% να επιχορηγούσατε, µε το γενι-
κότερο κλίµα που υπάρχει, δεν θα αποφάσιζε κανείς να επενδύ-
σει.

Η πρότασή µου προς το Υπουργείο είναι µία. Συνεννοηθείτε
µε όλους τους παραγωγικούς εταίρους -έχουν κάνει όλοι µελέ-
τες, από το ΙΟΒΕ, από τη ΓΕΣΕΒΕ, από το Επιµελητήριο Αθηνών,
από την Τράπεζα της Ελλάδος, από το Σύνδεσµο των Ελληνικών
Βιοµηχανικών Επιχειρήσεων- και φέρτε ένα νόµο για την άρση
των αντικινήτρων, που είναι αναστολή στην οποιαδήποτε ανα-
πτυξιακή και επενδυτική δραστηριότητα. Θα είναι ο καλύτερος
αναπτυξιακός νόµος και χωρίς να χρειαστεί να βάλετε ούτε ένα
ευρώ. Να αρθούν τα αντικίνητρα. ∆εκάδες µελέτες έχουν γίνει.
Αυτή θα ήταν η πιο σηµαντική συνεισφορά σας στην ανάπτυξη
της χώρας.

Βεβαίως, αξιοποιείστε το Εθνικό Συµβούλιο Ανταγωνιστικότη-
τας, αξιοποιείστε το Εθνικό Συµβούλιο Μικροµεσαίων Επιχειρή-
σεων και επεξεργαστείτε αναπτυξιακά προγράµµατα για κάθε
µια από τις περιφέρειες. ∆εν µπορώ να κατανοήσω το γεγονός
ότι τα κίνητρα είναι ίδια για ολόκληρη τη χώρα. Άλλες είναι οι
αναπτυξιακές δυνατότητες και ανάγκες της Μακεδονίας, άλλες
της Θεσσαλίας, άλλες της Πελοποννήσου, άλλες της Κρήτης.
Έπρεπε να υπάρχει µία διαφοροποίηση στο ποσοστό των επιχο-
ρηγήσεων.

Επιτρέψτε µου να καταθέσω µια σειρά από σκέψεις, µε
αφορµή την ψήφιση του αναπτυξιακού νόµου.

3974 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Φέρνετε την άλλη εβδοµάδα και θα ψηφιστεί στη Βουλή το
δεύτερο κοµµάτι των αναπτυξιακών σας πρωτοβουλιών, που
είναι η µετατροπή του ΤΕΜΠΜΕ σε αναπτυξιακό ταµείο. Φέρτε,
όµως, αµέσως και το νοµοσχέδιο για τα επιχειρηµατικά πάρκα.

∆ώστε µεγαλύτερη κινητικότητα στο ΕΣΠΑ και µαζί µε την
ενεργοποίηση του Σ∆ΙΤ, θα κάνετε πραγµατικά ένα µείγµα ανα-
πτυξιακό, πολύ ισχυρό, πολύ δυνατό.

∆ώστε µεγάλο βάρος στα clusters, στη συγκέντρωση και συν-
λειτουργία επιχειρήσεων. Πάρτε το πετυχηµένο παράδειγµα του
cluster Corallia, που λειτουργεί στο Ερευνητικό Κέντρο Αθηνών,
που ξεκίνησε το 2007 µε δέκα επιχειρήσεις και σήµερα έχει πε-
ρισσότερες από πενήντα επιχειρήσεις.

Αξιοποιήστε τους πόλους καινοτοµίας και αυτούς που ήδη λει-
τουργούν και κάντε συνέργειες. Προκηρύξετε νέο πρόγραµµα
για πόλους καινοτοµίας. ∆ώστε βάρος σε ορισµένους τοµείς και
θα σας αναφέρω ορισµένους από αυτούς.

Ναυπηγοεπισκευαστικός τοµέας. ∆εν µπορεί η Ελλάδα, η
χώρα που έχει την πρώτη Nαυτιλία στον κόσµο, να µην έχει ανε-
πτυγµένη τη ναυπηγοεπισκευαστική βιοµηχανία.

∆ώστε προτεραιότητα σε εκείνα τα προϊόντα που έχουν πα-
γκόσµια αναγνώριση: το λάδι, τις ιχθυοκαλλιέργειες, τον κρόκο,
τη φέτα, τα κτηνοτροφικά προϊόντα. Ό,τι εισπράττουµε από τις
εξαγωγές όλων των γεωργικών προϊόντων, τα δίνουµε δύο
φορές πίσω, για να εισάγουµε γαλακτοκοµικά προϊόντα και
κρέας από το εξωτερικό. ∆εν είναι τρελό αυτό;

Αναπτύξτε τέτοιου είδους πρωτοβουλίες, για να δοθεί µια τε-
λείως διαφορετική αντίληψη ότι κάτι πράγµατι αλλάζει µετά από
αυτή την τραυµατική εµπειρία της δηµοσιονοµικής προσαρµο-
γής.

Απενοχοποιείστε την επιχειρηµατικότητα και το κέρδος.
Αποσαφηνίστε: Ισχύει ο εθνικός χωροταξικός σχεδιασµός;

Ισχύουν τα τρία ειδικά χωροταξικά σχέδια για τις ανανεώσιµες
πηγές ενέργειας, για τον τουρισµό για τη βιοµηχανία; Προχω-
ρήστε –τα έχετε έτοιµα- τα δύο εναποµείναντα ειδικά χωροτα-
ξικά σχέδια για τις ορεινές περιοχές και για την παράκτια ζώνη.

Θέλω, επίσης, να µνηµονεύσω εκείνο που είχα πει και την
προηγούµενη φορά µε αφορµή το νόµο του Μαρκεζίνη το 1953:
Την εγγύηση των επενδύσεων και σταθερό φορολογικό σύστηµα.

Πιστεύετε, κύριε Υπουργέ, ότι µε 45% φορολογία όταν έχετε
δίπλα, στη γειτονιά, φορολογίες που κινούνται στο 10%, µπορεί
κανείς να έρθει να επενδύσει εδώ; Αυτό θα άλλαζε το κλίµα, θα
άλλαζε την ψυχολογία.

Και στην οικονοµία για να υπάρξει επανεκκίνηση χρειάζεται
βελτίωση του ψυχολογικού κλίµατος. Βάλτε ως προοίµιο στον
επενδυτικό νόµο κατά τρόπο αδιαφιλονίκητο, συγκεκριµένο, κα-
τηγορηµατικό και ριζοσπαστικό, ότι η πολιτεία στηρίζει και προ-
στατεύει τις νόµιµες επενδύσεις, τις νόµιµες επιχειρηµατικές
δραστηριότητες και λειτουργίες, που είναι οι φορείς που παρά-
γουν ευηµερία, που παράγουν πλούτο και συµβάλλουν στην κοι-
νωνική συνοχή και στην απασχόληση ώστε να αντιστραφεί το
αντιεπιχειρηµατικό κλίµα που υπάρχει και στην κοινωνία.

Σήµερα πρέπει να κινηθείτε, να κινηθούµε όλοι µαζί, πιο γρή-
γορα και πιο αποτελεσµατικά. Και στο γκρίζο και µελαγχολικό
περιβάλλον, δώστε µε τις πρωτοβουλίες –ακούστε µε προσοχή,
αυτά τα οποία σας κατέθεσα- ελπίδα και προοπτική και κυρίως,
αισιοδοξία ότι θα τα καταφέρουµε όλοι µαζί. Και µπορούµε να
τα καταφέρουµε όλοι µαζί.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Πρόεδρο, κ. ∆ηµήτριο Σιούφα.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας κ. Παναγιώτης Ρήγας για τρία λεπτά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας): Πήρα το λόγο, όχι για να απαντήσω
στον τέως Πρόεδρο της Βουλής, που µόλις κατέβηκε από το
Βήµα, αλλά για να υπάρξουν κάποιες απαραίτητες διευκρινίσεις,
οι οποίες αν δεν γίνουν, πιθανόν να συνεχίσει η συζήτηση να διε-
ξάγεται µε λάθος δεδοµένα.

Ακούω ευθύς εξαρχής από πολλούς συναδέλφους, κυρίως της
Νέας ∆ηµοκρατίας αλλά και των άλλων κοµµάτων, ότι επί δεκα-

πέντε µήνες δεν υπήρξε ενίσχυση καµµίας επενδυτικής δραστη-
ριότητας, δεν υπήρξε επενδυτικός νόµος και καµµία επιχείρηση
δεν µπορούσε να βρει διέξοδο σε επενδυτικό νόµο. ∆εν είναι,
όµως, έτσι και το είπαµε και στην επιτροπή. Σας καλώ να σκε-
φτούµε απλά, λογικά.

Ο προηγούµενος αναπτυξιακός νόµος είχε ανέλεγκτες από την
αρχή του χρόνου περίπου, τεσσεράµισι χιλιάδες υποθέσεις, που
αν δεν κλείσουν κι αν δεν υπολογίσουµε το σύνολο της δηµόσιας
δαπάνης που δηµιουργείται, καταλαβαίνετε ότι θα υπάρξει το
εξής παράλογο στην Ελλάδα: Θα έχουµε έναν αναπτυξιακό νόµο
ο οποίος έχει τεσσερσήµισι χιλιάδες υποθέσεις που πρέπει να
ελεγχθούν, θα έχει παράγει από τις ήδη ελεγµένες µια δηµόσια
δαπάνη περίπου 5,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ, που πρέπει να εκτα-
µιεύσουµε προς τους δικαιούχους. Και την ίδια στιγµή θα πρέπει
να δηµιουργήσουµε έναν άλλο αναπτυξιακό νόµο, όπου γνωµο-
δοτικές επιτροπές θα εξετάζουν, υπό το νέο πλέον καθεστώς,
κάποιες άλλες επενδύσεις ταυτόχρονα. Ε, αυτά δεν γίνονται!

Ο προηγούµενος νόµος, λοιπόν, εξαιτίας του τρόπου µε τον
οποίο είχε στηθεί, δηµιούργησε όλα αυτά τα προβλήµατα. Πρέ-
πει να κλείσουµε όλες αυτές τις υποθέσεις και αυτό κάνουµε
τώρα. Κλείνουµε όλες αυτές τις υποθέσεις -του προηγούµενου
νόµου- οι οποίες ήταν πάρα πολλές. ∆ουλεύουν οι γνωµοδοτι-
κές επιτροπές µε πολύ-πολύ γρήγορους ρυθµούς, πρωτόγνω-
ρους θα έλεγα, για να τελειώσουµε µε αυτήν την ιστορία. Και
θα έχουν πράγµατι ελεγχθεί όλες αυτές οι υποθέσεις µέχρι την
ηµεροµηνία έναρξης του καινούργιου νόµου. Για την ηµεροµηνία
δεσµεύτηκε ο κ. Χρυσοχοΐδης. Θα είναι πράγµατι ο Απρίλιος του
2011. Μέχρι τότε πρέπει να έχουµε κλείσει. Θα έχουµε και το συ-
νολικό ποσό της δηµόσιας δαπάνης που θα έχει προκληθεί και το
οποίο οφείλουµε να πληρώσουµε.

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι είτε υπάρχουν χρήµατα είτε δεν
υπάρχουν, όπως είπαν κάποιοι, θα πρέπει το ελληνικό δηµόσιο να
ανταποκριθεί σ’ αυτήν την απαίτηση, τη δαπάνη που έχει δηµι-
ουργήσει ο προηγούµενος αναπτυξιακός νόµος. Κι αυτή υπολο-
γίζεται ότι θα είναι περίπου στα 5,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, για
επενδύσεις οι οποίες θα έχουν υπαχθεί στο καθεστώς του προη-
γούµενου νόµου.

Έχει ήδη ο Υπουργός καταθέσει το πλαφόν του νέου επενδυ-
τικού νόµου. Θα είναι το 1 δισεκατοµµύριο που είπαµε για επι-
χορηγήσεις και το τριπλάσιο ποσό σε φορολογικές απαλλαγές.
Αυτό ήταν σαφές. Παράλληλα, οι επενδύσεις που έχουν ήδη
εγκριθεί, πρέπει να λαµβάνουν µε βάση την εξέλιξή τους, τις επι-
χορηγήσεις τους.

Θα ήθελα να πω ότι η χρονιά που µας πέρασε, δεν ήταν µια
χρονιά επενδυτικής άπνοιας ή µηδενικής συνεισφοράς του δη-
µοσίου στις επενδύσεις.

Για πρώτη χρονιά το 2010 εκταµιεύτηκαν από το ΕΣΠΑ και από
εθνικούς πόρους, 984 εκατοµµύρια ευρώ ακριβώς, σε χρηµατο-
δότηση του προηγούµενου αναπτυξιακού νόµου, που πήγαν στην
επιχειρηµατικότητα. Αυτό δεν αµφισβητείται και είναι το µεγα-
λύτερο ποσό που έχει δοθεί µέχρι σήµερα από το 2005.

Κύριε Πρόεδρε, αναφερθήκατε στο ΕΣΠΑ και στα Σ∆ΙΤ. Και το
ΕΣΠΑ αυτήν τη χρονιά είχε απορρόφηση 18,3%, παραπάνω από
το 17,3% το οποίο είχαµε ως υποχρέωση. Ο στόχος του µνηµο-
νίου ενώ ήταν 2.775.000.000 ευρώ, όπως ξέρετε πολύ καλά,
υπερκαλύφθηκε και έφτασε τα 2.830.000.000 ευρώ περίπου.

Τέλος, όσον αφορά τα Σ∆ΙΤ σας υπενθυµίζω και σας γνωρίζω
ότι µόλις το 2010 ξεκίνησε η διαδικασία των Σ∆ΙΤ στην πράξη και
όχι στα χαρτιά, µε την ολοκλήρωση έργων τα οποία δεν είναι, αν
θέλετε, της δικής µας επιλογής, αλλά εν πάση περίπτωση είναι η
πρώτη φάση των έργων Σ∆ΙΤ. Είναι οι επτά πυροσβεστικοί σταθ-
µοί. Έχουν δηµοπρατηθεί και έχουν ανάδοχο τα δέκα σχολικά
κτήρια στην Αττική και θα έχουν ανάδοχο µέχρι τον Μάρτιο άλλα
δεκατέσσερα σχολικά κτήρια πάλι στην Αττική. Επίσης, βγαίνουν
εντός του Ιανουαρίου δύο έργα ανταποδοτικού χαρακτήρα Σ∆ΙΤ,
που αφορούν τις µεταφορές, το ηλεκτρονικό εισιτήριο και την ει-
σαγωγή της τηλεµατικής στις µεταφορές. Είναι δύο έργα των
Σ∆ΙΤ πολύ σηµαντικά, τα οποία έρχονται να αξιοποιήσουν το θε-
σµικό καθεστώς που αφορά την υλοποίηση των Σ∆ΙΤ.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
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Υφυπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κ.
Ρήγα.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Ηλείας του ΠΑΣΟΚ, κ. Παναγιώτης
Αντωνακόπουλος.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΑΝΤΩΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κύριοι Υπουργοί, αγαπητοί συνάδελφοι, νοµίζω ότι το µεγάλο
ζητούµενο στην εποχή µας είναι η ανάπτυξη, γιατί για να έχουµε
αισιοδοξία για τη διαχείριση του χρέους της χώρας θα πρέπει να
έχουµε θετικό ρυθµό ανάπτυξης τουλάχιστον στο επίπεδο του
3%. Η σηµερινή νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης εκεί
αποσκοπεί. Αυτή την ώρα η ανάπτυξη, πρώτον η ποσοτική και
δεύτερον η ποιοτική -γιατί πράγµατι η ανάπτυξη δεν είναι µία πο-
σοτική µεγέθυνση- είναι εθνικό ζητούµενο και ως έτσι πρέπει να
το δούµε.

Βέβαια, ζούµε σ’ ένα οικονοµικό µοντέλο όπου η επιχειρηµα-
τικότητα κατ’ εξοχήν επηρεάζεται από τους όρους της αγοράς.
∆εν είµαστε σε µία οικονοµία σχεδιασµένη για να λέµε ότι η επι-
χειρηµατικότητα καθορίζεται µε όρους κράτους. Το λέω αυτό,
για να υπάρχουν και κάποιες διευκρινίσεις σε ποιο µοντέλο
ζούµε.

Σήµερα, λοιπόν, η απάντηση σ’ αυτή την κρίση που βιώνει το
εθνικό και το ευρωπαϊκό και το παγκόσµιο µοντέλο, το µοντέλο
της οικονοµίας της αγοράς, θα ήταν µε βάση τον Κέινς η αύξηση
του προγράµµατος δηµοσίων επενδύσεων, η αύξηση µισθών, το
να πάµε στην πραγµατική οικονοµία. Ζούµε, όµως, σ’ ένα περι-
βάλλον στο οποίο βεβαίως σε παλιότερες εποχές έχουµε συνο-
µολογήσει συµφωνίες και ζούµε σε µια πραγµατικότητα στην
οποία η όποια διαφωνία έχει µόνο θεωρητικό χαρακτήρα σήµερα
και όχι ανατρεπτικό. Αυτή η πραγµατικότητα λέει ότι πρέπει να
ακολουθήσουµε ένα πρόγραµµα δηµοσιονοµικής πειθαρχίας και
θα πρέπει µέσα από την αγορά, µέσα από την ανάπτυξη να βελ-
τιώσουµε τα δηµοσιονοµικά δεδοµένα της χώρας για τα οποία
βεβαίως έχουµε αναγκαστεί να προσφύγουµε σε δανεισµό µε
όρους. Αυτά είναι γνωστά, δεν θα επαναλάβω τα ίδια ζητήµατα.

Η απάντηση, λοιπόν, του ευρωπαϊκού µοντέλου σήµερα στην
κρίση είναι η µείωση των δηµοσίων επενδύσεων και η µείωση µι-
σθών. Από την άλλη βεβαίως το τραπεζικό σύστηµα δίνει ένα
ακριβό χρήµα και υπάρχει και πρόβληµα ρευστότητας.

Άρα, λοιπόν, έρχεται και πάλι στο προσκήνιο το επίπεδο της
ανάπτυξης, έρχεται πάλι το µοντέλο της οικονοµίας της αγοράς,
ο ρόλος του «οξυγόνου» που έχουν οι ιδιωτικές επενδύσεις σ’
αυτήν τη φάση στη χώρα µας. Βεβαίως οι ιδιωτικές επενδύσεις
στο οικονοµικό τους background έχουν την ιδία συµµετοχή, το
τραπεζικό χρήµα και την επιδότηση. Νοµίζω, όµως, ότι δεν φτά-
νει µόνο αυτό. Θα πω παρακάτω ποια είναι τα µεγάλα προβλή-
µατα, για να γίνουν επενδύσεις.

Στο εθνικό µοντέλο ανάπτυξης, λοιπόν –γιατί δεν έχουµε ακυ-
ρωθεί, υπάρχουµε ως χώρα, υπάρχουµε ως λαός, ως Κυβέρ-
νηση- βάζουµε τρία επίπεδα, ότι κέντρο του µοντέλου µας είναι
ο άνθρωπος και οι ανάγκες του, µία ανάπτυξη φιλική στο περι-
βάλλον και βεβαίως µία δίκαιη διανοµή του παραγόµενου πλού-
του.

Θα σας πω, λοιπόν, ότι σε σχέση µε το ευρωπαϊκό µοντέλο -
που πάλι είµαστε µέσα και είµαστε αναγκασµένοι να το δε-
χθούµε- υπάρχει ένα άλλο µοντέλο ανάπτυξης, όπου µόνο
κριτήριο των επενδύσεων είναι η ανταγωνιστικότητα του παρα-
γόµενου προϊόντος ή της παραγόµενης υπηρεσίας µε όρους οι-
κονοµίας, δηλαδή πόσο πιο φθηνό είναι το προϊόν ή η υπηρεσία.
Αυτό βεβαίως είναι ένα πρόβληµα, διότι από τη µία διαπιστώ-
νουµε ότι υπάρχει µία υποκρισία και στην Ευρώπη γι’ αυτό, δη-
λαδή από τη µία επικαλούνται την ποιότητα των υπηρεσιών και
των προϊόντων και βλέπουµε ότι η Γερµανία έχει ταΐσει όλο τον
κόσµο µε προϊόντα µε διοξίνες. Η Γερµανία παριστάνει σήµερα
το µεγάλο «τσαµπουκά» στην Ευρώπη και σ’ όλα τα επίπεδα βλέ-
πουµε παραβατικότητες και αυτά είναι και επιχειρήµατα για τους
Έλληνες που, εν πάση περιπτώσει, πρέπει να ανταποδίδουµε.
∆εν θεωρώ καθόλου ότι πρέπει να σιωπήσω και να κάνω το «σάκο
του µποξ» απέναντι σ’ ένα µοντέλο που διακατέχεται από υπο-
κρισία και στους αδύνατους εκφράζει κάποιες σκληρές απαιτή-
σεις.

Οι προϋποθέσεις και οι παράµετροι για την ανάπτυξη σήµερα
στη χώρα είναι οι εξής: Πρώτον, η ποιότητα. Υπάρχει η ποιότητα
ως φυσικό στοιχείο που ενσωµατώνεται στην ελληνική παραγω-
γική διαδικασία. Υπάρχει η καινοτοµία, όπου εδώ πρέπει να κά-
νουµε πράγµατα σε σχέση µε την έρευνα και είµαστε πίσω.
Υπάρχουν, επίσης, τα λεγόµενα δίκτυα.

Στη χώρα πάσχουµε σε σχέση µε την ισορροπία των δικτύων,
δηλαδή τα συγκοινωνιακά δίκτυα, τα ενεργειακά δίκτυα, τα επι-
κοινωνιακά δίκτυα. Για παράδειγµα θα σας πω ως Βουλευτής του
Νοµού Ηλείας ότι περίπου είµαστε έξω απ’ όλα. Το φυσικό αέριο
σταµατάει στην Πάτρα και στην Τρίπολη, ο σιδηρόδροµος στα-
µάτησε, η Ολυµπία οδός κινδυνεύει και υπάρχει πρόβληµα. Να τα
προβλήµατα του µοντέλου µε τα Σ∆ΙΤ που πρέπει να τα δούµε και
να τα προβλέπουµε. Βεβαίως υπάρχουν και τα ζητήµατα µε το
ευρυζωνικό ψηφιακό δίκτυο, κατά πόσο υπάρχει σ’ όλη τη χώρα
ως υποδοµή, διότι για να κάνει κάποιος µία µεγάλη επένδυση,
εξετάζει αυτές τις παραµέτρους και όχι µόνο τον οικονοµικό φά-
κελο.

Υπάρχουν προβλήµατα σε σχέση µε τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση.
Πόσο ταχεία είναι η επεξεργασία µίας αίτησης για µία επένδυση,
µε τι διαφάνεια και µε τι αξιοκρατία; Το πρόβληµα της δικαιοσύ-
νης είναι φοβερό. Μην µπλέξει επενδυτής µε τη δικαιοσύνη! Τε-
λείωσε, καταστράφηκε. Θα πάρει απάντηση, θα τελεσιδικήσει
µετά από τρία ή δεκατρία χρόνια, οπότε έφυγε.

Υπάρχει το πρόβληµα µε τη χρήση γης, Κτηµατολόγιο µε τη
ΖΟΕ. Πρέπει να υπάρξει µία συνεννόηση σ’ αυτή τη δύσκολη
φάση που ζούµε στη χώρα ώστε όλες οι συναρµόδιες πολιτικές
να συντείνουν σ’ ένα κοινό αποτέλεσµα, δηλαδή να µη δυσκο-
λεύουµε τα πράγµατα σήµερα µε τη χρήση γης. Υπάρχει ένα
πρόβληµα στη χώρα µε τη χρήση γης.

Υπάρχουν, επίσης, οι πρώτες ύλες. Αυτό είναι πολύ βασικό.
Για να γίνουν επενδύσεις χρειάζονται πρώτες ύλες, λατοµικές
ζώνες. Μεγάλο κενό και αυτό που υπάρχει. Υπάρχει η εκκρεµό-
τητα του νόµου για την ταχύτητα της διαδικασίας όσον αφορά
την αναγνώριση µιας εταιρείας. Ψηφίσαµε το νόµο, αλλά αυτό
πρέπει να εφαρµοστεί γρήγορα.

Υπάρχει το ερωτηµατικό της φορολογικής σταθερότητας και
της σταθερότητας στις εργασιακές σχέσεις. Νοµίζω ότι ακού-
στηκε από προηγούµενο οµιλητή –και δεν θα διαφωνήσω- ότι αν
λύναµε όλα αυτά και δεν βάζαµε καθόλου επιδοτήσεις, θα είχαµε
προσέλκυση µεγάλων επενδύσεων που έχει ανάγκη σήµερα η
χώρα γιατί νοµίζω ότι για να έχουµε ένα γρήγορο, χειροπιαστό,
ορατό αποτέλεσµα, αυτό που χρειαζόµαστε είναι µεγάλες επεν-
δύσεις.

Αυτήν την ώρα για να γίνουν µεγάλες επενδύσεις χρειάζεται
σταθερότητα. Για παράδειγµα, υπάρχουν είκοσι-τριάντα φάκε-
λοι µεγάλων επενδύσεων, σχεδίων που εκκρεµούν για χρόνια.
Θα πρέπει ως επισπεύδουσα αρχή η ελληνική πολιτεία, που έχει
αγωνία για την οικονοµία της χώρας, να πάρει αυτούς τους φα-
κέλους και να πάρει από το χέρι µέσω της αποκέντρωσης, µέσω
της Αυτοδιοίκησης και των άλλων συναρµοδίων θεσµών αυτούς
τους ανθρώπους που θέλουν να κάνουν αυτές τις επενδύσεις
στο πλαίσιο της νοµιµότητας και της διαφάνειας, γιατί ο κύκλος
της υλοποίησης των επενδύσεων θα δηµιουργήσει θέσεις εργα-
σίας.

Η λειτουργία των επενδύσεων θα φέρει εισόδηµα στη χώρα
και η χώρα µας έχει πλεονεκτήµατα που µπορούν να αξιοποιη-
θούν. Τα συγκριτικά πλεονεκτήµατα της χώρας µας είναι το πε-
ριβάλλον για τον τουρισµό ψυχαγωγίας και τον οικολογικό
τουρισµό. Το περιβάλλον έχει ενέργεια. Υπάρχουν πολλά απο-
θέµατα ενέργειας στην Ελλάδα και πάνω από το έδαφος και υπε-
δάφια και µπορούµε να τα αξιοποιήσουµε. Όταν έχεις φτώχεια,
ανοίγεις το µπαούλο να βγάλεις κάτι, να δεις τι έχεις κι εµείς
έχουµε σ’ αυτήν τη χώρα απόθεµα. Υπάρχει «λίπος» σ’ αυτήν τη
χώρα και αυτό είναι το «αποκούµπι» µας σ’ αυτή τη δύσκολη ώρα
και πρέπει να το αξιοποιήσουµε.

Βεβαίως, υπάρχουν και εναλλακτικές µορφές ενέργειας. Πρέ-
πει να πάµε στην «πράσινη» ενέργεια. Υπάρχει ο πολιτισµός.
Έχουµε εδώ µεγέθη, όπως είναι τα µνηµεία µας, όπως είναι η
Αρχαία Ολυµπία, που είναι το µεγαλύτερο, το διεθνές hallmark,
το οποίο δεν ξέρουµε τι να το κάνουµε. Έχουµε θησαυρούς και
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τους κοιτάζουµε και δεν ξέρουµε τι να τους κάνουµε, διότι υπάρ-
χουµε στο κράτος των Αθηνών, που δεν φτιάχνει ούτε ένα δρόµο
για να πηγαίνεις στην Αρχαία Ολυµπία. Πώς θα γίνει αυτό; ∆εν
µπορεί να αξιοποιήσουµε, λοιπόν, τέτοιους θησαυρούς όταν µέ-
νουν κλεισµένοι στο κράτος των Αθηνών διαχρονικά. ∆εν γίνεται.
Αυτοκτονούµε.

Υπάρχουν άλλα συγκριτικά πλεονεκτήµατα, όπως είναι η αγρο-
τική οικονοµία. Υπάρχει η µεσογειακή διατροφή, η λεγόµενη ελ-
ληνική κουζίνα. Πρόσφατα η UNESCO αναγνώρισε ως αντιπρο-
σωπευτικό δείγµα της µεσογειακής διατροφής –αν δεν κάνω
λάθος- κάποιο παρασκεύασµα της γαλλικής κουζίνας. Η κατ’ εξο-
χήν µεσογειακή διατροφή είναι η ελληνική κουζίνα κι εκεί πρέπει
να προβάλουµε τα αγροτικά προϊόντα της Ελλάδας, που έχουν
ενσωµατώσει, αν θέλετε, φυσική ανωτερότητα λόγω γεωγραφι-
κού µήκους και πλάτους διότι σ’ αυτήν τη χώρα που ζούµε υπάρ-
χουν πεντέµισι χιλιάδες είδη φυτών, η µεγαλύτερη βιοποικι-
λότητα στον κόσµο.

Τέλος, υπάρχει η κοινωνική οικονοµία. Πράγµατι είµαστε λαός
γερασµένος, γιατί ζούµε πολύ κατά µέσο όρο και γιατί δεν
έχουµε ανανέωση πληθυσµού µέσω φυσικής διαδικασίας. Μέσω
µεταναστευτικού ρεύµατος έχουµε, αλλά κι εκεί οι µέσοι όροι
ηλικίας είναι υψηλοί. Η κοινωνική οικονοµία είναι µία νέα µορφή
οικονοµικής δραστηριότητας, που χρειάζεται για να στηριχθούν
οι άνθρωποι που έχουν προβλήµατα κι εκεί βεβαίως µπορεί µε
την έννοια της καλής επιχειρηµατικότητας να έχουµε δραστη-
ριότητα.

Κλείνω, λέγοντας ότι σήµερα η ανάπτυξη είναι το ζητούµενο
για να βγούµε απ’ αυτήν την κρίση. Αν δεν παράγουµε, δηλαδή,
αν δεν έχουµε έσοδα ως εθνική οικονοµία για να µπορέσουµε να
πληρώσουµε αυτά που χρωστάµε, όλα τα υπόλοιπα δεν µπορούν
να λύσουν το πρόβληµα. Και να αυξήσουµε τις δόσεις και να πά-
ρουµε άλλη βοήθεια, αυτά είναι ωφέλιµα, αλλά στο βάθος πρέ-
πει κάπου να πληρώσουµε και για να πληρώσουµε πρέπει να
έχουµε ανάπτυξη.

Άρα, λοιπόν, το νοµοσχέδιο προς αυτήν την κατεύθυνση συ-
ντείνει.

Πρέπει, βεβαίως, να γίνουν και οι άλλες ρυθµίσεις, για να µη
δηµιουργούνται προβλήµατα σε ένα σωστό επενδυτή, ώστε να
έχουµε σύντοµα αποτελέσµατα.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Παναγιώτη Αντωνακόπουλο, Βουλευτή Ηλείας του ΠΑΣΟΚ.

Το λόγο έχει η κ. Έλενα Παναρίτη, Βουλευτής Επικρατείας του
ΠΑΣΟΚ.

Έχετε επτά λεπτά, κυρία Παναρίτη.
ΕΛΕΝΗ ΠΑΝΑΡΙΤΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέ-

διο του Υπουργείου Περιφερειακής Ανάπτυξης, που συζητάµε
σήµερα, διαµορφώνει πράγµατι ένα νέο, ευνοϊκότερο πλαίσιο για
τις επενδύσεις σε µία συγκυρία που η χώρα µας τις έχει απολύ-
τως ανάγκη. ∆ιότι, όπως έχω πει πολλές φορές, η αναπτυξιακή
πρόκληση είναι η µεγαλύτερη από όσες έχουµε αντιµετωπίσει
και αντιµετωπίζουµε. Είναι η πιο κρίσιµη για το αύριο του τόπου.
Είναι αυτή που αν την απαντήσουµε µε επιτυχία, µπορεί να µας
βγάλει από την υφεσιακή ασφυξία και από το αδιέξοδο. Είναι
αυτή που θα κρίνει και τη δηµοσιονοµική προσαρµογή, αλλά και
την κοινωνική συνοχή. Μόνο αν κερδίσουµε το στοίχηµα της ανά-
πτυξης, µπορούµε να κοιτάξουµε ξανά το µέλλον µας µε αισιο-
δοξία και αυτοπεποίθηση.

Ο νέος επενδυτικός νόµος κάνει ένα ακόµα σηµαντικό βήµα
προς αυτήν την κατεύθυνση. Στοχεύει στην αναθέρµανση της οι-
κονοµίας µέσα από την ενίσχυση της επενδυτικής διαδικασίας,
δίνοντας έµφαση σε πέντε στόχους: Τη βελτίωση της ποιότητας
των επενδύσεων, την αύξηση της παραγωγικότητας, την ενί-
σχυση της εξωστρέφειας, την οικονοµική αποτελεσµατικότητα,
την περιφερειακή συνοχή.

Είναι ένας νόµος που αλλάζει δραστικά τους κανόνες του παι-
χνιδιού, που τους εκσυγχρονίζει και τους εξυγιαίνει, αξιοποιώ-
ντας και τα θετικά, αλλά και τα αρνητικά της εµπειρίας του
παρελθόντος. Εισάγει το θεσµό του ετήσιου προϋπολογισµού, ο

οποίος κατανέµεται στις καλύτερες επενδυτικές προτάσεις, µε
προκηρύξεις που γίνονται δύο φορές το χρόνο.

Τα επενδυτικά σχέδια, που θα υποβάλλονται, θα αξιολογού-
νται µε αντικειµενικά κριτήρια, ώστε να διασφαλίζεται η οικονο-
µική αποτελεσµατικότητα και η διαφάνεια. Οι κρατικές ενισχύσεις
θα δίνονται µε φοροαπαλλαγές και όχι επιδοτήσεις σε σχέση τρία
προς ένα.

Επιπλέον, ο νέος νόµος στηρίζει τις επενδύσεις στην τεχνο-
λογική ανάπτυξη και την καινοτοµία, προωθεί την περιφερειακή
συνοχή και την πράσινη ανάπτυξη και βοηθάει τη νεανική επιχει-
ρηµατικότητα.

Όλα αυτά είναι ασφαλώς κινήσεις αναγκαίες, που µπορούν να
συµβάλουν αποτελεσµατικά στην αναθέρµανση της οικονοµίας,
δηµιουργώντας µία νέα επενδυτική κινητικότητα.

Για να φτάσουµε, όµως, στην αναπτυξιακή έκρηξη, που είναι
σήµερα απαραίτητη, χρειάζεται να κάνουµε κι άλλα βήµατα. Απο-
φασιστικά, µε απαρέγκλιτη προσήλωση στο στόχο, και χωρίς να
διστάσουµε ούτε στιγµή µπροστά στις κατεστηµένες αγκυλώσεις
και τα στερεότυπα που έρχονται από το παρελθόν.

Πρέπει να αλλάξουµε ριζικά το επενδυτικό κλίµα της χώρας, να
δηµιουργήσουµε µία καινούργια οικονοµική ατµόσφαιρα, φιλική
για τις επενδύσεις και για τους επενδυτές, τους Έλληνες, τους
ντόπιους και τους ξένους, απλουστεύοντας και επιταχύνοντας
δραστικά τις διαδικασίες αδειοδότησης -το δύσκολο είναι να
µπεις µέσα στην αγορά, όχι απλά να µείνεις στην αγορά- καταρ-
γώντας τα αναχρονιστικά γραφειοκρατικά εµπόδια, παρέχοντας
ένα σταθερό φορολογικό πλαίσιο κι ένα προβλέψιµο οικονοµικό
περιβάλλον.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υποστηρίζω και υπερψηφίζω το
νοµοσχέδιο του Υπουργείου Ανάπτυξης, γιατί βάζει σωστά στη
θέση τους πολλές ψηφίδες από το νέο ψηφιδωτό που έχει αρχί-
σει να δηµιουργεί η Κυβέρνησή µας.

Χρειάζεται, ωστόσο, να κάνουµε ακόµα πολλά, για να φανεί
καθαρά η νέα, µεγάλη αυτή ψηφιδωτή εικόνα, αυτή που θα
εµπνεύσει και θα κινητοποιήσει όλες τις παραγωγικές δυνάµεις
της ελληνικής κοινωνίας, προβάλλοντας ένα συγκεκριµένο ανα-
πτυξιακό σχέδιο. Αυτή που θα δώσει ανάσα ελπίδας στους πολί-
τες, δείχνοντάς τους καθαρά ένα δρόµο ανάπτυξης κι ένα δρόµο
δηµιουργίας, ικανό να διασφαλίσει ένα καλύτερο µέλλον για
όλους.

Η χώρα πρέπει να αποκτήσει σαφείς αναπτυξιακούς στόχους,
να αποφασίσει επιτέλους τι και πώς θα παράγει, ώστε να αξιο-
ποιήσει τα συγκριτικά της πλεονεκτήµατα και να ανακτήσει τη
χαµένη ανταγωνιστικότητά της. Να διαλέξει τις αναπτυξιακές αιχ-
µές που της ταιριάζουν και να συγκεντρώσει σε αυτές όλους
τους διαθέσιµους πόρους, οικονοµικούς και ανθρώπινους.

Σήµερα δεν είναι πια αρκετό να µιλάµε γενικά και αόριστα για
το τεράστιο πολιτιστικό και µνηµειακό µας απόθεµα, για τον ήλιο,
την άµµο και τη θάλασσά µας, για το µοναδικό στον κόσµο, εξαι-
ρετικό παρθένο ελληνικό ελαιόλαδό, για τα ποιοτικά διατροφικά
προϊόντα που βρίσκει κάποιος σε κάθε γωνιά της χώρας µας, για
το ταλέντο του Έλληνα στις νέες τεχνολογίες, για τις ανεξά-
ντλητες και παντελώς αναξιοποίητες δυνατότητες προσέλκυσης
ιατρικού, αθλητικού και εκπαιδευτικού τουρισµού, για την προ-
νοµιακή γεωγραφική θέση της Ελλάδας, που µπορεί να την κάνει
αναντικατάστατο ενεργειακό κόµβο και περιφερειακό κέντρο του
διαµετακοµιστικού εµπορίου προς την Ευρώπη.

Όλα αυτά πρέπει να συγκροτηθούν σε ένα ενιαίο σχέδιο εθνικό
αναπτυξιακό, αρθρωµένο κατά περιφέρεια, µε συγκεκριµένους
στόχους και κίνητρα, πράγµα που είναι, προφανώς, συναρµο-
διότητα πολλών Υπουργείων.

Στη διαδικασία αυτή µπορεί και πρέπει να συµβάλει καθορι-
στικά ο νέος θεσµός της αιρετής Περιφερειακής Αυτοδιοίκησης.
Ιδού «πεδίον δόξης λαµπρόν» για τους καινούργιους Περιφερει-
άρχες που µόλις ανέλαβαν τα καθήκοντά τους!

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την
κ. Έλενα Παναρίτη, Βουλευτή Επικρατείας του ΠΑΣΟΚ.

Το λόγο έχει η κ. Θεοδώρα Μπακογιάννη, ανεξάρτητη Βου-
λευτής της Α’ Αθήνας.
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ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
ζούµε σε µία εποχή σηµαντικών µεταβολών και ουσιαστικών ανα-
τροπών. Τα πάντα αλλάζουν και η κρίση αµφισβητεί θεσµούς,
δοµές και κυρίαρχες αντιλήψεις. Μαζί µε τους δείκτες και τα νού-
µερα που ανατρέπονται, αλλάζει και µία κυρίαρχη αντίληψη που
υπήρχε σε όλη την περίοδο της Μεταπολίτευσης και χαρακτή-
ριζε και χαρακτηρίζει το σύνολο σχεδόν των κοµµάτων της Με-
ταπολίτευσης.

Βασική αντίληψη των παλαιών κοµµάτων είναι ότι η οικονοµική
ανάπτυξη απορρέει από πρωτοβουλίες του κράτους. Είναι απο-
τέλεσµα επενδυτικών νόµων, που καθορίζουν ποιοι τοµείς θα
υποστηριχθούν, ποιες περιοχές θα ενισχυθούν, ποιες θα επιβιώ-
σουν κι αν αυτές θα είναι µεγάλες ή µικρές, πράσινες ή κίτρινες
ή δεν ξέρω τι άλλο.

Στην ουσία πρόκειται για µία πολιτική φιλοσοφία η οποία διαι-
ωνίζει και διευρύνει την παρέµβαση του κράτους στην αναπτυ-
ξιακή λειτουργία της οικονοµίας. Αντί να θέτει στο πηδάλιο της
οικονοµίας τις παραγωγικές δυνάµεις του τόπου, τους ανθρώ-
πους που δηµιουργούν και επιχειρούν, που τολµούν να αναλά-
βουν ρίσκα, καθιστά ρυθµιστές και πρωταγωνιστές τη γραφειο-
κρατία του δηµοσίου.

Εµείς, ως ∆ηµοκρατική Συµµαχία, αρνούµαστε αυτήν την οι-
κονοµική φιλοσοφία. Για εµάς η ανάπτυξη δεν είναι αποτέλεσµα
νόµων και εγκυκλίων. Και το αποδεικνύει και η αποτίµηση, τελι-
κώς, της τριανταετούς λειτουργίας των αναπτυξιακών νόµων.

Υπάρχουν µέσα στην έκθεση αποτίµησης δύο συµπεράσµατα
τα οποία δεν πρέπει να αγνοήσουµε.

Το πρώτο αναφέρει ότι µε δεδοµένους τους πόρους που δια-
τέθηκαν τα τελευταία τριάντα χρόνια -πέντε χιλιάδες νέες θέσεις
εργασίας και επτακόσια επενδυτικά σχέδια το χρόνο- το αποτέ-
λεσµα δεν είναι ικανοποιητικό.

Το δεύτερο αναφέρει ότι σ’ όλη αυτήν την πορεία των τριάντα
χρόνων οι περιφερειακές ανισότητες, τελικώς, αντί να µειωθούν,
διευρύνθηκαν. Οι νόµοι λειτούργησαν υπέρ του κέντρου, της
συσσώρευσης στην Αττική και στα µεγάλα κέντρα, µε αποτέλε-
σµα το ΑΕΠ στις ακριτικές περιφέρειες, όπως παραδέχεται η ει-
σηγητική έκθεση, να έχει µειωθεί.

Ας µην κρυβόµαστε, λοιπόν, πίσω από το δάκτυλό µας: Η ανά-
πτυξη δεν προκύπτει µέσα από γραφειοκρατικές επιδοτήσεις.
Για εµάς είναι αποτέλεσµα κυρίως της ολοκληρωτικής και πλή-
ρους απελευθέρωσης των δηµιουργικών και παραγωγικών δυ-
νάµεων των Ελλήνων.

Αυτό απαιτεί, βεβαίως, σαρωτικές αλλαγές, µεταρρυθµίσεις
σε όλο το εύρος της οικονοµικής λειτουργίας. Απαιτεί τη ριζική
µείωση του δηµόσιου τοµέα, την πραγµατική κατάργηση των ει-
δικών προνοµίων διαφόρων οµάδων, την εισαγωγή του ανταγω-
νισµού σ’ όλους τους τοµείς, την πραγµατική λειτουργία των
θεσµών, κυρίως του κράτους – δικαίου και την οριστική αποβολή
του συντεχνιασµού από την οικονοµία και την κοινωνία µας.

Μόνο όταν έχουν υλοποιηθεί όλοι αυτοί οι στόχοι, θα έχει ου-
σιαστικό νόηµα να συζητάµε για κίνητρα. ∆ιότι ας είµαστε ειλι-
κρινείς: Το γεγονός ότι η Ελλάδα βρίσκεται στο τέλος της
παγκόσµιας κατάταξης όσον αφορά τη διάθεση των επιχειρή-
σεων να λειτουργήσουν στη χώρα µας, ασφαλώς και δεν οφεί-
λεται στους επενδυτικούς νόµους που είχαµε.

Οφείλεται στο πλήθος -και συµφωνώ εδώ µε τον προλαλήσα-
ντα κ. Σιούφα- των αντικινήτρων που έχουµε ως οικονοµία. Οφεί-
λεται στο γεγονός -το είπε και πριν η κ. Παναρίτη- ότι για να
πάρεις µια άδεια και να ξεκινήσεις µια επιχείρηση χρειάζεσαι
ακόµα, σήµερα που µιλάµε, δεκάδες υπογραφές παρά τις καλές
προθέσεις και εξαγγελίες όλων των κυβερνήσεων.

Έτσι εξηγείται το ότι παρά τις δήθεν µεγάλες διαρθρωτικές
αλλαγές που κάνει η Κυβέρνηση, η Ελλάδα κατρακύλησε, κύριε
Υπουργέ, δεκαπέντε θέσεις µέσα σε ένα µόλις χρόνο στο δείκτη
οικονοµικής ελευθερίας και κατέχει πια την τελευταία θέση στην
Ευρωπαϊκή Ένωση.

Το γεγονός ότι περισσότερες από χίλιες πεντακόσιες επιχει-
ρήσεις εγκατέλειψαν την Ελλάδα από το τέλος του περασµένου
έτους δεν οφείλεται στην ύπαρξη ή όχι του αναπτυξιακού νόµου,
οφείλεται σε µια σειρά από αγκυλώσεις και εµπόδια που κάνουν
τη ζωή δύσκολη σε όλους και υπονοµεύουν την παραγωγικότητα.

Όλοι γνωρίζουµε ότι το διαρκές κλείσιµο των εµπορικών κέ-
ντρων των πόλεων από τις απεργίες κοστίζει ή ότι οι αιφνιδια-
στικές ακινητοποιήσεις των µέσων µαζικής µεταφοράς που
εµποδίζουν τους εργαζόµενους να πάνε στη δουλειά τους διώ-
χνουν στην ουσία παραγωγικές µονάδες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πρώτο βήµα πρέπει να είναι
να αντιµετωπίσουµε µε αποτελεσµατικό και αποφασιστικό τρόπο
όλο αυτό το πλέγµα αντικινήτρων που έχουν θεσµικό χαρακτήρα,
αφορούν τη λειτουργία του δηµοσίου και αγγίζουν συµπεριφο-
ρές και νοοτροπίες όλων µας.

Για να περάσω στο σχέδιο νόµου που συζητάµε, λέω εξαρχής
ότι είναι θετικό, ότι το σχέδιο κινείται προς την κατεύθυνση υιο-
θέτησης φορολογικών κινήτρων ως εργαλείων προσέλκυσης και
στήριξης επενδυτικών σχεδίων. Βεβαίως, κάνετε δειλά βήµατα,
επιλέγετε ένα συνδυασµό των φορολογικών κινήτρων µε τις επι-
δοτήσεις και ενισχύσεις. Έχει σηµασία η ισορροπία.

Ως γενική αρχή προσωπική µου εκτίµηση είναι ότι οι επιδοτή-
σεις πρέπει να είναι χαµηλού ύψους. Η εµπειρία δείχνει ότι η πο-
λιτική των ανεξέλεγκτων µεγάλων επιδοτήσεων δεν απέδωσε. Γι’
αυτό πιστεύω ότι το βασικό εργαλείο πρέπει να είναι τα φορο-
λογικά κίνητρα και οι επιδοτήσεις µπορούν, πράγµατι, να είναι
και κατώτερες του 50%, όπως προβλέπεται, όµως, σε λίγες πε-
ριπτώσεις στο σχέδιο νόµου.

Αν πάµε σε χαµηλότερο ύψος επιδοτήσεων, θα υπάρξει µεγα-
λύτερη διάχυση ευεργετηµάτων σε περισσότερα επενδυτικά σχέ-
δια και η εµπλοκή του επιχειρηµατία θα είναι πιο ουσιαστική.
Πρέπει η υλοποίηση του σχεδίου να βασίζεται, κυρίως, σε ίδιες
δυνάµεις για να µην επαναληφθούν τα νοσηρά φαινόµενα του
παρελθόντος.

Θεωρώ, επίσης, θετικό το γεγονός ότι κάνετε βήµατα προς τα
µπρος στον τοµέα της επιχειρηµατικότητας των νέων και ειδικά
το ζήτηµα της επιχορήγησης των λειτουργικών δαπανών. Είναι
από τις περιπτώσεις που χρειάζεται αυτού του είδους η στήριξη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

∆ύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε, αν µου επιτρέπετε.
Θα ήθελα να σταθώ, όµως, και στις εµφανείς αδυναµίες του

νοµοσχεδίου. Στην ουσία ο νόµος είναι ηµιτελής. Αναφέροµαι
στα τρία προεδρικά διατάγµατα, είκοσι τρείς υπουργικές απο-
φάσεις, εκ των οποίων οι είκοσι µία είναι µεγάλης σηµασίας. Κω-
δικοποιείτε, κύριε Υπουργέ, και αυτό είναι καλό, αλλά δεν είναι
επαρκές.

∆ηλώσατε, αν κατάλαβα καλά στη Βουλή ότι ο νόµος θα λει-
τουργήσει το Μάιο του 2011;

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας): Τον Μάρτιο.

ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Τον Μάρτιο του 2011. Θεωρώ ότι
µε τα προεδρικά διατάγµατα, µε την ταχύτητα που µέχρι σήµερα
κινείται η Κυβέρνησή σας, µάλλον, τον Οκτώβριο το βλέπω.

∆εύτερη αρνητική παρατήρηση είναι ότι παρά το ότι η ρητορι-
κή σας µιλάει για εξωστρέφεια των επιχειρήσεων, οι συγκεκριµέ-
νες νοµοθετικές επιλογές δεν την παρακολουθούν. Απόδειξη ότι
η εξωστρέφεια των επιχειρήσεων, ο εξαγωγικός προσανα-
τολισµός της επιχείρησης και η εξαγωγική επίδοση είναι ένα από
τα δεκαοκτώ κριτήρια που αναφέρετε στο νοµοσχέδιο. ∆εν
γίνεται, όµως, µε αυτήν τη λογική η διαφορά και το άλµα προς τα
εµπρός. ∆εν στηρίζεις έτσι τις εξαγωγικές επιχειρήσεις. Κατά τη
γνώµη µου θα έπρεπε να το ξανακοιτάξετε.

Τρίτη παρατήρηση είναι ότι µε το σχέδιο νόµου δεν αντιµε-
τωπίζετε τις µεγάλες αδυναµίες που είχαν οι προηγούµενοι
αναπτυξιακοί νόµοι. ∆ιατηρείτε όλες σχεδόν τις γραφειοκρατικές
δοµές, ευρεία εµπλοκή πολλών υπηρεσιών. Και παρά το γεγονός
ότι αντιλαµβάνεστε την ανάγκη να υπάρξουν ευέλικτα σχήµατα
και διαδικασίες, οι κατηγορίες επενδύσεων που καθιερώνετε
είναι ο ορισµός της ασάφειας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κατηγοριοποίηση των ενισχυ-
µένων επενδύσεων γενικής επιχειρηµατικότητας, τεχνολογικής
ανάπτυξης ή περιφερειακής συνοχής είναι µνηµείο αοριστολο-
γίας.

Επίσης, ο επιχειρηµατικός κόσµος της χώρας περίµενε να επι-
λυθούν µέσω του νέου νόµου βασικά προβλήµατα, τα οποία ήταν
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προβλήµατα των προηγούµενων αναπτυξιακών νόµων. Οι διαδι-
κασίες αξιολόγησης και ελέγχου, οι διαδικασίες πληρωµών,
καθώς και το γενικότερο σύστηµα διαχείρισης, ενώ θα έπρεπε
να είναι ζητήµατα, τα οποία λογικά έπρεπε να περιέρχονται στον
κορµό του νέου νόµου, εντούτοις διαπιστώνουµε τη µετάθεση
της επίλυσής τους µέσω των υπουργικών αποφάσεων.

Τέλος, θα αναφερθώ στον περιφερειακό χαρακτήρα του ανα-
πτυξιακού νόµου. Παρ’ ότι προβλέπεται ειδική κατηγορία επεν-
δύσεων περιφερειακής συνοχής η διάσταση είναι ασθενής.
Απουσιάζει πλήρως οποιαδήποτε δράση για µετεγκατάσταση
επιχειρήσεων από τα αστικά κέντρα προς τη περιφέρεια, όπως
επίσης είναι αδύναµες οι προβλέψεις για τις επιχειρήσεις που
βρίσκονται στις παραµεθόριες περιοχές, όπου καταγράφεται η
πιο ισχυρή τάση φυγής των επιχειρήσεων.

Θα ήθελα τέλος να επισηµάνω ότι πρέπει σε νοµούς, όπου
υπάρχει ισχυρή παρουσία της ∆ΕΗ, να υπάρξει διόρθωση του
ΑΕΠ των περιοχών αυτών, διότι δηµιουργούνται πλασµατικά δε-
δοµένα του ρυθµού ανάπτυξής του και δεν λαµβάνεται υπ’ όψιν
η περιβαλλοντική επιβάρυνση. Αναφέροµαι στους Νοµούς Κο-
ζάνης, Αρκαδίας, Φλώρινας και Εύβοιας, όπου το ΑΕΠ εµφανί-
ζεται πιο ψηλό από αυτό που είναι στην πραγµατική οικονοµία
της περιοχής. ∆είτε το, έχει σηµασία, γιατί για τους συγκεκριµέ-
νους νοµούς η ∆ΕΗ αποτελεί στην ουσία µονοκαλλιέργεια και
δηµιουργεί στρεβλώσεις κα ανισότητες.

Κύριε Υπουργέ, µε το σχέδιο του αναπτυξιακού νόµου κάνετε
βήµατα. Απλώς κατά τη γνώµη µας είναι δειλά. Χρειάζεται µεγα-
λύτερη τόλµη και βούληση ανατροπής των αντικινήτρων, των
εµποδίων, των δυσλειτουργιών που υπάρχουν στην ελληνική οι-
κονοµία. Η κατάργηση, κύριε Υπουργέ, των αντικινήτρων -αργή-
σαµε όλοι τριάντα χρόνια, γιατί τα δηµιουργήσαµε- από µόνη της
θα δώσει πολύ µεγαλύτερη αύξηση στο ΑΕΠ από ότι οποιοσδή-
ποτε αναπτυξιακός νόµος.

Εµείς, παρά τις παρατηρήσεις µου τις αρνητικές, θεωρούµε
το νοµοσχέδιο προς θετική κατεύθυνση και θα το ψηφίσουµε.

(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τη κ.

Θεοδώρα Μπακογιάννη, Ανεξάρτητη Βουλευτή Α’ Αθήνας.
Το λόγο έχει ο κ. Αθανάσιος Παπαδόπουλος, Βουλευτής

Αχαΐας του ΠΑΣΟΚ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ελληνική οικονοµία βρίσκεται

σήµερα στην πιο δύσκολη φάση των τελευταίων δεκαετιών εξαι-
τίας των δοµικών προβληµάτων και του µοντέλου ανάπτυξης που
επέβαλαν οι επιλογές µας.

Η οικονοµική κρίση χτύπησε και τη δική µας πόρτα. Απότοµα
και µε επώδυνο τρόπο, η πορεία ανάπτυξης της χώρας διακό-
πηκε αναδεικνύοντας τα δοµικά και δηµοσιονοµικά της προβλή-
µατα. Η οικονοµική κρίση µε τον πλέον ξεκάθαρο τρόπο έφερε
στην επιφάνεια τα αποτελέσµατα των επιλογών µας.

Η αύξηση του ΑΕΠ στηρίχτηκε, κυρίως, στην αύξηση της κα-
τανάλωσης, λόγω της µείωσης των επιτοκίων και της απελευθέ-
ρωσης του τραπεζικού συστήµατος. Η αύξηση των επενδύσεων,
κυρίως του δηµόσιου τοµέα, στηρίχτηκε στα κοινοτικά κονδύλια
και οι επενδύσεις στην αγορά κατοικίας στην αύξηση των στε-
γαστικών δανείων. Η αύξηση της ζήτησης στάθηκε κυρίως σε ει-
σαγόµενα αγαθά µε αποτέλεσµα τη συρρίκνωση των βασικών
παραγωγικών τοµέων της ελληνικής οικονοµίας από τη µια
πλευρά και τη συµβολή µας στην ανάπτυξη των οικονοµιών
άλλων χωρών από την άλλη.

Η αναπτυξιακή µας πολιτική όλο αυτό το χρονικό διάστηµα της
αύξησης του εθνικού προϊόντος αποδεικνύεται, δυστυχώς, ότι
δεν στόχευε στη βιώσιµη ανάπτυξη της παραγωγικής εγχώριας
δραστηριότητας. ∆εν στήριξε υγιή επιχειρηµατικά σχέδια µε σο-
βαρές προοπτικές οικονοµικής απόδοσης. Αντίθετα, παρέµεινε
στη λογική της ανεξέλεγκτης απορρόφησης πόρων µε αποτέλε-
σµα την επιδότηση ηµετέρων, την πριµοδότηση της εσωστρέ-
φειας και την επιχορήγηση της εύκολης προσπάθειας και του
παρασιτισµού.

Ουσιαστικά, για την ενίσχυση των επενδύσεων και της οικονο-
µικής ανάπτυξης σπαταλήθηκαν πολύτιµοι πόροι µε µικρό θετικό
αντίκρισµα. Οι πολιτικές που εφαρµόστηκαν δεν έφεραν θετικά

αποτελέσµατα τόσο στην αναπτυξιακή, όσο και στην περιφερει-
ακή τους διάσταση. Το ειδικό βάρος της Αττικής στην εθνική οι-
κονοµία αυξήθηκε δραµατικά, ενώ επιδεινώθηκε η θέση των
πλέον αδύναµων περιφερειών της χώρας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η προσπάθεια για την επανεκ-
κίνηση της οικονοµίας γίνεται ακόµα πιο επιτακτική και αναγκαία
σήµερα. Χρειάζεται να στηριχθούµε και να στηρίξουµε τους πο-
λίτες που παράγουν και δηµιουργούν, τους νέους που έχουν
ιδέες και µπορούν µε ταχύτητα να κατακτήσουν το µέλλον, την
υγιή επιχειρηµατικότητα που θα δώσει σταθερές θέσεις εργα-
σίας και θα εκµεταλλευτεί δυναµικά τα συγκριτικά µας πλεονε-
κτήµατα.

Το νοµοσχέδιο για την ενίσχυση των ιδιωτικών επενδύσεων,
την οικονοµική ανάπτυξη, την επιχειρηµατικότητα και την περι-
φερειακή συνοχή που συζητάµε σήµερα διαγράφει την ξεπερα-
σµένη πολιτική των επιχορηγήσεων και ενισχύει βιώσιµες
επενδύσεις υψηλής οικονοµικής απόδοσης µε φοροαπαλλαγές,
ευνοϊκά δάνεια και ενισχύσεις κεφαλαίου σε επιλεγµένες παρα-
γωγικές δραστηριότητες.

Με το νέο επενδυτικό νόµο ενισχύονται ανταγωνιστικά και βιώ-
σιµα σχέδια που διαθέτουν τεκµηριωµένες προοπτικές κερδο-
φορίας. Στηρίζονται επιχειρηµατικές δραστηριότητες που
επενδύουν στην τεχνολογική ανάπτυξη, στην έρευνα και στην
καινοτοµία. Προωθούνται επενδυτικές πρωτοβουλίες που αξιο-
ποιούν τα συγκριτικά πλεονεκτήµατα των τοπικών οικονοµιών και
συµβάλλουν στην άµβλυνση των περιφερειακών ανισοτήτων.
Αντιµετωπίζονται µε ιδιαίτερο τρόπο και ειδικό καθεστώς επεν-
δύσεις που αφορούν στην επιχειρηµατικότητα των νέων, στα µε-
γάλα επενδυτικά σχέδια, στα ολοκληρωµένα επιχειρηµατικά
σχέδια για τον τεχνολογικό και οργανωτικό εκσυγχρονισµό των
επιχειρήσεων και στις επενδύσεις συνέργειας και δικτύωσης. Θε-
σµοθετείται ο ετήσιος προϋπολογισµός και προσδιορίζονται οι
διαθέσιµοι πόροι τόσο για το σύνολο των επενδύσεων, όσο και
ανά κατηγορία επένδυσης, το είδος της δραστηριότητας και γε-
ωγραφικής περιφέρειας. ∆ιασφαλίζεται η αντικειµενική αξιολό-
γηση µε µετρήσιµα κριτήρια επιλογής. Επιτυγχάνεται η απόλυτη
διαφάνεια και επιλέγονται τα επιχειρηµατικά σχέδια που πραγ-
µατικά µπορούν να προσδώσουν ισχυρή αναπτυξιακή ώθηση.

Κύριε Υπουργέ, στο σηµείο αυτό θα ήθελα να αναφερθώ στην
ενίσχυση των επενδύσεων, στον αγροδιατροφικό τοµέα. Στο
πλαίσιο αυτό, µέληµά µας θα πρέπει να είναι η εξασφάλιση δια-
τροφικής επάρκειας και η προστασία της αγροτικής γης από την
εγκατάλειψη και την απερήµωση. Αυτά µπορούν να επιτευχθούν
µε την υποστήριξη επενδύσεων. Σας διαβεβαιώνω ότι υπάρχει
σηµαντικό ενδιαφέρον στον αγροτικό κόσµο για τέτοιου είδους
επιχειρηµατικές δράσεις.

Για το λόγο αυτό, θεωρώ ότι πρέπει να δώσουµε προτεραιό-
τητα στον τοµέα που µπορεί να αποτελέσει µοχλό ανάπτυξης
καθώς υπάρχει αυξανόµενη ζήτηση, εγχώρια αλλά και παγκό-
σµια, για ποιοτικά αγροτικά προϊόντα µε συγκεκριµένη ταυτό-
τητα. Αυτή πρέπει να είναι -και αυτή είναι- η στόχευση της νέας
αναπτυξιακής πολιτικής και του νέου επενδυτικού νόµου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αποτελεσµατικότητα ενός
νόµου κρίνεται πρωτίστως και από τον τρόπο εφαρµογής του.
Είναι αναγκαία η δηµιουργία του µηχανισµού που αρχικά θα επι-
λέγει τα επενδυτικά σχέδια και στη συνέχεια θα παρακολουθεί
την εφαρµογή και την εξέλιξή τους σε βιώσιµες επιχειρήσεις. Στο
στάδιο αυτό θα πρέπει να µεριµνήσουµε για τον καλύτερο συ-
ντονισµό των ενεργειών και την τήρηση του χρονοδιαγράµµατος
υλοποίησης της επένδυσης. Είναι γνωστό σε όλους µας ότι κατά
το παρελθόν πολλά υποσχόµενες επενδύσεις εγκαταλείφθηκαν
εξαιτίας τέτοιων αδυναµιών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου στο σηµείο αυτό
της οµιλίας µου να απευθυνθώ στον κύριο Υπουργό και να θέσω
ένα ειδικό θέµα που κατά τη γνώµη µου χρειάζεται να τύχει ιδι-
αίτερης προσοχής.

Αξιότιµε κύριε Υπουργέ, στις διατάξεις του νέου επενδυτικού
νόµου περιλαµβάνεται στα γενικά επενδυτικά σχέδια ο τοµέας
των επενδυτικών σχεδίων περιφερειακής συνοχής όπου πολύ
σωστά ενισχύονται επιχειρηµατικές δραστηριότητες που αξιο-
ποιούν τα τοπικά, ανταγωνιστικά πλεονεκτήµατα, αντιµετωπίζουν
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τοπικές ανάγκες και περιφερειακά προβλήµατα. Στη χώρα µας
σήµερα υπάρχουν και λειτουργούν σε ορεινές περιοχές –όπως
και στην περιοχή από όπου προέρχοµαι στα Καλάβρυτα- χιονο-
δροµικά κέντρα. Το σύνολο των χιονοδροµικών κέντρων είναι εί-
κοσι ένα από τα οποία τα δεκαεπτά είναι παλιές δηµοτικές
επιχειρήσεις που µε το νέο κώδικα µετατράπηκαν σε ανώνυµες
εταιρείες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα χρειαστώ ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Τα χιονοδροµικά κέντρα αυτά κατά γενική παραδοχή έχουν

προσφέρει σηµαντικά στην τοπική οικονοµία και στην ανάπτυξη
της ευρύτερης περιοχής. Οι επιχειρήσεις αυτές –γιατί ουσιαστικά
για επιχειρήσεις πρόκειται- διέπονται από ένα νοµικό καθεστώς,
το οποίο δεν τους επιτρέπει να ενταχθούν στον επενδυτικό νόµο
και να καλύψουν µε τον τρόπο αυτό τις ανάγκες εκσυγχρονισµού
και ποιοτικής αναβάθµισής τους. Θεωρώ περιττό να σας ανα-
φέρω ότι οι ανάγκες εκσυγχρονισµού είναι επιτακτικές λόγω µά-
λιστα και των καιρικών συνθηκών, των περιβαλλοντικών αλλαγών
που έχουµε στη χώρα µας. Έχουν ανάγκη άµεσα να προχωρή-
σουν σε επενδύσεις, να παράγουν τεχνητό χιόνι, διότι αλλιώς θα
κλείσουν. Αυτή η επένδυση είναι µεγάλου κόστους. Πρέπει να
δούµε µε τι τρόπο µπορούµε αυτές τις επιχειρήσεις να τις χρη-
µατοδοτήσουµε, επειδή από κανέναν άλλο φορέα δεν χρηµατο-
δοτούνται ούτε από το ΕΣΠΑ ούτε από την Τοπική Αυτοδιοίκηση.

Πιστεύω ότι πρέπει να εξετάσετε το θέµα αυτό και να δώσετε
µια λύση σε έναν τοµέα οικονοµικής δραστηριότητας σηµαντικό
τόσο για τις τοπικές κοινωνίες, όσο και για την περιφερειακή ανά-
πτυξη και τον χειµερινό τουρισµό στη χώρα µας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Αθανάσιο Παπαδόπουλο Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό
Αχαΐας.

Το λόγο έχει η Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Ηρακλείου κ.
Μαρία Σκραφνάκη για επτά λεπτά.

ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν από πε-

ρίπου ένα χρόνο που το ΠΑΣΟΚ ανέλαβε τη διακυβέρνηση της
χώρας η κατάσταση της οικονοµίας µας βρισκόταν στα πρόθυρα
της ολοκληρωτικής κατάρρευσης. Ήµασταν τότε µια χώρα στα
πρόθυρα της χρεοκοπίας, µια χώρα αναξιόπιστη, αφερέγγυα, µε
τεράστιο χρέος µε το µεγαλύτερο έλλειµµα στην Ευρωζώνη σε
σχέση µε το ποσοστό του ΑΕΠ, µε αρνητικούς ρυθµούς ανάπτυ-
ξης, µε ύφεση, µε ανεργία, µια χώρα χωρίς ανταγωνιστική πα-
ραγωγή, µε εισαγωγές σε πολλούς τοµείς ακόµα και στα
τρόφιµα.

Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας ήταν αυτή που έφερε τη
χώρα σε αυτό το σηµείο. Το πρώτο µέληµα του ΠΑΣΟΚ όταν ανέ-
λαβε τη διακυβέρνηση της χώρας ήταν να αποκαταστήσει την
αξιοπιστία της και να σώσει την Ελλάδα από τη βέβαιη χρεοκο-
πία που οδηγούνταν. Ευτυχώς ο Πρωθυπουργός της χώρας ανέ-
στρεψε τη διαφαινόµενη πορεία πείθοντας τους εταίρους µας
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα και
το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο να χορηγήσουν το µεγαλύτερο
δάνειο -110 δισεκατοµµύρια ευρώ- που πήρε ποτέ η χώρα. Έτσι
σώθηκε η χώρα µας και µε τις θυσίες βέβαια και του ελληνικού
λαού. Πρέπει όµως και να σκεφτόµαστε, τι θα είχε συµβεί αν εί-
χαµε πτωχεύσει.

Επαληθεύτηκε ακόµη ο Πρωθυπουργός για τις κερδοσκοπικές
επιθέσεις και σε άλλες χώρες της Ευρωζώνης και κατάφερε να
γίνει δεκτή η πρότασή του για τη δηµιουργία µόνιµου µηχανισµού
στήριξης στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Πιστεύουµε ότι θα ευοδωθεί
και ο αγώνας που κάνει για την έκδοση ευρωοµολόγου, ώστε να
θωρακιστούµε περισσότερο όλες οι αδύναµες χώρες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, φέτος το βάρος µας πρέπει να
πέσει στην αναθέρµανση της οικονοµίας και στην ανάπτυξη που
είναι προϋπόθεση για την έξοδο της οικονοµίας από την κρίση.
Η αναπτυξιακή επανεκκίνηση µε την προώθηση βιώσιµων επεν-
δύσεων είναι επιτακτική ανάγκη για την ικανοποίηση της οποίας
απαιτούνται συντονισµένες παρεµβάσεις µε στόχο την αύξηση

της παραγωγικότητας, της ανταγωνιστικότητας και της περιφε-
ρειακής συνοχής.

Χαίροµαι, κύριε Υπουργέ, που κατατέθηκε επιτέλους ο νέος
αναπτυξιακός νόµος για την προώθηση των ιδιωτικών επενδύ-
σεων, διότι µέσω των ιδιωτικών επενδύσεων θα έχουµε επανεκ-
κίνηση και αναθέρµανση της οικονοµικής ανάπτυξης και µείωση
της ανεργίας.

Το νέο καθεστώς ενισχύσεων προς τις ιδιωτικές επενδύσεις
που εισάγεται µε το προτεινόµενο σχέδιο νόµου περιλαµβάνει
βασικά κριτήρια οικονοµικής αποτελεσµατικότητας, ακολουθεί
ένα συγκροτηµένο σχεδιασµό περιφερειακής ανάπτυξης, εισά-
γει συγκεκριµένους κανόνες εφαρµογής και αναπτύσσεται σε
στάδια που είναι εκ των προτέρων προσδιορισµένα.

Ο αναπτυξιακός νόµος αφορά όλες τις µορφές επιχειρηµατι-
κής δραστηριότητας πλην όσων απαγορεύονται ρητά από την
κοινοτική νοµοθεσία ή ότι δεν πληρούν τα σχέδια και τα στοιχεία
που εµπεριέχονται στους σκοπούς του αναπτυξιακού νόµου. Ο
υπό συζήτηση επενδυτικός νόµος προβλέπει τρεις γενικές και
τέσσερις ειδικές κατηγορίες επενδυτικών στοιχείων και αντί-
στοιχα καθεστώτα επενδύσεων.

Τα γενικά καθεστώτα επενδύσεων ενισχύουν ανταγωνιστικά
και βιώσιµα επενδυτικά σχέδια µε προοπτικές κερδοφορίας, στη-
ρίζουν τις επενδύσεις στην τεχνολογική ανάπτυξη και καινοτο-
µία, προωθούν την περιφερειακή συνοχή και την πράσινη
ανάπτυξη και βελτιώνουν την επιχειρηµατικότητα και την ποιό-
τητα των επενδυτικών αποφάσεων.

Τα ειδικά καθεστώτα επενδύσεων αντιµετωπίζουν ειδικότερες
προκλήσεις της αναπτυξιακής διαδικασίας και αντιστοιχούν σε
τοµείς στους οποίους δίδεται ιδιαίτερη έµφαση. Αφορούν τη νε-
ανική επιχειρηµατικότητα, τα µεγάλα επενδυτικά σχέδια, τα ολο-
κληρωµένα πολυετή επιχειρηµατικά σχέδια για τον τεχνολογικό
και οργανωτικό εκσυγχρονισµό µονάδων και τις επενδύσεις συ-
νέργειας και δικτύωσης.

Τα παραπάνω καθεστώτα συνδυάζουν µια σειρά από µέσα ενί-
σχυσης, όπως φοροαπαλλαγές, επιχορηγήσεις κεφαλαίου και
επιδοτήσεις χρηµατοδοτικής µίσθωσης, ανάλογα µε την ανα-
πτυξιακή στόχευση του καθενός.

Παράλληλα, ενεργοποιείται το ΕΤΕΑΝ για τη µόχλευση της εγ-
χώριας αγοράς κεφαλαίων και την άµεση εξασφάλιση ρευστό-
τητας στην αγορά µε τη χορήγηση επιδοτούµενων δανείων σε
επιχειρήσεις. Στην πραγµατικότητα, δηλαδή, δηµιουργείται ένα
πλέγµα επενδυτικών ευχερειών, που δίδει τη δυνατότητα στις
επιχειρήσεις να συνδυάζουν φοροαπαλλαγές µε επιχορηγήσεις
κεφαλαίων, επιδοτήσεις χρηµατοδοτικής µίσθωσης και επιδο-
τούµενα δάνεια από το ΕΤΕΑΝ.

Επίσης, η χώρα χωρίζεται σε τρεις ζώνες περιφερειακών ενι-
σχύσεων και οι επιχειρήσεις διακρίνονται σε τρεις κατηγορίες
ανάλογα µε το µέγεθός τους, σε µεγάλες, µεσαίες, µικρές και
πολύ µικρές επιχειρήσεις. Το ποσοστό ενίσχυσης κάθε επενδυ-
τικού σχεδίου εξαρτάται από το µέγεθος της επιχείρησης και τον
τόπο υλοποίησής τους και σε καµµία περίπτωση δεν µπορεί να
υπερβαίνει το 50% του επενδυτικού κόστους του συνολικού σχε-
δίου.

Ιδιαίτερα µε το νέο αναπτυξιακό νόµο ενισχύονται τα επιχει-
ρηµατικά σχέδια των νέων µε την ίδρυση και λειτουργία µικρών
και πολύ µικρών επιχειρήσεων, στο εταιρικό κεφάλαιο των
οποίων συµµετέχουν µε ποσοστό άνω του 50% φυσικά πρόσωπα
µέχρι σαράντα ετών. Αυτές οι επιχειρήσεις των νέων έχουν ιδι-
αίτερα προνοµιακή αντιµετώπιση, γιατί για πέντε χρόνια η ενί-
σχυσή τους υπολογίζεται στο σύνολο των δαπανών τους, δηλαδή
και στις δαπάνες λειτουργίας τους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το νέο νόµο ο κάθε επιχει-
ρηµατίας θα γνωρίζει πλέον µέσα σε ένα εξάµηνο τι θα εισπρά-
ξει, πότε θα το εισπράξει και πώς µπορεί να συνυπολογίσει την
ενίσχυση στα επενδυτικά του σχέδια.

Επίσης, τίθενται καθαροί κανόνες διαχείρισης, διότι υπάρχει
ετήσιος προϋπολογισµός για κάθε πρόγραµµα και αδιάβλητη
βαθµολογική κατάταξη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
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Επιπλέον, ενισχύονται η εξωστρέφεια, η καινοτοµία, οι επεν-
δύσεις υψηλής καινοτοµίας και µεγάλης προστιθέµενης αξίας.

Κύριε Υπουργέ, για την ιδιαίτερη πατρίδα µου, το Ηράκλειο
και γενικότερα για τα νησιά που αποτελούν τουριστικό προορι-
σµό κάθε καλοκαίρι ο νόµος εξαιρεί τα ενοικιαζόµενα δωµάτια,
τα ενοικιαζόµενα επιπλωµένα διαµερίσµατα και τις επενδύσεις
σε ξενοδοχεία κατηγορίας κάτω των τεσσάρων αστέρων. Πι-
στεύω, κύριε Υπουργέ, ότι αυτό δεν βοηθά τον τουρισµό, διότι
πρέπει να υπάρχουν και τα ενοικιαζόµενα δωµάτια και τα επι-
πλωµένα διαµερίσµατα και τα ξενοδοχεία που είναι κατώτερα
των τεσσάρων αστέρων, αρκεί αυτά να είναι εκσυγχρονισµένα,
δηλαδή καθαρά και σύγχρονα. Γι’ αυτό πρέπει, κύριε Υπουργέ,
να το ξαναδείτε και να υπαχθούν και αυτές οι ξενοδοχειακές επι-
χειρήσεις στο υπό συζήτηση νοµοσχέδιο, τουλάχιστον, για τον
εκσυγχρονισµό των υπαρχόντων.

Επίσης, το ίδιο πρέπει να γίνει και για τα κέντρα αποθεραπείας
και αποκατάστασης µονάδων παροχής στέγης αυτόνοµης δια-
βίωσης σε άτοµα µε ειδικές ανάγκες, που ενώ υπήρχαν ως επεν-
δύσεις στο σχέδιο που είχε τεθεί σε διαβούλευση, εξαιρέθηκαν,
αν και παρέµειναν οι επενδύσεις στον τουρισµό υγείας.

Τέλος, πρέπει να επισπευστεί η αξιολόγηση και η ένταξη των
αιτήσεων των επενδυτικών σχεδίων που έχουν ήδη υποβληθεί
την προηγούµενη περίοδο στο Υπουργείο σας και να δοθούν
σιγά-σιγά -διότι καταλαβαίνω ότι δεν έχουµε χρήµατα- οι επιχο-
ρηγήσεις στις ήδη ενταγµένες και υλοποιηµένες επενδύσεις.
Αυτό θα ήταν µια µεγάλη βοήθεια στις υπάρχουσες επιχειρήσεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ψηφίζω το προτεινόµενο σχέ-
διο νόµου, διότι η χώρα µας χρειάζεται να επανέλθει σε τροχιά
οικονοµικής ανάπτυξης για να ξεπεράσει την κρίση την οποία
βιώνουµε όλοι.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την
κ. Μαρία Σκραφνάκη, Βουλευτή Ηρακλείου του ΠΑΣΟΚ.

Το λόγο έχει ο κ. Ανδρέας Μακρυπίδης, Βουλευτής Αιτωλοα-
καρνανίας του ΠΑΣΟΚ.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, ζητούµενο σήµερα όσο ποτέ άλλοτε και

για την κοινωνία και για την οικονοµία, αλλά και για την αγορά
είναι η ανάπτυξη. Βρισκόµαστε σε µια περίοδο µιας πρωτόγνω-
ρης παγκόσµιας δηµοσιονοµικής και οικονοµικής κρίσης. Με-
σούσης αυτής της περιόδου, έρχεται η Κυβέρνηση και παίρνει
σοβαρές νοµοθετικές πρωτοβουλίες και εφαρµόζει πολιτικές που
αποτελούν το ισχυρό αντίδοτο για την αντιµετώπιση αυτής της
πρωτόγνωρης δηµοσιονοµικής και οικονοµικής κρίσης. Η Κυ-
βέρνηση έρχεται µε µια σειρά πρωτοβουλιών και δηµιουργεί ένα
νέο ελκυστικό επενδυτικό περιβάλλον και είµαστε βέβαιοι ότι µε
αυτές τις νοµοθετικές πρωτοβουλίες θα έχουµε θετικούς ρυθ-
µούς ανάπτυξης στο αµέσως προσεχές χρονικό διάστηµα, που
σίγουρα θα µας οδηγήσουν σε έξοδο από τη δηµοσιονοµική και
οικονοµική κρίση.

Με τις νοµοθετικές αυτές πρωτοβουλίες της Κυβέρνησης θα
επιδιώξουµε την αναστροφή του αρνητικού κλίµατος όσον
αφορά και τον τοµέα της απασχόλησης. Και όχι µόνο αυτό, αλλά
στο σχεδιασµό είναι και η δηµιουργία νέων θέσεων εργασίας,
καθώς και η βελτίωση του επιπέδου διαβίωσης των πολιτών.

Και εδώ µπαίνει το ερώτηµα, το οποίο µάλιστα τέθηκε κατ’ επα-
νάληψη από τους Βουλευτές της Αντιπολίτευσης ένθεν και ένθεν:
Πώς αυτές οι νοµοθετικές πρωτοβουλίες της Κυβέρνησης θα
είναι κάτι το διαφορετικό απ’ αυτό που είχαµε µέχρι σήµερα;
Πέρα από την κριτική του γιατί καθυστερήσαµε, στην οποία και
θα επανέλθω, το διαφορετικό είναι γιατί σήµερα δηµιουργούµε
αυτό το νέο ελκυστικό επενδυτικό περιβάλλον µε µια σειρά από
συγκεκριµένες αποτελεσµατικές παρεµβάσεις και µάλιστα όχι
απλώς σε επίπεδο νοµοθετικών πρωτοβουλιών. Πρόκειται, δη-
λαδή, για ουσιαστικές αποτελεσµατικές παρεµβάσεις.

Κύριοι συνάδελφοι, θέλω να σας υπενθυµίσω τα εξής: Αυτή η
Κυβέρνηση, πριν από λίγο χρονικό διάστηµα, µε συγκεκριµένο
νοµοσχέδιο αντιµετώπισε ουσιαστικά και εξακολουθεί να αντιµε-
τωπίζει το θέµα της γραφειοκρατίας όσον αφορά τις επενδύσεις.
Αντιµετωπίζει ουσιαστικά το ζήτηµα που έχει να κάνει µε την κα-

θυστέρηση έναρξης και λειτουργίας των επιχειρήσεων. Ακριβώς
προς αυτήν την κατεύθυνση ψηφίσαµε το νοµοσχέδιο για τις µε-
γάλες και γρήγορες επενδύσεις, το γνωστό fast track.

Φυσικά, επειδή πιστεύουµε ότι η όποια προσπάθεια ανάπτυ-
ξης θα πρέπει να έχει το στοιχείο της ισοµερούς ανάπτυξης και
δεν µπορεί να υπάρξει περιφερειακή ανάπτυξη εάν δεν αλλάξει
και η δοµή του κράτους, προς αυτήν την κατεύθυνση ψηφίσαµε
και τη νέα αρχιτεκτονική της Αυτοδιοίκησης.

Αυτά, για να απαντήσουµε σε όσους µας έκαναν κριτική γιατί
επί δεκαπέντε µήνες δεν ψηφίσαµε έναν αναπτυξιακό νόµο, τον
όποιον αναπτυξιακό νόµο. ∆εν είναι αυτοσκοπός ο νόµος, κυρίες
και κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας. Αναπτυξιακό νόµο είχαµε και
το 2008 και το 2009. Και ερωτώ: Πόσες επενδύσεις έγιναν; Τι
ανάπτυξη είχαµε αυτά τα δύο τελευταία χρόνια; Ποιες νέες θέ-
σεις εργασίας είχαµε; ∆εν ήταν αποτελεσµατικός ο νόµος που
υπήρχε, ακριβώς γιατί έλειπαν τα προηγούµενα σοβαρά µέτρα,
τα οποία έπρεπε να υπάρξουν, προκειµένου να αλλάξει γενικό-
τερα το επενδυτικό περιβάλλον και να γίνει ελκυστικό στις νέες
επενδύσεις.

Μην κρυβόµαστε, κυρίες και κύριοι, η συγκεκριµένη δηµοσιο-
νοµική και γενικότερα οικονοµική κρίση έχει να κάνει και µε την
κρίση του τραπεζικού συστήµατος. Πιστεύει κανείς σε αυτήν την
Αίθουσα ότι µπορούµε να προχωρήσουµε στην ανάπτυξη της
χώρας µε το όποιο νοµοθέτηµα, εάν δεν στηρίξει αυτήν την προ-
σπάθεια το τραπεζικό σύστηµα, λαµβανοµένης µάλιστα υπ’ όψιν
της κρίσης την οποία διέρχεται;

Και γι’ αυτό αυτή η Κυβέρνηση σ’ αυτήν την κατεύθυνση, προ-
κειµένου να βάλει πραγµατικά το τραπεζικό σύστηµα µοχλό και
πυλώνα για την ανάπτυξη της χώρας, δηµιούργησε τις προϋπο-
θέσεις, στηρίζοντας το τραπεζικό σύστηµα µε 27 δισεκατοµµύρια
ευρώ αύξηση των εγγυήσεων, αλλά και µε τη δηµιουργία του Ενι-
αίου Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας στην προσπά-
θεια, όχι µόνο να στηρίξουµε αυτό καθ’ αυτό το τραπεζικό
σύστηµα, αλλά να το διευκολύνουµε, ούτως ώστε την επόµενη
της ψήφισης του νόµου να είναι έτοιµο να στηρίξει πραγµατικά
τις νέες επενδύσεις και τις νέες προϋποθέσεις που δηµιουργού-
νται µέσα από το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο. Κι όχι µόνο κινηθή-
καµε σε επίπεδο συγκεκριµένων πολιτικών πρωτοβουλιών, αλλά
πήραµε και πιο απτά µικρά, αλλά ουσιαστικά µέτρα, που δείχνουν
το στίγµα της πρόθεσής µας, να γυρίσουµε επιτέλους σελίδα
από την οικονοµική διαχείριση, από τη δηµοσιονοµική διαχείριση
και να πάµε στην αναπτυξιακή προοπτική.

Έτσι, κυρίες και κύριοι, πριν από λίγο καιρό ψηφίσαµε -στηρί-
ζοντας τις επιχειρήσεις, προκειµένου να δηµιουργήσουν κέρδη-
µειώνοντας το συντελεστή των αδιανέµητων κερδών από το 24%
στο 20% και κάνοντας σοβαρό διαχωρισµό των κερδών που πάνε
για κατανάλωση των µετόχων από τα κέρδη που πάνε στην επι-
χείρηση, προκειµένου να επενδυθούν και να βελτιώσουν την από-
δοση των επιχειρήσεων και όσον αφορά τις υπηρεσίες, αλλά και
όσον αφορά τα παραγόµενα προϊόντα. Επίσης, είχαµε και µεί-
ωση συντελεστών στο φόρο προστιθέµενης αξίας, παρά τις οξύ-
τατες ανάγκες των εσόδων από 11% σε 6,5% στον τουρισµό και
µε αναστολή για δύο χρόνια εφαρµογής του «πόθεν έσχες» για
την πρώτη κατοικία στην ίδια ακριβώς λογική, να τονώσουµε
µέσα σ’ αυτήν την κρίση, την αγορά γύρω από την οικοδοµή. Και
θα µου πείτε και εύλογα, όλα αυτά είναι σωστά, είναι αρκετά;
Όχι. Χρειάζονται και µια σειρά πρόσθετα µέτρα και νοµίζω ότι
ήδη η Κυβέρνηση και συγκεκριµένα η πολιτική ηγεσία του Υπουρ-
γείου Οικονοµίας και Ανταγωνιστικότητας είναι σ’ αυτήν την κα-
τεύθυνση, γιατί τις αµέσως προσεχείς ηµέρες φέρνει για
συζήτηση και το δεύτερο νοµοσχέδιο µέσα από τη δηµιουργία
του Εθνικού Ταµείου Επιχειρηµατικότητας και Ανάπτυξης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω σ’ ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εγώ θα δεχθώ ότι µέχρι σήµερα

οι αναπτυξιακοί νόµοι και τα µέτρα προς αυτήν την κατεύθυνση
είχαν πενιχρά αποτελέσµατα, όσον αφορά το θέµα της απασχό-
λησης. Σίγουρα δεν επιτεύχθηκε ο στόχος, που ήταν η διεύρυνση
της παραγωγικής βάσης και φυσικά και η δηµιουργία ανταγωνι-
στικής οικονοµίας στη χώρας µας. Θα έλεγα, όµως, ότι επιπρό-
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σθετα οξύνθηκαν και οι ενδοπεριφερειακές αντιθέσεις. Άρα, µε
αυτά κατά νου ερχόµαστε σήµερα να αλλάξουµε αυτήν την ει-
κόνα, να αλλάξουµε αυτήν την πορεία, να αλλάξουµε αυτόν το
ρου, όσον αφορά την προσπάθεια για την ανάπτυξη της χώρας.
Και είναι περιττό, κύριε Υπουργέ και κύριε Υφυπουργέ, να σας
πω ότι η Ελλάδα γέρνει ανατολικά. Υπάρχει ετεροβαρής ανά-
πτυξη. Είναι τα στοιχεία γνωστά σε σχέση µε ποια ήταν η συµ-
µετοχή στο ΑΕΠ και η συµβολή των πέριξ της Αττικής και της
Θεσσαλονίκης πριν από τριάντα χρόνια και ποια είναι σήµερα.
Έχει οξυνθεί, σε σχέση τουλάχιστον µε τη δυτική Ελλάδα και
άλλες περιοχές. Θέλω να πιστεύω ότι ο νέος επενδυτικός νόµος
που καινοτοµεί σε µια σειρά ζητήµατα, θα έρθει ακριβώς για να
λύσει και αυτά τα µεγάλα προβλήµατα των ενδοπεριφερειακών
αντιθέσεων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ως εκ τούτου, το νοµοσχέδιο
αυτό είναι κατά τη γνώµη µου απαίτηση των καιρών, γι’ αυτό
ανταποκρίνεται και η Κυβέρνηση. Είναι συµβατό µε τις σηµερινές
δύσκολες δηµοσιονοµικές και οικονοµικές ανάγκες. Είναι, όµως,
αποδεκτό από τις παραγωγικές τάξεις και από την αγορά και ως
εκ τούτου, αυτό που αποµένει σε όλους µας είναι η ψήφιση και
η εφαρµογή του στο σύνολό του.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Ανδρέα Μακρυπίδη, Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας του ΠΑΣΟΚ.

Το λόγο έχει ο κ. Άδωνις Γεωργιάδης, Βουλευτής Αθήνας του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ,
κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, κύριοι Υφυπουργοί, θα είµαι πολύ ειλικρινής
µαζί σας. Αντιλαµβάνοµαι και το ότι είστε καλόπιστοι άνθρωποι
και το ότι έχετε τις καλές προθέσεις, που όλοι πρέπει να έχουµε
στο Κοινοβούλιο, για να βοηθήσουµε τη χώρα σε µία κρίσιµη πε-
ρίοδο. Άρα, αυτό σας το πιστώνουµε σαν θέση αρχής. Το ερώ-
τηµα -για να απαντήσω και στον προλαλήσαντα συνάδελφο-
είναι: Αυτό το νοµοσχέδιο θα συµβάλει πράγµατι στο να λυθούν
τα προβλήµατα που έχει η χώρα µας σήµερα;

Παραδείγµατος χάριν, άκουσα τον κ. Μακρυπίδη που είπε
προηγουµένως για τους αναπτυξιακούς νόµους της εποχής Κα-
ραµανλή και τι επενδύσεις έφεραν το 2008 και το 2009. Αντι-
γράφω αυτά που είπατε στην οµιλία σας. Εγώ θα αντιστρέψω το
ερώτηµα: Ο νόµος Κατσέλη για την άρση του καµποτάζ, που ψη-
φίσαµε τον Ιούλιο εδώ και που εδώ µας ανακήρυξε η Υπουργός,
αν θυµάστε, πόσο θα ωφελήσει άµεσα τις επενδύσεις στο χώρο
της ναυτιλίας; Πείτε µου µια επένδυση που έφερε. Μία. Μπορείτε
να µου πείτε µία; Αφήστε την κ. Κατσέλη. Το fast track, που ση-
µαίνει γρήγορο πράγµα, για πείτε µου µία επένδυση που έφερε!
Πείτε µου µία! Εσείς, κύριε Μακρυπίδη, ξέρετε µία;

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: ∆εν πατάς το κουµπί για να κάνεις
µια ανάπτυξη την άλλη µέρα, κύριε Γεωργιάδη!

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Θέλω να καταλήξω κάπου,
δεν σας το λέω έτσι. Αν αναλώσουµε αυτήν την περίοδο που εί-
µαστε σήµερα εδώ, για να µας πείτε εσείς πόσο καλοί είστε εσείς
και πόσο κακοί ήταν οι προηγούµενοι –για να σχολιάσω λίγο και
την παρέµβαση του Υφυπουργού κ. Ρήγα, τον οποίο ιδιαιτέρως
εκτιµώ, αν και η αδυναµία µου είναι ο κ. Ρόβλιας, είναι γνωστό
αυτό- για το πόσα λεφτά δώσατε, εντάξει…

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: ∆ιακρίσεις βλέπουµε.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ο καθένας έχει τις αδυ-

ναµίες του!
Αλλά λέω το εξής: ∆ώσατε λεφτά. Και τι έγινε; Το ερώτηµα

είναι αν δώσατε λεφτά ή αν µπορούµε πράγµατι να πούµε ότι ως
χώρα ανεβήκαµε µία θέση στο δείκτη ανταγωνιστικότητος; Ανε-
βήκαµε µία θέση στο δείκτη των χωρών που προσελκύουν επεν-
δύσεις; Το ερώτηµά µου είναι τώρα και το λέω µε ειλικρίνεια:
Πιστεύετε αλήθεια ότι αυτός ο νόµος θα µας ανεβάσει µία θέση;

Εγώ θα σας πω ως επιχειρηµατίας τώρα τη γνώµη µου. Γιατί
δεν µπορούµε να κάνουµε τίποτα σ’ αυτό το Κοινοβούλιο και
απλώς χάνουµε χρόνο και µάλιστα πολύτιµο χρόνο όλων µας,
γιατί απεραντολογούµε, θεωρητικολογούµε µε άπειρο τρόπο, νο-
µίζοντας ότι κάνουµε κάτι σπουδαίο και νοµίζοντας ότι τα λεφτά

έρχονται, επειδή εµείς θα φτιάξουµε ωραίες επιτροπές και ωραία
σχέδια και είναι καλογραµµένος ο νόµος και η έκθεση είναι καλή.
Τώρα πήγα να πω µια λέξη που ευτυχώς δεν την είπα, γιατί είναι
και µαθητές επάνω και θα µε «έπαιζαν» στα κανάλια δέκα µέρες.
Ας το κάνω λίγο πιο ευγενικό. Ανοησίες. ∆εν θα έρθει µε αυτά
ούτε ένα ευρώ. Πάµε τώρα να δούµε γιατί.

Είναι κάποιος επιχειρηµατίας, ο κ. Χρυσοχοΐδης παραδείγµα-
τος χάριν και έχει στην τράπεζα 10 εκατοµµύρια ευρώ. Μ’ αυτό
το νόµο θα πειστεί να βγάλει τα 3 εκατοµµύρια και να κάνει µια
επένδυση στην πρώην εκλογική του περιφέρεια, στη Νάουσα;
Όχι, διότι δεν του λύνει κανένα από τα πραγµατικά προβλήµατα
που έχει. Ποια είναι τα πραγµατικά προβλήµατα; Να τα πάρουµε
µε τη σειρά.

Εγώ, κύριε Υπουργέ, είµαι ένας επιχειρηµατίας. ∆ουλεύω εί-
κοσι χρόνια, έχω µία µικροµεσαία επιχείρηση. Μου ήρθε η εφο-
ρία πολλές χιλιάδες ευρώ -δόξα τω Θεώ καλά πήγαµε πρόπερσι,
είχαµε κέρδη- και πληρώνω. Τελείωσαν οι δόσεις το Σεπτέµβριο.
Μου ήρθε η περαίωση. Να κάνουµε και την περαίωση. Τί να κά-
νουµε; Να µπλέξουµε µε τους µουρλούς ελεγκτές του Υπουρ-
γείου που ήρθαν να πάρουν; Να την πληρώσουµε. Πληρώνουµε
την περαίωση. Τώρα µου ήρθε η έκτακτη εισφορά. ∆εν ξέρω,
αλλά νοµίζετε ότι δουλεύουµε για πλάκα, ότι την επιχείρηση την
κάνουµε από χόµπι; Όχι δεν είναι αυτός ο λόγος. Όταν κάποιος
κάνει µία επιχείρηση και βγάζει τα 3 εκατοµµύρια ευρώ που θα
έβγαζε από την τράπεζα να κάνει επένδυση, τα φέρνει γιατί
προσδοκά ότι από αυτά τα 3 εκατοµµύρια θα βγάλει κέρδη. Άρα,
πάµε τώρα στον πυρήνα του πράγµατος. Το νοµοσχέδιό σας θα
βοηθήσει τον επιχειρηµατία -να τον πείσει κατ’ αρχάς, γιατί εί-
µαστε ακόµη στο πρώτο βήµα- να βγάλει κέρδη;

Εσείς πάτε να λύσετε αυτό το πρόβληµα µ’ έναν πολύ παλιό
τρόπο, κύριε Υπουργέ –και εδώ είναι και ιδεολογικό το θέµα, το
αντιλαµβάνοµαι- µε την παρέµβαση του κράτους. ∆ηλαδή, νοµί-
ζετε ακόµα ότι το πρόβληµα είναι στο αν θα υπάρχει επιδότηση,
στο τι ύψους θα είναι αυτή η επιδότηση και πώς θα πάρει τα
λεφτά αυτός που τα δικαιούται; Εάν αυτό που ψάχνουµε είναι
τον επιχειρηµατία, που κριτήριό του είναι να πάρει την επιδό-
τηση, κάντε µια βόλτα στη Θράκη να δείτε δεκάδες κουφάρια.
Πήραν την επιδότηση και έφυγαν. Εµείς δεν θέλουµε αυτό. Εάν
συνεχίσουµε να κάνουµε αυτό, δεν θα φύγουµε ποτέ από το
τέλµα. Εγώ θα σας πω κάτι ρηξικέλευθο. Μηδέν επιδότηση. Ούτε
ένα ευρώ. Καθόλου. ∆εν θέλω κανέναν επιχειρηµατία από την
επιδότηση. ∆εν είναι εκεί το πρόβληµα. Να σας πω πού είναι το
πρόβληµα; Για παράδειγµα, ο κ. Κωνσταντακόπουλος αποφασί-
ζει να κάνει µια µεγάλη επένδυση, το «Costa Navarino» και φέρ-
νει στην Ελλάδα επένδυση 1 δισεκατοµµύριο ευρώ. Μάλιστα. Εάν
δεν ήταν από τη Μεσσηνία και αν δεν είχε αποφασίσει να ξοδέ-
ψει αυτό το 1 δισεκατοµµύριο για την ψυχή της µάνας του, για το
όνοµά του στη Μεσσηνία, θα το ξόδευε;

Αφού τον ταλαιπωρήσαµε καµµία δεκαετία να πάρει την άδεια,
τον βάλαµε στο Συµβούλιο της Επικρατείας και µετά από δεκα-
τέσσερα χρόνια ήρθε το Συµβούλιο της Επικρατείας και έβγαλε
την επένδυσή του, που µε ειδικό επενδυτικό νόµο ψηφίσαµε εδώ,
άκυρη, αντισυνταγµατική. Και µπορεί τώρα ο κάθε ανταγωνιστής
από την Μεσσηνία, να του κάνει µια καταγγελία στην Αστυνο-
µία, να το κλείσει.

Σας ρωτώ τώρα: Εσείς νοµίζετε ότι αυτός ο επιχειρηµατίας,
που θα προσπαθήσετε να τον πείσετε να κάνει επένδυση, δεν θα
έχει έναν δικηγόρο να του πει ότι αυτά θα πάθαινε στην Ελλάδα;
Και νοµίζετε ότι αν φοβάται πως θα πάθει αυτό στην Ελλάδα, θα
βγάλει τα 3.000.000 από την τράπεζα να τα δώσει σε εσάς ή σε
εµένα; Μόνο τρελός πρέπει να είναι! Εκτός αν ψάχνουµε επιχει-
ρηµατίες που είναι τρελοί.

Άρα, θέλετε να φτιάξετε έναν επενδυτικό νόµο στ’ αλήθεια;
∆εν χρειάζεται πάνω από µια κόλλα χαρτί. Όλα αυτά που µου
φέρνετε, εκθέσεις, επιτροπές, δεν χρειάζεται τίποτα. Είναι όλα
άχρηστα. Πετάξτε τα. Μια κόλλα χαρτί!

Πρώτον, όποιος κάνει προσφυγή στο ΣτΕ, το ΣτΕ είναι υπο-
χρεωµένο να απαντάει σε ένα συγκεκριµένο χρονικό διάστηµα,
σε ένα ή δυο ή έξι µήνες. Μετά τους έξι µήνες δεν µας ενδιαφέ-
ρει η γνώµη του, τέρµα, για να µπορείς να πεις του άλλου ότι θα
σχεδιάσει µια επένδυση και σε έξι µήνες θα ξέρει αν µπορεί να
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την κάνει ή όχι. Εδώ δεν ξέρουµε αν θα µπορεί να την κάνει.
∆εύτερον, να υπάρχει σταθερό φορολογικό περιβάλλον. Να

ξέρει ο άλλος τι θα πληρώνει και για πόσα χρόνια. ∆ιότι τώρα δεν
το ξέρει. Και επειδή δεν το ξέρει και υπάρχουν άλλα κράτη στη
γειτονιά -όπως έλεγε και ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ- που το λένε,
προτιµάει να πάει στα άλλα κράτη που το λένε, παρά να έρθει
εδώ που δεν το ξέρει. Τόσο απλά είναι τα πράγµατα. Ας του λέτε
εσείς «έκανα καινούρια επιτροπή» κ.λπ..

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω αµέσως, κύριε Πρόεδρε.
Πρέπει να απαντήσουµε, κύριε Υπουργέ, σε ένα κοµβικό ερώ-

τηµα. Έχουµε την ωραιότερη χώρα του κόσµου. Εάν κάποιος δει
τη γη από ένα διαστηµόπλοιο, η Ελλάδα είναι σαν να καθόµαστε
στις θέσεις της πρώτης θέσεως του αεροπλάνου. Τόσο ωραία
χώρα έχουµε. Στην Αµερική και στην Ευρώπη έχουν ψοφήσει από
τις χιονοθύελλες, στο Νότο έχουν ψοφήσει από τις ξηρασίες,
στην Αυστραλία από τις πληµµύρες. Εµείς εδώ είµαστε µια χαρά.
Μας έχει ξεχάσει ο Θεός. Μας έχει αφήσει µόνο µε το µνηµόνιο.
Μια χαρά είµαστε. Οι καλύτεροι. Το ερώτηµα, λοιπόν, είναι: Πώς
γίνεται βρε αδερφέ να έχουµε την ωραιότερη χώρα του κόσµου
και να µην µπορεί κάποιος να έρθει να φέρει τα λεφτά του εδώ;
Γιατί; ∆ιότι αν έφερνα έναν από εµάς εδώ µέσα στ’ αλήθεια και
τον πήγαινα στην πρώην εκποµπή της γυναίκας µου µε το µηχά-
νηµα και τον ρωτούσα: «Θα έφερνες τα λεφτά σου στην Ελλάδα
να κάνεις επένδυση;» και έλεγε «ναι», θα βάραγε το κουµπί ψεύ-
δους. Κανείς µας δεν θα τα έφερνε. Ούτε εµείς εδώ µέσα δεν θα
τα φέρναµε. Πρέπει να είσαι τρελός για να φέρεις λεφτά σε
αυτήν την χώρα!

Το δικό σας καθήκον σε αυτήν την κρίσιµη εποχή είναι να µπο-
ρέσετε να άρετε αυτήν την παράνοια. ∆υστυχώς αυτός ο νόµος
–και σας το λέω καλόπιστα, κύριε Υπουργέ- δεν άρει αυτήν την
παράνοια, αλλά τη συνεχίζει. Αφήνει τον επιχειρηµατία σε αβε-
βαιότητα και αν ο επιχειρηµατίας είναι σε αβεβαιότητα, δεν θα
έρθει να επενδύσει. Θα είµαστε εδώ, αγαπητοί συνάδελφοι του
ΠΑΣΟΚ, σε ένα χρόνο και θα σας ρωτάω «πόσες επενδύσεις
έφερε ο αναπτυξιακός σας νόµος»; Πλην σκιτζήδων και αεριτζή-
δων που θα προσπαθήσουν µε αυτόν τον τρόπο να πάρουν την
επιδότηση, κανένας άλλος.

Κλείνω µε το εξής µόνο: Μην κοιτάτε την επιδότηση. ∆εν είναι
εκεί το πρόβληµα. Το πρόβληµα δεν είναι να βγάλει το κράτος
από την τσέπη του λεφτά και να δώσει. Το πρόβληµα είναι το
κράτος να φτιάξει µια χώρα που ο άλλος θα έχει συµφέρον να
έρθει να επενδύσει. Εάν ο άλλος θα έχει συµφέρον να έρθει να
επενδύσει, θα επενδύσει. Εσείς θα εισπράττετε φόρους. Αντί να
πληρώνετε, θα εισπράττετε. Αυτό είναι το µυστικό στο επιχειρείν
και αυτό δυστυχώς δεν το έχει ο νόµος. ∆εν φταίτε εσείς. Είναι
τόσο µπλεγµένο το σύστηµα, που δεν µπορείτε να το λύσετε. Το
είπε ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού και έχει
δίκιο. Γράφει ο Όµηρος στην Ιλιάδα: «Όπου υπάρχουν πολλοί
αρχηγοί, εκεί δεν λαµβάνεται απόφαση». Το λέει και ο λαός µας:
«Όπου λαλούν πολλοί κοκόροι, αργεί να ξηµερώσει».

Εάν αύριο εµένα µε πάρει ένας φίλος µου από τη Νέα Υόρκη,
σε ποιον πρέπει να τον παραπέµψω για να κάνει επένδυση; Στον
κ. Χρυσοχοΐδη; Στον κ. Παµπούκη; Στο Μέγαρο Μαξίµου; ∆εν
ξέρει κανένας να µου πει. Ε, έτσι δεν µπορεί να γίνει καµµία επέν-
δυση.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Άδωνι Γεωργιάδη, Βουλευτή Β’ Αθήνας, του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, είκοσι οκτώ µαθητές και
µαθήτριες, καθώς και τρεις εκπαιδευτικοί -συνοδοί από το Γε-
νικό Λύκειο Πελασγίας Φθιώτιδος.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Το λόγο έχει ο κ. Ζήσης Τζηκαλάγιας, Βουλευτής Καστοριάς

της Νέας ∆ηµοκρατίας, για επτά λεπτά.
ΖΗΣΗΣ ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, όλοι οµολογούµε εδώ και δεκαπέντε µήνες περίπου,
ότι η χώρα µας διέρχεται µια βαθιά οικονοµική κρίση. Από το
Μάιο και µετά η δική σας Κυβέρνηση και όσοι συµφωνούν µε τις
πολιτικές της ψήφισε το περίφηµο µνηµόνιο. Όλοι συζητούµε ότι
η δαµόκλειος σπάθη πάνω στον αυχένα του ελληνικού λαού είναι
το περίφηµο µνηµόνιο. Από αυτά δώσατε την εντύπωση ότι θα
λυθούν όλα τα προβλήµατα της χώρας. Παρά το ότι είχατε δη-
λώσει και πριν την ψήφισή του ότι θέµατα παιδείας, υγείας και
ασφάλειας θα µπορούν να εξαιρεθούν, παρ’ όλα αυτά, εσείς οι
ίδιοι δυο φορές µέχρι τώρα αναθεωρήσατε.

Αποδεικνύεται, λοιπόν, ότι η Νέα ∆ηµοκρατία έχει συνεπή
στάση, δικαιώνεται η θέση της αυτή και πολύ φοβούµαστε ότι
όσο περνάει ο καιρός, ο ελληνικός λαός θα το θεωρήσει και θα
το αποβάλει από τη συνείδησή του σαν ένα κατάπτυστο κείµενο,
που ψηφίστηκε και έβαλε στη χώρα µας ξένους δυνάστες.

Κύριε Υπουργέ και κύριοι Υφυπουργοί, µιλάµε όλοι για ανά-
πτυξη. Για να υπάρχει ανάπτυξη πρέπει να υπάρχει ένα σταθερό
επενδυτικό πλαίσιο και ένα σταθερό φορολογικό καθεστώς. ∆υ-
στυχώς, όµως, εδώ και δεκαπέντε µήνες οι δείκτες απορρόφη-
σης του ΕΣΠΑ έχουν υποχωρήσει. Το αγροτικό Πρόγραµµα
«ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» έχει καταβαραθρωθεί, έχει καταργηθεί.

Η Νέα ∆ηµοκρατία είχε ψηφίσει έναν πολύ καλό αναπτυξιακό
νόµο, τον 3299/2004, για τον οποίο είχαν µιλήσει µε κολακευτικά
λόγια και πολλά στελέχη της δικής σας παράταξης και παρ’ όλα
αυτά εσείς εδώ και ένα χρόνο τον καταργήσατε. Πέρασαν οι
µήνες και το καλοκαίρι η προηγούµενη Υπουργός, στη δική σας
θέση, ετοίµασε ένα επενδυτικό νοµοσχέδιο. Από τότε πέρασαν
αρκετοί µήνες, έγινε η αλλαγή στην πολιτική ηγεσία κι εσείς µετά
από επτά µήνες περίπου φέρνετε αυτό το νοµοσχέδιο, το οποίο
δεν διαφέρει σε πολλά πράγµατα από το προηγούµενο και είµα-
στε βέβαιοι ότι θα περάσει τουλάχιστον και το 2011 και ακόµη
ίσως δεν έρθει καµµία επένδυση στην Ελλάδα.

Η Νέα ∆ηµοκρατία είναι παράταξη της υπευθυνότητας, της
σοβαρότητας και των έργων. Όταν διαπιστώσαµε ότι υπήρχε
αυτό το τέλµα, ο Πρόεδρός µας, ο Αντώνης Σαµαράς, σας είπε
«ξεκολλήστε». Αυτό σας το είπε δυο-τρεις φορές, εµφατικά και
πρέπει να είχε ηχήσει στα αυτιά σας, στη νόησή σας και στη συ-
νείδησή σας, εκκωφαντικά. ∆υστυχώς, δεν ξεκολλήσατε. Ακόµη
και σήµερα βρισκόµαστε σε τέλµα.

Το σχέδιο νόµου το οποίο καταθέτετε περιλαµβάνει πολλές
ασαφείς κατηγορίες επενδυτικών σχεδίων, ενώ δηµιουργεί πρό-
σθετη γραφειοκρατία για να υλοποιηθεί, έχει είκοσι πέντε υπουρ-
γικές αποφάσεις, επτά κοινές υπουργικές αποφάσεις, τρία
προεδρικά διατάγµατα. Οι όροι και οι προϋποθέσεις για τον υπο-
λογισµό της ίδιας συµµετοχής του επενδυτή, η διαδικασία υπο-
βολής εξέτασης και έγκρισης των επενδυτικών σχεδίων, ο
τρόπος καταβολής της επιχορήγησης κεφαλαίου και της επιδό-
τησης της χρηµατοδοτικής πίστωσης, παραπέµπονται σε προε-
δρικά διατάγµατα. Καταλαβαίνετε πότε θα υλοποιηθούν όλα
αυτά.

Η Νέα ∆ηµοκρατία, όµως, εµείς, για άλλη µια φορά, παρ’ όλο
που υπάρχουν πολλές ασάφειες, πολλές ανακρίβειες -και είµα-
στε σίγουροι ότι θα κλείσετε δυο χρόνια διακυβέρνησης τουλά-
χιστον και δεν θα έχει γίνει τίποτα- θα το ψηφίσουµε, διότι από τη
στιγµή που είµαστε στο µηδέν, στο τέλµα, ό,τι γίνεται προς τη
θετική κατεύθυνση θα το στηρίζουµε. Το έχουµε δηλώσει από
την αρχή της θητείας µας και γι’ αυτό αλλά και γιατί σε κάποια
σηµεία φυσικά δεχθήκατε κάποιες παρεµβάσεις µας στη συζή-
τηση της επιτροπής, όπως στη διάταξη που γίνεται αναφορά για
το ΤΕΜΠΜΕ -και είναι πολύ θετικό αυτό- όπως κι ένα άλλο ση-
µείο, έστω και σαν µια πρόταση για υπουργική απόφαση στο
θέµα των κριτηρίων αξιολόγησης. Παρά το ότι είναι ασαφές, από
τη στιγµή που το δέχεστε, έστω και σαν κείµενο συζήτησης και
αυτό είναι προς τη σωστή κατεύθυνση.

Για όλους αυτούς τους λόγους, αλλά κυρίως γιατί εµείς δεν
είµαστε παράταξη της άρνησης, σε αντίθεση µε εσάς που αν
ήσασταν στη θέση µας, όπως πράξατε και στην προηγούµενη
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διακυβέρνηση, θα το είχατε καταψηφίσει, εµείς ψηφίζουµε και
βοηθάµε σε ό,τι θετικό γίνεται σε αυτήν τη χώρα.

Υπάρχουν πολλά ζητήµατα τα οποία δεν ξεκαθαρίζονται καλά.
Για παράδειγµα, στο θέµα των ενισχύσεων, εκτός του ότι υπάρ-
χουν πάρα πολλές εξαιρέσεις -που είναι ένα µεγάλο ζήτηµα και
πρέπει να µας απασχολήσει- έχουµε ένα θέµα για το ζήτηµα των
ξενοδοχείων. Αναφέρεστε µόνο στα ξενοδοχεία πάνω από τεσ-
σάρων αστέρων, όπως εκείνα που παρέχουν υπηρεσίες τουρι-
σµού υγείας. ∆εν φοβάστε ότι θα δηµιουργηθούν ξενοδοχειακές
µονάδες δύο ταχυτήτων µ’ αυτόν τον τρόπο;

Τέλος, θα ήθελα να πω ότι µεγάλος προβληµατισµός δηµι-
ουργείται -και είναι ένα άλλο επιχείρηµα σ’ αυτά που λέµε ότι
είναι ασαφή, έχουν πολλές ανακρίβειες και έχουµε επιφυλάξεις
για το τι αποτέλεσµα θα έχουµε- στο ζήτηµα των µεγάλων επεν-
δύσεων. Εκεί µε υπουργική απόφαση θα µπορούν να γίνονται πα-
ρεκκλίσεις από τις διατάξεις του νόµου κατά την κρίση του
Υπουργού και είναι άγνωστο µε ποιο επιχείρηµα, πότε θα υπάρ-
χουν αυτές οι παρεκκλίσεις και µάλιστα για τα µεγάλα έργα που
πριν από λίγο καιρό ψηφίσατε το νόµο για τις στρατηγικές επεν-
δύσεις, για το fast track, που είπε πριν κάποιος συνάδελφος.

∆ηλαδή, εδώ έχουµε αυτό που πολλές φορές µας αποδίδει ο
ελληνικός λαός, ότι νοµοθετούµε συνέχεια και υπάρχουν αλλη-
λοεπικαλύψεις. Να ένα ζήτηµα όπου υπάρχει αλληλοεπικάλυψη.

Εδώ προβλέπεται να υπάρχουν παρεκκλίσεις µε υπουργική
απόφαση για τις µεγάλες επενδύσεις και από την άλλη µεριά για
τις µεγάλες επενδύσεις µιλάει ο νόµος για τις στρατηγικές επεν-
δύσεις µε το fast track. Πώς θα προχωρήσουµε έτσι, όταν υπάρ-
χουν τέτοιοι ανορθολογισµοί και τέτοιες αλληλοεπικαλύψεις;

Κλείνω κύριε Υπουργέ, κύριε Πρόεδρε και κύριοι συνάδελφοι
και θέλω να πω ότι το ζητούµενο στη χώρα µας είναι πως πρέπει
να κάνουµε ό,τι µπορούµε για να παράγουµε καινούργιο εθνικό
πλούτο. ∆εν παράγουµε, πρέπει να έρθουν επενδύσεις.

Αυτός ο νόµος έχει θετικά στοιχεία γι’ αυτό και τον ψηφίζουµε.
Ελπίζουµε να διορθώσετε τα πολλά λάθη που υπάρχουν, τις ασά-
φειες, τις ανακρίβειες και να προχωρήσουµε, γιατί στο θέµα της
ανάπτυξης δεν υπάρχει αντιπολιτευτικότητα.

Αγωνιούµε για την ανάπτυξη και κυρίως –και κλείνω µ’ αυτό-
αγωνιούµε για την ανάπτυξη της περιφέρειας. Πρόσφατοι δεί-
κτες δείχνουν ότι η Αττική, η Αττικοβοιωτία αναπτύσσεται δυσα-
νάλογα µε την υπόλοιπη Ελλάδα. Κι αν θέλετε, µιας και λέµε
πολλά για τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» και περιµένουµε πολλά απ’ αυτόν,
δυστυχώς ο αναπτυξιακός νόµος δεν δίνει εκείνες τις αρµοδιό-
τητες που θα περίµεναν οι καινούργιες αιρετές περιφερειακές
αυτοδιοικήσεις και θα έπρεπε να έχουν. Είναι πολύ λίγα, µόνο
για τα επενδυτικά προγράµµατα της περιφερειακής συνοχής που
προβλέπονται. Θα έπρεπε να είναι πολλά περισσότερα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Ζήση Τζηκαλάγια, Βουλευτή Καστοριάς της Νέας ∆ηµο-
κρατίας.

Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Κόλλιας, Βουλευτής Κορινθίας
της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Κύριε Κόλλια έχετε το λόγο για επτά λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητέ κύριε Ρόβλια, οι πολλαπλές σας υποχρεώσεις δεν

σας επέτρεψαν να παρευρεθείτε σε µία σηµαντική εκδήλωση που
οργάνωσε το Επιµελητήριο Κορινθίας πρόσφατα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ήρθα στην έκθεση, όµως,
εγκαινίασα την έκθεση.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Το αντιλαµβάνοµαι αυτό και το
λέω µε καλή διάθεση. Ξέρω ότι ενώ το θέλατε, δεν κατέστη
δυνατό, γιατί όντως µας τιµήσατε µε την παρουσία σας στη
µεγάλη έκθεση.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ναι, πραγµατικά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Όµως, αν ήσασταν εκεί κύριε
Υπουργέ, θα διαπιστώνατε από πρώτο χέρι ότι οι επαγγελµατίες,
οι έµποροι και οι επιχειρηµατίες της Κορινθίας βρίσκονται σε ένα
τραγικό αδιέξοδο κι αυτό γιατί εδώ και δεκαπέντε µήνες

ακολουθείτε µία αντιαναπτυξιακή πολιτική, δεκαπέντε µήνες
εισπρακτικής πολιτικής µε αυξήσεις στην άµεση και έµµεση
φορολογία, µε περικοπές µισθών και συντάξεων, µε
ακρωτηριασµό των ασφαλιστικών και εργασιακών δικαιωµάτων.
∆εκαπέντε µήνες ήταν αρκετοί, κύριοι Υπουργοί, για να φέρετε
τη χώρα τριάντα χρόνια πίσω. Έτσι φαίνεται ότι αντιλαµβάνεστε
στο ΠΑΣΟΚ την ανάπτυξη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην οικονοµία της αγοράς
υπάρχει ένας νόµος, ότι αν θέλετε να βγάλετε λεφτά, θα πρέπει
να επενδύσετε λεφτά. Γι’ αυτό, ακόµα και στα σκληρότατα µέτρα
λιτότητας το µόνο πράγµα το οποίο δεν περικόπτεται είναι οι
επενδύσεις.

Βεβαίως, αποτύχατε σε όλες τις πολιτικές σας, αποτύχατε να
προσεγγίσετε τους στόχους που είχατε βάλει. Παρά την
ανάλγητη επίθεση στα εισοδήµατα ούτε τα έσοδα αυξήσατε όσο
περιµένατε ούτε τις σπατάλες κατορθώσατε να περιορίσετε.

Στραφήκατε, λοιπόν, στις δηµόσιες επενδύσεις, στο
Πρόγραµµα των ∆ηµοσίων Επενδύσεων. Έτσι όπως το παρου-
σιάσατε στον προϋπολογισµό του 2010, προβλέπονταν 10,3
δισεκατοµµύρια ευρώ. Στη συνέχεια τα πήγατε στα 9,2, πιο µετά
στα 9 δισεκατοµµύρια, για να καταλήξετε στον τελικό
προϋπολογισµό του 2011 στα 8,5. Και βεβαίως περιµένουµε να
το πάτε στα 8,2, γιατί έτσι επιβάλλουν οι δεσµεύσεις που έχετε
αναλάβει.

Βεβαίως, περιµένατε µέχρι το τέλος του χρόνου να δείτε πώς
θα πάνε τα δηµοσιονοµικά σας, για να δείτε πόσο θα χρειαστεί
να ακρωτηριάσετε τις δηµόσιες επενδύσεις. Και αφού
διαπιστώσατε ότι χρειάζεται γερό τσεκούρι, φέρατε αυτόν τον
αναπτυξιακό νόµο, ένα νόµο που βρίθει από ανακρίβειες,
ασάφειες, παραλείψεις και γραφειοκρατικές διαδικασίες.

Έχουµε συνηθίσει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σ’ αυτήν εδώ
την Αίθουσα να διαπιστώνουµε ότι οι βασικές παράµετροι, οι
πυρήνες των νοµοσχεδίων που εισάγονται προς συζήτηση,
παραπέµπονται σε υπουργικές αποφάσεις και προεδρικά
διατάγµατα. Τριάντα πέντε τον αριθµό µέτρησα σ’ αυτό εδώ το
νοµοσχέδιο. Για τον αγροτικό τοµέα οτιδήποτε αφορά
επενδυτικά προγράµµατα, τα πάντα, παραπέµπονται σε κοινή
υπουργική απόφαση.

Και σας ερωτώ, κύριε Υπουργέ: ποιος υποψήφιος επενδυτής
στον αγροτικό τοµέα µπορεί σήµερα να υποβάλει προτάσεις,
όταν δεν γνωρίζει τις επιλέξιµες επενδύσεις;

Ο νόµος που ίσχυε µέχρι το Φεβρουάριο του 2010, που είχε
ψηφίσει η Νέα ∆ηµοκρατία, κατά γενική οµολογία ήταν ένας
νόµος που έδινε λύσεις, που έδινε προσανατολισµό σ’ αυτούς
που ήθελαν να επενδύσουν στον αγροτικό χώρο.

Αναφέρω ενδεικτικά: Επιλέξιµες επενδύσεις για την αγορά
εξοπλισµού και µηχανηµάτων, για την παραγωγή και τυποποίηση
προϊόντων προστατευόµενης ονοµασίας προέλευσης και
γεωγραφικής ένδειξης, η τυποποίηση, συσκευασία και η
συντήρηση προϊόντων µεταποίησης, η ανέγερση, επέκταση, ο
εκσυγχρονισµός τουριστικών καταλυµάτων που έχουν σχέση µε
τον αγροτουρισµό, η δηµιουργία εργαστηρίων γεωργικής,
κτηνοτροφικής και δασικής έρευνας, η παραγωγή βιοκαυσίµων
από βιοµάζα, η αξιοποίηση αγροτικών και κτηνοτροφικών
αποβλήτων και υπολειµµάτων, η προστασία του περιβάλλοντος
και η εξοικονόµηση ενέργειας.

Μην προτάσσετε, κύριε Υπουργέ, την ευρωπαϊκή νοµοθεσία
ως πρόφαση για τυχόν αδυναµία υλοποίησης των επενδύσεων
στη γεωργία.

Υπάρχουν τρόποι, όπως υπήρξαν στο παρελθόν, να εγκριθούν
τέτοια προγράµµατα, αρκεί να υπάρχει πολιτική βούληση, σωστή
προετοιµασία, σοβαρή σύννοµη πρόταση και δυναµική
διεκδίκηση κι αυτή τη βούληση δεν την διαθέτετε, κύριοι
Υπουργοί κι αυτό απεδείχθη στο προσχέδιο, όταν εξαιρούνταν
από την ενίσχυση στο γεωργικό τοµέα εκείνες οι δραστηριότητες
που είχαν σχέση µε τις εξαγωγές, αλλά και προτάσεις
επιχειρήσεων, που είχαν σχέση µε τα εγχώρια προϊόντα. Με άλλα
λόγια, έβαζε τα ελληνικά αγροτικά προϊόντα στα αζήτητα.

Κι αφού βεβαίως είδατε τη γενική κατακραυγή κατά το στάδιο
της διαβούλευσης, πήρατε αυτές τις διατάξεις πίσω, αλλά κανείς
δεν µας διαβεβαιώνει ότι ανά πάσα στιγµή µπορείτε να τις
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επαναφέρετε σε ισχύ µε µία απλή κοινή υπουργική απόφαση.
Πρέπει επιτέλους να ξεκαθαρίσετε, κύριοι Υπουργοί, ποιες

είναι οι προθέσεις σας για τις αγροτικές επενδύσεις. Και βεβαίως
πρέπει να µας πείτε πόσο ακόµα πρέπει να περιµένουν οι
επενδυτές για την έναρξη της υλοποίησης, γιατί οι κοινές
υπουργικές αποφάσεις χρειάζονται κι άλλο χρόνο για να
γραφτούν κι άλλο χρόνο για να υπογραφούν και να δηµο-
σιευθούν.

Έχει περάσει ένας χρόνος από την κατάργηση του
προηγούµενου επενδυτικού νόµου. Πέρασαν µήνες µέχρι να
προκηρυχθούν τα Προγράµµατα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ»
και τα περισσότερα παραµένουν ενεργά. Ακρωτηριάσατε τα
προγράµµατα των νέων αγροτών, µειώσατε στο µισό το πριµ της
πρώτης εγκατάστασης, αφήσατε τους νέους αγρότες σε
απόγνωση, οι οποίοι για να ενταχθούν σ’ αυτά τα προγράµµατα
έπρεπε να εγκαταλείψουν τις δουλειές τους, να αγοράσουν
εξοπλισµό.

Πού είναι το αγροτικό ΤΕΜΠΜΕ που εδώ και τόσο καιρό έχετε
υποσχεθεί ότι θα φέρετε, κύριε Υπουργέ; Οι παραγωγοί µας πε-
ριµένουν τον επενδυτικό νόµο σαν µια ουσιαστική πρωτοβουλία
για τον αγροτικό τοµέα. ∆υστυχώς, όµως, η Κυβέρνηση τους
απογοήτευσε για µια ακόµα φορά.

Επαίρεστε, κύριοι της Κυβέρνησης, ότι φέρατε ένα σχέδιο
νόµου σύντοµο, απλό και κατανοητό. Λυπούµαι, αλλά το µόνο
που κάνατε, ήταν να παρουσιάσετε ένα ακόµα µνηµείο αοριστίας
χωρίς στόχευση, αφήνοντας ουσιαστικά τους υποψήφιους επεν-
δυτές, ιδιαίτερα στον αγροτικό τοµέα, στο απόλυτο σκοτάδι.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σε µισό λεπτό τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Είναι φανερό ότι ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-

φίµων, όπως και όλοι οι άλλοι συναρµόδιοι Υπουργοί που υπέ-
γραψαν αυτό το σχέδιο νόµου δεν έχουν την παραµικρή
συµµετοχή στην κατάρτισή του. ∆ιότι αν ο Υπουργός Αγροτικής
Ανάπτυξης είχε οποιαδήποτε συµµετοχή, θα γνώριζε πολύ καλά
ότι οι διακόσιες χιλιάδες είναι εξωπραγµατικές ως ελάχιστο ύψος
επένδυσης, ιδιαίτερα σε πολύ µικρές επιχειρήσεις του αγροτι-
κού τοµέα.

Κύριε Υπουργέ, λευκή επιταγή δεν δίνουµε. Σας δίνουµε,
όµως, µια ευκαιρία να δώσετε περιεχόµενο σ’ αυτόν το νόµο, µια
ευκαιρία για να κάνετε πράξη όσα η Νέα ∆ηµοκρατία σας έχει
προτείνει.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Κόλλια, Βουλευτή Κορινθίας της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Άρτας του ΠΑΣΟΚ, κ. ∆ηµήτριος
Τσιρώνης, για επτά λεπτά.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κύριε Υφυπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, το υπό συζήτηση σχέδιο νόµου για το νέο επενδυτικό νόµο
της χώρας γεννά µεγάλες προσδοκίες και µεγάλες ελπίδες, αλλά
συγχρόνως φιλοδοξεί να φέρει και την ανάπτυξη στη χώρα.

Κανείς, µα κανείς µέσα και έξω από αυτήν την Αίθουσα δεν
µπορεί να διαφωνήσει ότι αυτό που χρειάζεται σήµερα η χώρα
είναι να επιφέρουµε και να πετύχουµε την πολυπόθητη ανάπτυξη
-αυτό είναι το ζητούµενο- και να φύγουµε από αυτό το αρνητικό,
από αυτό το κακό κλίµα. Αυτό που χρειάζεται η χώρα είναι να
αντιστραφεί αυτό το κλίµα, που µας οδηγεί όλο και πιο βαθιά
στην ύφεση. Αυτό που χρειάζεται η χώρα, είναι να αλλάξει το
κλίµα και στην αγορά και στους καταναλωτές και στους επενδυ-
τές και σε όλους τους πολίτες, έτσι ώστε να µπορέσουµε πραγ-
µατικά να ξεφύγουµε από αυτή τη δύνη, η οποία σαν σπιράλ µας
πάει στον πάτο. Και νοµίζω ότι µε την προσπάθεια όλων των πτε-
ρύγων της Βουλής, αλλά και των επιχειρηµατιών µπορούµε να
ξεφύγουµε από αυτή τη δύνη.

Και εδώ προκύπτουν διάφορα ερωτηµατικά. Μπορεί άραγε
αυτό το σχέδιο νόµου, ένα σχέδιο νόµου από µόνο του, να πετύ-
χει την ανάπτυξη; Αυτό είναι ένα εύλογο ερωτηµατικό, το οποίο
θα απαντήσουµε στη συνέχεια, γιατί πολλοί συνάδελφοι το έχουν
θέσει σαν θέµα. Είναι επαρκή τα κίνητρα που δίνονται από αυτόν

το νέο επενδυτικό νόµο; Και από την άλλη µεριά, µπορεί αυτή η
ανάπτυξη να γίνει µε τον τρόπο που θέλουµε; Τι είδους ανάπτυξη
θέλουµε; ∆εν θα απαντήσουµε σ’ αυτά τα ερωτήµατα; Για ποιον
θα γίνει αυτή η ανάπτυξη; ∆εν θα πρέπει επιτέλους να γίνει µε µια
ξεκαθαρισµένη στόχευση και κατεύθυνση;

Θα µπορούσε κάποιος να αναρωτηθεί, ότι είµαστε ευχαριστη-
µένοι από την ανάπτυξη της χώρας της προηγούµενης δεκαε-
τίας; Θα µπορούσε κάποιος να αναρωτηθεί επίσης, είµαστε
ευχαριστηµένοι από την κατεύθυνση που πήρε και από τον τρόπο
µε τον οποίο έγινε η ανάπτυξη; Ασφαλώς όχι. Όλοι έχουµε δει
τα αποτελέσµατα αυτής της στρεβλής ανάπτυξης της χώρας,
όπου ο κεντρικός άξονας της χώρας µε τα µεγάλα αστικά κέντρα
των Αθηνών, της Αττικής, του Λεκανοπεδίου και της Βοιωτίας στα
σύνορα, αλλά και από την άλλη µεριά της Θεσσαλονίκης ανα-
πτύχθηκαν υπέρµετρα, έγινε υπερσυγκέντρωση πληθυσµού και
προκλήθηκε αστυφιλία, γεγονότα που οδήγησαν σε τεράστια αρ-
νητικά αποτελέσµατα. ∆ύο νοµοί ουσιαστικά συγκεντρώνουν το
60% της οικονοµικής ζωής και της οικονοµικής δραστηριότητας
της χώρας, κάτι που είναι πολύ αρνητικό. Και αντί να αµβλυνθούν
οι ανισότητες, έχουν διευρυνθεί περαιτέρω και άνοιξε η ψαλίδα
µεταξύ κέντρου και περιφέρειας.

Το νέο σχέδιο νόµου, λοιπόν, θα πρέπει όλα αυτά να τα επιλύ-
σει.

Εκείνο που έχει σηµασία είναι ότι δεν µπορεί, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, καµµία χώρα στον κόσµο να έχει προοπτική εάν
ο µισός πληθυσµός της µένει σε µία πόλη, όπως είναι το λεκα-
νοπέδιο των Αθηνών. Και θα έρθουµε να απαντήσουµε όσον
αφορά το εάν αυτό το σχέδιο νόµου αντιµετωπίζει πραγµατικά
όλα αυτά τα ζητήµατα και εάν τα επιλύει.

Πάρα πολλοί συνάδελφοι είπαν, ότι δεν µπορεί ένας αναπτυ-
ξιακός νόµος να λύσει από µόνος του το πρόβληµα. Και εγώ θα
έλεγα ότι πράγµατι ένας νόµος µόνος του δεν µπορεί να λύσει το
αναπτυξιακό πρόβληµα της χώρας. Όµως, είναι µόνο αυτό; ∆εν
υπάρχουν τόσες πρωτοβουλίες της Κυβέρνησης; ∆εν προηγή-
θηκε µία τεράστια διοικητική µεταρρύθµιση της χώρας για την
περιφερειακή οργάνωση του κράτους, για την περιφερειακή αυ-
τοδιοίκηση, για την Τοπική Αυτοδιοίκηση και για την καλύτερη
οργάνωση του κράτους; ∆εν συνοδεύεται αυτό το σχέδιο νόµου
από το Εθνικό Ταµείο Επιχειρηµατικότητας και Ανάπτυξης, το
οποίο συζητήσαµε την προηγούµενη εβδοµάδα στην αρµόδια
Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου της Βουλής;

Πρόσφατα δεν δώσαµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυξη-
µένα κίνητρα και φοροαπαλλαγές για τα κέρδη των επιχειρήσεων
που επανεπενδύονται µέσα στην επιχείρηση, δηλαδή τα αφορο-
λόγητα αποθεµατικά που πήγαν από το 25% στο 20%;

Όλα αυτά -και µια σειρά από άλλα µέτρα, που για την οικονο-
µία του χρόνου δεν θα τα αναφέρω- µαζί µε το νέο αναπτυξιακό
νόµο δεν δηµιουργούν ένα σοβαρό αναπτυξιακό πλαίσιο που
µπορεί να πυροδοτήσει αυτό το φυτίλι και να αλλάξει την ψυχο-
λογία; ∆ιότι ξέρουµε πάρα πολύ καλά ότι η αγορά είναι ψυχολο-
γία, είναι η προσδοκία του επενδυτή.

Εάν µε όλα αυτά δηµιουργήσουµε τις προϋποθέσεις και µπο-
ρέσουµε να αλλάξουµε το κλίµα, σίγουρα θα έχουµε πολύ καλά
αποτελέσµατα. ∆ιαφορετικά, εάν δεν µπορέσουµε να αλλάξουµε
το κλίµα στην αγορά, δεν θα µπορέσουµε να έχουµε το πολυπό-
θητο αποτέλεσµα που θέλουµε.

Πάρα πολλοί συνάδελφοι λένε ότι αυτό το σχέδιο νόµου δεν
έχει στοχεύσεις. Αλήθεια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν έχει
στοχεύσεις αυτό το σχέδιο νόµου το οποίο ενισχύει και προωθεί
τη νέα επιχειρηµατικότητα, τις καινοτοµίες, τις νέες τεχνολογίες
και την εξωστρέφεια της χώρας; ∆εν έχει στοχεύσεις, όταν τα
ίδια τα κίνητρα που δίνονται είτε είναι επιχορηγήσεις είτε είναι
φορολογικές απαλλαγές, δηµιουργούν τις προϋποθέσεις για µια
ισόρροπη ανάπτυξη της χώρας και όταν δίνονται µε βάση το κατά
κεφαλήν εισόδηµα της κάθε περιοχής; ∆εν έχει στοχεύσεις αυτό
το σχέδιο νόµου, όταν έχουµε χαµηλά κίνητρα για Αθήνα και
Θεσσαλονίκη, ουσιαστικά δηλαδή για τον κεντρικό άξονα της
χώρας και όταν δίνουµε µεγαλύτερα κίνητρα για να αναπτυχθεί
πιο ισόρροπα η χώρα; Για πρώτη φορά η δική µου περιοχή, η
Άρτα, ένας νοµός λιγότερο αναπτυγµένος, αλλά και ολόκληρη η
Ήπειρος µπαίνει στην υψηλή ζώνη κινήτρων, έτσι ώστε να µπο-
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ρεί να ενισχύεται πραγµατικά και να δηµιουργηθούν αυτές οι
προϋποθέσεις.

Όµως, κύριε Υπουργέ, έθεσα το θέµα και στον αρµόδιο ανα-
πληρωτή Υπουργό Περιφερειακής Ανάπτυξης, κ. Ξυνίδη, στην
Επιτροπή το γεγονός ότι όλα αυτά για το δικό µου νοµό θα είναι
«δώρον άδωρον», δεδοµένου ότι θα διευρυνθούν οι ενδοπερι-
φερειακές ανισότητες αν δεν κατασκευαστεί ένα βιοτεχνικό
πάρκο, ένα «Επιχειρηµατικό Πάρκο», όπως το λέµε σήµερα. Θα
πρέπει να µας ενισχύσει το Υπουργείο, να µας βοηθήσει πραγ-
µατικά, να µπει µπροστά και η ιδιωτική πρωτοβουλία και τα επι-
µελητήρια και η Τοπική Αυτοδιοίκηση, έτσι ώστε να γίνει
πραγµατικά η επένδυση.

Επιπλέον, θα ήθελα να σας πω ότι θα πρέπει να δοθεί ένα
έξτρα µπόνους 5% και για τους ορεινούς δήµους της χώρας –
όπως έχουν χαρακτηριστεί ως ορεινοί δήµοι µε το νόµο του
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ»- όπως δόθηκε για τις νησιωτικές περιοχές, αυτές
του Νοµού Αττικής, τα Κύθηρα, τα νησιά του Αργοσαρωνικού.

Και σε περιοχές, όπως είναι η Ήπειρος, που είναι στην υψηλή
ζώνη κινήτρων, να δίνεται έξτρα µπόνους, πάνω από αυτό το
ανώτερο ποσοστό. ∆εν πειράζει να ξεπερνάµε αυτό το ποσό και
κατά 5%, προκειµένου να µπορέσουµε να αναπτύξουµε και τις
ορεινές περιοχές της πατρίδας µας. ∆ιότι είναι σίγουρο ότι τα
χρήµατα από τα Προγράµµατα «LEADER» και ΟΠΑΑΧ, αλλά και
από άλλους πόρους δεν επαρκούν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

∆εν θα καθυστερήσω, κύριε Πρόεδρε. Θέλω επιπλέον µόνο
ένα λεπτό.

Νοµίζω ότι αυτό το σχέδιο νόµου πραγµατικά απαντάει σε
πάρα πολλά ζητήµατα. Ακούστηκαν πάρα πολλά. Εγώ, όµως, νο-
µίζω ότι θέτει τις προϋποθέσεις και το πλαίσιο, έτσι ώστε ένας
σοβαρός και σωστός επιχειρηµατίας που πραγµατικά θέλει να
επενδύσει και να µπορέσει πραγµατικά να ασκήσει µέσα σε ένα
σταθερό πλαίσιο την επιχειρηµατικότητα του, µπορεί να το πε-
τύχει.

Και πραγµατικά σας καλώ όλους, όλες τις πτέρυγες της Βου-
λής –και χαίροµαι που η Αξιωµατική Αντιπολίτευση το κάνει- να
στηρίξουµε αυτό το σχέδιο νόµου, έτσι ώστε να δηµιουργήσουµε
αυτές τις προϋποθέσεις και να µη στερήσουµε από τη χώρα τη
δυνατότητα που της δίνει αυτός ο αναπτυξιακός νόµος.

Κύριε Υπουργέ, εγώ πραγµατικά από αυτό το σχέδιο νόµου
και όχι µόνο σε ό,τι αφορά τη δική µου περιοχή, την Ήπειρο και
την Άρτα, αλλά και για ολόκληρη την Ελλάδα έχω µεγάλες προσ-
δοκίες και περιµένω να φανούν τα αποτελέσµατα πολύ σύντοµα.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριοι συνάδελφοι.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε
πολύ τον κ. Τσιρώνη Βουλευτή Άρτας του ΠΑΣΟΚ.

Το λόγο έχει για επτά λεπτά ο κ. ∆ηµήτριος Καρύδης, Βου-
λευτής Α’ Πειραιά του ΠΑΣΟΚ.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΥ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, το παρόν νοµοσχέδιο εντάσσεται µέσα σε µια συνο-
λική φιλοσοφία και προσπάθεια της Κυβέρνησης να βάλει
µπροστά την οικονοµία, να τονώσει την παραγωγή και να στηρί-
ξει ουσιαστικά τις αναπτυξιακές επενδύσεις που παράγουν θέ-
σεις εργασίας και βοηθούν τη χώρα να βγει από την ύφεση.

Η επανεκκίνηση της οικονοµίας, η υλοποίηση νέων επενδύ-
σεων και η ίδρυση νέων επιχειρήσεων σε όλους τους τοµείς
έχουν ως προϋπόθεση την εµπέδωση κλίµατος εµπιστοσύνης και
αισιοδοξίας για τη µελλοντική πορεία και τις προοπτικές της οι-
κονοµίας µας.

Η ανάπτυξη δεν υπαγορεύεται ούτε επιβάλλεται. Κανείς λογι-
κός άνθρωπος δεν επενδύει και δεν ρισκάρει τα χρήµατά του σε
µια οικονοµία, η οποία βρίσκεται στα πρόθυρα της χρεοκοπίας
και έχει χάσει την αξιοπιστία της διεθνώς. Νέες επενδύσεις δεν
µπορεί να υλοποιηθούν σε συνθήκες αυστηρής δηµοσιονοµικής
προσαρµογής, απουσίας ρευστότητας και πάνω απ’ όλα αρνητι-
κής ψυχολογίας.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Η Νέα ∆ηµοκρατία, για να αποτινάξει από πάνω της κάθε ευ-

θύνη για την τραγική κατάσταση στην οποία οδήγησε τη χώρα,
αντί να στηρίξει τις προσπάθειες που καταβάλλονται για τη στα-
θεροποίηση της οικονοµίας, κλαίει και οδύρεται υποκριτικά για
τη δήθεν απουσία αναπτυξιακής πολιτικής, ενώ γνωρίζει πολύ
καλά ότι η σηµερινή Κυβέρνηση όλους τους προηγούµενους
µήνες αγωνίζεται να σώσει τη χώρα από την καταστροφή, να κερ-
δίσει την εµπιστοσύνη των Ευρωπαίων εταίρων µας, να εφαρµό-
σει µε σοβαρότητα, χωρίς παλινωδίες ένα πρόγραµµα
σταθερότητας και ανάπτυξης της οικονοµίας και µεγάλων αλλα-
γών σε όλο το κράτος, που σήµερα όλοι βλέπουµε να αποδίδει
τους πρώτους καρπούς.

∆εν χρειάζεται να απαριθµήσω όλες τις µεταρρυθµίσεις και τις
πρωτοβουλίες που πήραµε µέσα σε δεκαπέντε µήνες διακυβέρ-
νησης και οι οποίες οδηγούν σταθερά τη χώρα στο δρόµο της
δηµοσιονοµικής εξυγίανσης και της ανάκαµψης της οικονοµίας.

Σήµερα εφαρµόζουµε νέα και πιο αποτελεσµατικά αναπτυ-
ξιακά εργαλεία, για να βελτιώσουµε την αποδοτικότητα των δη-
µοσίων πόρων και να αποφύγουµε τα λάθη του παρελθόντος,
που, δυστυχώς, γέµισαν τη χώρα µε κουφάρια από χρεοκοπη-
µένες επιχειρήσεις, αλλά πλούσιους επιχειρηµατίες. Είναι πλέον
σαφές ότι πρέπει να γυρίσουµε σελίδα.

Ο νέος επενδυτικός νόµος αποτελεί συστατικό στοιχείο µιας
συνολικής πολιτικής, όπως το πρόγραµµα για την ενίσχυση της
εξωστρέφειας των επιχειρήσεων, η εντατικοποίηση των διαδικα-
σιών εφαρµογής του ΕΣΠΑ, η απλοποίηση των διαδικασιών ίδρυ-
σης και αδειοδότησης των επιχειρήσεων, το νέο πλαίσιο για τα
επιχειρηµατικά πάρκα, το Εθνικό Ταµείο Ενίσχυσης Επιχειρηµα-
τικότητας και Ανάπτυξης, το οποίο αυτές τις µέρες το συζητούµε
στην αρµόδια Επιτροπή της Βουλής, την ενίσχυση της καινοτο-
µίας και της ανταγωνιστικότητας, που ανοίγει νέες αναπτυξιακές
δυνατότητες.

Ο νέος νόµος ενισχύει την επιχειρηµατικότητα, την εφαρµο-
σµένη έρευνα, την περιφερειακή συνοχή, όπως επίσης και τα ει-
δικά επενδυτικά σχέδια, µε αιχµή την επιχειρηµατικότητα των
νέων, µέσα από διαδικασίες και κριτήρια αξιολόγησης που εξα-
σφαλίζουν τη διαφάνεια, την αντικειµενικότητα και την αξιοκρα-
τία.

Γυρίζει οριστικά σελίδα σε πρακτικές του παρελθόντος, που
µας οδήγησαν στις σηµερινές διαπεριφερειακές στρεβλώσεις:
Οι πλούσιες περιοχές, οι πλούσιες περιφέρειες να γίνονται πλου-
σιότερες και οι φτωχές φτωχότερες, µε υψηλά ρεκόρ στην ανερ-
γία.

Με το νέο νόµο ο επενδυτής θα γνωρίζει εκ των προτέρων και
µάλιστα µέσα σε καθορισµένα χρονικά πλαίσια πού βρίσκεται η
επένδυσή του. Θα γνωρίζει ποιο ποσό κατανέµεται για την κατη-
γορία και την περιοχή της επένδυσής του, πότε θα του κατα-
βληθεί η ενίσχυση και κάτω από ποιες προϋποθέσεις θα έχει
εκπληρώσει τις υποχρεώσεις του.

Ταυτόχρονα, για πρώτη φορά ο επενδυτικός νόµος προβλέπει
κυρώσεις για τον επενδυτή που δεν υλοποιεί και δεν ολοκληρώ-
νει την επένδυσή του, όπως αρχικά δεσµεύτηκε και ενισχύθηκε,
µε χρήµατα του ελληνικού λαού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να αναφερθώ στην
ενίσχυση της περιφερειακής συνοχής και ειδικότερα στις ρυθµί-
σεις για τη νησιωτική Ελλάδα. Χαιρετίζουµε την απόφαση του
Υπουργού κ. Χρυσοχοΐδη να ενταχθούν τα νησιά και οι περιφε-
ρειακές ενότητες νησιών που ανήκουν διοικητικά σε περιφέρειες
της ηπειρωτικής Ελλάδας στην υψηλότερη ζώνη κινήτρων.

Πράγµατι, αποτελεί πολύ θετική εξέλιξη για τα επενδυτικά σχέ-
δια των πολύ µικρών, µικρών, µεσαίων και µεγάλων επιχειρή-
σεων. Ιδιαίτερα στις σηµερινές συνθήκες που η οικονοµική κρίση
επιβαρύνει τους πάντες, η προώθηση τέτοιου είδους µέτρων
δίνει µεγάλη ώθηση στην ανάπτυξη της νησιωτικής Ελλάδας.
Στην πράξη αναγνωρίζεται η διαφορετικότητα των νησιών µας,
αλλάζοντας ένα καθεστώς που τα προηγούµενα χρόνια στε-
ρούσε αδικαιολόγητα σηµαντικούς πόρους από τους νησιώτες
µας, αναγκαίους για την οικονοµική ανάπτυξη.

Έτσι, για πρώτη φορά επιβεβαιώνεται, επίσης, η µεγάλη ση-
µασία της δηµιουργίας στο πλαίσιο του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» ξεχωρι-
στών ενοτήτων νησιών στην περιφέρεια, όπως και στη δική µου
περιφέρεια, την περιφέρεια Αττικής.
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαστε πεπεισµένοι ότι η χώρα
θα βγει από τα αδιέξοδα και ότι θα αφήσει πίσω το παρελθόν
που µας οδήγησε στα πρόθυρα της καταστροφής. ∆εν υπάρχει
αµφιβολία ότι αυτή τη φορά οι κόποι και οι θυσίες του ελληνικού
λαού θα έχουν αντίκρισµα και θα πιάσουν τόπο. Ζούµε σε µια
εποχή όπου η ανεργία καλπάζει, οι νέοι άνθρωποι ψάχνουν τις
περισσότερες φορές µάταια για µια δουλειά και οι παλαιότεροι
εργαζόµενοι βρίσκονται ξαφνικά στο δρόµο.

Η µεγάλη αγωνία του ελληνικού λαού είναι να προχωρήσουµε
γρήγορα στην ανάπτυξη και στη δηµιουργία νέων θέσεων εργα-
σίας. Αυτό ίσως είναι ένα από τα µεγαλύτερα στοιχήµατα για την
Κυβέρνησή µας. Γι’ αυτό σας καλώ να υπερψηφίσουµε το παρόν
νοµοσχέδιο, αφήνοντας κατά µέρος τις όποιες µικροκοµµατικές
σκοπιµότητες.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε ιδιαιτέ-
ρως το Βουλευτή Α’ Πειραιώς κ. Καρύδη, ο οποίος µάλιστα ήταν
και συντοµότερος από τον ορισθέντα χρόνο.

Παρακαλώ τώρα το Βουλευτή Ηµαθίας του ΠΑΣΟΚ κ. Άγγελο
Τόλκα να πάρει το λόγο για επτά λεπτά.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΟΛΚΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε
Υπουργέ, κύριε Υφυπουργέ, διανύουµε µία κρίσιµη οικονοµική
περίοδο, η οποία πέρα από την αναζήτηση ευθυνών και την πο-
λιτική σύγκρουση που δηµιουργεί, απαιτεί από εµάς εντατική
προσπάθεια, συνεχή αγώνα και υψηλή ευσυνειδησία.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ έπρεπε να δώσει όλες τις δυνάµεις
της, ώστε να αποφύγουµε τα χειρότερα, δηλαδή την πτώχευση,
την χρεοκοπία. Το κάναµε. Το κάναµε µε τη συµπαράσταση, την
ανοχή και την κατανόηση των Ελλήνων πολιτών.

Περνάµε, πραγµατικά, µια δύσκολη περίοδο, µε ιδιαίτερη οι-
κονοµική στενότητα και πίεση. Όλη αυτήν την περίοδο διεξάγε-
ται και ένας έντονος διάλογος µε πρόταγµα την ανάγκη για
ανάπτυξη, την επιλογή ανάπτυξης ή την επιλογή µέτρων προ-
σαρµογής και άλλες ενδιαφέρουσες προτάσεις.

Το να προτείνεις ανάπτυξη και επενδύσεις είναι εύκολο και
είναι, φυσικά, ο πραγµατικός στόχος όλων µας. Απαραίτητη προ-
ϋπόθεση, όµως, είναι πρώτα απ’ όλα να έχεις εξασφαλίσει την
πιστότητα των δηµοσιονοµικών, τη σταθερότητα των µεγεθών,
τη δηµοσιονοµική προσαρµογή και, φυσικά, την αξιοπιστία της
χώρας, έτσι ώστε να µπορεί να απευθυνθεί και πάλι στις αγο-
ρές, χαρακτηριστικά δηλαδή που η χώρα µας είχε απολέσει το
τελευταίο διάστηµα.

Με το σηµερινό νοµοσχέδιο αποκτούµε ένα ισχυρό όπλο, την
προµετωπίδα ίσως στην προσπάθεια που έχει ξεκινήσει για την
ανάκαµψη της οικονοµίας και τη νέα ανάκαµψη για τον τόπο µας.
Ο αναπτυξιακός, επενδυτικός νόµος αποτελεί την πλατφόρµα
της πραγµατικής ανάπτυξης. Σήµερα απαντούµε σε ένα ερώ-
τηµα: ∆ίνει ο νέος επενδυτικός νόµος προοπτική ανάπτυξης στη
χώρα µας; Η απάντηση είναι πως «ναι».

Ο νέος επενδυτικός νόµος είναι ένα πολύτιµο εργαλείο ανά-
πτυξης για την Ελλάδα. Οι καινοτοµίες που φέρνει συµβαδίζουν
απόλυτα µε το νέο κοινωνικοοικονοµικό περιβάλλον, τις ιδιαίτε-
ρες συνθήκες κρίσης που βιώνουµε και τις ανάγκες για την ανα-
πτυξιακή πορεία της χώρας.Παρά τη δύσκολη οικονοµική
συγκυρία, προχωράµε µε συγκεκριµένα µέτρα και προτάσεις. Θα
τονίσω τρία σηµαντικά στοιχεία που εισάγονται σήµερα µε το
παρόν νοµοσχέδιο:

Στηρίζουµε τα σχέδια που αξιοποιούν τοπικά ανταγωνιστικά
πλεονεκτήµατα και στηρίζουν την παραδοσιακή τοπική οικονο-
µία. Με αυτήν την επιλογή στηρίζουµε την οικονοµία κάθε πε-
ριοχής, προάγουµε την τεχνογνωσία και την παράδοση
παραγωγής τοπικών προϊόντων, αξιοποιούµε το ανθρώπινο δυ-
ναµικό που κατέχει τη γνώση και δηµιουργείται εν τέλει προστι-
θέµενη αξία στα τοπικά µας προϊόντα.

Το κυριότερο παράδειγµα αφορά αγροτικά προϊόντα, καθώς η
γεωργία είναι ίσως η µόνη δραστηριότητα, που πολύ άµεσα µπο-
ρεί να γίνει και πάλι κύριος παραγωγικός πυλώνας για τη χώρα,
όµως, µε άλλη αντίληψη και µε σύγχρονα µέσα.

Ενισχύουµε, επίσης, την επιχειρηµατικότητα των νέων, µε
σκοπό να κρατήσουµε στη χώρα το µεγάλο ανθρώπινο κεφάλαιο

της νέας γενιάς, της οποίας την ορµή, την παραγωγικότητα και
τη δυναµική χρειαζόµαστε όσο τίποτα άλλο.

Σήµερα ανατρέπουµε αυτό που στη νέα γενιά είχε περάσει ως
πρότυπο, δηλαδή την επιδίωξη να διοριστεί ο κάθε νέος ή νέα
στο δηµόσιο, µια νοοτροπία που καλλιεργήθηκε µε ακραίο τρόπο
επί Νέας ∆ηµοκρατίας µε Προγράµµατα «STAGE».

Τη νεανική ελληνική επιχειρηµατικότητα, κύριε Υπουργέ, σας
ζητούµε να στηρίξετε µε όλες σας τις δυνάµεις και µε επιπλέον
προγράµµατα και µε σύµπραξη και άλλων Υπουργείων. Η αλλαγή
που θέλουµε να δούµε για τη χώρα µας µπορεί να έρθει από τους
νέους, που σήµερα µε γνώσεις, µε µόρφωση, µε εµπειρίες και
ανοικτό πνεύµα ανησυχούν και βλέπουν το µέλλον τους ζοφερό
και την ξενιτιά πολύ κοντά. Να στηρίξουµε αυτές τις ιδέες που
καινοτοµούν, που ενισχύουν την οικονοµία, που δίνουν θέσεις
εργασίας.

Είχατε, ήδη, µια καλή πρωτοβουλία να καλέσετε και να ακού-
σετε καινοτόµες εταιρείες. Οφείλουµε αυτό να το συνεχίσουµε
και να δηµιουργήσουµε µια δεξαµενή άντλησης πρωτότυπων επι-
χειρηµατικών ιδεών και καλών πρακτικών στις επιχειρήσεις, µε
την παροχή συµβουλών σε νέους επιχειρηµατίες.

Ακόµη, προωθούµε και στηρίζουµε ειδικά επενδυτικά σχέδια
συνέργειας και δικτύωσης, µια πρωτοβουλία που επίσης έχει ιδι-
αίτερη σηµασία σήµερα. Έχουµε επιχειρήσεις σε κάθε περιοχή
που είναι υγιείς, δυναµικές, που προοδεύουν. ∆ηµιουργούµε το
περιβάλλον ώστε να συνεργαστούν, να συµπράξουν και να προ-
ωθήσουν τα προϊόντα τους µε σηµαντικά οφέλη για όλους. Είναι,
για παράδειγµα, προς κέρδος όλων, επιχειρήσεις αγροτικών
προϊόντων, κρασιού, τοπικών παραδοσιακών εδεσµάτων, να συ-
νεργαστούν σε επίπεδο διαδικασίας παραγωγής, προώθησης
των προϊόντων, διακίνησης στις αγορές, διαφήµισης και κοινω-
νικής επιχειρηµατικότητας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µέσα από το σηµερινό σχέδιο
νόµου καθένας αναζητά τις καλύτερες προϋποθέσεις, αλλά και
εφαρµογές για τον τόπο του. Το ίδιο αναζητούµε και για την Ηµα-
θία, η οποία σήµερα εντάσσεται στη Γ’ ζώνη κινήτρων, την υψη-
λότερη δηλαδή, ικανοποιώντας έτσι ένα αίτηµα ετών.

Όλοι γνωρίζουµε τα µεγάλα προβλήµατα και την υψηλότατη
ανεργία που επέφερε τα τελευταία χρόνια η αποβιοµηχάνιση της
περιοχής, ιδιαίτερα στη Νάουσα µε τα εργοστάσια κλωστοϋφα-
ντουργίας που χάθηκαν. Αλλά και ως νοµός που στηρίζεται κατ’
εξοχήν στην αγροτική παραγωγή, η Ηµαθία στηρίχθηκε δυστυ-
χώς σε επιδοµατικές πολιτικές και όχι σε αναδιάρθρωση της πα-
ραγωγής και αναδιάταξη της οικονοµίας. Σήµερα βλέπουµε ότι
νέες δράσεις προβλέπονται, µε άλλο πνεύµα, µε σύγχρονες απα-
ντήσεις.

Με το σηµερινό νέο επενδυτικό νόµο ενισχύουµε τα µέχρι
τώρα ελλιπή κίνητρα για την ιδιωτική πρωτοβουλία, αποµακρύ-
νουµε την επιφυλακτικότητα µε την οποία µέχρι σήµερα βλέπαµε
την ιδιωτική οικονοµία και την ιδιωτική προσπάθεια, στηρίζουµε
εµπράκτως τη νέα γενιά για να κρατήσουµε τους ανθρώπους
στον τόπο τους και περιµένουµε µε ενδιαφέρον, κύριε Υπουργέ,
το νέο νόµο που έρχεται για τα βιοµηχανικά και επιχειρηµατικά
πάρκα, που µπορεί ακόµη περισσότερο να στηρίξει τις περιοχές
µας, που µπορεί ακόµη περισσότερο να στηρίξει την περιφέρεια
και την τοπική οικονοµία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο νέος επενδυτικός νόµος βοη-
θάει στην ανάπτυξη των παραγωγικών δυνάµεων που ο κάθε
τόπος διαθέτει, αλλά µέχρι σήµερα δεν αξιοποιούνται. Ψηφίζο-
ντας και στηρίζοντας τον επενδυτικό νόµο, στηρίζουµε τον τόπο
µας, στηρίζουµε τους ανθρώπους µας, στηρίζουµε την ανά-
πτυξη.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Βουλευτής Ιωαννίνων
του ΠΑΣΟΚ κ. Αθανάσιος Οικονόµου, έχει το λόγο µε τα χρόνια
µας πολλά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Ευχαριστώ πολύ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε σήµερα ένα νοµο-

σχέδιο για το οποίο έχουµε στηρίξει πολλά περισσότερα από ό,τι
σε έναν απλό νόµο, καθώς όλοι κατανοούµε ότι είναι το θεσµικό
εκείνο εργαλείο, που όχι µόνο δηµιουργεί προσδοκίες, αλλά ου-
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σιαστικά περιγράφει ένα πλαίσιο στρατηγικού σχεδιασµού για το
αναπτυξιακό µας µοντέλο από την κατανάλωση στην παραγωγή.
Έχουµε ανάγκη, σ’ αυτή τη νέα ισορροπία που συνδιαµορφώ-
νουµε, να πιστέψουµε και να δουλέψουµε για την Ελλάδα που
αξίζουµε και µπορούµε να έχουµε, σε µια εποχή που ολόκληρη
η κοινωνία καταβάλλει ηράκλειες προσπάθειες να αφήσει στο
χθες οτιδήποτε ανήκε εκεί, εκείνο το χθες στο οποίο µέσα σε
τριάντα χρόνια θεσµοθετήσαµε τέσσερις αναπτυξιακούς νόµους
µε αµφισβητούµενα αποτελέσµατα, αλλά και µε έργα.

Είναι στο χέρι µας σήµερα να µην τα µηδενίσουµε, αλλά αντί-
θετα να τα δούµε µε την κριτική εκείνη µατιά που θα µας επιτρέ-
ψει να αποφασίσουµε να αφήσουµε οριστικά πίσω, αλλά και να
δούµε τι µπορούµε να χρησιµοποιήσουµε ως παρακαταθήκη από
αυτά. Είναι στο χέρι µας να απευθύνουµε -και απευθύνουµε- στο
πολιτικό σύστηµα να αποφασίσουµε τελικά ότι η παραγωγή γό-
νιµου έργου δεν εξαντλείται σε µηδενισµούς και ισοπεδωτικές
κορώνες που εναλλάξ εκστοµίζουµε, ανάλογα από ποια θέση και
ποιο κόµµα είναι στην Αντιπολίτευση.

Πεποίθησή µου είναι ότι µε αυτή τη λογική τα όποια αντιπολι-
τευτικά οφέλη είναι πρόσκαιρα, ενώ αντίθετα παγιώνεται η αί-
σθηση ότι η Ελλάδα δεν έχει τίποτα να παρουσιάσει. Με άλλα
λόγια δεν έχει τίποτα στις βαλίτσες τις, που θα την βοηθήσει στο
νέο µεγάλο της ταξίδι.

Και, όµως, παρά τα λάθη, τις παραλείψεις, τις αναχρονιστικές
πολλές φορές επιλογές, µε τους τέσσερις αναπτυξιακούς νό-
µους που προηγήθηκαν έγιναν πράγµατα στον τόπο µας. Υπο-
δοµές, δηµόσιες και ιδιωτικές, τεχνογνωσία, µεταφορές,
κατασκευές, είναι µερικά από αυτά. Σήµερα καλούµαστε να πάµε
πολλά βήµατα παραπέρα και µάλιστα, πολύ πιο γρήγορα. Όλα
αυτά τα χρόνια φροντίζαµε να τα κάνουµε σχεδόν όλα, σχεδόν
καλά. Σπάνια λέγαµε όχι, σπανιότερα στοχεύαµε, ακόµα πιο σπά-
νια είχαµε στρατηγική και σχεδόν ποτέ δεν είχαµε διαφάνεια και
κοινωνικό έλεγχο, µε αποτέλεσµα υπερτιµολογήσεις και δια-
σπάθιση του δηµοσίου χρήµατος.

Το ζητούµενο, λοιπόν, σήµερα δεν είναι να φέρουµε ένα νέο
αναπτυξιακό νόµο, αλλά να φέρουµε ένα νόµο που υιοθετεί µια
εντελώς διαφορετική συλλογιστική, που δεν θα χρηµατοδοτεί γε-
νικώς και αορίστως τους πάντες και για τα πάντα, αλλά επιλέγει
πώς θα διαχειριστεί τους υπάρχοντες πόρους, καλύπτοντας
υπαρκτές αναπτυξιακές ανάγκες, βάζοντας στο τραπέζι για
πρώτη φορά παραµέτρους για την προοδευτική ταυτότητα της
χώρας, τη δηµιουργία και ανάπτυξη συγκριτικών πλεονεκτηµά-
των, την κοινωνική κινητικότητα, την ενθάρρυνση της καινοτο-
µίας και την επένδυση υψηλής απόδοσης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα στοιχεία είναι ενδεικτικά ενός
παρελθόντος που πρέπει να αλλάξει. Οι τέσσερις αναπτυξιακοί
νόµοι πέτυχαν πολύ λίγα αποτελέσµατα για τόσα χρήµατα, ει-
δικά αν σκεφθεί κανείς ότι οι περιφερειακές ανισότητες όχι µόνο
δεν αµβλύνθηκαν, αλλά επιδεινώθηκαν. Ένα παράδειγµα: Το
1981 το ποσοστό ΑΕΠ της Αττικής και της ευρύτερης περιοχής
της Θεσσαλονίκης επί του συνολικού Ακαθάριστου Εθνικού Προϊ-
όντος ανερχόταν σχεδόν στο 50%. Το αντίστοιχο ποσοστό το
2007 ανερχόταν στο 67%. Στον αντίποδα οι περιφέρειες υπέ-
στησαν καθίζηση της ανάπτυξής τους.

Ζωντανή απόδειξη της ανεπαρκούς στόχευσης είναι και ο
προηγούµενος αναπτυξιακός νόµος. Είναι χαρακτηριστικό ότι
στην Ήπειρο µε εξακόσια πενήντα περίπου επενδυτικά σχέδια
σε έξι χρόνια, δηµιουργήθηκαν –αρχικά τουλάχιστον- χίλιες εν-
νιακόσιες περίπου θέσεις εργασίας, τρεις σε κάθε επένδυση.
Ποτέ, όµως, δεν προχωρήσαµε σε αξιολόγηση και έλεγχο. Πα-
ραµένουν ακόµα οι εργαζόµενοι σε αυτές τις θέσεις; ∆ηµιούρ-
γησαν υπεραξίες ικανές να κινητροδοτήσουν νέες; Προσθέσαµε
πόντους στο αναπτυξιακό πλαίσιο της περιφέρειας της Ηπείρου;
Όχι, οι δείκτες είναι καθολικά αρνητικοί. Γιατί αυτό που είχαµε
µέχρι χθες ήταν νόµοι και µια αντίληψη που έχτιζε σε µια επιδο-
µατική λογική. «Βάζαµε το κάρο µπροστά από το άλογο» και πολ-
λές φορές ήταν η επιδότηση εκείνη που έσερνε την επενδυτική
διάθεση.

Στον αντίποδα, σήµερα υιοθετούµε, όχι ακόµα ένα θεσµικό ερ-
γαλείο, αλλά επί της ουσίας ένα εργαλείο ικανό να επανατοπο-
θετήσει την έννοια της επιχειρηµατικότητας στην ορθή της βάση,

βγάζοντάς την έξω από µια κρατικοδίαιτη λογική, για να ξανα-
θυµηθούµε την βάση της επιχειρηµατικότητας, άρα και της ανά-
πτυξης, που είναι η γνώση, το ρίσκο και η πίστη.

Γι’ αυτό επιµένω στη συλλογιστική και στη νέα νοοτροπία που
εισηγείται το παρόν νοµοσχέδιο, µιας νέας αντίληψης για τα
πράγµατα που εκφράζεται στο σύνολο των κυβερνητικών πρω-
τοβουλιών, για τη δηµιουργία ενός ευνοϊκού επιχειρηµατικού και
επενδυτικού περιβάλλοντος, προωθώντας όλες εκείνες τις θε-
σµικές αλλαγές που έχει ανάγκη ο τόπος µας. Από τον εξορθο-
λογισµό της λειτουργίας των οικονοµικών του κράτους µέχρι την
Ανεξάρτητη Στατιστική Υπηρεσία, από την εξυγίανση των ∆ΕΚΟ
µέχρι την αλλαγή του στο σύστηµα προµηθειών στα δηµόσια νο-
σοκοµεία, από την ανάπτυξη των ΑΠΕ και το fast track, το εθνικό
σχέδιο εξωστρέφειας των εξαγωγών ή το φορολογικό πλαίσιο,
όλα συνηγορούν ότι αυτό που αλλάζει σήµερα στην Ελλάδα δεν
είναι ένα επιφανειακό κλίµα, είναι η βάση, είναι στήριγµα και
ουσία.

Βασικό κοµµάτι αυτού του πολυεπίπεδου µωσαϊκού είναι ο
νέος επενδυτικός νόµος. Θέτοντας ως κρίσιµη προτεραιότητα
την περιφερειακή ανάπτυξη και τη στήριξη της καινοτοµίας, ορί-
ζει τρεις γενικές κατηγορίες επενδυτικών σχεδίων και τεσσάρων
ειδικών. ∆εν δίνει χρήµατα του Έλληνα φορολογούµενου στους
πάντες και τα πάντα. Ασφαλώς και στηρίζει γενικά επιχειρηµα-
τικά σχέδια, αλλά µε φορολογικά κίνητρα, µε στόχο να ενταχθούν
τα πραγµατικά βιώσιµα και κερδοφόρα σχέδια.

Κυρίως, όµως, στοχεύουµε πλέον εκεί που πραγµατικά η χώρα
µας έχει ανάγκη: Στη στήριξη της έρευνας και της καινοτοµίας,
στην περιφερειακή ανάπτυξη, στην νεανική επιχειρηµατικότητα
και φυσικά στις επιχειρηµατικές συνέργειες, µε πολύ συγκεκρι-
µένο πλαίσιο υλοποίησης, µε ετήσιο προγραµµατισµό πόρων και
προτεραιοτήτων, µε δυνατότητα υποβολής προτάσεων ανά εξά-
µηνο και για πρώτη φορά µε ετήσιο απολογισµό του αρµόδιου
Υπουργού στη Βουλή, κάνοντας πράξη την ανάγκη για διαφάνεια
παντού, διαχωρίζοντας τον αξιολογητή από τον ελεγκτή, νοµο-
θετώντας για πρώτη φορά τον έλεγχο «πόθεν έσχες» όλων των
εµπλεκοµένων, συντάσσοντας δηµόσιο πίνακα βαθµολογίας των
υποβαλλόµενων προτάσεων µε αντικειµενικά και ελέγξιµα κριτή-
ρια από κάθε ενδιαφερόµενο, αλλά και µε µια παράµετρο ου-
σιωδώς καινοτόµα. Για πρώτη φορά θεσµοθετούνται κυρώσεις
για τον επιχειρηµατία που δεν υλοποιεί ή δεν υλοποιεί σωστά την
επένδυσή του, αποθαρρύνοντας κάθε τυχοδιώκτη να καρπώνεται
το κοµπόδεµα, τις δυνατότητες του ελληνικού λαού.

Η µόνη παρατήρηση που θα µπορούσα να επισηµάνω, κύριε
Υπουργέ, είναι στο άρθρο 3, η εξαίρεση των παραδοσιακών κα-
ταλυµάτων και διατηρητέων κτηρίων από ξενοδοχεία. Εγώ πι-
στεύω πως εκεί θα έπρεπε να δώσετε µεγαλύτερη βαρύτητα και
να µην εξαιρεθούν και µάλιστα, να είναι πολύ µεγαλύτερα από
40%, έως και 70%, 80% τα κτηριακά τους. Για µας στις βόρειες
και ορεινές περιοχές τα παραδοσιακά χωριά και τα διατηρητέα
κτήρια είναι συνυφασµένα µε την κουλτούρα µας, τον πολιτισµό
µας και τις δυνατότητές µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όσο οι νέοι µας δεν αρκούνται
στα ελάχιστα και έτοιµα, αλλά αγωνίζονται, όσο οι νέοι µας βγαί-
νουν στο δρόµο µε ειρηνικό τρόπο απαιτώντας απ’ όλους µας
αυτά που ούτως ή άλλως τους χρωστάµε, τότε δεν έχουµε άλλη
επιλογή παρά να προωθήσουµε τις αλλαγές που απαιτούνται.

Όσο υπάρχουν άνθρωποι µε ιδέες, όσο υπάρχει διάθεση για
δουλειά, για παραγωγή, τότε δεν έχουµε τίποτα να φοβόµαστε.
Όσο σε κάθε γωνιά της χώρας µας γεννιέται η ελπίδα, τότε δεν
έχουµε κανένα άλλο περιθώριο, παρά να «βάζουµε πλάτη» στις
θυσίες της κοινωνίας. Γιατί είναι σαφές ότι κανένας νόµος, όσο
καταλυτικός κι αν είναι -όπως ο νέος επενδυτικός- δεν είναι πα-
νάκεια για την ανάπτυξη αν δεν συστρατευτούµε όλοι. Αλλά ας
µη γελιόµαστε, γι’ αυτό είµαστε εδώ όλοι µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Βουλευτής Α’ Θεσσα-
λονίκης της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σταύρος Καλαφάτης έχει το
λόγο.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο αναπτυξιακός
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νόµος αποτελεί διαχρονικά την πιο σηµαντική νοµοθετική πρω-
τοβουλία της εκάστοτε Κυβέρνησης στον τοµέα της επιχειρηµα-
τικότητας και της ανάπτυξης. Για το λόγο αυτό ο νόµος θα
πρέπει να δίνει το στίγµα της ανάπτυξης και όχι να περιορίζεται
µονοδιάστατα στα κίνητρα των επενδύσεων. Με λίγα λόγια, να
είναι αναπτυξιακός και όχι µόνο επενδυτικός. Κι αυτό θα πρέπει
να διαπνέει και να διαπερνά όλη τη φιλοσοφία του νοµοθετήµα-
τος, που αποτελεί τον καθρέπτη βεβαίως της πολιτικής στο ση-
µείο αυτό.

Το ζητούµενο σ’ αυτόν τον αναπτυξιακό νόµο είναι ακριβώς η
φιλοσοφία του. Γιατί, κατά την άποψή µου, ένας αναπτυξιακός
νόµος δεν θα πρέπει να έχει, όπως προείπα, στενά χαρακτηρι-
στικά ενός απλού επενδυτικού νόµου, αλλά να ερµηνεύεται δια-
σταλτικά, προκειµένου να εκφράζει µια γενικότερη αναπτυξιακή
αντίληψη και φιλοσοφία. Αντίληψη και φιλοσοφία στα ζητήµατα
της ανάπτυξης, όµως, που από την πλευρά της Κυβέρνησης δεν
αποτυπώνονται ή, κατά την άποψή µου, αποτυπώνονται µε µε-
γάλη σύγχυση, αντιφατικότητα και αποσπασµατικότητα.

Θα αναφέρω µερικά παραδείγµατα. Το υπό ψήφιση σχέδιο
νόµου µιλάει για εξωστρέφεια, η οποία όµως απουσιάζει από
τους σκοπούς του συγκεκριµένου σχεδίου νόµου, αφού σύµ-
φωνα µε αυτό, αποκλείονται επενδυτικά σχέδια που συνδέονται
µε την εξαγωγική δραστηριότητα.

Μιλάει για καινοτοµία, ενώ εκκρεµούν ακόµη τριάντα πέντε
επενδυτικά σχέδια καινοτόµων δράσεων και επιχειρήσεων,
προηγµένης τεχνολογίας, που είχαν υποβληθεί κατά τον προη-
γούµενο αναπτυξιακό νόµο.

Μιλάει για πράσινη ανάπτυξη, την οποία έχει κάνει σηµαία η
Κυβέρνηση, ενώ στο σχέδιο νόµου η εν λόγω έννοια αναφέρεται
ακροθιγώς, παραπέµποντας τους επενδυτές σε άλλα χρηµατο-
δοτικά προγράµµατα.

Μιλάει για ενίσχυση των µικροµεσαίων επιχειρήσεων και απο-
κλείει από τον παρόντα νόµο τις εµπορικές επιχειρήσεις, ενώ µε
την κατάργηση των επιχορηγήσεων και µόνα κίνητρα τις φοροα-
παλλαγές, ευνοεί τις µεγάλες κερδοφόρες επιχειρήσεις.

Μιλάει για περιφερειακή ανάπτυξη και στην ουσία µε τις φο-
ροαπαλλαγές ευνοεί κερδοφόρες επιχειρήσεις, οι οποίες ως επί
τω πλείστον βρίσκονται στο κέντρο και όχι επιχειρήσεις που λει-
τουργούν και προσπαθούν να αναπτυχθούν µέσα σε πολύ δύ-
σκολες συνθήκες τις περισσότερες φορές στις παραµεθόριες
περιοχές της βόρειας Ελλάδας και όχι µόνο είτε αυτές αφορούν
παραγωγικό εκσυγχρονισµό είτε την παραγωγή νέων προϊόντων.

Μιλάει για ενίσχυση στον κλάδο του τουρισµού, ενώ έχει υπο-
βαθµίσει, τόσο το ρόλο του Υπουργείου, όσο και την άµεση προ-
τεραιότητα για τουριστικές επενδύσεις λόγω των συγκριτικών
πλεονεκτηµάτων της χώρας µας στον τοµέα αυτό, αφού αντιµε-
τωπίζει οριζόντια όλους τους κλάδους της οικονοµίας, σε όλες
τις περιοχές της χώρας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη συζήτηση του παρόντος
σχεδίου νόµου υπάρχουν συγκεκριµένες προτάσεις, οι οποίες
θα έπρεπε να ληφθούν υπ’όψιν από την παρούσα Κυβέρνηση και
να συνδυαστούν σε επίπεδο πολιτικών µιας γενικότερης ανα-
πτυξιακής φιλοσοφίας. Αυτές αφορούν µεταξύ άλλων:

Πρώτον, στην επιδότηση εργοδοτικών εισφορών επιχειρήσεων
ιδιαίτερα των αµιγώς εξαγωγικών.

∆εύτερον, στον συµψηφισµό χρεών προς το δηµόσιο µε τις
αντίστοιχες οφειλές του δηµοσίου προς τις επιχειρήσεις που
αφορούν για παράδειγµα, καθυστερήσεις στην επιστροφή του
ΦΠΑ.

Τρίτον, στην αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας προς όφε-
λος της επιχειρηµατικότητας και την εν γένει ανάπτυξη της ελ-
ληνικής οικονοµίας.

Τέταρτον, στην άρση της γραφειοκρατίας της διαδικασίας
ίδρυσης, αλλά και λειτουργίας των µικροµεσαίων κυρίως και όχι
µόνο επιχειρήσεων στην πράξη. ∆εν αρκούν απλώς οι διατυπώ-
σεις σε ένα νέο θεσµικό πλαίσιο.

Τέλος, στην ουσιαστική ενεργοποίηση του τραπεζικού κλάδου,
ο οποίος µέχρι και σήµερα εµφανίζεται φειδωλός στη δανειοδό-
τηση νέων επενδύσεων.

Επιπλέον -κι αυτή είναι η συµβολή, αν θέλετε και η δική µου,
κύριε Υπουργέ, όσον αφορά την ενδυνάµωση αυτού του νοµο-

θετήµατος- προτείνεται να υπάρχει ειδική µνεία στις διατάξεις
αυτού του νόµου:

Πρώτον, για την περιφερειακή διάσταση του νόµου, η οποία
θα µπορούσε να γίνει µε τη συµπερίληψη διάταξης, στην οποία
να ορίζεται η ποσόστωση του κονδυλίου µεταξύ κέντρου και πε-
ριφέρειας, από τη στιγµή δε που υπάρχει η θετική πρόθεση της
Κυβέρνησης να υπάρχει ένας συγκεκριµένος προϋπολογισµός.

∆εύτερον, για τον τεχνολογικό εξοπλισµό των υφιστάµενων
επιχειρήσεων, οι οποίες είναι επενδύσεις άµεσης απόδοσης και
άµεσης συνεισφοράς στο εθνικό εισόδηµα.

Τρίτον, για τη µετεγκατάσταση υφιστάµενων επιχειρήσεων
από τα αστικά κέντρα.

Τέταρτον, για τις ΒΙΠΕ ή ΒΕΠΕ –και νοµίζω ότι υπάρχει µια θε-
τική διάθεση από την πλευρά σας- οι οποίες δεν τυγχάνουν καµ-
µίας ιδιαίτερης αντιµετώπισης, γεγονός που υποβαθµίζει τη
χωροταξική διάσταση των ενισχυόµενων επενδύσεων.

Πέµπτον, για την ενίσχυση δραστηριοτήτων εξωστρέφειας και
διεθνοποίησης των ελληνικών επιχειρήσεων.

Τέλος, θα ήθελα να κάνω µια σειρά από άλλες παρατηρήσεις,
που ενδεχοµένως να είναι χρήσιµες, κύριε Υπουργέ. Παραδείγ-
µατος χάριν:

Η δυνατότητα παραχώρησης σε ανεξάρτητους φορείς, καθώς
και πιστοποιηµένους αξιολογητές και ελεγκτές, να παρακολου-
θούν την εκτέλεση των επενδυτικών σχεδίων, που ευεργετούνται
από το νόµο.

Είναι χρήσιµο για λόγους επαρκούς ενηµέρωσης να δηµιουρ-
γηθεί ειδικό πόρταλ στο www.ependisis.gr ή στο διαδικτυακό
τόπο του Υπουργείου για τον αναπτυξιακό νόµο, όπου θα υπάρ-
χουν πληροφορίες, καθώς και συνεχή στατιστικά στοιχεία παρα-
κολούθησης των επενδυτικών σχεδίων.

Αντίστοιχα µε τα συγχρηµατοδοτούµενα έργα και για λόγους
προβολής του νόµου, καλό είναι να θεσπιστεί η δηµιουργία µιας
αναµνηστικής πλάκας, πινακίδας µε την ολοκλήρωση της επέν-
δυσης, η οποία θα βρίσκεται στο χώρο της επένδυσης για πέντε
έτη. Οι προδιαγραφές της να είναι ανάλογες µε αυτές των έργων
των επιχειρήσεων που συγχρηµατοδοτούνται από το ΕΣΠΑ 2007-
2013.

Η επιτυχής εφαρµογή του νόµου απαιτεί τη σύνδεση του
νόµου µε τις διαδικασίες fast track για τις µεγάλες επενδύσεις,
αλλά και για τις µικρές και πολύ µικρές επιχειρήσεις.

Τα νοµοθετήµατα και οι υπηρεσίες για αδειοδότηση µεταποι-
ητικών επιχειρήσεων, ίδρυση και λειτουργία βιοτεχνικών πάρκων,
πρέπει να συνδεθούν µε την υλοποίηση του αναπτυξιακού νόµου.

Επίσης, να δίνεται προτεραιότητα από τις υπηρεσίες του δη-
µοσίου, στην έκδοση των απαιτούµενων δικαιολογητικών και
αδειών για περιπτώσεις επιχειρήσεων, που συµµετέχουν στον
αναπτυξιακό νόµο, αλλά και γενικότερα στα προγράµµατα του
ΕΣΠΑ.

Πρέπει το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα της χώρας να συµβά-
λει θετικά στην κατεύθυνση στήριξης του νέου νόµου, δηµιουρ-
γώντας τις αναγκαίες προϋποθέσεις επ’ ωφελεία των
επιχειρήσεων για την κάλυψη της ιδίας συµµετοχής του µέσω
του τραπεζικού δανεισµού, αλλά και µέσω της εκχώρησης της
σύµβασης ένταξης. Και εκεί βλέπω θετικές προθέσεις από πλευ-
ράς σας.

Πρέπει να επανέλθει η διάταξη που υπάρχει στο προηγούµενο
σχέδιο νόµου για χορήγηση ενισχύσεων, για διάσωση προβλη-
µατικών επιχειρήσεων, σύµφωνα µε τα προβλεπόµενα στην κοι-
νοτική νοµοθεσία και µε τη θέσπιση αυστηρών προϋποθέσεων
καταβολής της ενίσχυσης και αξιολόγησης του επενδυτικού σχε-
δίου.

Τελειώνω µε µία παρατήρηση και µε µία επιφύλαξη, µε την ελ-
πίδα στην πράξη να διασκεδαστούν και οι δύο.

Έχετε πει, σχετικά µε την ένταξη των µεταφορικών επιχειρή-
σεων, ότι θα υπάρξει µέριµνα µέσω του ΕΣΠΑ. Εδώ υπάρχει µια
σύγχυση. Η Κυβέρνηση µέσω του αρµόδιου Υπουργού στη χρο-
νική στιγµή των διαπραγµατεύσεων µε τους εκπροσώπους της
αγοράς των εµπορευµατικών µεταφορών, είχε πει ότι θα υπάρ-
ξει ρητή µνεία στον επενδυτικό νόµο.

Σε κάθε περίπτωση, θα ήθελα να είστε συνεπής, κύριε
Υπουργέ, στο ζήτηµα αυτό.
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Η παρατήρησή µου αφορά το γραφειοκρατικό πλαίσιο, το
οποίο είναι βαρύ και σε σχέση µε τις είκοσι εννιά υπουργικές
αποφάσεις και µε τα τρία προεδρικά διατάγµατα. Έχω επιφύ-
λαξη κατά πόσο θα ενεργοποιηθεί γρήγορα αυτός ο νόµος.
Όµως και πάλι επισηµαίνω ότι ελπίζω να διασκεδαστούν και η
παρατήρηση και η επιφύλαξη που διατύπωσα, για το καλό της
επιχειρηµατικότητας και των εκπροσώπων του υγιούς επιχειρείν.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Αθανάσιος Λεβέ-
ντης, Ανεξάρτητος Βουλευτής Αττικής, έχει το λόγο.

Χρόνια πολλά, κύριε Αντιπρόεδρε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ερχόµαστε εδώ για να συζητή-

σουµε για επενδυτικό νόµο και όχι αναπτυξιακό, αφού ο επενδυ-
τικός νόµος δεν είναι παρά ένα εργαλείο για την ανάπτυξη. Είναι
πολύ µετριόφρων άλλωστε και ο τίτλος του νοµοσχεδίου: «Ενί-
σχυση ιδιωτικών επενδύσεων για την οικονοµική ανάπτυξη, την
επιχειρηµατικότητα και την περιφερειακή συνοχή». ∆ηλαδή δεν
συζητούµε για αναπτυξιακό νόµο, δεν συζητούµε επίσης για
επενδύσεις άλλου είδους, παρά µόνο για τις ιδιωτικές.

Ένα εργαλείο, όµως, που είναι συνδεδεµένο µε τη γενικότερη
αναπτυξιακή στρατηγική της χώρας, θα έπρεπε να είναι αυτός ο
νόµος. Ένα εργαλείο που να είναι συνδεδεµένο µε το Πρό-
γραµµα των ∆ηµοσίων Επενδύσεων. Αλλιώς δεν µπορούµε να µι-
λάµε για ανάπτυξη, που είναι ο στόχος όλων µας. Ούτε σαφώς
µπορούµε να µιλάµε για επανεκκίνηση της αναπτυξιακής οικο-
νοµίας της χώρας.

Το ζητούµενο για µας είναι η αναδιοργάνωση του παραγωγι-
κού προτύπου. Το ζητούµενο είναι να δοθεί ένα όραµα, µια ανα-
πτυξιακή στρατηγική στοχευµένη. Πρέπει να υπάρχει µία πιο
µακρόπνοη στρατηγική. Τι θέλουµε να πετύχουµε; Πώς οραµα-
τιζόµαστε την Ελλάδα σε πέντε-δέκα χρόνια;

Σαφώς ο νόµος έχει αρκετά θετικά στοιχεία, όµως δεν αποτε-
λούν από µόνα τους ικανές προϋποθέσεις για να κινηθεί η οικο-
νοµία. Τα κίνητρα δεν περιορίζονται κατ’ ανάγκη στις άµεσες
εκταµιεύσεις, αλλά παρέχονται κι άλλες διευκολύνσεις προς τις
επιχειρήσεις όπως οι φοροαπαλλαγές, οι εγγυήσεις και οι δα-
νειοδοτήσεις. Η εµπειρία έδειξε ότι τις περισσότερες φορές οι
επιδοτήσεις δεν αποτέλεσαν κίνητρο για την ανάπτυξη της επι-
χείρησης αλλά τρόπο για ταµειακές διευκολύνσεις και για κατα-
σπατάληση.

Κύριε Υπουργέ, ξέρετε πάρα πολύ καλά πόσες απ’ αυτές τις
επενδύσεις και τις ενισχύσεις των επιχειρήσεων έφτασαν στις
άλλες χώρες στη Βαλκανική µέχρι τη µακρινή Κίνα.

Θετικό είναι επίσης το ότι προσδιορίζονται σαφή χρονοδια-
γράµµατα, τακτές ηµεροµηνίες κατάθεσης και προσδιορισµού
προϋπολογισµού που υποτίθεται ότι βάζουν και την παράµετρο
της ανταγωνιστικότητας των επιχειρηµατικών σχεδίων.

Επιπλέον, θετικό είναι το ότι υπάρχει «περιφερειοποίηση» του
προγράµµατος, µε βασικό όµως πρόβληµα την οριζόντια εφαρ-
µογή του επιπέδου ανάπτυξης του ΑΕΠ, γιατί υπάρχουν πολλές
ανισότητες όπου παρατηρούµε µέσα στην ίδια περιφέρεια να
υπάρχουν σηµαντικές αποκλίσεις του µέσου όρου του ΑΕΠ.
Όταν λέµε, παραδείγµατος χάριν, ότι η Αττική έχει υψηλό ΑΕΠ
συνολικά, δεν σηµαίνει ότι όλες οι περιοχές της έχουν την ίδια
κατανοµή. Υπάρχουν φοβερές ανισότητες στις διάφορες περιο-
χές.

Εφόσον κάνατε τη διοικητική µεταρρύθµιση του «ΚΑΛΛΙ-
ΚΡΑΤΗ», θα έπρεπε, κύριε Υπουργέ, να προσαρµόσετε τις ενι-
σχύσεις πάνω σ’ αυτό το µοντέλο, κάτι το οποίο έχουν ζητήσει
αρκετοί φορείς και που θα ήταν ασφαλώς και πιο δίκαιο.

Επιπλέον, θα έπρεπε σε συγκεκριµένες κορεσµένες περιοχές
να υπάρχει µια σαφής στόχευση. Οι επενδύσεις στην Αθήνα θα
έπρεπε να είναι στοχευµένες σε πιο περιοριστικό πλαίσιο, παρα-
δείγµατος χάριν µόνο για έρευνα, καινοτοµία, περιβαλλοντική
αναβάθµιση κ.λπ.. Μάλιστα την προηγούµενη εβδοµάδα η Νέα
∆ηµοκρατία έφερε και µια πρόταση νόµου για επιχειρηµατικά
πάρκα, όπου κι εκεί πάλι βλέπουµε µία παρότρυνση να δηµιουρ-
γηθούν µεγάλες µονάδες µέσα στην Αττική ή και στις άλλες πολύ
φορτωµένες περιοχές όπως η Θεσσαλονίκη κ.λπ.. Γενικά µπο-

ρούµε να πούµε ότι απουσιάζει η περιφερειακή στόχευση, γεγο-
νός που ενδεχοµένως να οδηγήσει σε ασύµµετρη κατανοµή των
πόρων ανά περιφέρεια.

Έλλειψη στόχευσης έχει και όλο το νοµοσχέδιο. Το συγκριτικό
πλεονέκτηµα της χώρας είναι ο τουρισµός, η ναυτιλία και ο φυ-
σικός πλούτος. ∆εν υπάρχει καµµία ιδιαίτερη στόχευση στους
συγκεκριµένους τοµείς, µόνο γενικότητες, ιδιαίτερα όσον αφορά
τον πρωτογενή τοµέα.

Όπως χαρακτηριστικά ανέφερε στην επιτροπή ο εκπρόσωπος
της ΠΑΣΕΓΕΣ, ο πρωτογενής τοµέας της οικονοµίας υστερεί στη
χρηµατοδότηση και στη στήριξη σε σχέση µε τους άλλους το-
µείς. Περίπου δύο δισ. ευρώ είναι η χρηµατοδότηση των επιχει-
ρήσεων του πρωτογενούς τοµέα σε σχέση µε τα είκοσι δισ. ευρώ
του εµπορίου, της βιοµηχανίας και των άλλων τοµέων της οικο-
νοµίας.

Επιπλέον το νοµοσχέδιο έχει και άλλα αρνητικά σηµεία. ∆εν
υπάρχει σύνδεση µε την απασχόληση. Θα θέλαµε, όπου είναι δυ-
νατό, να µεγαλώσει ο συντελεστής της απασχόλησης για την
αξιολόγηση της επένδυσης.

Ο αναπτυξιακός νόµος είναι βασισµένος σ’ ένα εθνικό χωρο-
ταξικό σχέδιο που ως Αντιπολίτευση, κύριε Υπουργέ, είχατε κα-
ταδικάσει και είχατε υποσχεθεί να το αναθεωρήσετε. Περιέχει
πολλές υπουργικές αποφάσεις ή κοινές υπουργικές αποφάσεις
και προεδρικά διατάγµατα που αυξάνουν τη δυσπιστία µας για
την αποτελεσµατικότητα και τη λειτουργικότητά τους. Όσο πε-
ρισσότερα είναι ορισµένα απ’ αυτά, τόσο αυξάνεται η διαφάνεια
ή µάλλον η αδιαφάνεια.

Εξαιρείτε τις δηµοτικές επιχειρήσεις από τις ενισχύσεις.
Σαφώς δεν υποστηρίζουµε ότι οι δηµοτικές επιχειρήσεις λει-
τουργούν στην εντέλεια, αλλά σίγουρα υπάρχουν αρκετές περι-
πτώσεις όπου η συµβολή τους στην τοπική κοινωνία είναι
τεράστια και υπάρχουν δυνατότητες για περαιτέρω ανάπτυξη.

Από την άλλη, ενώ εξαιρείτε τα νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δι-
καίου και όλες τις επιχειρήσεις που επιχορηγούνται πάνω από το
50%, δίνετε τη δυνατότητα στα ΑΕΙ να µπαίνουν µε 20% σε κοι-
νοπραξίες.

Είµαστε υπέρ της έρευνας, υπέρ της ενίσχυσης της επιστή-
µης και των Ανώτατων Εκπαιδευτικών Ιδρυµάτων, αλλά ο τρόπος
µε τον οποίο αυτό µπαίνει µας κάνει πολύ επιφυλακτικούς.

Επιπλέον, θα θέλαµε να δούµε στον επενδυτικό νόµο «ποσο-
στικοποίηση» όσον αφορά στη χρηµατοδότηση προς τις µικρο-
µεσαίες επιχειρήσεις και όχι προς τις µεγάλες επιχειρήσεις,
ενίσχυση των ποσοστών για τις πολύ µικρές, µικρές και µεσαίες
επιχειρήσεις και ενίσχυση του ελεγκτικού µηχανισµού. Οι αξιο-
λογητές και ο έλεγχος είναι όλο το ζήτηµα της διαφάνειας και
της λειτουργίας του οποιουδήποτε επενδυτικού νόµου. Επίσης
θα θέλαµε να υπάρχει η δηµιουργία πόλων ανάπτυξης.

Ύστερα απ’ όλα αυτά, εµείς λέµε ότι ναι µεν θεωρούµε θετικό
αυτό το νοµοσχέδιο, όµως έχουµε πολλές ενστάσεις αφού απο-
τελεί ένα µικρό «εργαλείο» ώθησης για την ανάπτυξη, έστω και
µε τα προβλήµατα που υπάρχουν και µία αφετηρία για να υπάρ-
χει µια κίνηση στην αγορά.

∆εν αρκεί όµως αυτό από µόνο του. Ο επενδυτικός νόµος θα
έπρεπε να συνδεθεί και µε το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύ-
σεων, όπως είπα στην αρχή. Βελτιώνουµε τις υποδοµές, δίνουµε
κίνητρα για στοχευµένες επενδύσεις και προσπαθούµε µ’ αυτό
τον τρόπο να κινήσουµε την οικονοµία.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Τελευταίος οµιλητής

είναι ο κ. Γεώργιος Καρασµάνης, Βουλευτής Πέλλης της Νέας
∆ηµοκρατίας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Θα µου δείξετε λίγη ανοχή, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Όχι περισσότερο από
επτά λεπτά, κύριε συνάδελφε. Υπάρχει ιδιαίτερος λόγος, για να
ολοκληρώσουµε ακριβώς στο χρόνο που έχει οριστεί.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Σας ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση µε πολλή σπουδή

κατήργησε τον επενδυτικό νόµο 3299 του 2004, παρά το γεγονός
ότι η προηγούµενη Υπουργός, η κ. Κατσέλη, από το Βήµα της
Βουλής αναγνώρισε ότι ήταν ο καλύτερος επενδυτικός νόµος
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της Μεταπολίτευσης.
Για άλλο ένα χρονικό διάστηµα η χώρα µας θα µείνει χωρίς

επενδυτικό νόµο. Με δεδοµένο ότι ο χάρτης των περιφερειακών
ενισχύσεων της Ευρωπαϊκής Ένωσης τροποποιείται από την
1/1/2011 επί το δυσµενέστερο, χάθηκε κατ’ αυτό τον τρόπο η δυ-
νατότητα από υποψήφιους επενδυτές να υποβάλουν τα επενδυ-
τικά τους σχέδια µε τον προηγούµενο επενδυτικό νόµο και να
πετύχουν υψηλότερες ενισχύσεις.

Ήταν µεγάλος λάθος η αναστολή του προηγούµενου επενδυ-
τικού νόµου. ∆εν έπρεπε να υπάρξει επενδυτικό κενό. Ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος κ. Πρωτόπαπας ισχυρίστηκε ότι «δεν
τον καταργήσαµε, απόδειξη ότι πληρώνουµε ένα δισ. ευρώ µε
δηµόσια δαπάνη». Θα πρέπει όµως να ξέρει ότι αυτά τα επενδυ-
τικά σχέδια έχουν εγκριθεί και υλοποιούνται από τον προηγού-
µενο νόµο, τον 3299. Είναι υποχρεώσεις απέναντι στους επενδυ-
τές οι οποίοι υλοποιούν τα επενδυτικά τους σχέδια. Αυτή είναι η
αλήθεια, αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Θεωρώ όµως θετικό το γεγονός ότι ο κ. Χρυσοχοΐδης, έστω
και καθυστερηµένα, έφερε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο. Όµως
παρουσιάζονται σοβαρές αντινοµίες ανάµεσα στις κυβερνητικές
πρακτικές και σ’ εκείνα τα οποία φιλοδοξεί να πετύχει το νοµο-
σχέδιο.

Αντινοµία πρώτη: Το Υπουργείο Οικονοµικών απέναντι στην
αναπτυξιακή προσπάθεια που όλοι επικροτούµε συρρικνώνει τον
ιδιωτικό τοµέα και την οικονοµία γενικότερα, µε τον περιορισµό
του Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων. Εύλογα αναρωτιέ-
ται κανείς ποια είναι αυτή η αναπτυξιακή πολιτική στην οποία
στοχεύει το αρµόδιο Υπουργείο, όταν η Κυβέρνηση µε άλλα
Υπουργεία πλήττει ευθέως ακόµα και κάθε σκέψη για επένδυση.

Αντινοµία δεύτερη: Από τη µια η Κυβέρνηση µε το νοµοσχέδιο
ευαγγελίζεται µια αναπτυξιακή επιθετική πολιτική και από την
άλλη αφήνει να «βαλτώνει» ένα κατ’ εξοχήν αναπτυξιακό πρό-
γραµµα µε πολύτιµους και αναξιοποίητους δυστυχώς κοινοτι-
κούς πόρους των 32 δισ. ευρώ του ΕΣΠΑ που εξασφάλισε η
προηγούµενη κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Υπάρχουν και
άλλες αντινοµίες, αλλά δεν έχω χρόνο να τις αναπτύξω, γιατί ο
κ. Πρόεδρος µε έχει περιορίσει στα επτά λεπτά.

Κύριε Υπουργέ, σας έχω καταθέσει µία διαφήµιση γειτονικού
κράτους, καταχωρηµένη σε µια µεγάλη ευρωπαϊκή εφηµερίδα,
µε την οποία καλεί τους επενδυτές να επενδύσουν στη γειτονική
χώρα µε υψηλά κίνητρα όπως φορολογικό συντελεστή στο ει-
σόδηµα, στα κέρδη 10% και στα επαναεπενδυόµενα κέρδη 0%,
έναντι 45% που έχουµε εµείς. ∆είτε, λοιπόν, αυτούς τους νοµούς
που γειτνιάζουν µε το κράτος αυτό και οι οποίοι νοµοί είναι απο-
µονωµένοι από την υπόλοιπη χώρα και παρουσιάζουν τα χαρα-
κτηριστικά της αποβιοµηχάνισης, του οικονοµικού µαρασµού και
του δηµογραφικού προβλήµατος. Η Βουλή έχει πάρει οµόφωνη
απόφαση και τους χαρακτήρισε παραµεθόριους και προβληµα-
τικούς, σ’ αυτούς τους νόµους δώστε τη δυνατότητα, ενός πλέγ-
µατος ισχυρών κινήτρων. Είχα καταθέσει την πρόταση αυτή για
τους παραµεθόριους νοµούς. Η κ. Κατσέλη την είχε αποδεχθεί
και την είχε συµπεριλάβει στο νοµοσχέδιο.

Ερωτώ, κύριε Υπουργέ: Γιατί αυτή την απόφαση της δικής σας
Υπουργού την αφαιρέσατε από το νοµοσχέδιο; Η ίδια η κ. Κα-
τσέλη είχε πει ότι η περιφέρεια κεντρικής Μακεδονίας εµφανίζει
αντίστοιχα προβλήµατα µε την περιφέρεια ανατολικής Μακεδο-
νίας και Θράκης, που έχει τα υψηλότερα κίνητρα έναντι των
άλλων περιοχών. Στην κεντρική Μακεδονία βρίσκεται και η
Πέλλα. Αποδίδει, µάλιστα, τα προβλήµατα, στην αδυναµία προ-
σέλκυσης επενδύσεων και εξ αυτού του λόγου τη µετεγκατά-
σταση των βιοµηχανιών εκτός συνόρων. Και προτείνει να
ασκηθούν ίδιες πολιτικές στην κεντρική Μακεδονία µε αυτές που
εφαρµόζονται στην ανατολική Μακεδονία και Θράκη. Ιδιαίτερα,
δε, προτείνει να ενδυναµωθούν οι δραστηριότητες που συνδέο-
νται µε την πρωτογενή παραγωγή των δυτικών περιοχών της κε-
ντρικής Μακεδονίας, στις οποίες συγκαταλέγεται και η Πέλλα.

Κύριε Υπουργέ, δεν υπάρχει καµµία αναφορά στο νοµοσχέδιο
για τον αγροτικό τοµέα. Πρέπει να δοθεί ιδιαίτερη βαρύτητα στις
επενδύσεις που αφορούν τον πρωτογενή τοµέα, µε προτεραιό-
τητα στη διατροφική ασφάλεια και επάρκεια -που είναι και ο πρώ-
τος στόχος της νέας ΚΑΠ µετά το 2013- ώστε να δηµιουργηθούν

βιοµηχανίες τροφίµων µε υψηλή προστιθέµενη αξία, που µε τη
σειρά τους θα διασφαλίσουν ικανοποιητικές τιµές και µε από-
λυτα ικανοποιητική στήριξη του αγροτικού εισοδήµατος. Αρκεί
να θυµίσω την τελευταία µελέτη που λέει ότι µέχρι το 2050 πρέ-
πει να αυξήσουµε την παραγωγή των τροφίµων κατά 70%, για να
µπορέσει να ζήσει ο πλανήτης µας.

Η τάση, λοιπόν, που επικρατεί στην Ευρωπαϊκή Κοινότητα είναι
αυτή: η στήριξη των βιοµηχανιών τροφίµων. Γι’ αυτό, λοιπόν,
πρέπει να αξιοποιήσουµε τις θέσεις της Κοµισιόν και να δοθεί
ιδιαίτερη βαρύτητα στις επενδύσεις στον τοµέα των τροφίµων.
Γι’ αυτό το σηµαντικό θέµα δεν υπάρχει καµµία αναφορά στο νο-
µοσχέδιο.

Κύριε Υπουργέ, έχετε καταθέσει µία τροποποίηση του άρθρου
2. ∆ίνετε τη δυνατότητα µετατροπής των παραδοσιακών διατη-
ρητέων κτισµάτων σε ξενοδοχειακές µονάδες τριών αστέρων.
Και ο προηγούµενος ν.3299, προέβλεπε αυτήν τη διάταξη. Εκεί-
νος, µάλιστα, έλεγε ότι µπορούν να µετατρέπονται σε ξενοδο-
χειακές µονάδες δύο αστέρων. Εσείς το κάνετε πιο βαρύ το
θέµα.

Εγώ σας έχω καταθέσει µία συγκεκριµένη πρόταση, τροπο-
ποίηση, τροπολογία, την οποία έχουµε επεξεργαστεί µαζί µε
τους τεχνοκράτες του Υπουργείου Μακεδονίας, οι οποίοι δεί-
χνουν µεγάλη ευαισθησία στους παραδοσιακούς οικισµούς.
Ήταν να συµπεριληφθεί στην αναµόρφωση του αναπτυξιακού
νόµου, όπως είχε δεσµευτεί η προηγούµενη κυβέρνηση. Λόγω,
όµως, των εκλογών δεν πέρασε.

∆είτε, λοιπόν, αυτήν την πρότασή µας. ∆ίνουµε τη δυνατότητα
να χρησιµοποιείται τουλάχιστον το ένα δωµάτιο προς ενοικίαση
σε περιόδους τουριστικής αιχµής.

∆εν µπορούν, κύριε Υπουργέ, να γίνουν όλα τα κτίσµατα των
παραδοσιακών οικισµών ξενοδοχεία τριών αστέρων. Θα γίνουν
δύο, τρία, τέσσερα.

∆είτε την πρόταση την οποία σας έχουµε καταθέσει. Έχετε
επισκεφθεί το ιστορικό Βαρόσι. Γνωρίζετε ότι είναι µία ιστορική
παραδοσιακή συνοικία. Άλλοτε ήταν το κόσµηµα της πόλεως. Σή-
µερα αποτελεί διασυρµό για την αξιοπρέπεια της πόλης. Και πι-
στεύω ότι υπάρχουν και σε άλλες πόλεις τέτοια προβλήµατα.
Άλλωστε, δεν πρέπει να ξεχνάµε την υποχρέωση του Κράτους
για τη διατήρηση, συντήρηση, αναστήλωση, αποκατάσταση.
Αυτή τη συντήρηση δεν µπορούν να την κάνουν οι ιδιοκτήτες.

∆ώστε, λοιπόν, τη δυνατότητα σε αυτούς τους ανθρώπους, µε
αυτό τον αναπτυξιακό νόµο να συντηρήσουν τα διατηρητέα κτή-
ρια. Άλλωστε, είναι και υποχρέωση του Συντάγµατος. Το άρθρο
24 παρέχει αυτή την προστασία.

Κύριε Υπουργέ, δώσαµε τη δυνατότητα στην τροπολογία µας
η επένδυση να έχει βιωσιµότητα, να εγκρίνονται ως επιλέξιµες οι
δαπάνες…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ ολοκλη-
ρώστε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Πρέπει να διαφυλάξουµε την πολιτιστική µας κληρονοµιά.

Πάνω απ’ όλα η πολιτιστική µας κληρονοµιά, από οποιοδήποτε
κέρδος κύριε Υπουργέ.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κηρύσσεται περαιωµένη
η συζήτηση επί της αρχής του νοµοσχεδίου του Υπουργείου Οι-
κονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας: «Ενίσχυση Ιδιωτι-
κών Επενδύσεων για την Οικονοµική Ανάπτυξη, την Επιχειρηµα-
τικότητα και την Περιφερειακή Συνοχή».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ – ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς το νοµοσχέδιο

του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας:
«Ενίσχυση Ιδιωτικών Επενδύσεων για την Οικονοµική Ανάπτυξη,
την Επιχειρηµατικότητα και την Περιφερειακή Συνοχή» έγινε
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δεκτό, επί της αρχής, κατά πλειοψηφία.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 16.58’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Πέµπτη 20 Ιανουαρίου 2011 και ώρα
09.30’ µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος α) κοινοβουλευτικό

έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική ερ-
γασία: Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνό-
λου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας: «Ενίσχυση Ιδιωτικών Επεν-
δύσεων για την Οικονοµική Ανάπτυξη, την Επιχειρηµατικότητα
και την Περιφερειακή Συνοχή»:, σύµφωνα µε την ηµερήσια διά-
ταξη.
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